

မောင်တောနှင့် ဘူးသီးတောင်မြို့ပေါ်ရှိ စာသင်ကျောင်းများ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား အစားထိုးသင်ကြားခြင်းနှင့် အချိန်ပိုသင်ကြားခြင်းများ ဆောင်ရွက်သွားမည်

စစ်တွေ စက်တင်ဘာ ၃၀

ARSA အစွန်းရောက် အကြမ်းဖက်သမားများ၏ အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှုကြောင့် မောင်တော၊ ဘူးသီးတောင် မြို့နယ်တို့မှ စာသင်ကျောင်းများ ယာယီပိတ်ထားခဲ့သော်လည်း ယခုအခါ နယ်မြေတည်ငြိမ်အေးချမ်းလာပြီဖြစ်၍ မောင်တောနှင့် ဘူးသီးတောင်မြို့ပေါ်ရှိ စာသင်ကျောင်းများ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ကာ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား စာပေသင်ကြားပေးလျက်ရှိကြောင်း စစ်တွေမြို့ရှိ ပြည်နယ် ပညာရေးမှူးရုံးမှ သိရသည်။

“မောင်တောမြို့ပေါ်မှာ မူလတန်း၊ အလယ်တန်းနဲ့ အထက်တန်းကျောင်းတွေ ပြန်ဖွင့်နေပါတယ်။ ဘူးသီးတောင်မှာလည်း စာသင်ကျောင်း ၂၁ ကျောင်းအထိ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နေပါတယ်။ ကျောင်းဆရာ ဆရာမတွေလည်း အကုန်ရှိပါတယ်။ ကလေးတွေကို စာပေပြန်လည်သင်ကြားပေးနေပါတယ်”ဟု ပြည်နယ်ပညာရေးမှူး ဦးအောင်ကျော်ထွန်းက ပြောသည်။

ထို့အတူ မောင်တောမြို့ အမှတ်(၁)အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်း ကျောင်းအုပ်ဆရာကြီး ဦးအောင်မြင့်သိန်းက “စက်တင်ဘာ ၁၉ ရက်နေ့က ကျောင်းစဖွင့်တာပါ။ မြို့ပေါ်မှာက ကျောင်းတွေဖွင့်ထားပေမယ့် ကျောင်းသားက အကုန်တော့မရောက်သေးဘူး။ ဆရာ ဆရာမတွေကတော့ အကုန်ရှိပါတယ်”ဟု ပြောသည်။

နယ်မြေတည်ငြိမ်အေးချမ်းလာပြီဖြစ်၍ မောင်တောနှင့် ဘူးသီးတောင်မြို့ပေါ်ရှိ စာသင်ကျောင်းများ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့သော်လည်း ကျေးရွာများရှိ စာသင်ကျောင်းများကို နယ်မြေလုံခြုံရေး အခြေအနေအရ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နိုင်ခြင်းမရှိသေးကြောင်း ပြည်နယ်ပညာရေးမှူးရုံးမှ သိရသည်။

“မောင်တောနဲ့ ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်တွေက ကျေးလက်ဒေသတွေမှာရှိတဲ့ စာသင်ကျောင်းတွေ ပြန်ဖွင့်နိုင်ဖို့က လုံခြုံရေးနဲ့ ဆိုင်ပါတယ်။ တိုင်းရင်းသားကျေးရွာတွေမှာရှိတဲ့ စာသင်ကျောင်းတွေက လုံခြုံမှုရှိပေမယ့် ဘင်္ဂါလီရွာတွေမှာရှိတဲ့ စာသင်ကျောင်းတွေကတော့ စဉ်းစားရမယ်။ အုပ်ချုပ်ရေးပိုင်းက လုံခြုံပြီးဆိုရင်တော့ ကျောင်းတွေ ပြန်ဖွင့်မှာပါ။ ဆရာ ဆရာမတွေလည်း အရန်သင့်ရှိနေပါတယ်”ဟု ပြည်နယ်ပညာရေးမှူး ဦးအောင်ကျော်ထွန်းက ပြောသည်။

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ *



စစ်တွေမြို့ ယာယီပိတ်ဆို့ထားခဲ့သော မောင်တော၊ ဘူးသီးတောင် မြို့နယ်ရှိ စာသင်ကျောင်းများ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ခဲ့ကြောင်း ပြောဆိုနေကြောင်း (ဇာတ်ပုံ-နေလင်း)

ပြန်မာရိုးရာဆီမီးမျှောပူဇော်ပွဲ ရန်ကုန်မြို့အင်းယားကန်၌ ကျင်းပမည်

ရန်ကုန် စက်တင်ဘာ ၃၀ - မြန်မာတို့၏ ရိုးရာသီတင်းကျွတ်ပွဲတော်ကို ကြိုဆိုသောအားဖြင့် အောက်တိုဘာ ၃ ရက် ညနေ ၅ နာရီမှ ည ၇ နာရီအထိ ရန်ကုန်မြို့ အင်းယားကန်ရှိ စိမ်းလန်းစိုပြေပန်းခြံ၌ ဘုရားရှင်အားရည်မှန်း၍ ဆီမီးမျှောပွဲကို ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။

အဆိုပါဆီမီးမျှောပွဲသို့ မည်သူမဆို အခမဲ့ပါဝင်ကူညီလှူဒါန်းနိုင်ပြီး HUAWEI မှ ပြုလုပ်မည့် ပျော်ရွှင်စရာဂီမ်းများကိုလည်း အခမဲ့ပါဝင်ဆင်နွှဲနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ဆီမီးမျှောပွဲတွင် ကြာရွက်ပေါ်တွင်ထားရှိသည့် ဆီမီးခွက်များကို မည်သူမဆိုရယူပြီး အင်းယားကန်အတွင်းသို့ ဆီမီးမျှောပြီးဘုရားရှင်အား ပူဇော်ခွင့်ရမည်ဖြစ်သည်။ ဆီမီးမျှောပွဲသို့ လာရောက်သူများအား မြန်မာ့ရိုးရာမုန့်မျိုးစုံဖြင့် ဧည့်ခံကျွေးမွေးမည်ဖြစ်ပြီး ပွဲတော်အချိန်ဝင်ရောက်သူများအား ဝိတ်ဝင်ကြေးကောက်ခံမည်မဟုတ်ဟု သိရသည်။

(မျိုးမင်းသူရ)

SONY SALE

THADINGYUT
30th Sep - 5th Nov | 2017

ကြည်နှောင်ရေး သီတင်းကျွတ်အချိန်အတွက် SONY ၏ မောက်ဆုံးပေါ် ပစ္စည်းများကို ဝယ်ယူရင်း အနီးတန်လက်ဆောင်များနှင့်အတူ စတာပေါ် ခဲခြစ်ကမ်းမဲများကို ရယူကမ်းကြမ်းမိ...

HOT LINE : Yangon - 09 422999963, 09 455533667, 01-556622, 09-73119900, 01-398566, 398563, Mandalay - 02-72580-4, Nay Pyi Taw - 067-3420791, 3420966

TMW Enterprise Limited

ကျွန်း

ပြည်သူ့ကိုစောင့်ရှောက်ကူညီမည်

မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်း မြို့ရွာဒေသများအားလုံးတွင် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပြည်သူ့အကျိုးပြုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေသည်ကို မကြာခင်က မြင်တွေ့ကြားသိနေရသည်။

ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံများတွင် ရပ်ရွာအေးချမ်းသာယာရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးလုပ်ငန်းများကို ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များကသာ အဓိကဆောင်ရွက်ကြရသည်။ ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာ၌ ပြည်သူတို့၏ ယုံကြည်အားထားမှု အထူးလိုအပ်သောကြောင့် ပြည်သူ့ဘက်မှရပ်တည်သော ရဲတပ်ဖွဲ့စနစ်ဖြစ်ပေါ်လာအောင် ပြောင်းလဲဆောင်ရွက်ခဲ့သည်ကိုတွေ့ရသည်။

ရဲတပ်ဖွဲ့သည် ကိုလိုနီခေတ်တွင် အခြေခံသော်လည်း ခေတ်စနစ်ဖြတ်သန်းမှုနှင့်လိုက်ပါကာ ပြည်သူလူထုအကျိုးကို ရှေးရှုသည့် ရဲလုပ်ငန်းအဖြစ် ပြောင်းလဲအကောင်အထည်ဖော် တည်ဆောက်ခဲ့သည်ကိုတွေ့ရသည်။ ဒီမိုကရေစီအသွင်ကူးပြောင်းရေးလမ်းကြောင်းပေါ်သို့ ဖြတ်သန်းရာတွင် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များအနေဖြင့် လူထုနှင့်ထိပ်တိုက်တိုးသည့် တားဆီးမှုများတွင် ဝေဖန်မှုများရှိခဲ့သဖြင့် လူ့အုပ်စုထိန်းချုပ်ရေးသင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်ကာ ပြုပြင်ပြောင်းလဲဆောင်ရွက်ခဲ့ရသည်။

ပြည်သူ့ဆန္ဒနှင့်အညီ ပြည်သူ့ကိုအကူအညီပေးနေသော ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များဖြစ်လာအောင် လုပ်ငန်းစွမ်းဆောင်ရည်၊ စည်းရုံးရေးစွမ်းရည်၊ အုပ်ချုပ်ရေးစွမ်းရည်၊ လုံခြုံရေးစွမ်းရည်များ ပြည့်ဝလာအောင် ကြိုးပမ်းအားထုတ်ကြရမည်ဖြစ်သည်။ လူဆိုးလူမိုက်နှင့် ဥပဒေကိုမလေးစား၊ မလိုက်နာသောလူများ များပြားလာသောကာလတွင် ဥပဒေနှင့်အညီ ရဲလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရသည်မှာ လွယ်ကူလှသည်မဟုတ်ချေ။

တစ်ချိန်က အမှုအခင်းဖြစ်ပြီးမှ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ ရောက်လာတတ်သဖြင့် ပြက်ရယ်ပြု အထင်သေးမှုများရှိခဲ့သည်။ ရဲလုပ်ငန်းတွင် ကြိုတင်တားဆီးကာကွယ်ရေး၊ ရှာဖွေဖမ်းဆီးရေးရှိပြီးဖြစ်သည်။ ယခုအခါ နယ်မြေဒေသအလိုက် အစဉ်သတိရှိစွာဖြင့် ရပ်ကင်း၊ ဝပ်ကင်း၊ ပတ်ကင်း၊ လှည့်ကင်းတာဝန်များကို နေ့ညမရွေး တာဝန်ထမ်းဆောင်နေကြသဖြင့် ဒုစရိုက်သမားများ၊ ဒုစရိုက်မှုများ လျော့နည်းဟန်တားနိုင်သည်ဟု ဆိုရမည် ဖြစ်သည်။

သို့ဖြစ်ရာ ဒီမိုကရေစီအသွင်ကူးပြောင်းရေးကာလတွင် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့အနေဖြင့်လည်း ပြည်သူနှင့်အတူ လိုက်ပါပြောင်းလဲပြီဟုဆိုနိုင်မည်ဖြစ်သော ပြုပြင်ပြောင်းလဲဆောင်ရွက်နေမှုများကို လက်တွေ့မြင်တွေ့နေရပြီဖြစ်ရာ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး၊ ရပ်ရွာအေးချမ်းသာယာရေးလုပ်ငန်းများကို ယခုထက်ပိုမိုခေတ်မီတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်နိုင်ပါစေကြောင်း။ ။

ပဲမျိုးစုံကဏ္ဍအလိုက် ရှေ့ဆက်ဆောင်ရွက်မည့်လုပ်ငန်းစဉ်များ ဆွေးနွေး

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၃၀

အိန္ဒိယနိုင်ငံမှ ပဲတင်သွင်းမှုဆိုင်ရာ သွင်းကုန်မူဝါဒပြောင်းလဲမှုနှင့် ပဲမျိုးစုံကဏ္ဍအလိုက် ရှေ့ဆက်ဆောင်ရွက်မည့်လုပ်ငန်းစဉ်များ၊ လက်ရှိဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေများ၊ တောင်သူများ စိုက်ပျိုးထွက်ရှိလာမည့် ပဲများနှင့် ပတ်သက်၍ ဆောင်ရွက်မည့်လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် သီးနှံအစားထိုးပြောင်းလဲစိုက်ပျိုးရန်ကိစ္စများကို ပဲစိုက်ပျိုးထွက်ရှိသည့် တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝန်ကြီးများနှင့် တွေ့ဆုံညှိနှိုင်းပွဲကို ယမန်နေ့ နံနက် ၉ နာရီခွဲက နေပြည်တော်ရှိ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။



များကို ဆောင်ရွက်ရန် တိုက်တွန်းပြောကြားခဲ့သည်။ ဆက်လက်ပြီး ဝန်ကြီးက ပြည်တွင်းမှ လက်ကျန်ပဲများကို အသုံးပြုနိုင်မည့် နည်းလမ်းများ ရှာဖွေဆောင်ရွက်ရန် အပြင် ပဲအများဆုံးသုံးစွဲသည့် တပ်မတော်၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့၊ အကျဉ်းဦးစီးဌာန၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဦးစီးဌာန၊ သင်တန်းကျောင်းများရှိသော ဝန်ကြီးဌာနအဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့် ရိက္ခာအဖြစ်အသုံးပြုခြင်း၊ သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကူညီထောက်ပံ့ရေးအတွက် ပိုမိုအသုံးပြုနိုင်ရေး ကိစ္စများကို သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်မည့် အစီအမံများ၊ အိန္ဒိယနိုင်ငံမှ ပဲတင်သွင်းမှု မူဝါဒကန့်သတ်ချက်ကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာသော အခက်အခဲများမှာ အမျိုးသားရေးနှင့် သက်ဆိုင်သည့်အတွက် အခက်အခဲများမှတစ်ဆင့် အခွင့်အလမ်းများ ရရှိအောင် ရေတိုရေရှည်စီမံချက်များ ချမှတ် ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။

ထို့နောက် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီးက သီးနှံအစားထိုးပြောင်းလဲစိုက်ပျိုးရေးကိစ္စများနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးသည်။ ယင်းနောက် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ရှမ်းပြည်နယ်တို့မှ တက်ရောက်လာကြသော စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန၊ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီးများက ပဲမျိုးစုံစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှုအခြေအနေများ၊ ရှေ့ဆက်ဆောင်ရွက်မည့် အစီအမံများ၊ သီးနှံပြောင်းလဲစိုက်ပျိုးရေး ကိစ္စရပ်များအား အသီးသီးဆွေးနွေးတင်ပြကြပြီး ပဲစိုက်ပျိုးသည့်ပြည်နယ်များမှ တောင်သူကုလ်စားလှယ်များက ပဲအမျိုးမျိုးစိုက်ပျိုးရာတွင် တွေ့ကြုံရသည့် အခက်အခဲများအား ရှင်းလင်းတင်ပြခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

(သတင်းစဉ်)

ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၃၀

ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့၏ သုံးလပတ် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး (၃/၂၀၁၇)ကို ယမန်နေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ

ဒေါက်တာဝင်းသိမ်း တက်ရောက်အမှာစကား ပြောကြားသည်။ အခမ်းအနားတွင် ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့၊ ဥက္ကဋ္ဌရုံးအဖွဲ့၊ ဦးစီးဌာနများနှင့် ဗဟိုဝန်ထမ်းတက္ကသိုလ်များမှ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ ပါမောက္ခချုပ်များနှင့်

ဒုတိယအမြဲတမ်းအတွင်းဝန်တို့က ဇွန်လမှ ဩဂုတ်လအထိ သုံးလပတ် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှု အခြေအနေများအပေါ် သုံးသပ်ခြင်းနှင့် စက်တင်ဘာလမှ ဒီဇင်ဘာလအထိ ရှေ့လုပ်ငန်းအစီအစဉ်များကို အသီးသီးရှင်းလင်းတင်ပြပြီး ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့

ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာဝင်းသိမ်းက တင်ပြချက်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဖြည့်စွက်ရှင်းလင်းမှုကြားသည်။ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးသို့ ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့၊ အဖွဲ့ဝင်များ၊ ဗဟိုဝန်ထမ်းတက္ကသိုလ်များမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

(သတင်းစဉ်)



ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၏ ကာယံမြေပျက်ပြားစေမည့် အပြုအမူများမပြုလုပ်ရန် တားမြစ်မိန့်ထုတ်ပြန်

မြစ်ကြီးနား စက်တင်ဘာ ၃၀

အခြေခံပညာဦးစီးဌာန နေပြည်တော်မှ အခြေခံပညာကျောင်းများမှ ဆရာဆရာမများကို ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ကာယံမြေပျက်ပြားစေမည့် အပြုအမူများမပြုလုပ်ရန်နှင့် တုတ်၊ လက်တို့ဖြင့် ရိုက်နှက်ခြင်း မပြုလုပ်ရန် တားမြစ်မိန့်ထုတ်ပြန်လိုက်ကြောင်း သိရသည်။

အခြေခံပညာဦးစီးဌာန နေပြည်တော်မှ ၂၄-၉-၂၀၁၇ ရက်စွဲဖြင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ဆုံးမရာတွင် ကာယံမြေပျက်ပြားစေနိုင်သော အပြုအမူများမပြုလုပ်ရန်၊ တုတ်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ လက်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ အခြားတစ်စုံတစ်ရာဖြင့်လည်းကောင်း ရိုက်နှက်ခြင်းမပြုလုပ်ရန်နှင့် ယဉ်ကျေးမှုနှင့် ဆီလျော်ခြင်းမရှိသည့် ဝတ်စားဆင်ယင်မှုများဖြင့် ကခုန်စေခြင်း၊ သီဆိုဖြေဖျော်စေခြင်း၊ တေးသရုပ်ဖော်တင်ဆက်ခြင်း၊ အလှပြလမ်းလျှောက်ခြင်းများ မပြုလုပ်ရန်အတွက် တားမြစ်လိုက်ကြောင်း သိရသည်။

“စက်တင်ဘာ ၂၄ ရက်က နေပြည်တော်ကနေ တားမြစ်ချက်အကြောင်း ကြားစာရောက်လာတယ်။ ဒါလည်း ဖေ့စ်ဘွတ်ခ်ပေါ်မှာတက်လာတဲ့ သတင်းကြောင့်လေ။ ကျောင်းသား ကျောင်းသူတွေကို ကာယံမြေပျက်ပြားစေမယ့် ဘယ်လိုအပြုအမူမျိုးနဲ့မှ မဆုံးမရဘူးလို့ပြောတာပါ။ လိုင်းပေါ်မှာတက်လာတဲ့ ဘောင်းဘီချွတ်ပြီး ရိုက်တာမျိုးမှ မဟုတ်ဘူး။ အခြားကိုယ်ဒဏ်ရာ၊ စိတ်ဒဏ်ရာ ရစေမယ့် ဘယ်လိုဟာမျိုးနဲ့မှ မဆုံးမရဘူးလို့ ပြောချင်တာပါ”ဟု မြစ်ကြီးနား မြို့နယ်ပညာရေးမှူး ဆရာမကြီးဒေါ်ခင်ခင်ညိုက ပြောသည်။

(မင်းမင်းဦး)

Table with 3 columns: Contact information for the newspaper (phone, fax, email), subscription rates (monthly, quarterly, yearly), and distribution details (circulation, address).

ပြည်တွင်းရေးရာ

ပုံနှိပ်လုပ်ငန်းသည် မပျောက်ကွယ်မည့်အပြင် အသွင်သဏ္ဍာန်သစ်အမျိုးမျိုးဖြင့် ဆက်လက်ဖွံ့ဖြိုးနေသည်ဟု သုတေသနပြုသူများက ထောက်ပြထား

ရန်ကုန် စက်တင်ဘာ ၃၀

ယနေ့ခေတ်တွင် ပုံနှိပ်စက်များနှင့် ပုံနှိပ်နည်းပညာများသည် အသွင်သဏ္ဍာန် ပြောင်းလဲလာကြောင်း၊ တစ်ဖက်ကလည်း မိဒီယာလောကတွင် အီလက်ထရွန်နစ်မီဒီယာပေါ်လာသည့် အတွက် ပုံနှိပ်မီဒီယာအခန်းကဏ္ဍ ပျောက်ကွယ်သွား မည်လားဟု ပြောဆိုသည်များရှိကြောင်း၊ ထိုသို့ စိုးရိမ်မှုများ ရှိနေသော်လည်း ပုံနှိပ်လုပ်ငန်းသည် မပျောက်ကွယ်မည့် အပြင် ယခင်ပုံသဏ္ဍာန်မဟုတ်ဘဲ အသွင်သဏ္ဍာန်သစ် အမျိုးမျိုးဖြင့် ဆက်လက်ဖွံ့ဖြိုးနေသည်ဟု သုတေသနပြုသူ များက ထောက်ပြထားသည်ကိုတွေ့ရကြောင်း ပြန်ကြားရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့်က ပြောကြားသည်။



ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့် မြန်မာပုံနှိပ်လုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဆွေးနွေးပွဲ တွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။ (သတင်းစဉ်)

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် မြန်မာနိုင်ငံပုံနှိပ်နှင့် ထုတ်ဝေသူလုပ်ငန်းရှင်များအသင်း (MPPA) တို့ ပူးပေါင်း၍ မြန်မာပုံနှိပ်လုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဆွေးနွေးပွဲ (Myanmar Printing Industry Development Forum -2017)ကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ရန်ကုန်မြို့၊ ဆီဒိုးနားဟိုတယ် ၌ကျင်းပရာ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့်က အထက်ပါအတိုင်း ပြောကြားခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။

ပုံနှိပ်လုပ်ငန်းတစ်ခုလုံး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန် စိတ်ကူးစိတ် သန်းအသစ်များနှင့် လမ်းကြောင်းသစ်များ ချမှတ်နိုင်ရန် အကြံဉာဏ်ကောင်းများရလာမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ စုပေါင်း လုပ်ဆောင်ခြင်းဖြစ်သည့်အတွက် အောင်မြင်အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် အခွင့်အလမ်းအသစ်များ ရလာနိုင်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ယခုကဲ့သို့ နည်းလမ်းရှာ ဆောင်ရွက်ကြခြင်းဖြင့် ယခုလိုကာလမျိုးတွင် နောက်ကျကျန်ရစ်မှုမရှိဘဲ ခေတ်ရှေ့ ပြေးနေခြင်းဖြစ်သည်ဟု ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက အသိ အမှတ်ပြုပြောကြားသည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် ပုံနှိပ်လုပ်ငန်းသည် စိုးရိမ်ကြောင့်ကြ ရသည့် အနေအထားမရှိပါကြောင်း၊ သို့သော် ကမ္ဘာတွင်

စက္ကူဖြင့် ပုံနှိပ်သည့်လုပ်ငန်းသည် ကျဆင်းနေသည်ဟု ယူဆရပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် တိုးတက်ရှင်သန်အောင် စဉ်းစားတိုင်ပင်နေရသည့် ကာလမျိုးတွင် မိမိတို့နိုင်ငံရှိ ပုံနှိပ်လုပ်ငန်းရှင်များက မိမိတို့လုပ်ငန်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန် နည်းလမ်းရှာဆွေးနွေးကြခြင်းသည် နောက်မကျဘဲ ခေတ် ရှေ့ပြေးသည်ဟုပြောရပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ယနေ့ တွင် လုပ်ငန်းရှင်များအနေဖြင့် မိမိတို့ ပုံနှိပ်လုပ်ငန်းအတွက် အခွင့်အလမ်းများ တိုးတက်ရရှိရန် နည်းလမ်းရှာစဉ်းစား ဆွေးနွေးခြင်း၊ နည်းပညာအသစ်များရရှိရန် ဆွေးနွေးတိုင် ပင်ကြခြင်းများကို အောင်အောင်မြင်မြင် ဆောင်ရွက်နိုင် ပါစေကြောင်း ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် မြန်မာနိုင်ငံ ပုံနှိပ်နှင့်ထုတ်ဝေသူလုပ်ငန်း

ရှင်များအသင်း (MPPA) ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမင်းဟန်က ကြိုဆို နှုတ်ခွန်းဆက်စကား ပြောကြားသည်။

ယနေ့ဖိုရမ်တွင် Graphic Consult Group မှ အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ဦးကျော်သူ၊ Fuji Xerox Asia Pacific Operation Pte. Ltd မှ Operations Manager Mr. Tiomthy J. Howard၊ Mya Kyun Tha Co.ltd မှ မန်နေဂျင်း ဒါရိုက်တာ ဦးသိန်းဇံ၊ မြန်မာနိုင်ငံပုံနှိပ်နှင့် ထုတ်ဝေသူလုပ်ငန်းရှင်များအသင်း တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ဦးကျော်ဌေးမင်းတို့က ယနေ့ခေတ်ပုံနှိပ်နည်းပညာ၊ ဒစ်ဂျစ်တယ်စနစ်ဖြင့် ပုံနှိပ်ထုတ်ဝေမှု၊ ဂရပ်ဖစ် နည်းပညာ၊ ပုံနှိပ်လုပ်ငန်းစီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတို့နှင့် စပ်လျဉ်း ၍ ဆွေးနွေးတင်ပြကြသည်။

မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပုံနှိပ်ရေး နှင့် ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာန မြန်မာနိုင်ငံပုံနှိပ်ထုတ်ဝေသူ လုပ်ငန်းရှင်များအသင်း ပုံနှိပ်လုပ်ငန်းရှင်များနှင့် ပညာရှင် များက ပုံနှိပ်လုပ်ငန်းနှင့်ဆိုင်သည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အခွင့်အလမ်းများနှင့် ပုံနှိပ် ထုတ်ဝေခြင်း နည်းပညာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများ ခေါင်းစဉ် များကို မျက်နှာစုံညီဆွေးနွေးကြသည်။

ဖိုရမ်သို့ မြန်မာနိုင်ငံ ပုံနှိပ်ထုတ်ဝေသူလုပ်ငန်းရှင် များအသင်းဥက္ကဋ္ဌ၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌနှင့် အလုပ်အမှုဆောင် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပမှ ပုံနှိပ်လုပ်ငန်းပညာရှင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများနှင့် စိတ်ပါဝင်စားသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။

ယခုဖိုရမ်ကို ပုံနှိပ်လုပ်ငန်းများ ဆက်လက်ရှင်သန် ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် အခွင့်အလမ်းများနှင့် ခေတ်မီတိုးတက် နေသည့် ပုံနှိပ်နည်းပညာအသစ်များအား ပုံနှိပ်လုပ်ငန်းရှင် များကို အသိပညာပေးနိုင်ရန် ရည်ရွယ်၍ ကျင်းပခြင်းဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။

(သတင်းစဉ်)

* ရွှေဖွဲ့မှု

ARSA အစွန်းရောက်အကြမ်းဖက်သမားများ၏ အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှု ကြောင့် မောင်တော၊ ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်တို့မှ တိမ်းရှောင်လာပြီး စစ်တွေမြို့ ပေါ်ရှိ ယာယီကယ်ဆယ်ရေးစခန်းများတွင် မိသားစုနှင့်အတူ ရောက်ရှိနေသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၃၀၀၀ ခန့်ကိုလည်း စာပေသင်ကြားရေးနှင့်နွေး မှုမရှိစေရန်အတွက် စစ်တွေမြို့ပေါ်ရှိ စာသင်ကျောင်းများတွင် စာပေသင်ကြား ပေးလျက်ရှိကြောင်း စစ်တွေမြို့ရှိ ပြည်နယ်ပညာရေးမှူးရုံးမှ သိရသည်။

စစ်တွေမြို့ စက်ရုံစုရပ်ကွက်ရှိ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း(ခွဲ)မှ ဒုတိယကျောင်းအုပ် ဦးသန်းမြင့်က “ကယ်ဆယ်ရေးစခန်းတွေကနေလာပြီး ဒီမှာကျောင်းလာတတ်တဲ့ ကလေးတွေက KG တန်းကနေ ဆယ်တန်းအထိ ပါတယ်။ စာအုပ်၊ ခဲတံကအစ အခမဲ့ထောက်ပံ့ပေးထားပါတယ်။ သူတို့ကို ဒီမှာ ရှိတဲ့ကလေးတွေနဲ့ရောပြီး သင်ကြားပေးတယ်။ အကြမ်းဖက်မှု စဖြစ်တုန်းက တော့ ကလေးတွေများတယ်။ အခုနယ်မြေအေးချမ်းလာတော့ တချို့ ပြန်သွား ကြပြီး ဒီမှာကျောင်းသားနည်းနည်းပဲ ကျန်တော့တယ်”ဟု ပြောသည်။

အကြမ်းဖက်မှုဖြစ်စဉ်ကြောင့် မောင်တောမြို့နယ်မှ မိသားစုနှင့်အတူ တိမ်းရှောင်လာပြီး စစ်တွေမြို့ပေါ်ရှိ ကယ်ဆယ်ရေးစခန်းတွင် ရောက်ရှိနေသည့် နဝမတန်းကျောင်းသား မောင်ကျော်နိုင်က “အကြမ်းဖက်မှုတွေကြောင့် ရွာက နေမိသားစုနဲ့အတူ စစ်တွေကို ထွက်ပြေးလာတာပါ။ အခုကယ်ဆယ်ရေးစခန်းမှာ နေပါတယ်။ ကယ်ဆယ်ရေးစခန်းမှာနေပြီး စက်ရုံစုရပ်ကွက်မှာရှိတဲ့ အခြေခံ ပညာအထက်တန်းကျောင်း(ခွဲ)မှာ ပညာဆက်လက်သင်ယူနေပါတယ်။ နယ်မြေအေးချမ်းရင်တော့ မိသားစုနဲ့ရွာကို ပြန်မှာပါ။ ရွာမှာ ကျောင်းပြန်တက် မယ်”ဟု ပြောသည်။

မောင်တောနှင့် ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်တို့တွင် အကြမ်းဖက်မှုဖြစ်စဉ်ကြောင့် ကျောင်းများပိတ်ထားခဲ့ပြီး ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ပညာသင်ကြားရေး နှောင့်နှေးမှုဖြစ်ပေါ်ခဲ့မှုအတွက် ကျောင်းများပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ချိန်တွင် အစား ထိုးသင်ကြားခြင်းများ၊ အချိန်ပိုသင်ကြားခြင်းများ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ် ကြောင်း စစ်တွေမြို့ရှိ ပြည်နယ်ပညာရေးမှူးရုံးမှ သိရသည်။

မင်းသစ်(MNA)

ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အခြေအနေ
ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်မြောက်ပိုင်းတွင် တိမ်အသင့်အတင့် ဖြစ်ထွန်းနေပြီး ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်နှင့် ကျန်ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တို့ တွင် မုတ်သုံလေ အားအနည်းငယ်မှ အားအသင့်အတင့်ရှိနေသည်။
နောက်နှစ်ရက်အတွက် ခန့်မှန်းချက်
ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်နှင့် ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တောင်ပိုင်း တို့တွင် မုတ်သုံလေ အားနည်းနေမည်။

မုံရွာ ကလေးစာပေပွဲတော်ကို သုံးရက်တာ ကျင်းပမည်

မုံရွာ စက်တင်ဘာ ၃၀

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပညာရေး ဝန်ကြီးဌာနနှင့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသ ကြီး အစိုးရအဖွဲ့တို့ ပူးပေါင်းကျင်းပ မည့် ကလေးစာပေပွဲတော်(မုံရွာ)ကို အောက်တိုဘာ ၁၃ ရက်မှ ၁၅ ရက် အထိ မုံရွာမြို့ မုံရွာတက္ကသိုလ်ဘက်စုံ ခန်းမ၌ နေ့စဉ်နံနက် ၉ နာရီမှ ညနေ ၅ နာရီအထိ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။



ကလေးစာပေပွဲတော် (တောင်ကြီး)ကျင်းပစဉ်။ ဓာတ်ပုံ-သန်းမင်းအောင်

အဆိုပါ ကလေးစာပေပွဲတော်ကို စာအုပ်ပြပွဲနှင့် စာအုပ်ရောင်းပွဲ၊ ကဗျာရွတ်ဆိုပြပွဲ၊ ပုံပြောပြပွဲ၊ ကျမ်းစကားပြော ပြပွဲ၊ ပန်းချီပြပွဲ၊ စက္ကူခေါက်ပြပွဲ၊ ဆေးရောင်ခြယ် ပြပွဲ၊ အိမ်တည်ဆောက်မှုပြပွဲ၊ စကားပုံဆက်ပြပွဲ၊ အရုပ်ဆက်ပြပွဲ၊ ဝိမ်းကစားနည်းပြပွဲများ၊ ပြခန်းများ၊ စာပေဟောပြောပွဲနှင့် ဆွေးနွေးပွဲများ ဖြင့် သုံးရက်တာ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။

ကလေးစာပေပွဲတော် ပထမနေ့ တွင် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ကျောင်းပေါင်းစုံမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက ဖျော်ဖြေရေး အစီအစဉ် ၃၅ ခုဖြင့်လည်းကောင်း၊ ဒုတိယနေ့တွင် အစီအစဉ် အခု ၅၀ ဖြင့် လည်းကောင်း၊ တတိယနေ့တွင် အစီ အစဉ် အခု ၄၀ ဖြင့် လည်းကောင်း ဖျော်ဖြေတင်ဆက်သွားမည်ဖြစ်ပြီး ကလေးစာပေပွဲတော်သို့ လာရောက် သည့် ပရိသတ်များအား မျက်လှည့်၊ ရုပ်သေးနှင့် မြန်မာ့ရိုးရာသိုင်းပြပွဲ များဖြင့်လည်း ဖျော်ဖြေတင်ဆက် ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကလေးစာပေပွဲတော် ကျင်းပမည့် ရက်များအတွင်း စာပေဟောပြောပွဲများ ကို ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ရာ ပထမနေ့ တွင် စာရေးဆရာ ဦးအောင်ဗိုလ်ဝင်း (ဗိုလ်မြန်မာ)က “စာအုပ်စာပေ ကလေးတို့ရဲ့ မိတ်ဆွေ”၊ စာရေး ဆရာမ ဒေါ်မြမြဆွေ(စိတ်ပညာ)က “စာပေဖွံ့ဖြိုးလူငယ်အကျိုး” ခေါင်း စဉ်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ ဒုတိယနေ့တွင် စာရေးဆရာ ဦးရဲလွင် (ရဲလွမ်း)က “လာရာနှင့် လားရာ” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် လည်းကောင်း၊ စာရေးဆရာ ဦးဇော် နောင်ဟိန်း(Guitar)က “အလုပ်နှင့် ရည်ရွယ်ချက်” ခေါင်းစဉ်ဖြင့်လည်း ကောင်း၊ တတိယနေ့တွင် စာရေး ဆရာမ ဒေါက်တာတင်ဝင်းက “ကနေ့ လူကြီးတွေနဲ့မတူတဲ့ လူငယ်တွေဖြစ် အောင်”၊ “ကောင်းကင်တစ်ဆုံး လူငယ်ကျောက်သင်ပုန်း”၊ စာရေး

ဆရာ ဘာမထီခင်အောင်(ရွှေဘို)က “ကလေးသူငယ်များနှင့် အကျင့် စာရိတ္တ” ခေါင်းစဉ်ဖြင့်လည်းကောင်း ဟောပြောသွားကြမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ထို့ပြင် ကလေးစာပေပွဲတော်တင်ရေး အလုပ်ရုံ ဆွေးနွေးပွဲများကိုလည်း ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ရာ ပထမနေ့ တွင် “စာဖတ်အကျင့် တိုးမြှင့်မြတ်နိုး၊ ဘက်စုံတိုးတက် ကလေးတို့အတွက်” ခေါင်းစဉ်ကို ဦးဖေသန်း (နေမင်း သန်း)၊ ဦးတင်အောင်(ချိမ့်သံ)၊ ဦးသိုက်စိုးထွန်း(နတ်ရွာ)၊ ဦးထူးဝေ ဖြိုးဆင့်(ထူးအောင်ဝင့်)၊ ဦးကျော် သက်ခိုင်(မုံရွာ)တို့က လည်းကောင်း၊ ဒုတိယနေ့တွင် “စာဖတ်ခြင်း အကျိုး ကျေးဇူး”ခေါင်းစဉ်ကို ဦးရဲလွင် (ရဲလွမ်း)၊ ဦးဇော်နောင်ဟိန်း (Guitar) ဒေါက်တာ နိုင်လင်းအောင်၊

အမောင်(ပုဂံ)၊ ဦးသက်နိုင်ထွန်း (M-ed)၊ ဦးသန်းစင်ထွန်း (သစ်ဝေ) တို့ကလည်းကောင်း၊ တတိယနေ့တွင် “ပြည်သူ့နီတိနဲ့ လူငယ်အစိုးရအဖော် ကောင်း ပြည်သူ့ကျောင်း” ခေါင်းစဉ် ကို ဒေါက်တာတင်ဝင်း၊ ဘာမထီ ခင်အောင်(ရွှေဘို)၊ ဦးကျော်သောင်း (ဘုတလင်)၊ ဦးစိန်လွင်(မင်းကင်း)၊ ဦးစိုးနိုင်(စိုးကြီး-မုံရွာ)တို့က လည်း ကောင်း ဆွေးနွေးကြမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကလေးစာပေပွဲတော်ကို နေပြည် တော်၊ မန္တလေး၊ မော်လမြိုင်၊ တောင်ကြီးမြို့များတွင် ကျင်းပခဲ့ပြီး ယခုမုံရွာတွင် ပဉ္စမအကြိမ်မြောက် ကျင်းပခြင်းဖြစ်ကာ မည်သူမဆို ပါဝင်ဆင်နွှဲနိုင်ကြောင်း သိရသည်။ (အောင်မင်းဟန်)

အာရှနိုင်ငံများသို့ သမ္မတ ထရန် အလည်အပတ်လာမည်

ဝါရှင်တန် စက်တင်ဘာ ၃၀

အမေရိကန် သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရန်သည် နိုဝင်ဘာလ အတွင်း အာရှဒေသသို့ ချစ်ကြည်ရေးအလည်အပတ်ခရီး လာရောက်မည်ဖြစ်ကြောင်း ယနေ့သတင်းများအရ သိရသည်။

ခရီးစဉ်အတွင်း ကုန်သွယ်ရေးမူဝါဒများအပါအဝင် မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၏ နျူကလီးယားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အစီအစဉ်တို့ကို သမ္မတထရန်က အာရှဒေသဆိုင်ရာများနှင့် ဆွေးနွေးမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သမ္မတဒေါ်နယ်ထရန်နှင့် ဇနီးတို့သည် ဂျပန်၊ တောင်ကိုရီးယား၊ တရုတ်၊ ဗီယက်နမ်၊ ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံနှင့် ဟာဝါအီကျွန်းတို့ကို နိုဝင်ဘာ ၃ ရက်မှ ၁၄ ရက်အထိ သွားရောက်မည်ဖြစ်ကြောင်း အိမ်ဖြူတော်က စက်တင်ဘာ ၂၉ ရက်တွင် အစီရင်ခံစာတစ်ရပ်ထုတ်ပြန်ထားသည်။

ယခုသွားရောက်မည့်ခရီးစဉ်သည် သမ္မတ ဒေါ်နယ် ထရန်၏ သမ္မတတာဝန်စတင်ထမ်းရွက်သည့်အချိန်မှစပြီး ပထမဆုံးသော အာရှခရီးစဉ်ဖြစ်သည်။

သမ္မတဒေါ်နယ်ထရန်အနေဖြင့် အမေရိကန်မိတ်ဖက်

နိုင်ငံများအား ၎င်း၏ခံယူချက်သဘောထားတို့ကို ပြောကြား မည်ဖြစ်ကြောင်း အိမ်ဖြူတော်တာဝန်ရှိသူများက ဆိုသည်။ အမေရိကန်နိုင်ငံနှင့် မဟာမိတ်နိုင်ငံများ၏ အကျိုးစီးပွား နှင့် လုံခြုံရေးအတွက် လွတ်လပ်မှုနှင့် ပွင့်လင်းမြင်သာမှု ရှိရေးသည် အရေးကြီးကြောင်း သမ္မတထရန်က ထပ်လောင်းပြောကြားမည်ဖြစ်သည်ဟု အိမ်ဖြူတော်တာဝန် ရှိသူများက ဆက်လက်ပြောကြားခဲ့သည်။

ထို့ပြင် သမ္မတထရန်က လွတ်လပ်မှုတပြား အပြန်အလှန် စီးပွားရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု၏ အရေးပါပုံကိုလည်း အလေးပေးပြောကြားမည်ဖြစ်ကြောင်း အိမ်ဖြူတော် တာဝန်ရှိသူများက ဆိုသည်။

ကိုရီးယားကျွန်းဆွယ်ဒေသအတွင်း နျူကလီးယား တိုက်ဖျက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်အထောက်အပံ့အကူအညီအစီအစဉ် အတွက် ပြုလုပ်အရေးကို ထိပ်တိုက်ရင်ဆိုင်ရန် နိုင်ငံတကာ ဖြေရှင်းချက်ကို သမ္မတထရန်က အခိုင်အမာပြောကြား မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မြောက်ကိုရီးယားအရေးအပါအဝင် ကုန်သွယ်ရေးမူ ဝါဒများနှင့်ပတ်သက်ပြီး သမ္မတထရန်က တောင်ကိုရီးယား၊



ဂျပန်နှင့် တရုတ်နိုင်ငံခေါင်းဆောင်များနှင့် အလေးအနက် ဆွေးနွေးနိုင်ဖွယ်ရှိသည်။ သမ္မတထရန်သည် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံတွင် ကျင်းပမည့် APEC summit (အေပက်စ်ထိပ်သီးအစည်းအဝေး)နှင့်

ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံတွင် ကျင်းပမည့် အစည်းအဝေးများသို့ တက်ရောက်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အင်န်အိတ်ချ်ကေ။

အာဖဂန်အရှေ့ပိုင်း နန်ဂါဟာပြည်နယ်တွင် မောင်းသုမဲ့လေယာဉ်ဖြင့် တိုက်ခိုက်၊ စစ်သွေးကြွ ၁၅ ဦးသေဆုံး

ဂျပန်အစိုးရက စက်တင်ဘာ ၃၀

အာဖဂန်နစ္စတန်နိုင်ငံအရှေ့ပိုင်း နန်ဂါဟာပြည်နယ်၌ စက်တင်ဘာ ၂၉ ရက် ညပိုင်းက မောင်းသုမဲ့လေယာဉ်ဖြင့် တိုက်ခိုက်ခဲ့ရာ အိုင်အက်စ်စစ်သွေးကြွ အဖွဲ့အား သစ္စာခံသည့် အာဖဂန်စစ်သွေးကြွ အကြမ်းဖက်သမား ၁၅ ဦးထက် မနည်း သေဆုံးခဲ့ကြောင်းနှင့် ၎င်းတို့ ပုန်းခိုရာနေရာများကို အပြည့်အဝ ဖျက်ဆီး နိုင်ခဲ့ကြောင်း ပြည်နယ်တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက စက်တင်ဘာ ၃၀ ရက်တွင် ပြောကြားသည်။

အာဖဂန်နစ္စတန်နိုင်ငံရှိ နေတိုးဦးဆောင်သော တပ်ဖွဲ့မှ မောင်းသုမဲ့ လေယာဉ်တစ်စင်းသည် စက်တင်ဘာ ၂၉ ရက် ညပိုင်းက နန်ဂါဟာပြည်နယ်

နာဇီရန်ခရိုင်အတွင်းရှိ အစ္စလာမူစ်နိုင်ငံတော် ထူထောင်ရေးအဖွဲ့ (အိုင်အက်စ်) စစ်သွေးကြွများ ပုန်းအောင်းရာနေရာကို ပစ်မှတ်ထား တိုက်ခိုက်ခဲ့မှုကြောင့် စစ်သွေးကြွ ၁၅ ဦး သေဆုံးရကြောင်း နန်ဂါဟာပြည်နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၏ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ အတူလာခါဂါဟာနီက ဆင်ဟွာသတင်းဌာနသို့ ပြောကြား သည်။

နေတိုးဦးဆောင်သည့် တပ်ဖွဲ့များသည် အာဖဂန်နစ္စတန်နိုင်ငံအတွင်း တပ်စွဲထားပြီး လက်နက်ကိုင်တိုက်ခိုက်မှုများဖြင့် စစ်တလင်းသဖွယ်ဖြစ်နေသည့် အာဖဂန်နစ္စတန်နိုင်ငံတွင်းရှိ လက်နက်ကိုင်စစ်သွေးကြွများအား မောင်းသုမဲ့ လေယာဉ်များဖြင့် စီးနင်းတိုက်ခိုက်မှုများ ပြုလုပ်လေ့ရှိသည်။ ဆင်ဟွာ။

ဆီးရီးယားအစိုးရဆန့်ကျင်ရေး လှုပ်ရှားတက်ကြွသူအား သတ်ဖြတ်သူဟု သံသယရှိသူတစ်ဦးကို တူရကီရဲတပ်ဖွဲ့ဖမ်းဆီး

အစ္စတန်ဘူလ် စက်တင်ဘာ ၃၀

ဆီးရီးယားအစိုးရအား ဆန့်ကျင်သည့် လှုပ်ရှား တက်ကြွသူ အမျိုးသမီးတစ်ဦးနှင့် ၎င်း၏ သမီး ဖြစ်သူတို့အား သတ်ဖြတ်သူဟု သံသယရှိသူ တစ်ဦး အား တူရကီရဲတပ်ဖွဲ့က ယနေ့တွင် ဖမ်းဆီးခဲ့သည်ဟု ရဲတပ်အဖွဲ့က ပြောကြားသည်။

ဖမ်းဆီးခံရသူမှာ သေဆုံးသွားသည့် အမျိုးသမီး နှစ်ဦးနှင့် ဆွေမျိုးနီးစပ်တော်စပ်သူ အာမက် ဘာရာကက် ဆိုသူဖြစ်သည်။ ၎င်းအား မြို့တော် အစ္စတန်ဘူလ်၏ တောင်ဘက် ကီလိုမီတာ ၉၀

(၅၅မိုင်)အကွာရှိ ဘာဆာမြို့တွင် ဖမ်းဆီးခဲ့ ကြောင်း၊ ၎င်းသည် မည်သည့်ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် လူသတ်မှု ကျူးလွန်ခဲ့သည်ကို မသိရှိရသေးကြောင်း တူရကီရဲအဖွဲ့က ပြောကြားသည်။

အသက်(၆၀)အရွယ်ရှိသူ အိုယူဟာဘာရာကက် နှင့် ၎င်း၏သမီး အသက်(၂၂)နှစ်အရွယ်ရှိ ဟာလာ တို့၏ ရုပ်အလောင်းများကို လွန်ခဲ့သည့် တစ်ပတ်ခန့် က အစ္စတန်ဘူလ်မြို့ အက်စ်ကူဒါအရပ်ရှိ နေအိမ် တိုက်ခန်းအတွင်း ရှာဖွေတွေ့ရှိခဲ့သည်။ သေဆုံးသွားသူ အိုယူဟာဘာရာကက်သည်

ဆီးရီးယားအစိုးရ၏ အကျဉ်းထောင်တွင်း၌ အကျဉ်းသားများအား ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်မှုများ အကြောင်း စုံစမ်းထောက်လှမ်းကာ သတင်းများ ရေးသားထားသူဖြစ်ပြီး ၎င်းသည် ကနဦးပိုင်းက ဗြိတိန်နိုင်ငံတွင် နေထိုင်ခဲ့သူဖြစ်ကြောင်းနှင့် အစ္စတန်ဘူလ်မြို့သို့ မရောက်မီတွင် ယူအေအီးနိုင်ငံ တွင် နေထိုင်ခဲ့သူဖြစ်ကြောင်း တူရကီသတင်းမီဒီယာ များက ဖော်ပြသည်။

ဆင်ဟွာ။

လစ်ဗျားနိုင်ငံ ဆာဘရာသာမြို့၌ တိုက်ခိုက်မှုများဖြစ်ပွား လူ ၂၆ ဦးသေဆုံးပြီး ၁၇၀ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရ

ထရီပိုလီ စက်တင်ဘာ ၃၀

လစ်ဗျားနိုင်ငံ အနောက်ဘက်ပိုင်းရှိ ဆာဘရာသာမြို့၌ စက်တင်ဘာ ၂၉ ရက် နေ့ခင်းပိုင်းက တိုက်ခိုက်

မှုဖြစ်ပွားခဲ့ရာ လူ ၂၆ ဦးသေဆုံးပြီး ၁၇၀ ခန့် ထိခိုက်ဒဏ်ရာရခဲ့ကြောင်း ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြား သည်။

ထိခိုက်ဒဏ်ရာရသူ အများစုကို မြို့တော် ထရီပိုလီ၊ အယ်လ်ဂျီလတီ၊ ဇင်တန်၊ မစ်ရာတာ၊ ဆော်မန်နှင့် ဇေါရာမြို့များရှိ ပုဂ္ဂလိကပိုင်ဆေးခန်း



များသို့ လွှဲပြောင်းပေးခဲ့ကြောင်း ကျန်းမာ ရေးဝန်ကြီးဌာန၏ သတင်းထုတ်ပြန် ချက်၌ ဖော်ပြသည်။

တိုက်ခိုက်မှုများ ဖြစ်ပွားသည့် ဆာဘရာသာမြို့သည် မြို့တော် ထရီပိုလီ၏ အနောက်ဘက်ကီလိုမီတာ ၇၀ အကွာတွင် တည်ရှိပြီး ၎င်းမြို့ တွင် လက်နက်ကိုင်တိုက်ခိုက်မှုများမှာ စက်တင်ဘာလအတွင်းကတည်းက စတင်ဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း၊ အဆိုပါမြို့ တွင် ပြိုင်ဘက်ဖြစ်သည့် လက်နက်ကိုင် အုပ်စု ၁၀ စုခန့်ရှိကြောင်း သတင်း တွင် ဖော်ပြသည်။

၂၀၁၁ ခုနှစ်တွင် လစ်ဗျားနိုင်ငံ အား အုပ်စိုးနေသည့် အာဏာရှင် မွမ်မာကဒါဖီးအား လက်ဗျားနိုင်ငံ ခေါင်းဆောင်အဖြစ်မှ လူထုအုံကြွမှု ဖြင့် ဖယ်ရှားခဲ့ပြီးနောက် လစ်ဗျားနိုင်ငံ တွင် အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှုများနှင့် ဆူပူအုံကြွမှုများ အရှိန်မြင့်တက်လာ ခဲ့သည်။

ဆင်ဟွာ။



လေယာဉ်စင်းလုံးငှားရမ်းမှုများအပေါ် ပြည်သူများ၏ဝေဖန်မှုကြောင့် အမေရိကန်ကျန်းမာရေးဝန်ကြီး နုတ်ထွက်

ဝါရှင်တန် စက်တင်ဘာ ၃၀

အမေရိကန်ကျန်းမာရေးဝန်ကြီး တွန်ပရိုက်စ်သည် ပြည်တွင်းနှင့် နိုင်ငံခြား ခရီးစဉ်များသွားလာရာတွင် လေယာဉ်များ စင်းလုံးငှားရမ်းသည့်အတွက် အခွန် အခများစွာပေးဆောင်ခြင်းအပေါ် ပြည်သူများက ဝေဖန်ခဲ့ပြီးနောက် ဝန်ကြီး က ရာထူးမှနုတ်ထွက်ရန် ဆုံးဖြတ်ချက်ချမှတ်ခဲ့ကြောင်း ယနေ့သတင်းများအရ သိရသည်။

အမေရိကန်ကျန်းမာရေးဝန်ကြီး တွန်ပရိုက်စ်၏ နုတ်ထွက်စာကို သမ္မတ ထရန်က လက်ခံခဲ့ပြီး ယင်းနေရာတွင် ဝန်ကြီးတစ်ဦးကို ယာယီခန့်အပ်တာဝန် ပေးအပ်မည်ဖြစ်သည်ဟု အိမ်ဖြူတော်က စက်တင်ဘာ ၂၉ ရက်တွင် ကြေညာ ခဲ့သည်။

အမေရိကန်ကျန်းမာရေးဝန်ကြီး တွန်ပရိုက်စ်သည် နိုင်ငံခြားခရီးစဉ်များသို့ သွားရာတွင် ကာကွယ်ရေးလေယာဉ်များကို အသုံးပြုပြီး ပြည်တွင်းခရီးစဉ်များ သွားရာတွင် ကိုယ်ပိုင်လေယာဉ်စင်းလုံးငှားပြီး သွားလာမှုများပြုလုပ်ခဲ့သည်။ ကိုယ်ပိုင်လေယာဉ်စင်းလုံးငှားရမ်းမှု အကြိမ်ပေါင်း ၂၀ ကျော်ရှိခဲ့သည်။

လေယာဉ်စင်းလုံးငှားရမ်းမှု၏ အခွန်ငွေပေးဆောင်မှုမဟုတ်ဘဲ သမ္မတထရန်က အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁ သန်းကျော်ရှိကြောင်း ဒေသန္တရမီဒီယာများက ဆိုသည်။

အမေရိကန်ကျန်းမာရေးဝန်ကြီး တွန်ပရိုက်စ်၏ နုတ်ထွက်စာကို လက်ခံခဲ့ သော်လည်း လွန်စွာစိတ်မကောင်းဖြစ်မိကြောင်း သမ္မတထရန်က ဆိုသည်။

ဝန်ကြီး တွန်ပရိုက်စ်က ၎င်း၏လုပ်ရပ်အတွက် အမေရိကန်ပြည်သူများအား တောင်းပန်ခဲ့ပြီး အခွန်အခများကိုလည်း ပေးဆောင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

သမ္မတထရန်၏ အစိုးရအဖွဲ့ဝင်နှစ်ဦးဖြစ်သည့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ကာကွယ်ရေးအေဂျင်စီအကြီးအကဲ စကော့ပီရုဒ်နှင့် ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီး ရေးဇင်ကိုတို့သည်လည်း လေယာဉ်စင်းလုံးငှားရမ်းသွားလာမှုများရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ယင်းကိစ္စရပ်နှင့်ပတ်သက်ပြီး အစိုးရရုံးစမ်းရေးမှူးများက စုံစမ်းစစ်ဆေးမှု များပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။

အင်န်အိတ်ချ်ကေ။

ပြည်တွင်းရေးရာ

မြန်မာနိုင်ငံရပ်ရှင်အစည်းအရုံး ရပ်ရှင်ရုံသစ်ဖွင့်ပွဲနှင့် အလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့သစ်များကို ကြိုဆိုပွဲနှင့် အဖွဲ့ဟောင်းများကိုနှုတ်ဆက်ပွဲအခမ်းအနား ကျင်းပ

ရန်ကုန် စက်တင်ဘာ ၃၀

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့်သည် ယနေ့ညပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့၊ ဗဟန်းမြို့နယ် ဝက်ဘာလမ်းရှိ မြန်မာနိုင်ငံ ရပ်ရှင်အစည်းအရုံးဌာနတွင် ပညာ Mmpo Cinema ဖွင့်ပွဲ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ရပ်ရှင် အစည်းအရုံး အလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့သစ်များအား ကြိုဆိုပွဲနှင့် အလုပ်အမှုဆောင် အဖွဲ့ဟောင်းများကို နှုတ်ဆက်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်သည်။

ရှေးဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ရပ်ရှင်အစည်းအရုံးဥက္ကဋ္ဌ ဦးလူမင်းတို့က Magic Ball အားထိကိုင်၍ Mmpo Cinema ကို ဖွင့်လှစ် ပေးသည်။

ထို့နောက် ရပ်ရှင်ရုံ၏ အရပ်/အသံပိုင်းဆိုင်ရာ နမူနာပြကွက်များကို အနည်းငယ်ပြသသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့်က အမှတ်တရ စကားပြောကြားရာတွင် မြန်မာနိုင်ငံ ရပ်ရှင်အစည်းအရုံးအဖွဲ့သစ်ကို ရပ်ရှင် လောကသားများအနေဖြင့် သဘောတူထားသည့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းစည်းများ စည်းကမ်းများနှင့်အညီစနစ်တကျ ရွေးချယ်တင်မြှောက်ခဲ့ပြီး ရပ်ရှင်အစည်းအရုံး အဖွဲ့ဟောင်းများကလည်း ဂုဏ်သရေရှိရှိချောမွေ့စွာ လွှဲပြောင်းပေးအပ်သည့် အခမ်းအနားဖြစ်သည်နှင့်အတူ Mmpo Cinema ဖွင့်ပွဲကျင်းပ သည့်အတွက် မင်္ဂလာရှိသည်ဟု ပြောကြားလိုကြောင်း၊ မည်သည့်နယ်ပယ်တွင်မဆို မိမိတို့ လုပ်ငန်းနှင့် လူမှုဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန်အတွက် စုပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်း ရှိပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံရပ်ရှင်အစည်းအရုံးအနေဖြင့် ရပ်ရှင်လောကသားများ ၏ အနုပညာအဆင့်အတန်းမြှင့်တင်ပေးရန် ယခုကဲ့သို့ စိတ်တိုင်းကျ ရွေးချယ် နိုင်ခဲ့သည့်အပေါ်လည်း အသိအမှတ်ပြုပါကြောင်း၊ ယခုလိုရွေးချယ်ခြင်းသည် မိမိတို့တိုင်းပြည်အတွက်သာမက အခြားသော အဖွဲ့အစည်းများအတွက်လည်း နမူနာကောင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ အမှုဆောင်သစ် ရွေးချယ်မှုအပေါ် ပြည်သူများက များစွာစိတ်ဝင်စားမှုရှိပါကြောင်း၊ လက်ရှိဥက္ကဋ္ဌ ဦးလူမင်းနှင့် ဥက္ကဋ္ဌသစ် ဦးဇင်ဝိုင်းတို့၏ သရုပ်ဆောင်မှုသာမက အဖွဲ့အစည်းကို ဦးစီးဦးဆောင်



ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့် Mmpo Cinema ဖွင့်ပွဲနှင့် မြန်မာနိုင်ငံရပ်ရှင်အစည်းအရုံး အလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့သစ်များကို ကြိုဆိုပွဲနှင့် အဖွဲ့ဟောင်းများကို နှုတ်ဆက်ပွဲအခမ်းအနားတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

ပြုနိုင်သည့် အရည်အချင်းကိုလည်း သဘောကျနှစ်ခြိုက်ပါကြောင်း၊ ထိုအရည် အချင်းအစွမ်းအစများဖြင့် ရပ်ရှင်လောကသား များ၏အရေးကိစ္စများကိုပါ စွမ်းစွမ်းတစ်ဆောင်ရွက်ရန် တိုက်တွန်းလိုပါကြောင်း၊ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီး ဌာနအနေဖြင့် ရပ်ရှင်လောကဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် တတ်နိုင်သရွေ့ ကူညီပံ့ပိုးပေးသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် မြန်မာနိုင်ငံရပ်ရှင်အစည်းအရုံးဥက္ကဋ္ဌ ဦးလူမင်းက နှုတ်ဆက် စကားပြောကြားပြီး ဥက္ကဋ္ဌအသစ်အဖြစ် ရွေးချယ်ခြင်းခံရသည့် ဦးဇင်ဝိုင်းက မိတ်ဆက်စကားပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ Mmpo Cinema ရပ်ရှင်ရုံအတွက် အသံပိုင်းဆိုင်ရာ ပစ္စည်းများလှူဒါန်းသည့် Clover Solutions Co.,Ltd မှ ဦးဇင်အောင်စိုးအား မြန်မာနိုင်ငံရပ်ရှင်အစည်းအရုံး ဥက္ကဋ္ဌ ဦးလူမင်းက ဂုဏ်ပြုလှူဒါန်းခြင်းဖြစ်သည်။

ယင်းနောက်ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် မြန်မာနိုင်ငံ ရပ်ရှင်ဖခင်ကြီးများ ရပ်တူရှေ့ရှိ မြက်ခင်းပြင်၌ကျင်းပသည့် ညစာစားပွဲသို့ တက်ရောက်သည်။

ယနေ့ကျင်းပသည့် အခမ်းအနားသို့ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန် ရှိသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ရပ်ရှင်အစည်းအရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် အနုပညာရှင် များ တက်ရောက်ကြကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း လျှပ်စစ်ဓာတ်အားတိုးမြှင့်ရရှိရေး ၂၃၀ ကေပီ ဘုရင့်နောင် ပင်မဓာတ်အားခွဲရုံ ဓာတ်အားစတင်ပို့လွှတ်

ရန်ကုန် စက်တင်ဘာ ၃၀

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အတွင်း လျှပ်စစ်ဓာတ်အား တိုးမြှင့်ရရှိရေး အတွက် လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီး ဌာနက ၂၃၀ ကေပီ၊ ဘုရင့်နောင် ပင်မဓာတ်အားခွဲရုံတွင် ၂၃၀/၆၆/ ၁၁ ကေပီ ၁၂၅ အမိပီအေ အမှတ်(၁) ထရပ်စဖော်မာနှင့် ၆၆ ကေပီ Indoor GIS(Gas Insulated Switchgear) တို့မှ ဓာတ်အားစတင်ပို့လွှတ်ခြင်း အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၈ နာရီ က ရန်ကုန်မြို့၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်ရှိ ဘုရင့်နောင် ပင်မဓာတ်အားခွဲရုံ၌ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။



များရှိ ပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝ တိုးတက်မြှင့်တင်ပေးရန်အတွက် အသေးစား နှင့်အလတ်စား စက်မှုလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် လျှပ်စစ် ဓာတ်အား ရရှိသုံးစွဲနိုင်ရေး အထူး အလေးထားပြီး တစိုက်မတ်မတ် ဆောင်ရွက်လျက် ရှိပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ဘုရင့်နောင် ပင်မဓာတ်အားခွဲရုံ တိုးချဲ့ တည်ဆောက်ခြင်း စီမံကိန်းလုပ်ငန်းကို နိုင်ငံတော်မှ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၇ ဒသမ ၉၆ သန်း ကျခံသုံးစွဲ တည်ဆောက်သွားမည်ဖြစ်ပြီး ယခု ကဲ့သို့ နိုင်ငံတော်မှ ဘဏ္ဍာငွေ အမြောက်အမြား အကုန်အကျခံ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည့် ဓာတ်အား လိုင်းနှင့် ဓာတ်အားခွဲရုံများကို ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးအတွက် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး လုပ်ငန်း များနှင့် ဆောင်ရွက်ဆဲ စီမံကိန်းများ ကိုလည်း အချိန်မီပြီးစီးနိုင်ရေးတို့ကို

အထူးအားထည့် ဆောင်ရွက်သွား မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ အောင်မြင်ရေးအတွက် မိဘပြည်သူ များကလည်း တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ ပိုင်းဝန်းကူညီပေးကြစေလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန၏ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် အခြေ အနေများ၊ ဆက်လက်ဆောင်ရွက် နေသည့်အခြေအနေများကို ရှင်းလင်း ပြောကြားသည်။

ယခင်က ဘုရင့်နောင်ဓာတ်အားခွဲရုံ ၏ ၂၃၀/၆၆/၁၁ ကေပီ၊ ၁၀၀ အမိပီအေ ထရပ်စဖော်မာ တစ်လုံး တည်းကနေ ဓာတ်အားပို့လွှတ်ဖြန့်ဖြူး လျက်ရှိရာမှ တိုးတက်သုံးစွဲလာသည့် ဓာတ်အားပမာဏ လိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရန် ဘုရင့်နောင် ပင်မဓာတ်အားခွဲရုံတွင် ၂၃၀/၆၆/ ၁၁ ကေပီ၊ ၁၂၅ အမိပီအေ ထရပ် စဖော်မာ နှစ်လုံး တိုးချဲ့တပ်ဆင်ခြင်း၊

စက်တင်ဘာ ၆ ရက်တွင် အပြီးသတ် တပ်ဆင်ကာ လျှပ်စစ်ပိုင်း စမ်းသပ် စစ်ဆေးခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဆက်လက် ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ထို့နောက် အခမ်းအနားကို ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝင်းခိုင်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဖိုးမင်းသိန်း၊ ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး လွှတ်တော်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးလင်းနိုင်မြင့်၊ လျှပ်စစ်၊ စက်မှု

လက်မှုနှင့် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီး ဒေါ်နီလာကျော်၊ မြန်မာနိုင်ငံ ဆိုင်ရာ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး မစ္စတာဟုန်လျန်နှင့် CITIC Construction Co.,Ltd ၏ ASIA-PACIFIC ဆိုင်ရာ တာဝန်ခံ အရာရှိချုပ်တို့က ဖဲကြိုးဖြတ် ဖွင့်လှစ် ပေးပြီး ကမ္ဘာ့ကျောက်စာတိုင်ကို စက်ခလုတ်နှိပ်ကာ အမွှေးနံ့သာ ရည်များ ပက်ဖျန်းပေးကြသည်။ (သိသိမင်း)

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ဓာတ်အားခွဲရုံများသန့်ရှင်းသာယာရေး ဆုများချီးမြှင့်

မန္တလေး စက်တင်ဘာ ၃၀

လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန မန္တလေးလျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးရေး ကော်ပို ရေးရှင်း အုပ်ချုပ်မှုအောက်ရှိ ခရိုင်နှင့် မြို့နယ်လျှပ်စစ်မန်နေဂျာများ၊ ဓာတ်အားခွဲရုံများ စိမ်းလန်းစိုပြည်ရေးနှင့် သန့်ရှင်းသပ်ရပ်မှု ရှိစေရေးအတွက် သစ်ပင်များစိုက်ပျိုးဆောင်ရွက်သည့် လုပ်ငန်းများအပေါ် ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး၍ အပြိုင်အဆိုင် ကြိုးစားဆောင်ရွက်သည့်လုပ်ငန်းအတွက် ဆုချီးမြှင့်ခြင်း အခမ်းအနားကို စက်တင်ဘာ ၂၉ ရက် ညနေ ၆ နာရီက မန္တလေးမြို့ မန္တလေး လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးရေးကော်ပိုရေးရှင်း ရုံးချုပ်အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပ သည်။

မြို့နယ်လျှပ်စစ်မန်နေဂျာများသို့ လျှပ်စစ်မီးသုံးပြုပြည်သူများ ရုံးကိစ္စ လာရောက်ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်ရာတွင် စိတ်ချမ်းမြေ့မှုရှိစေရန် ဝန်ထမ်းများ အထက်အောက် ကြည်ညိုလေးစားမှုနှင့် စည်းလုံးညီညွတ်မှုရှိစေရန် ရည်ရွယ် ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ဆောင်ရွက်ချက်များကို စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့များ ဖွဲ့စည်းစစ်ဆေးအမှတ်ပေး၍ ဆုများပေးအပ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ရမှတ်များပေါ်မူတည်၍ မြို့နယ်လျှပ်စစ်မန်နေဂျာများ စိမ်းလန်းသာယာမှု ပထမဆုကို နွားထိုးကြီးမြို့နယ် လျှပ်စစ်မန်နေဂျာများ၊ ပူးတွဲဒုတိယဆုကို ရမည်းသင်းမြို့နှင့် ကျောက်ဆည်မြို့နယ်လျှပ်စစ်မန်နေဂျာများ၊ ပူးတွဲ တတိယဆု ကို ပုသိမ်ကြီးမြို့နယ်နှင့် ရန်အောင်မြို့နယ်လျှပ်စစ်မန်နေဂျာများတို့က ရရှိကြပြီး ဓာတ်အားခွဲရုံ စိမ်းလန်းသာယာမှုပထမဆုကို ပဒေသာဓာတ်အားခွဲရုံ၊ ပူးတွဲ ဒုတိယဆုကို ငှက်တောင်ဓာတ်အားခွဲရုံနှင့် ဝက်ကြီးအင်းဓာတ်အားခွဲရုံတို့က အသီးသီးရရှိကြသည်။ ဂုဏ်ပြုဆုရရှိသည့်မြို့နယ်များအား မန္တလေးလျှပ်စစ် ဓာတ်အားပေးရေးကော်ပိုရေးရှင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးသောင်းဟန်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဂုဏ်ပြုဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ တင်ဦး(ရမည်းသင်း)

သတင်းမီဒီယာကောင်စီ ဘာလုပ်နေလဲ၊ ဘာလုပ်သင့်လဲ(၄)

ဘိုးလှိုင်

(၂၁-၉-၂၀၁၇ မှ အဆက်)

သတင်းမီဒီယာကောင်စီရဲ့လုပ်ငန်းတွေထဲမှာ အများဆုံးလုပ်ရတဲ့ အလုပ်ဖြစ်တဲ့အပြင် ခက်လည်းခက်ခဲ၊ အချိန်ကုန်၊ လက်အဝင်ဆုံးလုပ်ငန်းက အငြင်းပွားမှုနဲ့ တိုင်ကြားမှုတွေ ဖြေရှင်းရေးအလုပ်ဖြစ်ပါတယ်။ ယာယီကောင်စီလက်ထက်မှာလည်း ဒီကိစ္စ တော်တော်ရှင်းခဲ့ရပါတယ်။ လက်ရှိ သတင်းမီဒီယာကောင်စီရဲ့ ၂၀၁၅ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလမှ စတင်ခဲ့တဲ့ သက်တမ်း ၂၂ လခန့်အတွင်းမှာ ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းပေးခဲ့ရတဲ့ တိုင်ကြားမှုပေါင်း ၁၄၀ နီးပါးရှိပါတယ်။

- စာရင်းချုပ်ရလျှင် -
- (က) ဝန်ကြီးဌာနများ၊ အစိုးရအဖွဲ့အစည်းများက ပေးပို့သည့်တိုင်စာ ၃၅ စောင်
- (ခ) ပုဂ္ဂလိကနှင့် အဖွဲ့အစည်းများထံမှ တိုင်စာ ၉၉ စောင်
- (ဂ) နိုင်ငံရေးပါတီများထံမှတိုင်စာ ၃ စောင်
- (ဃ) စာနယ်ဇင်းကောင်စီက ဆက်လက်ဖြေရှင်းခွင့်မရဘဲ တရားရုံးရောက်သွားသော တိုင်စာ ၃ စောင်

ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီစာရင်းပြုစုပြီးနောက်ပိုင်း ရက်သတ္တ သုံး၊ လေးပတ်မှာလည်း ဝင်လာမခဲ တိုင်စာတွေလာမြဲလာနေပါတယ်။

တိုင်စာအမျိုးမျိုး

အငြင်းပွားမှုတွေမျိုးစုံပါဝင်တဲ့အထဲမှာ တကယ်တမ်း သတင်းမီဒီယာကောင်စီနဲ့ မသက်ဆိုင်ဘူးလို့ ပြောလိုရတဲ့ တိုင်ကြားမှုတစ်မျိုးက စာခိုးချမှု (သူများစာကို ကိုယ့်နာမည်တပ်ပြီးထုတ်ဝေတဲ့ကိစ္စ) ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါက မူပိုင်ခွင့်ဥပဒေနဲ့ သက်ဆိုင်ပါတယ်။ လောလောဆယ်မှာ သက်ဆိုင်တဲ့ဥပဒေက အားနည်းနေသေးတယ်။ တရားရုံးက စာခိုးချမှုအတွက် အားမကိုးလောက်တာ လက်တွေ့ဖြစ်နေတယ်။

ဒါကြောင့် ရောက်လာတဲ့ စာခိုးမှုတိုင်တန်းချက်တွေကို သတင်းမီဒီယာကောင်စီက အတတ်နိုင်ဆုံးဖြေရှင်းပေးပါတယ်။ ပြေလည်သွားတာတွေရှိသလို မတတ်နိုင်တာတွေလည်း ရှိပါတယ်။ ဥပမာ မြန်မာပြည်လာပြီး မြန်မာစာပေသင်ယူတဲ့ နိုင်ငံခြားသားက မြန်မာနိုင်ငံသားရေးသားထုတ်ဝေပြီး စာအုပ်ကို အဖုံးမှာသူနာမည်တပ်ပြီး အစအဆုံးကူးချကာ ပြန်လည်ထုတ်ဝေသွားတဲ့ကိစ္စကို မူပိုင်ရှင်က တိုင်ကြားလာတယ်။ စာခိုးချတဲ့ နိုင်ငံခြားသားက သူ့နိုင်ငံပြန်သွားပြီ။ ဘာမှညှိနိုင်ခြင်းမရှိဘဲဖြေရှင်းပေးနိုင်တဲ့ကိစ္စ ဖြစ်သွားပါတယ်။

ကိုယ်တိုင်ကလည်း စာပေရေးသားတဲ့ ဆရာဝန်စာနယ်ဇင်းသမား (ဂျာနယ်နှင့် စာအုပ်များ ပုံနှိပ်ထုတ်ဝေသူ) တစ်ယောက် အတိုင်ခံရတဲ့ကိစ္စကို နှစ်ဖက်ညှိနှိုင်းပေးခဲ့ရတာ ပါဝင်တယ်။ တိုင်ကြားတဲ့ကိစ္စက ဆရာဝန်က တခြားတစ်ယောက်ကို အင်္ဂလိပ်ဘာသာနဲ့ ကျန်းမာရေးပညာပေးစာအုပ်ဘာသာပြန်ခိုင်းတယ်။ ဘာသာပြန်ဆိုခ ဘယ်လောက်ပေးပါမယ်လည်း ပြောထားတယ်။ အချိန်နှစ်နှစ်ကျော်ကြာ မေ့လောက်တဲ့အခါမှ ဆရာဝန်က စာအုပ်ကို သူနာမည်တပ်ပြီး ထုတ်ဝေတယ်။

မူရင်းဘာသာပြန်ပေးသူရဲ့ အမည်ကို လုံးဝမဖော်ပြဘူး။ ဘာသာပြန်ဆိုခလည်း လုံးဝမပေးဘူး။ တိုင်ကြားခံရတဲ့အချိန်မှာတော့ ဆရာဝန်က တာဝန်ယူဖြေရှင်းရှာပါတယ်။ သူ့အလုပ်များနေလို့ ပေါ့ပေါ့လျော့လျော့ ထုတ်ဝေမိတာပါ။ ဘာသာပြန်ပေးသူရဲ့ အမည်နှင့် သူရဲ့အမည် အတူထည့်ပြီး ပူးတွဲဘာသာပြန်အဖြစ် ထုတ်ဝေဖို့ဖြစ်သော်လည်း မေ့လျော့ပြီး သူ့နာမည်ပဲ ထည့်လိုက်တယ်။ ဘာသာပြန်ပေးသူရဲ့အမည် မေ့ကျန်ရစ်ပါတယ်။ တောင်းပန်ပါတယ်လို့ ဖြေရှင်းပါတယ်။

ဘာသာပြန်ဆိုခ မပေးတာတော့ ဘာသာပြန်ဆိုသူက စာအုပ်တိုက်ကို မလာတာကြာလို့ ဆက်သွယ်လို့လည်း မရတာကြောင့် မပေးရတာပါ။ ပေးပါမယ်လို့ တာဝန်ယူပါတယ်။ ကောင်စီရဲ့တိုင်ကြားမှု ဖြေရှင်းရေးကော်မတီနဲ့

သတင်းမီဒီယာကောင်စီရဲ့ လုပ်ငန်းတွေထဲမှာ အများဆုံးလုပ်ရတဲ့ အလုပ်ဖြစ်တဲ့အပြင် ခက်လည်းခက်ခဲ၊ အချိန်ကုန်၊ လက်အဝင်ဆုံးလုပ်ငန်းက အငြင်းပွားမှုနဲ့ တိုင်ကြားမှုတွေ ဖြေရှင်းရေးအလုပ်ဖြစ်ပါတယ်။ ယာယီကောင်စီလက်ထက်မှာလည်း ဒီကိစ္စ တော်တော်ရှင်းခဲ့ရပါတယ်။ လက်ရှိ သတင်းမီဒီယာကောင်စီရဲ့ ၂၀၁၅ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလမှ စတင်ခဲ့တဲ့ သက်တမ်း ၂၂ လခန့်အတွင်းမှာ ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းပေးခဲ့ရတဲ့ တိုင်ကြားမှုပေါင်း ၁၄၀ နီးပါးရှိပါတယ်။

ဆရာဝန်စာရေးဆရာ တွေ ဆုံတဲ့အခါ သူက အထက်ပါအတိုင်း တောင်းပန်ပြီး ဘာသာပြန်ဆိုခပေးဖို့ သဘောတူ တာဝန်ယူသွားပါတယ်။ တခြား စာခိုးမှုတိုင်စာ လေး၊ ငါးစောင်အကြောင်းတော့ မဖော်ပြတော့ပါဘူး။ အခုဖော်ပြတဲ့ကိစ္စမှာတော့ စာနယ်ဇင်းနဲ့ စာအုပ်ထုတ်ဝေသူက ကျင့်ဝတ်ဖောက်ဖျက်တာ အထင်အရှားတွေ့ရပါတယ်။ သူ့ဝန်ခံချက်အတိုင်း မေ့လျော့လို့ (ပေါ့လျော့သွားလို့)ဆိုတဲ့ ဖြေရှင်းချက်ဟာ ကျေနပ်ဖွယ်မဟုတ်ပါဘူး။

မဆိုင်သူရဲ့ဓာတ်ပုံဖော်ပြမှု

သတင်းမီဒီယာကောင်စီဘာလုပ်နေလဲ၊ ဘာလုပ်သင့်လဲ အပိုင်း(၃)မှာ မဆိုင်သူရဲ့ ဓာတ်ပုံဖော်ပြမှုတစ်ခု ပြီးခဲ့တဲ့ ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဩဂုတ်လတွင် ဖြေရှင်းပေးခဲ့ရတာကို ဖော်ပြခဲ့ပါတယ်။ စာနယ်ဇင်းဘက်က ပေါ့လျော့သွားတဲ့ အကြောင်း ဝန်ခံပြီးတောင်းပန်ဖို့ သဘောတူသွားပါတယ်။

တော်တော်ဆိုးတဲ့ သတင်းမီဒီယာကျင့်ဝတ်ဖောက်ဖျက်ပြီး ဓာတ်ပုံသုံးစွဲတဲ့ တိုင်ကြားမှုတစ်ခုကို ယာယီကောင်စီလက်ထက်မှာ ကြုံတွေ့ခဲ့ပါသေးတယ်။ တိုင်ကြားလာတဲ့အမှုက သာယာဝတီဘက်မှာဖြစ်တဲ့ လူမှောင်ခိုမှုသတင်းတစ်ပုဒ် ဂျာနယ်တစ်စောင်မှာ ဖော်ပြတယ်။ သတင်းနှင့် ဘာမျှမသက်ဆိုင်တဲ့ အမျိုးသမီးတစ်ယောက်ရဲ့ဓာတ်ပုံကို လူမှောင်ခိုသတင်းနှင့်တွဲပြီး ဖော်ပြတယ်။ ဓာတ်ပုံက သယ်န်းကျွန်းမြို့နယ်ထဲက မူကြိုကျောင်းဆရာမကြီးနှင့် လုပ်ဖော်ကိုင်ဖက် ဆရာမလေး လေး၊ ငါးယောက်ရဲ့ အမှတ်တရ အုပ်စုဓာတ်ပုံဖြစ်တယ်။

အမှုနှင့် ဘာမျှမသက်ဆိုင်သူတွေကို လူကုန်ကူးမှုကျူးလွန်သူနှင့် လူကုန်ကူးခံရသူလိုလို ထင်ယောင်ထင်မှားဖြစ်စရာ တမင်ထည့်သွင်းဖော်ပြလိုက်တာ ဖြစ်တယ်။ အဲဒီဂျာနယ်ဖတ်ရတဲ့ မိတ်ဆွေများက ဆရာမကြီးကို မေးကြ မြန်းကြတာခံရတော့ ရှက်ရှာတာပေါ့။ သတင်းမီဒီယာကောင်စီ(ယာယီ)ကို တိုင်လာလို့ ဂျာနယ်မှတာဝန်ရှိသူတွေနဲ့ တွေ့ဆုံညှိနှိုင်းပေးပါတယ်။ ဂျာနယ်ဘက်က ကျင့်ဝတ်ဖောက်ဖျက်ထားတာ ထင်ရှားနေတယ်။ တောင်းပန်ရမယ်လို့ တောင်းဆို၊ ယာယီကောင်စီကလည်း ကျင့်ဝတ်နဲ့အညီ စနစ်တကျတောင်းပန်ဖို့ပြော၊ ဂျာနယ်ဘက်ကတောင်းပန်ပါမယ်လို့ တာဝန်ယူပြီးပြန်သွားပါတယ်။

သို့သော် အဲဒီဂျာနယ်က ဆိုးဆိုးရွားရွားကို ထပ်မံပြီး ကျင့်ဝတ်ဖောက်ဖျက်ပါတယ်။ တမင် မကောင်းကြံစည်မှုလို့ ပြောချင်ပါတယ်။ ဆရာမကြီးနှင့်အဖွဲ့က မဆီမဆိုင် သူတို့ဓာတ်ပုံ ဖော်ပြတာ မကျေနပ်လို့တိုင်တာကို ဂျာနယ်ကထပ်ပြီး မကျေနပ်အောင် တောင်းပန်လိုက်ပုံတော့ အဲဒီဓာတ်ပုံကို ထပ်မံဖော်ပြလိုက်ပြီး ဤဓာတ်ပုံကို မိမိတို့ဂျာနယ်တွင် ဘယ်နေ့ ဘယ်ရက်က ဖော်ပြခဲ့မိသဖြင့် တောင်းပန်ပါတယ်ပေါ့။ ဓာတ်ပုံဖော်ပြလို့ မကျေနပ်တာကို နောက်တစ်ကြိမ် ထပ်မံဖော်ပြတယ်။ ဆရာမကြီးနှင့် ဆရာမကလေးများ မိအေးနှစ်ခါနာ ဖြစ်ကြရှာတယ်။

ဆရာမကြီးက ယာယီကောင်စီကို ထပ်မံလာရောက်တွေ့ဆုံသေးတယ်။ ဂျာနယ်လုပ်ပုံက တရားရုံးမှာ တရားစွဲဖို့ပဲ ရှိတော့တယ်။ ယာယီကောင်စီကိုလည်း မထီမဲ့မြင် လုပ်ရာရောက်နေပြီ။ ဆရာမကြီးက “တရားရုံးမှာ ထပ်ပြီးမရှင်းချင်တော့ပါဘူး ဆရာတို့ရဲ့လို့” လို့ပြောပြီး လက်လျှော့သွားပါတယ်။ ယာယီကောင်စီကလည်း အာဏာပါပါရှိတဲ့ အဖွဲ့အစည်းမဟုတ်လေတော့ ဂျာနယ်က ကျင့်ဝတ်ဖောက်ဖျက်တာကိုရော၊ မထီမဲ့မြင် လုပ်ပုံကိုပါ လက်လျှော့ကြည့်နေလိုက်ရတယ်။ တကယ်တော့ ယာယီကောင်စီက အဲဒီဂျာနယ်ရဲ့ ကျင့်ဝတ်ဖောက်ဖျက်မှုကို တိုင်းသိပြည်သိ ဝေဖန်သုံးသပ်တဲ့ ကြေညာချက်ထုတ်ပြီး စာနယ်ဇင်းလောကအတွက် ကျင့်ဝတ်အသိပညာပေးသင့်တဲ့ ကိစ္စဖြစ်ပါလျက် ပျက်ကွက်ခဲ့တာကိုတော့ ဝန်ခံရမှာပါ။ (ဤပျက်ကွက်မှုအတွက် ဆောင်းပါးရှင်၏ အမြင်ကို သီးခြားဆွေးနွေးပါဦးမည်။)

ကျင့်ဝတ်ဖောက်ဖျက်တဲ့ ဆရာဝန်အယ်ဒီတာချုပ်

ယခုဖော်ပြမှာက တိုင်းဒေသကြီးတစ်ခုရဲ့ မြို့တော်က ထုတ်ဝေတဲ့ အပတ်စဉ်ဂျာနယ် အယ်ဒီတာကြီးအတိုင်ခံရတဲ့ အကြောင်းဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီဂျာနယ်က အဲဒီတိုင်းဒေသကြီးမှာ အရာရှိကြီးအချို့ အကြီးအကျယ် အဂတိလိုက်စားတဲ့ သတင်းကို ဖော်ထုတ်ရေးသားခဲ့ပြီး အတော်အသင့်အရေးယူတာတွေရှိခဲ့တယ်လို့ သိရပါတယ်။

ယခုတိုင်ကြားမှုက အခုအစိုးရသစ်တက်ပြီး သိပ်မကြာမီမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ တိုင်ကြားတဲ့ အကြောင်းအရာက ဂျာနယ်မှာဖော်ပြတဲ့ တိုင်းအဆင့်အရာရှိကြီးတွေ အဂတိလိုက်စားမှု ဖော်ထုတ်တင်ပြတဲ့ သတင်းဆောင်းပါးဟာ အရာရှိဝန်ထမ်းများ၊ အထူးသဖြင့် အမျိုးသမီးအရာရှိများရဲ့ ဂုဏ်သိက္ခာကို ထိပါးပုတ်ခတ်တဲ့ စာသားတွေပါဝင်တဲ့အတွက် အရေးယူဖြေရှင်းပေးရန်ဖြစ်ပါတယ်။

ဂျာနယ်အယ်ဒီတာချုပ်ကို ဖိတ်ခေါ် မေးမြန်းတဲ့အခါမှာ သတင်းဆောင်းပါးရေးသားတဲ့ သတင်းထောက်ကို စာနယ်ဇင်းကောင်စီနှင့် တွေ့ဆုံဖြေရှင်းစေဖို့ ငြင်းဆန်ပါတယ်။ သူ့ဆိုလိုတာက သတင်းဆောင်းပါးရေးသူကို အယ်ဒီတာချုပ်က ဖော်ထုတ်ပြောဆိုဖို့ တာဝန်မရှိဘူးဆိုတဲ့ အချက်ပါပဲ။ (၁၉၃၆ ခုနှစ် တုန်းက ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် ကျောင်းသားသမဂ္ဂမှဝေဖန် “အိုးဝေ” အယ်ဒီတာကိုအောင်ဆန်းရဲ့ထုံးကို နှလုံးမူတဲ့သဘောပါပဲ။ ဒီအတွက်တော့ သူ့ကို ကျွန်တော်တို့ လေးစားပါတယ်။)

ဒါပေမယ့် တကယ်တမ်းက သတင်းဆောင်းပါးရေးသူဟာ အယ်ဒီတာချုပ်ကိုယ်တိုင်ဖြစ်တယ်လို့ တိုင်ကြားတဲ့အရာရှိတွေက ပြောပါတယ်။ အယ်ဒီတာချုပ်ရဲ့ အဆိုကတော့ ဆောင်းပါးရှင်ဟာ သတင်းထောက်တစ်ယောက်ဖြစ်တယ်။ သူက တောတောင်ထူတဲ့ဒေသထဲ လှည့်လည်နေပြီး သူ့စွန်းကိုဆက်ပေးမယ့် အဆက်အသွယ်မရဘူးလို့ ဆိုပါတယ်။ ဒါဟာလည်း ရှေးအခါက ယောဂီဆရာကြီး သခင်ကိုယ်တော်မှိုင်း စစ်ကိုင်းတောင် သို့မဟုတ် ဇင်းကျိုက်တောင်မှာ နေထိုင်ရာမှ ရန်ကုန်မြို့ထုတ်သတင်းစာဂျာနယ်တွေမှာ ပင်တိုင်မှာတော်ပုံဆောင်းပါးတွေရေးသားခဲ့တဲ့ပုံစံကို အတုယူတာဖြစ်နိုင်ပါတယ်။

အဂတိဖော်ထုတ်တဲ့ သတင်းဆောင်းပါးက တကယ်ပဲအရာရှိမမများ (သူရဲ့အသုံးအတိုင်း)ကို ဂုဏ်သိက္ခာထိခိုက်စေတာ အမှန်ဖြစ်နေတယ်။ သူ့ရေးထားတာမှာ “အရာရှိမမများကို ကျေးဇူးပေးပါသေးပြီး နှိုက်ယူရတဲ့ဗိုက်မှောက်သတင်း”ဆိုတဲ့ အသုံးအနှုန်းပါတဲ့အပြင် အရာရှိမမများနာမည်ကို နာမည်သုံးလုံးမှာ တစ်လုံးပြောင်းပြီး ဖော်ပြတာမျိုးပါဝင်နေတယ်။

ဥပမာ ဒေါ်မြမြဝင်းကို မြမြဝင်း၊ ဒေါ်ခင်ခင်မူကို ဒေါ်ခင်ခင်သူ ပြောင်းထားပုံမျိုး။ တိုင်ကြားတဲ့အဖွဲ့မှာပါဝင်တဲ့ အရာရှိအမျိုးသမီးများက “ဟုတ်ပါတယ်၊ ကျွန်မတို့နာမည်တွေကို တစ်လုံးစီပဲပြောင်းပြီး ပြောင်းဖော်ပြထားတာပါ။ ကျွန်မတို့မှာ ရပ်ကွက်ထဲက ကိုယ့်အိမ်ကိုယ်ပြန်ရတာတောင် မျက်နှာမဖော်ရဲအောင် အရှက်ရပါတယ်” လို့ပြောပါတယ်။

အယ်ဒီတာချုပ်ဆရာဝန်ကြီး ကံကောင်းသွားတယ်။ အစိုးရသစ်လက်ထက်ဖြစ်လို့ ဌာနဆိုင်ရာက “အသရေဖျက်မှု” သို့မဟုတ် တခြားပုဒ်မနှင့် တရားမစွဲချင်ဘူး။ စွဲလျှင်တော့ ထောင်ကျက်နန်းရှိတယ်။ နောက်တစ်ချက်က ယခုကိစ္စကို သက်ဆိုင်တဲ့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက စိတ်ဝင်စားနေတယ်။ အတော်လည်း စိတ်ဆိုးနေတယ်လို့ အရာရှိကြီးက ပြောပါတယ်။

အယ်ဒီတာချုပ် လောလောဆယ် ကံကောင်းတဲ့အချက်က တိုင်ကြားသူကို “ဂျာနယ်ဘက်က ဘာလုပ်ပေးလျှင် ကျေနပ်နိုင်မလဲ”လို့ စာနယ်ဇင်းကောင်စီက မေးတဲ့အခါ အရာရှိကြီးက မဖြေနိုင်ဘူး။ “ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးကိုယ်တိုင် စိတ်ဝင်စားပြီး စောင့်ကြည့်နေတဲ့ ကိစ္စဖြစ်လို့ ကျွန်တော်တို့ချက်ချင်းအဖြေမပေးနိုင်ပါ။ အထက်ကို တင်ပြပြီးမှ အဖြေပေးပါမယ်”လို့ ဖြေပါတယ်။ ဒါနှင့် ရက်အတော်ကြာသွားပြီး နည်းနည်းလည်း သွေးအေးသလိုဖြစ်သွားတယ်။ တောင်းပန်တဲ့ဖြေရှင်းချက် ဂျာနယ်မှာထည့်ပေးလျှင် ကျေအေးပါမယ်လို့ ပြောဆိုတဲ့အတွက် အယ်ဒီတာချုပ်ကြီးက ဂျာနယ်မှတောင်းပန်ဖို့ ညှိနှိုင်းပါတယ်။ အယ်ဒီတာချုပ်ကြီးက ခေါင်းမာတယ်။ ဝီပီပြင်ပြင်မတောင်းပန်ဘူးနဲ့ တူတယ်။ သူ့ဂျာနယ်ကို ကျွန်တော်တို့ မဖတ်ရတော့ အပြည့်အစုံမသိရပါဘူး။ တောင်းပန်သလိုလို၊ မတောင်းပန်သလိုလို မရှင်းမရှင်း ဖြေရှင်းပုံရတယ်။

နောက်ဆုံးနိဂုံးချုပ်တော့ တိုင်ကြားသူဟာ အာဏာရှိတဲ့အဖွဲ့အစည်းဖြစ်တယ်။ သူ့မှာလုပ်ပိုင်ခွင့်တွေ အမျိုးမျိုးရှိနေတယ်။ သူတို့ဘက်က ဆရာဝန်အယ်ဒီတာချုပ် ဒုက္ခမျိုးစုံတွေအောင် အကြပ်ကိုင်ပြီး ဖြေရှင်းလိုက်ပုံရပါတယ်။ ဆရာဝန်ကြီး သူ့ဆေးခန်း အေးအေးဖြောင့်ဖြောင့်ထိုင်မရ၊ ဂျာနယ်လည်း ဆက်ပြီး မထုတ်နိုင်၊ တိုက်ပိတ်ရတယ်လို့ သိရပါတယ်။ ဌာနဆိုင်ရာက သူတို့နည်းနဲ့သူတို့ အနိုင်ယူသွားတယ်လို့ပဲ ပြောရမယ်ထင်ပါတယ်။ တကယ်တမ်းမှာ ကောင်းကောင်းမွန်မွန်တောင်းပန်လျှင် ပြီးနိုင်သောကိစ္စ။ ဌာနဆိုင်ရာကလည်း လောလောဆယ်မှာ သူ့ပုံရိပ်ထိခိုက်မှာစိုးလို့ တရားမစွဲချင်၊ ပြေလည်မှု လိုလားနေချိန်လို့ သုံးသပ်ရပါတယ်။

အသက်မွေးပညာရှင်တစ်ခုကို ဂုဏ်သရေထိစေတဲ့အရေးအသား

စာနယ်ဇင်းကျင့်ဝတ်ဖောက်ဖျက်တဲ့ တိုင်ကြားမှုနောက်တစ်ခု ဖော်ပြပါဦးမယ်။ ဒါကတော့ တစ်ဖက်မှာစေတနာကောင်း လွန်သွားပြီး အရေးအသားက တခြားဘက်မှာ ကျွဲသွားတာဖြစ်ပါတယ်။ အမျိုးသမီးစာရေးဆရာမကြီး ရေးသားတဲ့ ဆောင်းပါးတစ်ပုဒ်မှာ ရန်ကုန်နှင့် မိုင် ၄၀-၅၀ ဝေးတဲ့အရပ်က သူ့အမျိုးတွေ ဒေါက်တာရမ်းကွဲတွေရှောင်ပြီး ရန်ကုန်မှာ အထူးကုနှင့်ပြုပြီး ဆေးကုသမှုခံယူဖို့ ပြောရတဲ့အကြောင်း၊ ဒေါက်တာရမ်းကွဲ ဆန့်ကျင်ဆောင်းပါး ဖြစ်ပါတယ်။

ဒါပေမယ့် သူ့ဆောင်းပါးမှာ အစိုးရကျန်းမာရေးမှူးတွေကို ရမ်းကွဲအဖြစ် စာရင်းသွင်းထားသလို ဖြစ်နေတယ်။ ကျန်းမာရေးမှူးတွေဟာ သတ်မှတ်သင်တန်း ပြီးဆုံးအောင်မြင်ထားပြီး အစိုးရက ဆေးကုသခွင့်လိုင်စင်ထုတ်ပေးထားသူတွေဖြစ်လို့ တရားဝင်ဆေးကုနေတဲ့ ကျန်းမာရေးမှူးဝန်ထမ်းဖြစ်တယ်။ ဆရာမကြီးရေးတဲ့ဆောင်းပါးက ကျန်းမာရေးမှူးတွေရဲ့ ဂုဏ်သိက္ခာကို တိုက်ရိုက်ထိပါးနေတယ်။ ဒါကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံ ကျန်းမာရေးမှူးများအသင်းမှ တာဝန်ရှိသူက အသင်းတံဆိပ်တုံးနှိပ်စာနှင့် သတင်းမီဒီယာကောင်စီကို တိုင်ကြားပါတယ်။ ဆောင်းပါးရှင် ဆရာမကြီးနဲ့ အကျေအလည်ဆွေးနွေးတဲ့အခါမှာ သူကတောင်းပန်စာကို သူ့ဆောင်းပါးပါခဲ့တဲ့ ဂျာနယ်မှာ ထည့်ပေးဖို့ သဘောတူပါတယ်။

သို့သော် တိုင်ကြားသူများက တောင်းပန်စာကို နိုင်ငံပိုင်သတင်းစာအားလုံးမှာ ထည့်ပေးရမယ်လို့ တောင်းဆိုလာပါတယ်။ တကယ်တော့ မှားယွင်းရေးသားမိလျှင် ပြင်ဆင်ချက် သို့မဟုတ် တောင်းပန်စာကို မူလသတင်းစာ၊ စာစောင်တွင်သာ မူလနေရာနှင့် အနီးစပ်ဆုံးနေရာ၌ ထည့်သွင်းပြင်ဆင်ပေးလျှင် သို့မဟုတ် တောင်းပန်လျှင် လုံလောက်တယ်။ ပြင်ဆင်ချက် သို့မဟုတ် တောင်းပန်စာကို ထည့်သွင်းဖော်ပြရန်အတွက် ဥပဒေတွင် နိုင်ငံပိုင်သတင်းစာကို အထူးအဆင့်အတန်း သတ်မှတ်မထားပါ။

ထို့ကြောင့် တောင်းပန်စာကို နိုင်ငံပိုင်သတင်းစာတွင် ထည့်သွင်းဖော်ပြပေးရန် အတိုင်ခံရသူတွေ တာဝန်မရှိကြောင်း တိုင်ကြားသူကို ရှင်းလင်းပြောပြရပါတယ်။ ယခုဖော်ပြသော တိုင်ကြားမှုသည် သတ်မှတ်သည့်အတိုင်း တောင်းပန်ချက် ထည့်သွင်းပေးသဖြင့် ကျေအေးသွားပါတယ်။ နိုင်ငံပိုင်သတင်းစာတွင် တောင်းပန်စာ သို့မဟုတ် ဖြေရှင်းချက် ထည့်ပေးဖို့တောင်းဆိုသော တိုင်ကြားသူအချို့တွင် အစိုးရဌာနများလည်း ပါဝင်သည့် ကြုံတွေ့ရပါတယ်။ သို့သော် အစိုးရဌာနဖြစ်သည့်အတွက်ဆိုပြီး သတင်းမီဒီယာကောင်စီက တောင်းဆိုချက်ကို လိုက်လျောမပေးပါ။ ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေကို ရှင်းပြသဖြင့် တိုင်ကြားသောဌာနက နားလည်သွားပါတယ်။

(ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်။)

သက်ကြီးသူတို့စွမ်းပကား အနာဂတ်အတွက်အလေးထား

ကြည်ထွန်း(လူမှု)

ကမ္ဘာပေါ်တွင် ခေတ်သစ်ကျန်းမာရေးနည်းပညာများ ထွန်းကားလာခြင်း၊ ကျန်းမာရေးအသိပညာများ ပြန့်ပွား တိုးတက်လာခြင်းတို့ကြောင့် လူ့သက်တမ်းတိုးမြှင့်လာ သည်။ သက်ရှည်ကျန်းမာသူဦးရေ တိုးပွားလာသည်။ ၂၀၁၃ ခုနှစ်က သက်ကြီးအရေအတွက် ၈၄၁ သန်းသာ ရှိရာမှ ၂၀၃၀ ပြည့်နှစ်တွင် အသက် (၆၀) ကျော် သက်ကြီးရွယ်အို ဦးရေ ၁ ဒသမ ၄ ဘီလီယံအထိ ရှိလာ မည်ဟု ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့ကြီးက ခန့်မှန်းထားသည်။ လူသားများ၏ အသက်ရှည်မှု ပုံမှန်တိုးတက်လာခြင်းသည် မျက်မှောက်ခေတ်တွင် ကြုံတွေ့နေရသော အကြီးမားဆုံး အပြောင်းအလဲများနှင့် စိန်ခေါ်မှုတစ်ရပ်ဖြစ်လာ သည်။

နှစ်စဉ်မပျက်ကျင်းပ

ဤအရေးကို ရှေးမဆွကပင် ချင့်မြော်တွေးဆခဲ့သော ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့ကြီးက ၁၉၈၂ ခုနှစ်တွင် ဩစတြီးယား နိုင်ငံ ဘီယင်နာမြို့၌ ပထမအကြိမ်၊ ၂၀၀၂ ခုနှစ်တွင် စပိန်နိုင်ငံ မက်ဒရစ်မြို့၌ ဒုတိယအကြိမ် သက်ကြီး ရွယ်အိုဆိုင်ရာ ညီလာခံများကျင်းပကာ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် များချမှတ်ပေးခဲ့သည်။ ဒုတိယအကြိမ်သက်ကြီးရွယ်အို ညီလာခံကချမှတ်လိုက်သော မက်ဒရစ်လုပ်ငန်းစဉ်အစဉ် (Madrid International Plan of Action on Ageing-MIPAA) ပါ ဦးစားပေးအစီအစဉ် သုံးရပ်မှာ - (၁) သက်ကြီးရွယ်အိုများ၏ ဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ (၂) သက်ကြီးရွယ်အိုများ၏ အကျိုးစီးပွားနှင့် ကျန်းမာ ရေးအဆင့်အတန်းမြှင့်တင်ရေး၊ (၃) သက်ကြီးရွယ်အိုများကို အထောက်အကူပြုသော ပတ်ဝန်းကျင်ကောင်းများ ဖြစ်ထွန်းရေးတို့ပင်ဖြစ်သည်။

၁၉၉၀ ပြည့်နှစ် ဒီဇင်ဘာ ၁၄ ရက်က ကျင်းပသော ကုလသမဂ္ဂအထွေထွေညီလာခံကြီးက ဆုံးဖြတ်ချက် အမှတ် (၄၅/၁၀၆) ဖြင့် နှစ်စဉ် အောက်တိုဘာ ၁ ရက်ကို အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာသက်ကြီးရွယ်အိုများနေ့ (International Day of Older Persons) ဟု သတ်မှတ်ပေးထားသည်။ သက်ကြီးရွယ်အိုများရင်ဆိုင် ကြုံတွေ့နေရသည့် ဆင်းရဲပင်ပန်းမှု၊ ကျန်းမာရေးစောင့် ရှောက်ရန်လိုအပ်မှု၊ အထီးကျန်ဆန်ဆန်နေရမှုတို့ကို လူ့အဖွဲ့ အစည်းတစ်ရပ်လုံးစာနာဆုပေးအလေးထား နိုင်ရန် ရည်ရွယ်ကာ ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံအသီးသီး၌ အဆိုပါနေ့ အခမ်းအနားကို ၁၉၉၂ ခုနှစ်မှစ၍ နှစ်စဉ် မပျက် ကျင်းပဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။

မီးမောင်းထိုး

၂၀၁၇ ခုနှစ်အတွက် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ သက်ကြီး ရွယ်အိုများနေ့အတွက် ကုလသမဂ္ဂက ချမှတ်ပေးထား သော ဦးတည်ချက်ဆောင်ပုဒ်မှာ "Stepping into the Future: Tapping the Talents, Contributions and

Participation of Older Persons in Society" ဖြစ်သည်။ အနာဂတ်ကို ဖော်ဆောင်ရာတွင် သက်ကြီး ရွယ်အိုတို့၏ ရှိထားပြီးဖြစ်သော ပင်ကိုအရည်အချင်းနှင့် စွမ်းရည်များ၊ ပေးဆပ်မှုဝေအကြံပြုမှုများ၊ ပူးပေါင်းပါဝင် ဆောင်ရွက်နိုင်မှု စွမ်းပကားများကို အလေးဂရုပြု၍ ရယူဆောင်ရွက်ကြရန် မီးမောင်းထိုးပြလိုက်ခြင်းပင် ဖြစ် သည်။

သက်ကြီးရွယ်အိုဦးရေ

ကမ္ဘာ့ နိုင်ငံများနည်းတူ မြန်မာနိုင်ငံတွင်လည်း သက်ကြီးရွယ်အိုဦးရေ တိုးပွားလျက်ရှိသည်။ မြန်မာ့လူ ဦးရေ၏ ၄ ဒသမ ၅ သန်း(၈ ဒသမ ၉ ရာခိုင်နှုန်း) သည် အသက် (၆၀) နှင့် အထက် အသက်အုပ်စုထဲတွင် ရှိနေခြင်းကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံသား ၁၁ ဦးတွင် တစ်ဦး သည် သက်ကြီးရွယ်အိုစာရင်းဝင်ဖြစ်လာပြီ။ မဝေးသော ကာလတွင် ဇရာဟုဆိုသည့် သက်ကြီးရွယ်အိုဘဝကို မိမိတို့အားလုံးမလွဲမသွေရောက်ရှိကြမည်ဖြစ်ပါသည်။ မျက်မှောက်ခေတ်တွင် လူမှုစီးပွားဘဝပြောင်းလဲမှု၊ ရုပ် ဝတ္ထုအသစ်အဆန်းများ၊ ကာမဂုဏ်အာရုံအသစ်အဆန်း များအပေါ်ပြိုတွယ်ကာ လူနေမှုပုံစံများ ပြောင်းလဲရုံပဲ ထွေးလာသည်။ ဤသို့ဖြစ်သည်နှင့်အမျှ သက်ကြီးရွယ်အို များအပေါ် သားသမီးမြေးမြစ်များ အပါအဝင် ပျိုရွယ် သူတို့က တာဝန်ယူစောင့်ရှောက်မှုပေးပေးလျော့ ပျက်ယွင်းမှုများရှိလာသည်။ အမျိုးမျိုးသော ပစ်ပယ် ခွဲခြားဆက်ဆံမှုများလည်းရှိလာသည်။

ထို့ကြောင့် သက်ကြီးရွယ်အိုများအပေါ် မိသားစု စောင့်ရှောက်မှုသာမက အိမ်အခြေပြု၊ ရပ်ရွာအခြေပြု စောင့်ရှောက်မှု၊ လူမှုရေးစောင့်ရှောက်မှု၊ ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုများပိုမိုအားကောင်းလာစေရန်ရည်ရွယ် ၍ "သက်ကြီးရွယ်အိုများဆိုင်ရာဥပဒေ" ကို ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော်က ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၃၀ ရက်က ပြဋ္ဌာန်းပေးလိုက်ပြီဖြစ်သည်။ အခန်း ၁၆ ခန်း ပုဒ်မ ပေါင်း ၆၆ ခုပါဝင်သော အဆိုပါ ဥပဒေသည် နိုင်ငံ တစ်ဝန်းရှိ သက်ကြီးရွယ်အိုများ၏ လူ့အခွင့်အရေးနှင့် ဂုဏ်သိက္ခာကို မလွဲမသွေ ထိန်းသိမ်းကာကွယ်စောင့် ရှောက်နိုင်မည်မှာမလွဲပေ။

လူစွမ်းအားအရင်းအမြစ်

စင်စစ် ကျန်းမာပြီး အလုပ်လုပ်နိုင်သော သက်ကြီး ရွယ်အိုများသည် အသုံးမပြုရသေးသော လူစွမ်းအား အရင်းအမြစ်များပင်ဖြစ်သည်။ "နွားပျိုသန်လှ၊ နွားအို ပေါင်ကျိုး" ဟူသော ဆိုရိုးစကားအရ မြော်မြင်ဉာဏ်နှင့် ကြံဖန်လုပ်ကိုင်နိုင်သော အရာတို့တွင် သက်ကြီးရွယ်အို များသည် လူငယ်လူရွယ်များထက်သာသည်။ သူတို့တွင် အသိပညာ၊ ဗဟုသုတ၊ အရည်အသွေးစသည့် စွမ်းရည် များရှိနေဆဲဖြစ်သည်ကို အသိအမှတ်ပြုကြရမည်။

ခေါင်းတစ်ရာသားစား၊ အိမ်နောက်ဖေးဈေးဆိုင်တည်၊ ခေါင်းသုံးလုံးရှိသူကို ဆည်းကပ်ဆိုသည့်အတိုင်း သက် ကြီးရွယ်အိုများ၏ အကြံဉာဏ်နှင့် ဆန္ဒသဘောထားများ ကို ရယူသုံးစွဲကြရပေမည်။

သက်ကြီးရွယ်အိုများအပေါ် အစောင့်ရှောက်ခံ ပုဂ္ဂိုလ် သက်သက်အဖြစ်သာ သဘောမထားဘဲ ရပ်ရွာဖွံ့ဖြိုးရေး လုပ်ငန်းများ၌ ၎င်းတို့၏ ပင်ကိုအရည်အချင်းနှင့် စွမ်းရည်များကို ဖော်ထုတ်ပြသခွင့်ပြုဖို့လိုသည်။ နိုင်ငံတော် ၌ အန္တရာယ်ရန်စွယ်များနှင့် တုံ့ပြန်ထုတ်လုပ်မှုစဉ် စွမ်းအားစုများတည်ဆောက်ရာတွင် သက်ကြီးရွယ်အို များအားလုံး ကြွင်းကျန်မှုမရှိအောင်ဆောင်ရွက်ကြမှ ဖြစ်မည်။

အမည်တဝင်းဝင်း အကင်းတဖြုတ်ဖြုတ်ဆိုသည့် အတိုင်းသက်ကြီးရွယ်အိုများကား လူသားတိုင်းမရရှိ နိုင်သည့် "ဝယဝုဒ္ဓိဂုဏ်ရည်" ကို ပိုင်ဆိုင်ထားကြသူများ ဖြစ်ကြသည်။ ဆယ်စုနှစ်ပေါင်းများစွာ လူ့ဘောင် ကောင်းကျိုးကို သယ်ပိုးထမ်းရွက်ပြီးသူများလည်းဖြစ် ကြသည်။ မိမိနေအိမ်တွင်လည်းကောင်း၊ မိမိပတ်ဝန်း ကျင်တွင်လည်းကောင်း သက်ကြီးရွယ်အို တစ်ဦးရှိနေ ခြင်းကား ကောင်းမြတ်သည့် မင်္ဂလာတစ်ပါးဖြစ်သည်။ သူတို့၏ တစ်ဘဝတာလုံးကို မိသားစုအတွက်၊ နိုင်ငံတော်အတွက် မြှုပ်နှံပေးဆပ်မှုဝေပေးခဲ့ကြပြီး ဖြစ်သည်။

နေရာပေး ဆက်ဆံမှု

မိသားစုအကျိုးကို များစွာမသယ်ပိုးနိုင်တော့ဘဲ ကျီးစောင့်ကြက်နှင့် မြေးထိန်းရသည့်တိုင် သူတို့၏ ဂုဏ် အင်မှာ တလွင့်လွင့်မြင့်မားနေဆဲပင်။ သူတို့၏ ပြုမူပြောဆိုဆက်ဆံမှုများအပေါ် ခေတ်မမီသူများ၊ စပ်စု တတ်သူများ၊ အရာရာတွင် ဝင်ရောက်စွက်ဖက်တတ်သူ များဟု သဘောမထားဘဲ လိုက်လျောညီထွေနေရာပေး ဆက်ဆံမှုပြုကြရမည်။ သူတို့၏ ပါဝင်ဆွေးနွေးမှုများကို ဝမ်းပန်းတသာကြိုဆိုလက်ခံကြရပါမည်။ ကျန်ရှိနေသေး သော လူ့ဘဝသက်တမ်း၌ စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ၊ ရုပ်ပိုင်းဆိုင် ရာ ညှိုးနွမ်းမှုမရှိဘဲ လုံခြုံနွေးထွေးစွာ ဂုဏ်သိက္ခာရှိရှိ ရပ်တည်နေထိုင်သူများဖြစ်အောင် ဆောင်ရွက်မပေး နိုင်ပါက စိတ်ထောင်းကိုယ်ကြေ အိုဇာတာကခေသူများ ဖြစ်သွားနိုင်ပါသည်။

သက်ကြီးရွယ်အိုတို့ကား အိုသည့်တိုင်အောင် ဇွဲကို ဆောင်၍ လူ့ဘောင်ကောင်းကျိုး သယ်ပိုးဆောင်ရွက် လိုသူများဖြစ်ကြသည်။ လျှို့ဝှက်ပေးကမ်းလိုကြသည့် အပြင် ပရဟိတသင်္ဂဟ လုပ်ငန်းများ၊ သာဓုရေးရာများ နှင့် လူမှုရေးအသင်းအပင်းများတွင် ပါဝင်ပျော်မွေ့လိုသူ များဖြစ်ကြသည်။ သို့ဖြစ်၍ ၎င်းတို့၏ နိစ္စဓူဝလူနေမှုဘဝ ၌ လွယ်လင့်တကူ သွားလာလှုပ်ရှားနိုင်အောင်ပြုလုပ် ပေးကြရမည်။ ၎င်းတို့၏ အားထုတ်ကြိုးပမ်းမှု၌ အခွင့် အလမ်းများ လက်လှမ်းတမီဖြစ်အောင် ဖန်တီးပေးကြရ မည်။ ၎င်းတို့တွင် ကျန်ရှိနေသေးသောစွမ်းရည်များ ဖော်ထုတ်ပြသခွင့်ရအောင် လမ်းဖွင့်ပေးကြရမည်။ လူမှုရေး၊ စီးပွားရေး၊ နိုင်ငံရေး၊ ယဉ်ကျေးမှု၊ ဘာသာရေး အသင်းအဖွဲ့များနှင့် အစည်းအရုံးများ၌ ပါဝင် ဆောင် ရွက်မှုတိုင်းကို အသိအမှတ်ပြုအားပေးမှုသာ စိတ်ပျို ကိုယ်နု ဇရာကို အန်တုနိုင်သူများဖြစ်လာကြပါမည်။

သက်ကြီးရွယ်အို ထောက်ပံ့

မြန်မာနိုင်ငံသည် ရှေးမြန်မာမင်းများလက်ထက်မှစ၍ မျက်မှောက်ခေတ်တိုင်အောင် သက်ကြီးရွယ်အို စောင့် ရှောက်ရေးလုပ်ငန်းများကို ခေတ်အဆက်ဆက်ယွင်း မပျက်ရအောင် ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့သောနိုင်ငံ ဖြစ် သည်။ ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံလည်းဖြစ်၊ အာရှနှင့် ပစိဖိတ်ဒေသတွင်းနိုင်ငံလည်းဖြစ်၊ အာဆီယံအဖွဲ့ဝင် နိုင်ငံလည်းဖြစ်သည့်အားလျော်စွာ Globalization ၏ အသီးအပွင့်များကို သက်ကြီးရွယ်အိုများလည်း ခံစား စံစားနိုင်ရန် ၁၉၉၉ ခုနှစ် နောက်ပိုင်းမှစ၍ မူဝါဒ

အသစ်များ ပြောင်းလဲကျင့်သုံးခဲ့သည်။

၂၀၁၂ ခုနှစ် မေလတွင် အာရှ-ပစိဖိတ်ဒေသသက်ကြီး ရွယ်အိုစောင့်ရှောက်ရေးဆိုင်ရာညီလာခံကို မြန်မာ နိုင်ငံက အိမ်ရှင်နိုင်ငံအဖြစ်လက်ခံကျင်းပခဲ့သည်။ အကျိုးရလဒ်အားဖြင့် "သက်ကြီးရွယ်အိုဆိုင်ရာ အမျိုး သားအဆင့် လုပ်ငန်းစီမံကိန်း" ကို ၂၀၁၄ ခုနှစ် ဇွန်လ တွင် လည်းကောင်း၊ သက်ကြီးရွယ်အိုများကို လူမှုရေး ပင်စင်ပေးအပ်ရေးနှင့် သက်ကြီးသူချင်းကူညီစောင့် ရှောက်ရေးအဖွဲ့များကို ထောက်ပံ့ရေးဟူသည့် လုပ်ငန်း စဉ်များပါရှိသော "မြန်မာနိုင်ငံလူမှုကာကွယ်စောင့် ရှောက်ရေး အမျိုးသားအဆင့် မဟာဗျူဟာစီမံချက်" ကို ၂၀၁၄ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလတွင်လည်းကောင်း စတင် ချမှတ်နိုင်ခဲ့သည်။

၂၀၁၅ ခုနှစ် ဇွန်လလောက် နိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံးရှိ အသက် ၁၀၀ နှင့်အထက် သက်ကြီးဝါကြီးဘိုးဘွား ၁၁၇၉ ဦးကို ကျပ်နှစ်သိန်းစီ ထောက်ပံ့ခြင်းမှ အစပြု၍ ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ဘဏ္ဍာနှစ်၊ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ်များ တွင် အသက် (၉၀) နှင့်အထက် ဘိုးဘွားများကို နှစ်စဉ် ထောက်ပံ့မှုများပြုနိုင်ခဲ့သည်။ ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာ နှစ် ဧပြီ ၁ ရက်မှစ၍ "လူမှုရေးပင်စင်" အဖြစ် အသက် (၉၀) နှင့်အထက် သက်ကြီးရွယ်အိုတစ်ဦးလျှင် လစဉ် ကျပ် ၁၀၀၀၀ နှုန်း ထောက်ပံ့လျက်ရှိသည်ကို တွေ့မြင်ရ၍ ရဟန်းရှင်လူပြည်သူတစ်ရပ်လုံးက ဝမ်း မြောက်ဝမ်းသာ မုဒိတာပွား သာဓုအနုမောဒနာခေါ် ဆို နေကြပြီဖြစ်သည်။

မဆုတ်မနစ်ကြိုးပမ်း

သက်ကြီးရွယ်အိုများအတွက် အကောင်းဆုံးသော ဘဝအရည်အသွေး ဖြစ်တည်လာအောင် စီးပွားရေး နှင့် လူမှုရေးကဏ္ဍတွင် သက်ကြီးရွယ်အိုများကိုယ်တိုင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်နိုင်မည့်မူဝါဒများ ချမှတ်ဆောင်ရွက်နိုင် ဖို့လိုပြီ။ ကျန်းမာတက်ကြွသော သက်ကြီးဘဝရရှိနိုင်ဖို့ စွမ်းဆောင်ပေးနိုင်မည့် ပတ်ဝန်းကျင်တစ်ရပ်ပေါ် ထွန်း လာအောင် ဆောင်ရွက်ရပါမည်။ ရပ်ရွာအခြေပြု သက်ကြီးရွယ်အိုစောင့်ရှောက်မှုစနစ်၏ အခန်းကဏ္ဍ ပိုမိုကျယ်ပြန့်လာအောင်လည်း အားထုတ်ကြရပါမည်။ ရပ်ရွာလူ့အဖွဲ့အစည်းနှင့် ပုဂ္ဂလိက အခန်းကဏ္ဍ အစိုးရ ပါဝင်သော ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု ယန္တရားများ တည် ဆောက်ရေး၊ သက်ကြီးရွယ်အိုများ၏ ကျား၊ မအမြင် ရှုထောင့်နှင့် သက်ကြီးအမျိုးသမီးများ၏ အထူးလိုအပ် ချက်များကိုလည်း အာရုံစိုက်ရပါမည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် သက်ကြီးရွယ်အိုများဆိုင်ရာဥပဒေ ကို ပြဋ္ဌာန်းနိုင်ခဲ့ပြီးနောက် သက်ကြီးရွယ်အိုမူဝါဒကို ဆက်လက်ရေးဆွဲနေဆဲကာလတွင် "သက်ကြီးရွယ်အို အမျိုးသားမူဝါဒဆိုင်ရာဒေသတွင်းညီလာခံ" တစ်ရပ်ကို နေပြည်တော်၌ ယခုနှစ် ဇူလိုင်လအတွင်းက ကျင်းပ ခဲ့ကြောင်း ဇူလိုင် ၂၂ ရက်ထုတ် ကြေးမုံသတင်းစာတွင် ဖတ်ရှုရ၍ အားတက်ကြည်နူးမိသည်။ နိုင်ငံတော်အစိုးရ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချ ထားရေး ဝန်ကြီးဌာနကလည်း မဆုတ်မနစ် ကြိုးပမ်း အားထုတ်လျက်ရှိသည်ဖြစ်ရာ များမကြာမီတွင် သက်ကြီးရွယ်အိုမူဝါဒနှင့် သက်ကြီးရွယ်အိုများဆိုင်ရာ နည်းဥပဒေများ ထွက်ပေါ်လာတော့မည်မှာမလွဲပေ။

သတိပေးနိုးဆော်

သို့ဖြစ်၍ နောင်အနာဂတ်ကို တည်ဆောက်ရာ၌ သက်ကြီးရွယ်အိုတို့၏အခန်းကဏ္ဍ အရေးပါမှုကို အားလုံးက အလေးဂရုပြုကြဖို့ လိုပြီ။ သက်ကြီးရွယ်အို တို့တွင် ကျန်ရှိနေသေးသော သတ္တိ၊ ခွန်အား၊ စွမ်းပကား ကို ရယူဖော်ထုတ်အသုံးပြုကြရမည် ဖြစ်သကဲ့သို့ သက်ကြီးရွယ်အိုတို့၏ နေဝင်ချိန်ဆည်းဆာအလှကို လင်းလက်တောက်ပလာအောင် အားပေးမြှင့်တင်ရေးမှာ မျိုးဆက်သစ်တို့၏ ပဓာနတာဝန်ပင်ဖြစ်ပါကြောင်း သတိ ပေးနိုးဆော်အပ်ပါသည်။ ။

“ အသက် (၉၀)နှင့်အထက် သက်ကြီးရွယ်အိုတစ်ဦးလျှင် လစဉ် ကျပ် ၁၀၀၀၀ နှုန်းထောက်ပံ့လျက်ရှိသည်ကို တွေ့မြင်ရ၍ ရဟန်းရှင်လူပြည်သူတစ်ရပ်လုံးက ဝမ်းမြောက်... သက်ကြီးရွယ်အိုတို့၏ နေဝင်ချိန်ဆည်းဆာအလှကို လင်းလက်တောက်ပလာအောင် အားပေးမြှင့်တင်ရေးမှာ မျိုးဆက်သစ်တို့၏ ပဓာနတာဝန်... ”

ပြည်တွင်းရေးရာ



နေရပ်စွန့်ခွာ ဒေသခံတိုင်းရင်းသားများ၏ လိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရန်အတွက် အလှူငွေများပေးအပ်

ရန်ကုန် စက်တင်ဘာ ၃၀ ARSA အစွန့်ခွာရောက်အကြမ်းဖက်သမားများ၏ အကြမ်းဖက် တိုက်ခိုက်မှုဖြစ်စဉ်များကြောင့် ခေတ္တနေရပ်စွန့်ခွာ တိမ်းရှောင်နေရသည့် ဒေသခံတိုင်းရင်းသားများ၏ လိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် အလှူငွေပေးအပ်လှူဒါန်းပွဲကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဦးစီးဌာန ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူးရုံး၌ကျင်းပရာ ရန်ကုန်မြို့၊ ဝါးတန်းလမ်း ဆန်ကုန်စည်ဒိုင်က လှူဒါန်းငွေကျပ် ၆၃ သိန်းကို လည်းကောင်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ကျောက်တန်းမြို့နယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်အေးမြမြမှူးနှင့်အဖွဲ့က လှူဒါန်းငွေကျပ် သုံးသိန်းကို လည်းကောင်း ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေးက လက်ခံရယူပြီး ဂုဏ်ပြု မှတ်တမ်းလွှာ ပြန်လည်ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိ သည်။ (သတင်းစဉ်)

ရခိုင်ပြည်နယ် သမဝါယမအသင်းစုချုပ်(လီမိတက်) နှစ်ပတ်လည် အရပ်ရပ်ဆိုင်ရာအစည်းအဝေး ကျင်းပ

စစ်တွေ စက်တင်ဘာ ၃၀ ရခိုင်ပြည်နယ် သမဝါယမအသင်းစုချုပ်(လီမိတက်) ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ် နှစ်ပတ်လည် အရပ်ရပ်ဆိုင်ရာအစည်းအဝေးနှင့် လုပ်ငန်းခွဲအလိုက် ဂုဏ်ပြုဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် စစ်တွေမြို့၊ သမဝါယမအသင်းစုချုပ်ရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ အစည်းအဝေးသို့ ပြည်နယ် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေး၊ သစ်တောနှင့် သတ္တုတွင်း ဝန်ကြီး ဦးကျော်လွင်၊ ဌာနဆိုင်တာဝန်ရှိသူများ၊ အသင်းစုချုပ် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌနှင့် ဒါရိုက်တာ အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ် သမဝါယမအသင်းစုဥက္ကဋ္ဌများနှင့် အသင်းသားများ တက်ရောက်ကြသည်။ အခမ်းအနားတွင် ပြည်နယ်ဝန်ကြီး ဦးကျော်လွင်က အခြေခံသမဝါယမအသင်းများ၊ မြို့နယ်အသင်းစုများ၏ စံနမူနာပြုအသင်းစုအဖြစ် လုပ်ငန်းများကို တိုးတက်အောင်ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်ကြောင်းပြောကြားပြီး အသင်းစုချုပ် အုပ်ချုပ်မှုဒါရိုက်တာ ဦးဇော်ဇော်မင်း က ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်း အသင်း၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ခဲ့မှုအခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ ထို့နောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီး ဦးကျော်လွင်နှင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက ချေးငွေ လာချုပ်စာရင်းပေးပို့မှုနှင့် ချေးငွေပေးဆပ်မှု အကောင်းဆုံးဆု၊ ငွေစုငွေချေးလုပ်ငန်းခွဲ၌ အသင်းအဖွဲ့ဌာနအလိုက် အသင်းသားအများဆုံးနှင့် ချေးငွေပေးဆပ်မှု အကောင်းဆုံးဆု၊ ဦးဆောင်စည်းရုံးမှု အကောင်းဆုံးပုဂ္ဂိုလ်ဆု၊ ချေးငွေပေးဆပ်မှု အကောင်းဆုံးပုဂ္ဂိုလ်ဆု၊ အစုငွေ နှင့် စုဆောင်းငွေအများဆုံးပုဂ္ဂိုလ်ဆု၊ မြသဖင်အသင်းစားချေးငွေလုပ်ငန်းခွဲမှ ဆုရရှိသူများနှင့် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲတွင် ဂုဏ်ထူးရရှိသည့်အသင်းသားများ၏ သားသမီးများအား ဆုများ အသီးသီးပေးအပ်ကြသည်။ တင်ထွန်း(ပြန်/ဆက်)



ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန နှစ်ပတ်လည်နေ့နှင့် အခွန်ပညာပေးဆိုင်ဘုတ်ဖွင့်ပွဲကျင်းပ

စစ်တွေ စက်တင်ဘာ ၃၀ ရခိုင်ပြည်နယ် စစ်တွေမြို့ ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာနက အောက်တိုဘာ ၁ ရက်တွင်ကျရောက်မည့် ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန (၄၅)နှစ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်နေ့နှင့် အခွန်ပညာပေးဆိုင်ဘုတ်ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီက စစ်တွေမြို့ အထွေထွေရောဂါကုဆေးရုံကြီး ရှေ့၌ ကျင်းပသည်။ အခမ်းအနားတွင် ရခိုင်ပြည်နယ် ဘဏ္ဍာရေး၊ အခွန်၊ စီမံကိန်းနှင့် စီးပွားရေးဝန်ကြီး ဦးကျော်အေးသိန်းနှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်အခွန်ဦးစီး ဌာနမှူး ဦးဝင်းအောင်ညိုတို့က ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။ ဆက်လက်၍ ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးညီပုက “နိုင်ငံ သားတိုင်းသည် ဥပဒေအရ ပေးဆောင်ရမည့် အခွန်အကောက်များကို ပေးဆောင်ရန် တာဝန်ရှိသည်”ဆိုသည့် အခွန်ပညာပေးဆိုင်ဘုတ်ကို စက်ခလုတ်နှိပ်ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။(အပေါ်ပုံ) အခွန်ကောက်ခံရရှိမှုနှင့်စပ်လျဉ်းပြီး ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန ရခိုင်ပြည်နယ်အခွန်ဦးစီးဌာနမှူး ဦးဝင်းအောင်ညိုက “ကျွန်တော်တို့ ဌာနမှာ အဓိကကဏ္ဍ ငါးရပ်ဖြစ်တဲ့ ဝင်ငွေခွန်၊ ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်၊ အထူးကုန်စည်ခွန်၊ အောင်ဘာလေသိန်းဆုခွန်နဲ့ တံဆိပ်ခေါင်းခွန်တို့က ရတာပါ။ အောင်ဘာလေသိန်းဆုခွန်ဆိုတာက ထီရောင်းရတဲ့ငွေ အပေါ်ကရတာပါ။ ဒါကတော့ ပုံမှန်အနေအထားကရတာပါ။ ရခိုင်မှာ အခွန်အများဆုံး ကောက်ခံရရှိတာကတော့ ဝင်ငွေခွန်နဲ့ ကုန်သွယ် လုပ်ငန်းခွန်ကနေ အဓိကရရှိတာပါ”ဟု ပြောသည်။ အခမ်းအနားသို့ ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးညီပု၊ ပြည်နယ် ဝန်ကြီးများ၊ ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော်ချုပ်၊ ပြည်နယ်ဥပဒေချုပ်၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ သတင်း - ဟန်လင်းနိုင်(စစ်တွေကိုယ်ပွား) ဓာတ်ပုံ - ဝင်းမင်းစိုး(ပြန်/ဆက်)



နေရပ်စွန့်ခွာဘဲ နေထိုင်လျက်ရှိသည့်ပြည်သူများအား ရခိုင်ပြည်နယ် လူမှုရေးဝန်ကြီး ဒေါက်တာချမ်းသာနှင့် အလှူရှင်များက စားနပ်ရိက္ခာများထောက်ပံ့

မောင်တော စက်တင်ဘာ ၃၀ ရခိုင်ပြည်နယ် လူမှုရေးဝန်ကြီး ဒေါက်တာချမ်းသာ ဦးဆောင်၍ မေတ္တာအရိယာန် ဖောင်ဒေးရှင်းအဖွဲ့မှ အလှူရှင်များသည် မောင်တောခရိုင်အတွင်း လုံခြုံရေး တာဝန်ထမ်းဆောင်နေသည့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် နေရပ် မစွန့်ခွာဘဲ နေထိုင်လျက်ရှိသည့် ကျေးရွာများမှ ကျေးရွာသူ ကျေးရွာသားများအား ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းက အစားအစာ၊ အဝတ်အထည်နှင့် အလှူငွေများ သွားရောက် ထောက်ပံ့လှူဒါန်းခဲ့သည်။ ရှေးဦးစွာ ဒေါက်တာချမ်းသာနှင့်အဖွဲ့သည် အမှတ်(၁)နယ်ခြားစောင့်ရဲကွပ်ကဲမှု အဖွဲ့မှူးရုံးသို့ သွားရောက်ကာ ပြည်သူ့လူထုက အသိအမှတ်ပြုသည့် အနေဖြင့် လှူဒါန်းသည့် လက်ဖက်၊ ငါးနီတူခြောက်၊ ခေါက်ဆွဲခြောက်စသည့် ရိက္ခာခြောက်များကို ထောက်ပံ့ ပေးအပ်ရာ ရဲမှူးချုပ် သူရစန်းလွင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက လက်ခံကြသည်။ ထို့နောက် မောင်တောမြို့နယ် ကြိမ်ချောင်းကျေးရွာရှိ ရွာမဘုန်းကြီးကျောင်းစုရပ်တွင် ရွာမကျောင်းတိုက် ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တဓမ္မပါလထံ နဝကမ္မအလှူငွေများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းပြီး နေရပ်စွန့်ခွာဘဲနေထိုင်လျက်ရှိ သည့် ကျေးရွာများမှ ပြည်သူများအား လက်ဖက်၊ ငါးနီတူခြောက်၊ ခေါက်ဆွဲခြောက်၊ အဝတ်အထည်များ၊



ရခိုင်ပြည်နယ်လူမှုရေးဝန်ကြီးနှင့် မေတ္တာအရိယာန်ဖောင်ဒေးရှင်းမှ အလှူရှင်များက ရန်အောင်မြင်ကျေးရွာတွင် စားနပ်ရိက္ခာနှင့် အလှူငွေများ ထောက်ပံ့လှူဒါန်းစဉ်။ ဖိနပ်များ၊ အစားအသောက်များနှင့် အလှူငွေများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်သည်။ ယနေ့လှူဒါန်းမှုနှင့်ပတ်သက်၍ မေတ္တာအရိယာန် ဖောင်ဒေးရှင်းအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစံကျော်က “ကယ်ဆယ်ရေး စခန်းတွေမှာ လှူဒါန်းတာတွေများတယ်။ ထွက်မပြေးဘဲ လက်ရှိနေထိုင်တဲ့လူတွေအတွက် လှူဒါန်းမှုတွေက နည်းတယ်။ အဲဒီအတွက် အခုလို ရွာတွေကို လိုက်လံ လှူဒါန်းခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ ငွေသားက တစ်အိမ်ထောင်လျှင်

ကျပ် ၁၅၀၀၀ နှုန်းပေးပါတယ်။ စုစုပေါင်း ပစ္စည်းတန်ဖိုးရော ငွေသားရော ငွေကျပ် သိန်း ၃၀၀ ဖိုးလောက်ရှိပါတယ်။ ငွေသားပေးအပ်လှူဒါန်းမှုအပိုင်းမှာတော့ အိမ်ထောင်စုက တိုးလာရင်လည်း တိုးလာမယ်။ လျော့သွားရင်လည်း လျော့သွားနိုင်တာတွေလည်း ရှိလာနိုင်ပါတယ်။ အားလုံး ပေါင်း ခုနစ်ရွာ၊ ရှစ်ရွာလောက် သွားရောက်လှူဒါန်းဖို့ ရှိပါတယ်။ တချို့ရွာတွေက အိမ်ခြေ ၇၀ ရှိတယ်ဆိုရင် အိမ်ပဲရှိပြီး ထွက်ပြေးသွားတဲ့လူတွေလည်းရှိမယ်။ တခြား နယ်တွေက ဝင်လာတာလည်းရှိမယ်။ အဲဒီအတွက် လှူဒါန်း ငွေနဲ့ ပတ်သက်ပြီးတော့ အတိအကျပြောလို့မရသေးပါ သွား”ဟု ပြောသည်။ မောင်တောခရိုင်အတွင်း ဩဂုတ် ၂၅ ရက်က ဖြစ်ပွားခဲ့သော ARSA အစွန့်ခွာရောက်အကြမ်းဖက်သမား များ၏ တိုက်ခိုက်မှုကြောင့် ဒေသနေပြည်သူများ အခက် အခဲများဖြင့် ရင်ဆိုင်ခဲ့ရပြီး ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်သူများ ရှိသကဲ့သို့ နေရပ်စွန့်ခွာခြင်းမရှိဘဲ ဆက်လက်နေထိုင် လျက်ရှိသည့် ပြည်သူများလည်းရှိနေသည်။ ထို့ကြောင့် ရခိုင်ပြည်နယ် လူမှုရေးဝန်ကြီးဦးဆောင်၍ မေတ္တာ အရိယာန်ဖောင်ဒေးရှင်းက နေရပ်စွန့်ခွာဘဲ နေထိုင်လျက် ရှိသည့် ကြိမ်ချောင်းကျေးရွာနှင့် ရန်အောင်မြင်ကျေးရွာ တို့ရှိ ပြည်သူများအား သွားရောက်လှူဒါန်းခဲ့ခြင်းဖြစ် သည်။ (သန့်ဇင်ဝင်း၊ နိုင်လင်းကြည်)

ပြည်တွင်းရေးရာ

အမျိုးသားလွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးအေးသာအောင် စစ်တွေမြို့ ယာယီကယ်ဆယ်ရေးစခန်းများသို့ ဆန်အိတ်များထောက်ပံ့

စစ်တွေ စက်တင်ဘာ ၃၀

စစ်တွေမြို့နှင့် မောင်တောမြို့ရှိ ယာယီကယ်ဆယ်ရေး စခန်းများသို့ အလှူရှင်များ စုပေါင်းလှူဒါန်းသည့် ဆန်အိတ် ၃၀၀၀ အား သွားရောက်လှူဒါန်းရန် အမျိုးသားလွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးအေးသာအောင်နှင့် အလှူရှင်များသည် ယနေ့မနက် ၂ နာရီခွဲတွင် ရန်ကုန်မြို့မှ စစ်တွေမြို့သို့ လေကြောင်းခရီးဖြင့် ရောက်ရှိကြရာ ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးညီပုနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြသည်။

ထို့နောက် စစ်တွေမြို့ အဓိဋ္ဌာန်ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း ယာယီကယ်ဆယ်ရေးစခန်းရှိ အိမ်ထောင်စု ၈၉ စု၊ လူဦးရေ ၃၀၈ ဦးအတွက် ဆန်အိတ် ၃၀၊ မဓာရမဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း ယာယီကယ်ဆယ်ရေးစခန်းရှိ အိမ်ထောင်စု ၉၃ စု၊ လူဦးရေ ၂၆၅ ဦးအတွက် ဆန်အိတ် ၃၀၊ မရာမာကြီးဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း ယာယီကယ်ဆယ်ရေးစခန်းရှိ အိမ်ထောင်စု ၁၀၂ စု၊ လူဦးရေ ၃၃၈ ဦးအတွက် ဆန်အိတ် ၃၀၊ ဟိန္ဒူဘုရားကျောင်း ယာယီကယ်ဆယ်ရေးစခန်း (ယာဝုံ)ရှိ အိမ်ထောင်စု ၁၁၄ စု

လူဦးရေ ၄၈၆ ဦးအတွက် ဆန်အိတ် ၅၀၊ ဓညဝတီအားကစားကွင်း ယာယီကယ်ဆယ်ရေးစခန်းရှိ အိမ်ထောင်စု ၂၀၆ စု၊ လူဦးရေ ၆၈၆ ဦးအတွက် ဆန်အိတ် ၇၀ တို့ကို သွားရောက်ထောက်ပံ့ပေးအပ်သည်။

ယာယီကယ်ဆယ်ရေးစခန်းများရှိ ဒေသခံတိုင်းရင်းသားများနှင့်တွေ့ဆုံစဉ် အမျိုးသားလွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးအေးသာအောင်က မောင်တောဒေသအတွင်း ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး၊ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးနှင့် လုံခြုံရေးတို့ကို နိုင်ငံတော်အပိုင်က ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးသွားမည့် အစီအစဉ်များနှင့် ကယ်ဆယ်ရေးစခန်းများရှိ ပြည်သူများအား အားပေးစကားပြောကြားသည်။

အမျိုးသားလွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးအေးသာအောင်နှင့် အလှူရှင်များသည် အောက်တိုဘာ ၁ ရက်မှ ၃ ရက်အထိ မောင်တောနှင့် ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ဒေသခံတိုင်းရင်းသားများအား ဆက်လက်ထောက်ပံ့ကူညီပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဝင်းမင်းစိုး(ပြန်/ဆက်)



မောင်တောမြို့နယ် လောင်းဒုံရွာ အခြေခံပညာမူလတန်းလွန်ကျောင်း ဒေသခံဆရာတစ်ဦး၏ သင်ကြားပေးမှုဖြင့် ဆက်လက်ဖွင့်လှစ်

မောင်တော စက်တင်ဘာ ၃၀

ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောဒေသ၌ ဩဂုတ် ၂၅ ရက်မှစ၍ ARSA အစွန်းရောက်အကြမ်းဖက်မှုများ၏ တိုက်ခိုက်ခံရပြီးနောက် ကျေးရွာများရှိ အခြေခံပညာကျောင်းများအား ပိတ်ထားလျက်ရှိသော်လည်း လောင်းဒုံကျေးရွာ အခြေခံပညာမူလတန်းလွန်ကျောင်းတွင် ဒေသခံတိုင်းရင်းသားကျောင်းဆရာ တစ်ဦးဖြစ်သည့် ဦးမဲချေက ဝေဠုကျော်ဖောင်ဒေးရှင်း၏ ငွေကြေးပံ့ပိုးမှုဖြင့် ဆက်လက်သင်ကြားပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။



“သူငယ်တန်းကနေ လေးတန်းအထိရှိပါတယ်။ ဆရာ ဆရာမတွေ အကုန်လုံးက အရေးအခင်းဖြစ်တာကြောင့် ပြောင်းသွားပြီ။ မောင်တောတို့ စစ်တွေတို့ ရောက်သွားကြပြီ။ အခုကျောင်းသား ၁၂၉ ဦးရှိပါတယ်။ ဘင်္ဂါလီကျောင်းသားတွေနဲ့ဆိုရင် ကျောင်းသားအားလုံး ၈၀၀ ကျော်ရှိပါတယ်။ ဘင်္ဂါလီကျောင်းသားတွေက အခုမရှိဘူး။ ကျွန်တော် ဒီကျောင်းမှာ သင်ပေးတာ လေးနှစ်ရှိပြီ။ အခုအရေးအခင်းဖြစ်တဲ့အတွက်ကြောင့် ကျောင်းဖွင့်ရက်မှာ ကျောင်းပျက်တဲ့အတွက် ဝေဠုကျော်ဖောင်ဒေးရှင်းနဲ့ စာရေးဆရာ ဝေဟင်အောင်တို့က

တစ်လကို ငွေကျပ်ငါးသောင်း ထောက်ပံ့ပေးပါတယ်။ ခုနှစ်ရက်ရှိပြီ တစ်ယောက်တည်း သင်ပေးနေတာ။ ဆရာ ဆရာမတွေက ကြောက်လို့မလာကြဘူး” ဟု ဦးမဲချေက ပြောသည်။ “ကျွန်တော်ခံစားချက်က ကလေးတွေ ပညာမသင်ရတဲ့အတွက်ကြောင့် စိတ်အားငယ်ပါတယ်။ ပညာမတတ်ချင်တဲ့လူဆိုတာဝရဲ့ရည်မှန်းချက်ကို မရောက်တော့ဘူး။ အဲဒါကြောင့်မို့

စိတ်အားငယ်မိသလို သူတို့ကလည်း စိတ်အားငယ်တယ်။ အဲဒါကြောင့် ကိုကျော်ဝင်းနဲ့ ကိုဝေဟင်အောင်တို့ ပူးပေါင်းပြီး ဆောင်ရွက်ပေးတဲ့အတွက် ကြောင့် ဒီနေ့အထိ ရပ်တည်နိုင်ခဲ့တာပါ။ ကျွန်တော်လည်း ဝမ်းသာပါတယ်” ဟု ၎င်းကဆက်လက်ပြောသည်။ “ဒီကျောင်းသားတွေထဲမှာ ရခိုင်၊ မြို့၊ သင်္က၊ ဒိုင်နက်၊ မရမာ၊ ဗမာ၊ ပလောင်၊ ကရင်လူငယ်လေးတွေပါ

နိုင်းလင်းကြည်၊ သန့်ဇင်ဝင်း

ကျေးဇူး

တောင်ဘက်နှင့် မြောက်ဘက်စောင်းတန်းများသည် အရှည်ပေ ၃၆၀ ရှိပြီး အကျယ်မှာ ဆိုင်ခန်းများအပါအဝင် ပေ ၅၀ ကျယ်သည်။ အရှေ့ဘက်နှင့် အနောက်ဘက်စောင်းတန်းများသည် အရှည် ပေ ၂၀၀ ရှိ၍ ပေ ၅၀ ကျယ်ကြောင်း ဘဏ္ဍာတော်ထိန်းဂေါ်ပကဥက္ကဋ္ဌ သီရိသုဓမ္မမဏိဇောတဓရ ဒေါက်တာဦးကျော်ဝင်းက ပြောသည်။

“ဗုဒ္ဓပူဇော်ယုတ္တိတော်ကြီးနဲ့အတူ သံယုဒါနဆွမ်းလောင်းလှူပွဲကို ကျင်းပတာ (၁၂၉)ကြိမ်ရှိပြီ။ ဗုဒ္ဓပူဇော်ယုတ္တိတော်ကို အောက်တိုဘာ ၃ ရက်မှ ၁၂ ရက်ထိ ကျင်းပပြီးတော့ သီတင်းကျွတ်လပြည့်ကျော် ၃ ရက် (အောက်တိုဘာ ၈ ရက်) နံနက်မှာ ပင့်သံယာအပါး ၂၀၆၀ ကို ဆွမ်းသပိတ်လောင်းလှူပြီး နဝကမ္မအလှူငွေ နှစ်သောင်းကျပ်စီ ကပ်လှူသွားမှာပါ။ ထူးခြားတာက အရင်က မြောက်ဘက်စောင်းတန်းမှာသာ ဈေးဆိုင်ခန်းတွေရှိခဲ့ပေမယ့် အခုစောင်းတန်းလေးခုလုံးမှာ ဈေးဆိုင်ခန်းတွေနဲ့ စည်ကားအောင်ပြုလုပ်ထားပါတယ်။ စောင်းတန်းလေးခုလုံး စုစုပေါင်းဆို ဈေးဆိုင်ပေါင်း ၁၂၆ ဆိုင်ရှိပါတယ်” ဟု ၎င်းက ဆက်လက်ပြောသည်။

အဆိုပါစောင်းတန်းများဖွင့်ပွဲကျင်းပခဲ့ပြီး စောင်းတန်းများတွင် နိဗ္ဗာန်ကုန်အရောင်းဆိုင်၊ ထိုးမုန့်၊ ဧလမုန့်ဆိုင်၊ ကြေးသွန်းပစ္စည်းအရောင်းဆိုင်၊ ပိုးထည်ချည်ထည်၊ ကျောက်မျက်ပန်းချီဆိုင်၊ ကျောက်မျက်ရတနာဆိုင်၊ သက်န်းဆိုင်၊ ပန်းပုဆိုင်၊ မုန့်ပေါင်ဆိုင် အစရှိသည့်အရောင်းဆိုင်ပေါင်း ၁၂၆ ဆိုင် ဖွင့်လှစ်ရောင်းချလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မင်းထက်အောင်(မန်းကိုယ်ပွား)



ကမ္ဘာ့ခွေးရူးရောဂါ ကာကွယ်တိုက်ဖျက်ရေးနေ့ အခမ်းအနား ကျင်းပ

ပဲခူး စက်တင်ဘာ ၃၀

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပဲခူးခရိုင် ကဝမြို့နယ် မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူးရုံး၌ စက်တင်ဘာ ၂၈ ရက်က ကမ္ဘာ့ခွေးရူးရောဂါကာကွယ်တိုက်ဖျက်ရေးနေ့ အခမ်းအနားကျင်းပရာ ကဝမြို့နယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးလှသန်းက အမှာစကားပြောကြားပြီး ကဝမြို့နယ် မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးအရာရှိ ဒေါက်တာဖြူဖြူဝင်းက ခွေးရူးရောဂါများအကြောင်း ပညာပေးဟောပြောကာ တက်ရောက်လာသော ပြည်သူများ၏ ခွေးများကို ခွေးရူးရောဂါကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးကြောင်း သိရသည်။

(သတင်းစဉ်)

* Miss မှ အဆိုပါ အလှူမယ်ပြိုင်ပွဲတွင် မယ်စကြာဝဠာ အဖွဲ့အစည်းမှ ချီးမြှင့်သည့်ဆုများအပြင် ပံ့ပိုးသည့် ကုမ္ပဏီများဖြစ်သည့် Lux Shower Cream မှ ချီးမြှင့်သည့် Miss Soft Touch ဆုကို စစ်တွေအလှူမယ် ကေခိုင်က လည်းကောင်း၊ Sunsilk Shampoo မှ ချီးမြှင့်သည့် Miss Beauty Hair ဆုကို မြစ်ကြီးနားမှ အလှူမယ် Roslynn က လည်းကောင်း၊ Pond မှ ချီးမြှင့်သည့် Miss Pinkish White ဆုကို မိုးကုတ်မှ အလှူမယ် ဆုရိုနိုင်က လည်းကောင်း၊ Ve Ve Soft Drink မှ ချီးမြှင့်သည့် Miss Body Perfect ဆုကို မြဝတီမှ အလှူမယ် နန်းထက်ထက်လင်းက လည်းကောင်း၊ Miss Famous ဆုကို မင်းဘူးမှ အလှူမယ် အိမ်သက်မျှက လည်းကောင်း ဆုများအသီးသီး ရရှိခဲ့ကြသည်။

Miss Universe Myanmar 2018 သရဖူရရှိသူ အလှူမယ် နှင်းသွေးယုအောင်သည် ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလတွင် ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ မနီလာမြို့တွင် ကျင်းပမည့် မယ်စကြာဝဠာပြိုင်ပွဲကြီးသို့ နိုင်ငံကိုယ်စားပြုအလှူမယ်အဖြစ် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခွင့်ရရှိမည်ဖြစ်ပြီး Miss Grand Myanmar 2018 သရဖူရရှိသူ အလှူမယ် ဆုမြတ်ဖူးသည် ၂၀၁၈ ခုနှစ်အောက်တိုဘာလတွင် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ၌ကျင်းပမည့် Miss Grand International 2018 ပြိုင်ပွဲကြီးသို့ နိုင်ငံကိုယ်စားပြုအလှူမယ်အဖြစ် သွားရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခွင့်ရရှိမည်ဖြစ်သည်။ မယ်စကြာဝဠာပြိုင်ပွဲကို အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုတွင် ၁၉၅၂ ခုနှစ်မှ စတင်ခဲ့ပြီး မြန်မာနိုင်ငံမှ ၁၉၅၉၊ ၁၉၆၀၊ ၁၉၆၁ ခုနှစ်များတွင် အလှူမယ်များ သွားရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့သည်။

နှစ်ပေါင်း ၅၀ ကျော်ကြာ မည်သူမျှသွားရောက်ယှဉ်ပြိုင်နိုင်ခြင်းမရှိတော့ဘဲ ၂၀၁၃ ခုနှစ်တွင် မယ်စကြာဝဠာကို မြန်မာအဖွဲ့အစည်းမှ အလှူမယ် မိုးစက်ဝိုင်က ပထမဆုံးအကြိမ်အဖြစ် ပြန်လည်ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့သည်။ ၂၀၁၄ ခုနှစ်တွင် သွားထွင်အိန္ဒိယ၊ ၂၀၁၅ ခုနှစ်တွင် မေဘရူဇီယံ၊ ၂၀၁၆ ခုနှစ်တွင် ထက်ထက်ထွန်းတို့က ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ပြီး ၂၀၁၇ ခုနှစ်အတွက် နိုင်ငံတကာ Miss Universe ပြိုင်ပွဲကြီးကို ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလတွင် အမေရိကန်နိုင်ငံ လတ်ဇက်စ်မြို့၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်ရာ Miss Universe Myanmar 2017 အလှူမယ် ဇွန်သံစဉ်က သွားရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်သည်။

သတင်း-ခင်ဇော်၊ ဓာတ်ပုံ-အေးမင်းသူ

ပြည်တွင်းရေးရာ

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအုန်းဝင်း ဦးဆောင်သည့်အဖွဲ့ မိနာမားတားကွန်ပင်းရှင်းအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများ၏ ပထမအကြိမ် အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၃၀
သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအုန်းဝင်း ဦးဆောင်သော အဖွဲ့သည် ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံ ကိုနိုဗာမြို့၌ စက်တင်ဘာ ၂၄ ရက်မှ ၂၉ ရက်အထိ ကျင်းပခဲ့သော မာကျူရီ(ပြဒါး) ဆိုင်ရာ မိနာမားတားကွန်ပင်းရှင်းအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများ၏ ပထမအကြိမ်အစည်းအဝေး၏ High Level Segment အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်ခဲ့သည်။



ပညာပေးသင်တန်းများ ဖြန့်ဝေခြင်းများကို အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံအဖြစ် မဝင်ရောက်မီ ကြိုတင်ပြင်ဆင် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

အဆိုပါအစည်းအဝေးတွင် ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံသမ္မတ၊ ပတ်ဝန်းကျင်၊ ပို့ဆောင်ဆက်သွယ်ရေးနှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီးဖြစ်သူ H.E. Doris Leuthard က ယခု

ကွန်ပင်းရှင်းသည် ဓာတုဒြပ်ပေါင်းများ၊ စွန့်ပစ်ပစ္စည်းများနှင့် ဆက်နွယ်သည့် သဘောတူညီချက်ဖြစ်သော်လည်း မာကျူရီတစ်မျိုးတည်းကိုသာ အဓိကထား၍ ဆောင်ရွက်သွားမည့် သဘောတူညီချက်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံအပါအဝင် အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများ၏ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်မှုကြောင့် ယခုကဲ့သို့ ၂၁ ရာစုအတွင်း ပတ်ဝန်းကျင်နှင့်

ပတ်သက်၍ ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအကြား ဖြစ်ပေါ်လာသော သဘောတူညီချက်တစ်ခုဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

မာကျူရီနှင့် မာကျူရီဒြပ်ပေါင်းများ စွန့်ထုတ်နေမှုများကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာသည့် လူသားတို့၏ကျန်းမာရေးနှင့် ပတ်ဝန်းကျင်ညစ်ညမ်းမှုများကို ထိန်းသိမ်းကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရန်ရည်ရွယ်ပြီး မိနာမားတားကွန်ပင်းရှင်းအား ဖွဲ့စည်းခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ၁၉၅၆ ခုနှစ် ဂျပန်နိုင်ငံ မိနာမားတားမြို့တွင် အဆိုးရွားဆုံးမာကျူရီအဆိပ်သင့်မှုကြောင့် လူပေါင်း ၉၀၀ ကျော် သေဆုံးခဲ့ခြင်းကို အမှတ်ရစေရန် ရည်ရွယ်၍ မိနာမားတားကွန်ပင်းရှင်း (Minamata Convention) ဟု အမည်ပေးခဲ့ကြခြင်းဖြစ်သည်။

မိနာမားတားကွန်ပင်းရှင်းအပေါ် စိတ်ဝင်စားကြောင်း လက်မှတ်ရေးထိုးထားသည့် နိုင်ငံပေါင်း ၁၂၈ နိုင်ငံရှိပြီး ကွန်ပင်းရှင်းသို့ အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် ဝင်ရောက်ထားသည့်နိုင်ငံပေါင်း ၈၃ နိုင်ငံရှိပြီးဖြစ်ကာ ၂၀၁၇ခုနှစ် ဩဂုတ် ၁၆ ရက်တွင် ကွန်ပင်းရှင်း စတင်အာဏာသက်ဝင်ခဲ့သည်။ အာဆီယံနိုင်ငံများထဲမှ ထိုင်းနိုင်ငံ၊ ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ၊ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ၊ လာအိုနိုင်ငံနှင့် စင်ကာပူနိုင်ငံတို့မှာ အဆိုပါကွန်ပင်းရှင်းသို့ ဝင်ရောက်ပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

မြန်မာကင်းထောက် ဂီတပွဲတော်ကျင်းပရေး ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ

ရန်ကုန် စက်တင်ဘာ ၃၀
မြန်မာနိုင်ငံ ကင်းထောက်ရာပြည် အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနား အောင်မြင်မှုကိုဂုဏ်ပြုသည့် တေးသံရှင်များ၊ ရုပ်ရှင်သရုပ်ဆောင်များ ပါဝင်မည့် မြန်မာကင်းထောက် ဂီတပွဲတော်ကျင်းပရေး ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့မနက်လွဲပိုင်းက ရန်ကုန် တက္ကသိုလ်စိန်ရတုခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။



မြန်မာကင်းထောက် ဂီတပွဲတော်ကျင်းပရေးနှင့်ပတ်သက်ပြီး အမျိုးသားကင်းထောက်ချုပ် ဒေါက်တာတင်ညိုက ကင်းထောက်လုပ်ငန်းများ ပြန်လည်ရှင်သန်ဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် နိုင်ငံတော်တွင် ပြည်သူများနှင့်အတူ ပြည်သူ့အကျိုးပြု လုပ်ငန်းများအား ကိုယ်ကျိုးမဖက်သည့် ဖြူထောင်သန့်ရှင်းစွာ လုပ်ဆောင်လျက်ရှိသော ကင်းထောက်လုပ်ငန်းများ၊ ကင်းထောက်စိတ်ဓာတ်များကို ဖော်ကျူးနိုင်သည့် မြန်မာ့ယဉ်ကျေးမှုနှင့်အညီ ဂုဏ်ပြုတင်ဆက်မည့် ကင်းထောက်လူငယ်များ၊ တေးသံရှင်များ၊ ရုပ်ရှင်သရုပ်ဆောင်များပါဝင်ကြမည့် မြန်မာကင်းထောက်ဂီတပွဲတော်ကို နိုင်ငံတော်လွှတ်ချက်အရ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် မြန်မာကင်းထောက်အမျိုးသမီး ကင်းထောက်ချုပ် ဒေါက်တာဒေါ်တင်လှကြည်၊ မြန်မာနိုင်ငံကင်းထောက်အဖွဲ့ အစီအစဉ်များချုပ် ဦးအေးကြိုင်၊ ကင်းထောက်ကြီး ဝိတစာဆို ဟင်္သာတဦးမြင့်ဌေးနှင့် Myanmar Media Management Co.,Ltd. မှ ပုဂ္ဂိုလ်များက မြန်မာကင်းထောက်ဂီတပွဲပြုလုပ်ရန် ဦးစီးကော်မတီ၊ လုပ်ငန်းကော်မတီ၊ ဆပ်ကော်မတီများဖွဲ့စည်းမှု၊ ကင်းထောက်အမှတ်တံဆိပ်များပြသရန် စီစဉ်ထားမှုနှင့် ရန်ပုံငွေအရောင်းဆိုင်များ ဖွင့်လှစ်ရေးဆောင်ရာအစီအစဉ်များ

ကို ရှင်းလင်းပြောကြားရာ တက်ရောက်လာကြသူများက ပြန်လည်ဆွေးနွေးကြသည်။ မြန်မာကင်းထောက်ဂီတပွဲတော်ကို လာမည့် နိုဝင်ဘာ ၁၂ ရက်(တနင်္ဂနွေနေ့) ညနေပိုင်းတွင် သုဝဏ္ဏရုံ အမျိုးသားအားကစားရုံ-၁ တွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်ရာ နိုင်ငံကျော်တေးသံရှင်များ၊ ရုပ်ရှင်သရုပ်ဆောင်များ၏ တေးသီချင်း သီဆိုသရုပ်ဖော် ဖျော်ဖြေမှုများ၊ တက္ကသိုလ်နှင့် အခြေခံပညာကျောင်းများမှ ကင်းထောက်မောင်မယ်များ၏ မြန်မာနှင့် ကမ္ဘာ့ကင်းထောက်တေးသီချင်းများ သီဆိုသရုပ်ဖော်မှုများအပြင် အခမ်းအနားကျင်းပမည့် သုဝဏ္ဏအားကစားရုံ ပြင်ပတွင် တက္ကသိုလ်နှင့် အခြေခံပညာကျောင်းများမှ ကင်းထောက်လူငယ်များ၏ အမှတ်တရ ပစ္စည်းအရောင်းဆိုင်များ၊ စားသောက်ဖွယ်ရာများ ရောင်းချမည့် ရန်ပုံငွေ အရောင်းဆိုင်ခန်းများ၊ ကင်းထောက်လုပ်ငန်း လှုပ်ရှားမှု သရုပ်ဖော်ပြသမည့် ပြခန်းများကို မြန်မာကင်းထောက် ဂီတပွဲတော်တက်ရောက်သူများ ကြည့်ရှုဝယ်ယူနိုင်ရန် စီစဉ်ထားကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

ပဲစင်းငုံကို ပခုက္ကူနှင့် ရေကြိုမြို့တို့တွင် မြန်မာ့ရိုးရာအစားအစာ မုန့်ပဲဆုပ်အဖြစ် ထုတ်လုပ်ရောင်းချ

မန္တလေး စက်တင်ဘာ ၃၀
အိန္ဒိယနိုင်ငံမှ ဝယ်ယူမှုရုပ်ရှားထား၍ ဈေးကျဆင်းလာသော ပဲစင်းငုံများကို ယခုအခါ အများဆုံးစိုက်ပျိုးကွက်ရှိရာ ပခုက္ကူနှင့် ရေကြိုမြို့တို့တွင် မြန်မာ့ရိုးရာ မုန့်ပဲဆုပ်အဖြစ် ထုတ်လုပ်ရောင်းချလျက်ရှိကြောင်း မန္တလေးမြို့မှ ဦးစိုးဝင်းမြင့်(စိုးဝင်းမြင့်ပွဲရုံ)က ပြောကြားသည်။

“ပခုက္ကူနှင့်ရေကြိုဆိုတာ ကျန်တော့ဇာတိမြေပါပဲ။ ဒီမုန့်ကို အရင်က ကုလားပဲကိုလှော်ပြီး ထန်းလျက်နှင့် ရောစပ်ထုတ်လုပ်ကြပေမယ့် ဒီနှစ်ထဲမှာ ပဲစင်းငုံဈေးက အဆမတန်ကျဆင်းလာတဲ့အတွက် လက်ရှိကုလားပဲထက် ဈေးချိုတဲ့ ပဲစင်းငုံနဲ့ အစားထိုးထုတ်လုပ် ရောင်းချလာကြတာပါ။ ပဲစင်းငုံက ကုလားပဲထက် အနံ့အရသာကလည်း ပိုကောင်းတော့ လူကြိုက်များတာပေါ့” ဟု ၎င်းက ပြောသည်။

ယခုအခါတွင် ပဲစင်းငုံဖြင့် ထုတ်လုပ်ရောင်းချလျက်ရှိသော မုန့်ပဲဆုပ်များကို တစ်ပိဿာလျှင် ငွေကျပ် ၃၀၀၀ နှုန်းဖြင့် ရောင်းချလျက်ရှိပြီး မန္တလေးဈေးကွက်သို့လည်း တစ်စထိုးဖောက်ဝင်ရောက်လျက်ရှိသဖြင့် ပွင့်လင်းရာသီတွင် ကျင်းပကြတော့မည့် မန္တလေးမြို့၏ ဘုရားပွဲတော်များတွင် တွင်ကျယ်စွာ ရောင်းချလာကြတော့မည်ဖြစ်ရာ အဆိုပါမုန့်ပဲဆုပ်အား တန်ဖိုးမြှင့်ထုတ်ကုန်အဖြစ် ပြောင်းလဲထုတ်လုပ်၍ နိုင်ငံခြားသို့ တင်ပို့ရောင်းချနိုင်ပါက ပြည်တွင်းရှိ SME လုပ်ငန်းများလည်း အဆင်ပြေလာနိုင်ကြောင်း ၎င်းက သုံးသပ်ပြောကြားသည်။

လက်ရှိတွင် ကုလားပဲဖြူကြီး(V2)ဈေးနှုန်းမှာ မန္တလေးဈေးကွက်၌ သုံးတင်းဝင် တစ်အိတ်လျှင် ငွေကျပ် တစ်သိန်းလေးသောင်းနှုန်းအထိ ရောက်ရှိနေသော်လည်း ယခင်နှစ်များက သုံးတင်းဝင်တစ်အိတ်လျှင် ငွေကျပ် တစ်သိန်းငါးသောင်းနှုန်းအထိ ရောက်ရှိခဲ့သော ပဲစင်းငုံဈေးနှုန်းမှာ အိန္ဒိယမှ အဝယ်ရပ်နားထားသဖြင့် ယခုရက်ပိုင်းတွင် ငွေကျပ် သုံးသောင်းရှစ်ထောင်နှုန်းသာရှိနေပြီး အိန္ဒိယဈေးကွက်ကို မျှော်ကိုး၍ ပြည်တွင်းဝယ်လက်များမှ ဝယ်ယူနေခြင်းကြောင့် ပဲစင်းငုံဈေးကွက်မှာ ပျောက်ကွယ်သွားခြင်းမရှိသေးကြောင်း သိရသည်။ (မင်းထက်အောင်(မန်းကိုယ်ပွား))

ကျေးရွာပေါင်း ၄၈ ရွာအား လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်မည့် ခွဲရုံတည်ဆောက်မည်

မြစ်သား စက်တင်ဘာ ၃၀
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်ဆည်ခရိုင် မြစ်သား၊ ကျောက်ဆည်နှင့် တံတားဦးမြို့နယ်အတွင်း ရှိ ကျေးရွာပေါင်း ၄၈ ရွာအား လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်မည့် ခွဲရုံမြေနေရာနှင့် ဓာတ်အားလိုင်း လမ်းအကြောင်းများကို အတည်ပြုနိုင်ရေး မြစ်သားမြို့နယ် ဒါးရယ်ခေါင်းတိုက်နယ် ဒါးရယ်ခေါင်းကျေးရွာတွင် တာဝန်ရှိသူများက စက်တင်ဘာ ၂၉ ရက်က ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုကြောင်း သိရသည်။

ဒါးရယ်ခေါင်းကျေးရွာ၌ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရ ရန်ပုံငွေဖြင့် ၃၃ ကေဗီ ၆ မိုင်နှင့် ၃၃/၁၁ ကေဗီ ၅ အမ်ဗီအေ ခွဲရုံတစ်ရုံ တည်ဆောက်ရန် ဦးစားပေးအဖြစ်လျာထားကြောင်း မြစ်သားမြို့နယ် အမှတ်(၁)တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးမင်းအောင်ထံမှ သိရသည်။

အဆိုပါ လျာထားချက်အတည်ပြုနိုင်ရေးအတွက် တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော် စက်မှုစွမ်းအင်နှင့် လျှပ်စစ်ရေးရာကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှိုင်ဝေနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြစ်သားမြို့နယ်အမှတ်(၁) တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးမင်းအောင်၊ မန္တလေးလျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးရေးကော်ပိုရေးရှင်းမှ မန်နေဂျာအင်ဂျင်နီယာ ဦးစိုးမင်းထွန်းနှင့် ကျောက်ဆည်ခရိုင် လျှပ်စစ်အင်ဂျင်နီယာ ဦးထွန်းလင်းအောင်၊ မြို့နယ်လျှပ်စစ်အင်ဂျင်နီယာ ဦးတင်မျိုး

ဝင်း၊ မြစ်သားမြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေး ဦးစီးဌာန၊ ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၊ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများနှင့် ရပ်မိရပ်ဖများက ခွဲရုံတည်ဆောက်မည့်တည်နေရာကို အတည်ပြုနိုင်ရေး ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုကြောင်း သိရသည်။

ဒါးရယ်ခေါင်းကျေးရွာတွင် ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရ ရန်ပုံငွေဖြင့် ၃၃ ကေဗီ ၆ မိုင်နှင့် ၃၃/၁၁ကေဗီ ၅ အမ်ဗီအေ ခွဲရုံတစ်ရုံ တည်ဆောက်ပေးနိုင်ခဲ့ပါက ဆန်စက်၊ ဆီစက်များ၊ အခြားစက်မှုလုပ်ငန်းများနှင့် တိုက်နယ်ဆေးရုံများတွင် လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ရရှိသုံးစွဲနိုင်ပြီး စက်မှုကဏ္ဍ၊ လူမှုစီးပွားရေးနှင့် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ရိုင်းထွန်း(မြစ်သား)



ပြည်တွင်းရေးရာ



ဖျာပုံ၌ မူလတန်းကြိုကလေးငယ်များ ဉာဏစွမ်းရည်ပြိုင် ကလေးငယ်များ ပျော်ရွှင်စွာပါဝင်ဆင်နွှဲ

ဖျာပုံ စက်တင်ဘာ ၃၀ ရော့ဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဖျာပုံမြို့နယ် အမှတ်(၁၁)ရပ်ကွက်ရှိ လူမှုဝန်ထမ်း ဦးစီးဌာန မူလတန်းကြိုကျောင်းတွင် တက်ရောက်လျက်ရှိသော ကလေးငယ်များ ဉာဏစွမ်းရည် ထက်မြက်စေရေးအတွက် ရည်ရွယ်ကျင်းပသည့် ဉာဏစွမ်းရည် ပြိုင်ပွဲကို စက်တင်ဘာ ၂၈ ရက် နံနက်ပိုင်းက ဖျာပုံမြို့ မူလတန်းကြိုကျောင်း၌ ကျင်းပရာ မူလတန်းကြိုကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၀၀ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။



ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်းခရိုင် အင်းစိန်မြို့ အောင်ဆန်းရပ်ကွက်ရှိ ကန်ဦးပရိယတ္တိ စာသင်တိုက် နှစ်ထပ်ပိဇ္ဇာကျောင်းဆောင်ကြီး၌ စက်တင်ဘာ ၃၀ ရက် နံနက်က အောင်ပြည့်ဖြိုးဦး ဆောက်လုပ်ရေးကုမ္ပဏီလီမိတက်မှ ဝန်ထမ်းမိသားစုများ စုပေါင်းသွေးလှူဒါန်းပွဲပြုလုပ်ရာ အမျိုးသားသွေးဌာန(ရန်ကုန်)မှ ဒေါက်တာ စောယုယုအောင်၊ ဒေါက်တာ ကြူကြူဆွေနှင့် ဆေးဝန်ထမ်းများက ပူးပေါင်းကူညီဆောင်ရွက်ပေးစဉ်။ (ကြေးမုံ)



(၅၃)နှစ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့နေ့ကို ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကောလင်းမြို့နယ်တွင် စက်တင်ဘာ ၂၈ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ကောလင်းမြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှ ကောလင်းမြို့ ပြည်သူ့ဆေးရုံနှင့် အထက(၁)ကျောင်းတွင် ချဲ့နွယ်များ၊ ရေမြောင်းများအား စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေး ဆောင်ရွက်ကြစဉ်။ အေးအေးမြင့်(ပြန်/ဆက်)



(၅၃)နှစ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့နေ့ကို ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ရေတာရှည်မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးမောင်မောင်ဦး ဦးဆောင်၍ ရေတာရှည်၊ ဆွာ၊ သာဝရ၊ မြို့လှ၊ ရေနီ ရဲစခန်းအသီးသီးမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် စက်တင်ဘာ ၂၃ ရက်က ရေတာရှည်မြို့ အမှတ်(၄)ရပ်ကွက် ရန်ကုန်-မန္တလေးကားလမ်းဘေးရှိ မြို့နယ်ဆေးရုံဝင်းအတွင်း စုပေါင်း၍ သန့်ရှင်းရေးများ ဆောင်ရွက်ကြစဉ်။ ကိုလွင်(ဆွာ)

အာဆီယံဗုဒ္ဓဘာသာအသင်းဖွဲ့စည်းရေး လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းစည်းစဉ်း

ရန်ကုန် စက်တင်ဘာ ၃၀ သံဃနာယကအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာ ဘဒ္ဒန္တကုဋိဗလ (အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိကဓဇ)ဆရာတော်ထံမှ (အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိကဓဇ)ဆရာတော်ထံမှ ဩဝါဒကထာနာယူခဲ့ကြသည်။ ဆက်လက်၍ မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ ထေရဝါဒဗုဒ္ဓဘာသာ အဖွဲ့ချုပ်နှင့် နယ်စပ်တောင်တန်းဒေသ သာသနာ့ နဂ္ဂဟအသင်းဥက္ကဋ္ဌ (အဂ္ဂမဟာသီရိသုဓမ္မ မဏိ ဇောတဓရ ဝဏ္ဏကျော်ထင်) ဒေါက်တာခင်ရွှေက အမှာစကားပြောကြားသည်။

စီးပွားဖြစ်ကြက်မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဆွေးနွေး

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၃၀ စီးပွားဖြစ်ကြက်မွေးမြူထုတ်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းများဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ ဆွေးနွေးပွဲကို စက်တင်ဘာ ၂၉ ရက် နံနက်ပိုင်းက စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာန၌ ကျင်းပသည်။ ဆွေးနွေးပွဲတွင် အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဒေါက်တာခင်ဇော်က မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာန၏ အဓိကကျသည့် မူဝါဒနှင့်အညီ ပြည်သူများ စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံရေးနှင့် အစားအစာဘေးကင်းလုံခြုံမှုရှိစေရေးကို တာဝန်ယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ကျေးလက်နေပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝ ဝင်ငွေတိုးတက်စေရန်အတွက် တစ်ပိုင်တစ်နိုင်မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ ဖော်ဆောင်ပေးလျက်ရှိသလို စီးပွားဖြစ်မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက်လည်း

ပံ့ပိုးကူညီဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ ယခုနှစ် ဇူလိုင်လအတွင်းက ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် ကြက်ငှက်တုပ်ကွေးရောဂါဖြစ်ပွားပြီးနောက် ဈေးကွက်တွင် ကြက်ဥ၊ ကြက်သား ဈေးနှုန်းကျဆင်းပြီး ကြက်မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းတွင် ဆုံးရှုံးမှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ရသည့်အတွက် ကြက်မွေးမြူထုတ်လုပ်ရေးနယ်ပယ်အတွင်း တည်ငြိမ်သည့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုရရှိရေး ပိုင်းဝန်းအဖြေရှာကြရန် ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ မွေးမြူရေးနှင့်ကုသရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာ ရဲထွန်းဝင်းနှင့် တက်ရောက်လာကြသူများက ကြက်မွေးမြူရေးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေးအတွက် ဦးစားပေးဆောင်ရွက်လိုသော ထုတ်လုပ်မှုဆိုင်ရာ အဆိုပြုလုပ်ငန်းစဉ်များ၊ ဈေးကွက်တည်ငြိမ်ရေးဆိုင်ရာ အဆိုပြုလုပ်ငန်းစဉ်များ၊ မူဝါဒဆိုင်ရာ အဆိုပြုလုပ်ငန်းစဉ်များအား ပိုင်းဝန်းဆွေးနွေးကြပြီး ဦးစားပေးဆောင်ရွက်ရမည့်လုပ်ငန်းစဉ်များကိုရွေးချယ်၍ လုပ်ငန်းများ အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရေးအတွက် လုပ်ငန်းအဖွဲ့များ စုဖွဲ့ဆောင်ရွက်ကြရန် ဆုံးဖြတ်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

တောင်နဝင်းဆည်ရေသောက်စနစ် ပြုပြင်ခြင်းလုပ်ငန်းများ ကြည့်ရှုလေ့လာ

မြည် စက်တင်ဘာ ၃၀ စနစ် အဆင့်မြှင့်တင်ပြုပြင်ခြင်းလုပ်ငန်းသို့ ဂျပန်နိုင်ငံ စိုက်ပျိုးရေးဖွံ့ဖြိုးမှု အတိုင်ပင်ခံအသင်းမှ Mr. Shozo Ohiri ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် စက်တင်ဘာ ၂၆ ရက်က ရောက်ရှိပြီး တောင်နဝင်း ရေထိန်းတံခွင်လင်းဆောင်တွင် စီမံကိန်းဆိုင်ရာ အချက်အလက်များ၊ ပြုပြင်ဆောင်ရွက်နေမှုအပိုင်းများ၊ ပြုပြင်ဆောင်ရွက်နေသည့် အစီအစဉ်များကို လေ့လာဆွေးနွေးကြသည်။ ထို့နောက် လက်တံတူးမြောင်းအမှတ်(၃)တွင် ဆည်ရေသောက် တောင်သူများနှင့်တွေ့ဆုံပြီး တူးမြောင်းမကြီးတစ်လျှောက် Branch No(1) အထိ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ပြီး ဆောင်ရွက်ဆဲ အခြေအနေများကို လိုက်လံကြည့်ရှုရာ တာဝန်ရှိသူများက ရှင်းလင်းပြသခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (ကြေးမုံ)

၂၀၁၇ ခုနှစ် ကမ္ဘာ့ဆရာများနေ့အထိမ်းအမှတ် ဆောင်းပါး၊ စာစီစာကုံး၊ ကဗျာနှင့် ပိုစတာပြိုင်ပွဲ ဆုရရှိသူများ ကြေညာ

(ယမန်နေ့မှအဆက်) ပညာရေးတက္ကသိုလ်/ကောလိပ်အဆင့် စာစီစာကုံးပြိုင်ပွဲကို “ဆရာတန်ဖိုးမြင့်တက်မှု ပညာလောကလွန်လှပ”ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ရာ ပထမဆုကို မောင်အောင်အောင်ဦး ပထမနှစ် လုပ်ငန်းခွင်အကြို ဆရာအတတ်ပညာဒီပလိုမာသင်တန်း မိတ္ထီလာပညာရေးကောလိပ်၊ ဒုတိယဆုကို မခင်မြင့်ချမ်း ပထမနှစ် လုပ်ငန်းခွင်အကြို ဆရာအတတ်ပညာဒီပလိုမာသင်တန်း ရန်ကင်း ပညာရေးကောလိပ်နှင့် တတိယဆုကို မခင်စန္ဒာစိုး ပထမနှစ် လုပ်ငန်းခွင်အကြို ဆရာအတတ်ပညာ ဒီပလိုမာသင်တန်း ဘားအံပညာရေးကောလိပ်တို့က လည်းကောင်း၊ အခြေခံပညာအထက်တန်းအဆင့် စာစီစာကုံးပြိုင်ပွဲကို “နိုင်ငံသားကောင်းဖြစ်ထွန်းရေး ဆရာတိုင်းကလမ်းညွှန်ပေး”ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ရာ ပထမဆုကို မောင်ပြည့်စုံဖြိုး နဝမတန်း ချောင်းဆုံ- အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း ချောင်းဆုံမြို့နယ် မွန်ပြည်နယ်၊ ဒုတိယဆုကို မချောစန္ဒီထိုက် အငွေမတန်း အမှတ်(၁)အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း ကလေးမြို့နယ် ရှမ်းပြည်နယ်တောင်ပိုင်းနှင့် တတိယဆုကို မယမင်းစည်သူ နဝမတန်း အမှတ်(၂)အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း မိုးညှင်းမြို့နယ် ကချင်ပြည်နယ်တို့ကလည်းကောင်း၊ အခြေခံပညာအလယ်တန်းအဆင့် စာစီစာကုံးပြိုင်ပွဲကို “နိုင်ငံသားကောင်းဖြစ်ထွန်းရေး ဆရာတိုင်းကလမ်းညွှန်ပေး”ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ရာ ပထမဆုကို မမိုးပြည့်သာ သတ္တမတန်း အမှတ်(၁) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း လသာမြို့နယ် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒုတိယဆုကို နန်းသန္တာအေး သတ္တမတန်း ရွှေဂွန်း- အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်း လှိုင်းဘွဲ့မြို့နယ် ကရင်ပြည်နယ်နှင့် တတိယဆုကို မထက်ထက်ထွန်း သတ္တမတန်း အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း(ခွဲ) အမှတ်(၃)အခြေခံပညာအလယ်တန်းကျောင်း မြစ်ကြီးနားမြို့နယ် ကချင်ပြည်နယ်တို့က ရရှိသည်။ ပညာရေးတက္ကသိုလ်/ကောလိပ်အဆင့် ကဗျာပြိုင်ပွဲကို “ဆရာတိုင်းက ထုဆစ်ကြ၊ နိုင်ငံသားကောင်းဘဝ”ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ရာ ပထမဆုကို မောင်နိုင်ရဲလွင် ဒုတိယနှစ် လုပ်ငန်းခွင်အကြို ဆရာအတတ်ပညာဒီပလိုမာသင်တန်း ပြည်မြို့ပညာရေးကောလိပ်၊ ဒုတိယဆုကို မဟန်နီလွင် လုပ်ငန်းခွင်အကြို မူလတန်းဆရာအတတ်ပညာသင်တန်း မြစ်ကြီးနားပညာရေးကောလိပ်နှင့် တတိယဆုကို မောင်အောင်ကိုလင်း လုပ်ငန်းခွင်အကြို မူလတန်းဆရာ

စစ်တောင်းမြစ်ကမ်းပါးပြိုကျသဖြင့် ရွာတန်းရှည်ရွာရှိ ရှေးဟောင်းသိမ်ပြိုကျပျက်စီး

တောင်ငူ စက်တင်ဘာ ၃၀
စက်တင်ဘာလဆန်းပိုင်းမှ စတင်၍ မိုးများ အဆက်မပြတ်ရွာသွန်းမှုကြောင့် စစ်တောင်းမြစ်ရေ မြင့်တက်လာခဲ့ရာ မြစ်ကြောင်းတစ်လျှောက်ရှိ ကျေးရွာများ၊ သီးနှံစိုက်ခင်းများနှင့် ကျေးရွာများစွာ ရေလွှမ်းမိုးခတ်ရက်ရှည်ခံစားကြရသည်ကို မြင်တွေ့ခဲ့ရသည်။



မြစ်ရေပြန်လည်ကျဆင်းချိန်တွင် ဖြစ်ပွားလေ့ရှိသော ကမ်းပါးပြိုကျမှုများကြောင့် စက်တင်ဘာ ၂၈ ရက် နံနက်ပိုင်းက တောင်ငူမြို့နယ် ရွာတန်းရှည်ကျေးရွာ ရွာဦးဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းဝင်းအတွင်းရှိ ရှေးဟောင်းသိမ်မှာ ပြိုကျပျက်စီးသွားခဲ့ပြီး အဆောက်အအုံ၏ အစိတ်အပိုင်း အတော်များများမှာ မြစ်ထဲသို့ကျသွားခဲ့ကြောင်း ရွာတန်းရှည်ကျေးရွာဒေသခံများက ပြောသည်။ အဆိုပါ ရွာဦးဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း

အားဖြင့် ရွာတန်းရှည်ကျေးရွာမှာ ရေတိုက်စားမှုသက်သာ သွားနိုင်သော်လည်း အောက်ပိုင်းကျေးရွာများက ကန့်ကွက်မှုများရှိနေ၍ လုပ်ကိုင်ခွင့်မရကြောင်း ရပ်မိရပ်ဖတစ်ဦးက ပြောကြားသည်။

“မြစ်ကမ်းပြိုတာကတော့ မြစ်ရေပြန်ကျရင်ဖြစ်တတ်ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ကျေးရွာတွေကို မြစ်ရေဝင်မှုသက်သာအောင် မြစ်ကမ်းတာတွေဆောက်ပေးတယ်။ အရန်ပန်းတာလည်း ဆောက်ထားပါတယ်။ ဒီနှစ်ကမြစ်ရေတက်ချိန် ကြာမြင့်တဲ့အတွက် ကျွန်တော်တို့ဆီက ဝန်ထမ်းတွေ အလှည့်ကျစောင့်ကြည့်ပြီး မြစ်ရေအတက်အကျကို အချိန်နဲ့တစ်ပြေးညီ သတင်းပို့ရတာတွေရှိပါတယ်”ဟု တောင်ငူမြို့နယ် ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးသောင်းတင်က ပြောသည်။

တိုလွင်(ဆွာ)

သာကြီးတောင် စံပယ်ရေနံမြေ သဘာဝဓာတ်ငွေ့ပိုက်လိုင်း ယိုစိမ့်မှုဖြစ်ပွား



ပခုက္ကူ စက်တင်ဘာ ၃၀
ပခုက္ကူမြို့နယ် ကမ္မမြို့ အမှတ်(၁၂)ရပ်ကွက် အနောက်တောင်ဘက် တစ်မိုင်ခန့်အကွာ ဦးထွန်းသိန်း၏ ယာမြေအတွင်း သာကြီးတောင်စံပယ်ရေနံမြေမှ ကျွန်းချောင်းဓာတ်ငွေ့စက်ရုံသို့ ပို့လွှတ်သော သာကြီးတောင်စံပယ် သဘာဝဓာတ်ငွေ့ပိုက်လိုင်း နှစ်နေရာသည် ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီက ယိုစိမ့်မှုဖြစ်ပွားသည်။

အဆိုပါဓာတ်ငွေ့ပိုက်လိုင်း ယိုစိမ့်ရာနေရာသို့ ကမ္မမြို့ အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမင်းသက်ခိုင်၊ အမှတ်(၁၂)ရပ်ကွက် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမြို့ဦး၊ အရန်မီးသတ်တပ်ခွဲမှူးနှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ သာကြီးတောင်စံပယ်ရေနံမြေမှ စက်မှု ကျွမ်းကျင်ဝန်ထမ်းများက ဓာတ်ငွေ့ယိုစိမ့်သောပိုက်လိုင်းများ ဖာထေးခြင်း လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး လူ၊ တိရစ္ဆာန် ထိခိုက်ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုမရှိကြောင်း သိရသည်။

(ချယ်လူလေး)

ရေပူနှင့် မရမ်းချောအမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်းများတွင် တရားမဝင်ကုန်စည်များ တားဆီးထိန်းချုပ်ရေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၃၀
တရားမဝင်ကုန်စည်များ တားဆီးထိန်းချုပ်ရေးအတွက် ရေပူနှင့် မရမ်းချော အမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်းတို့ကို ဌာနဆိုင်ရာပူးပေါင်းအဖွဲ့များဖြင့် မတ် ၁ ရက်တွင် စတင်ဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ စက်တင်ဘာ ၂၉ ရက်တွင် မန္တလေး-မူဆယ် ပြည်ထောင်စုလမ်းမကြီးတစ်လျှောက် ကုန်သွယ်မှုယာဉ် ပို့ကုန် ၅၆၂ စီး၊ သွင်းကုန် ၇၉၂ စီး၊ ရန်ကုန်-မြဝတီလမ်းမကြီးတစ်လျှောက် ကုန်သွယ်မှုယာဉ် ပို့ကုန် ၄၃ စီး၊ သွင်းကုန် ၁၇၃ စီး ကုန်စည်များသယ်ယူပို့ဆောင်လျက်ရှိသည်။ အဆိုပါစစ်ဆေးရေးစခန်းများက တင်သွင်း/တင်ပို့သော ကုန်ပစ္စည်းများကို စစ်ဆေးမှုပြုလုပ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ စက်တင်ဘာ ၂၉ ရက်တွင် မရမ်းချော အမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်းက တားဆီးမှုနှစ်စုံ (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁ ဒသမ ၉၈၇ သန်းခန့်)သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ပြီး ထူးခြားသိမ်းဆည်းမှုအနေဖြင့် မြဝတီမှ ရန်ကုန်သို့သွားရောက်မည့် ၁၂ ဘီးယာဉ်ကို မရမ်းချောအမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်း ပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့က တားဆီးစစ်ဆေးခဲ့ရာ ID/



IL တွင် ကြေညာထားသည်ထက် ပိုမိုတင်ဆောင်လာသော Refrigerator (One Door) 2 U, (Two Door) 3 U, Washing Machine (Fully) 7 U, 15" Speaker 8 U (စုစုပေါင်း ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁ ဒသမ ၇၄၇ သန်းခန့်)တို့တွေ့ရှိ၍ သိမ်းဆည်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

(သတင်းစဉ်)



ဘိန်းဖြူနှင့် စိတ်ကြွရှားသွပ်ဆေးပြားများ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၃၀
သပိတ်ကျင်းမြို့မရဲစခန်းမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် စက်တင်ဘာ ၂၉ ရက် နံနက် ၃ နာရီက သပိတ်ကျင်းမြို့နယ် ကျောက်ဖြူကျေးရွာနေ ဝင်းနိုင်(ခ)ကုလား၏ နေအိမ်ကိုရှာဖွေရာ စိတ်ကြွရှားသွပ်ဆေးပြား ၇၂၆ ပြားတို့လည်းကောင်း၊ အလားတူ ယနေ့နံနက် ၅ နာရီက မူးယစ်တပ်ဖွဲ့စု(၁၇)မန္တလေး မြောက်ပိုင်းမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ပုသိမ်ကြီးမြို့နယ် ၁၆ မိုင် ကျောက်ချောစစ်ဆေးရေးစခန်းတွင် ခရီးသည် တင် မှန်လုံမော်တော်ယာဉ်ကိုရှာဖွေရာ ခရီး

သည် သန်းထွန်း(ခ)အားဝေထံမှ စိတ်ကြွရှားသွပ်ဆေးပြား ၄၀၀၀ နှင့် လက်ကိုင်ဖုန်းတစ်လုံးတို့ကို လည်းကောင်း၊ ထို့အတူ စက်တင်ဘာ ၂၈ ရက် ည ၇ နာရီခွဲက နှင့်ပေါင်ရဲကင်းစခန်းမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် လားရှိုးမြို့နယ် နှင့်လင်းကျေးရွာနေ မအေးယုံ (ဝဲပုံ)၏ နေအိမ်ကိုရှာဖွေရာ ဘိန်းဖြူ ၅၁ ဒသမ ၂ ဂရမ်နှင့် စိတ်ကြွရှားသွပ်ဆေးပြား ၄၄၀၀ တို့ကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သဖြင့် ၎င်းတို့အား မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများဆိုင်ရာဥပဒေအရ အရေးယူထားကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

(သတင်းစဉ်)

အေးချမ်းသာယာ ပြည်မြန်မာ ရောင်စုံဓာတ်ပုံပြိုင်ပွဲပိတ်ခေါ်

ရန်ကုန် စက်တင်ဘာ ၃၀
၂၀၁၈ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၄ ရက်တွင် ကျရောက်မည့် နှစ်(၇၀)ပြည့် လွတ်လပ်ရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ် ရောင်စုံဓာတ်ပုံပြိုင်ပွဲကို “အေးချမ်းသာယာ ပြည်မြန်မာ”ဟူသောခေါင်းစဉ်ဖြင့် ကျင်းပသွားပါမည်။ အဆိုပါပြိုင်ပွဲသို့ မည်သူမဆို ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်နိုင်ပြီး နိုင်ငံတော်၏ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများ၊ သာယာလှပမှုများ၊ အေးချမ်းတည်ငြိမ်မှုများ၊ တိုင်းရင်းသားရိုးရာအလှအပများ စသည်တို့ကို ဖော်ညွှန်းရိုက်ကူးထားသည့်ဓာတ်ပုံများဖြင့် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ရမည်ဖြစ်ပါသည်။

- ပြိုင်ပွဲစည်းကမ်းချက်များမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်ပါသည်-
- (က) ပြိုင်ပွဲဝင်ဓာတ်ပုံအရွယ်အစားမှာ ၁၀ လက်မx၁၄ လက်မ အရွယ် အစားတစ်မျိုးတည်းသာ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ရမည်ဖြစ်ပြီး ပုံအရေအတွက် အကန့်အသတ်မရှိ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်နိုင်ပါသည်။
 - (ခ) မည်သည့်ကင်မရာမျိုးမျိုးအစားမဆို အသုံးပြုနိုင်ပါသည်။
 - (ဂ) ဒစ်ဂျစ်တယ်နည်းပညာဖြင့် ပြုပြင်ဖန်တီးထားသောဓာတ်ပုံများနှင့် ပြည်တွင်းပြည်ပဓာတ်ပုံပြိုင်ပွဲများတွင် ဆုရရှိခဲ့ဖူးသည့် ဓာတ်ပုံများအား ယှဉ်ပြိုင်ခြင်းမပြုရပါ။
 - (ဃ) ပြိုင်ပွဲဝင်ဓာတ်ပုံများသည် ပုံနှိပ်ထုတ်ဝေပြီးသော ဓာတ်ပုံများ၊ Website များတွင် အသုံးပြုပြီးသောဓာတ်ပုံများ မဖြစ်ရပါ။
 - (င) ကိုယ်တိုင်ရိုက်ကူးထားကြောင်း ဝန်ခံချက်ပါရှိရမည်။
 - (စ) ပြိုင်ပွဲကျင်းပသည့်ဌာနအနေဖြင့် ပြိုင်ပွဲဝင်ဓာတ်ပုံများအား အများပြည်သူအကျိုးငှာ ပြပွဲများ၊ စာအုပ်စာစောင်များ၊ Website များ၊ လက်ကမ်းစာစောင်များ၊ သင်ခန်းစာပို့ချမှုများနှင့် ဗီဒီယိုမှတ်တမ်းများ၌ အသုံးပြုခြင်းကို သဘောတူခွင့်ပြုရပါမည်။

ပြိုင်ပွဲတွင် ဆုရရှိသူများအား ပထမဆု ငွေကျပ် ၀၅ သိန်း၊ ဒုတိယဆု ငွေကျပ် ၀၃ သိန်း၊ တတိယဆု ငွေကျပ် ၀၂ သိန်းနှင့် အထူးဆု ငွေကျပ် ၀၁ သိန်းစီ ချီးမြှင့်သွားမည်ဖြစ်သည်။

ပြိုင်ပွဲဝင်ဓာတ်ပုံများကို ၂၀၁၇ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၃၀ ရက် ညနေ ၄ နာရီ နောက်ဆုံးထား၍ ဦးအောင်ကျော်ဦး ညွှန်ကြားရေးမှူး(ထုတ်လုပ်) ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန အမှတ်(၂၂၈) သိမ်ဖြူလမ်း ဝိလ်ထောင်မြို့နယ် ရန်ကုန်မြို့ ဖုန်း-၀၁-၃၇၀၃၄၂၊ ၀၁-၂၀၁၉၃၆ တို့သို့ ပေးပို့ရမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ယင်းနေ့ထက်ကျော်လွန်၍ ပေးပို့လာသောဓာတ်ပုံများကို ပြိုင်ပွဲဝင်ဓာတ်ပုံအဖြစ် လက်ခံမည်မဟုတ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

(သတင်းစဉ်)

(ယာဉ်+ကုန်)တန်ချိန်တိုးမြှင့်ပေးခြင်းနှင့် ကောက်ခံနှုန်းထား ပြောင်းလဲကောက်ခံခြင်း ဆောင်ရွက်သွားမည်

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၃၀
ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနပိုင် လမ်းများနှင့် တံတားများပေါ်တွင် ဖြတ်သန်းလျက်ရှိသော ကုန်တင်ယာဉ်များအနက် ကျေးလက်ဒေသအတွင်း ကုန်စည်ပို့ဆောင်ရာတွင် အသုံးပြုလျက်ရှိသော DUMP TRUCK ယာဉ်အမျိုးအစားမှ FORLAND ယာဉ်ကို က. ည. န မှ အမြင့်ဆုံးခွင့်ပြုပေးမည့် (ယာဉ်+ကုန်) ၁၃ ဒသမ ၆၉ တန်နှင့် (ကတ္တားကွာဟမှု သူည ၃ ဒသမ ၉ တန်)အပါအဝင် စုစုပေါင်း ၁၄ ဒသမ ၅၉ တန်ကို တစ်ပြေးညီခွင့်ပြုခဲ့သည်။ ယခုအခါ ဝင်ရိုးနှင့် ဘီးအရေအတွက်အရ (ယာဉ်+ကုန်)တန်ချိန် သတ်မှတ်ခြင်းအမှတ်စဉ် (၆) (ဝင်ရိုးနှစ်ခု၊ ခြောက်ဘီးအုပ်စု)ရှိ အကျိုးဝင်သည့် DUMP TRUCK/ FARM TRUCK ယာဉ်အမျိုးအစားအုပ်စုတွင်ပါဝင်သည့် FORLAND, SKAT, DONGFENG, SINO TRUCK, DAYUN, LIFAN, NJP, CHMC ယာဉ် အစရှိသော ယာဉ်အမျိုးအမည်အမျိုးမျိုးတို့ကို ကျေးလက်ဒေသအတွင်း ကုန်စည်ပို့ဆောင်ရာတွင် အဆင်ပြေချောမွေ့စေရေးအတွက်(ယာဉ်+ကုန်) ၁၃ ဒသမ ၆၉ တန်နှင့် (ကတ္တားကွာဟမှုအတွက် သူည ၃ ဒသမ ၉ တန် အပါအဝင်) စုစုပေါင်း ၁၄ ဒသမ ၅၉ တန်ထိ တစ်ပြေးညီခွင့်ပြုကြောင်းနှင့် ကောက်ခံနှုန်းကိုလည်း Class 6 ကောက်ခံနှုန်းထားမှ Class 8 ကောက်ခံနှုန်းထားသို့ ပြောင်းလဲကောက်ခံမည်ဖြစ်ကြောင်း ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန လမ်းဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

(သတင်းစဉ်)

ပုလောမြို့နယ်၌ မိုးကြိုးစက်ကွင်းမိပြီး လူတစ်ဦးသေဆုံး

ပုလော စက်တင်ဘာ ၃၀
မြိတ်ခရိုင် ပုလောမြို့နယ် ကျောက်ကျေးရွာ၌ စက်တင်ဘာ ၂၉ ရက် ည ၈ နာရီခန့်က မိုးကြိုးစက်ကွင်းမိ၍ လူတစ်ဦးသေဆုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဖြစ်စဉ်မှာ ပုလောမြို့နယ် ကျောက်ကျေးရွာနေ ဦးဆွေဝယ်နှင့် သားဖြစ်သူ ကိုမင်းမင်းတို့သည် ကျောက်ကျေးရွာအတွင်း ငါးဖမ်းနေစဉ် လျှပ်စီးလက်လာပြီး ကိုမင်းမင်းမှာ လျှပ်စီးစက်ကွင်းမိကာ လဲကျသတ်လစ်သွားသည်။ ဖခင်ဖြစ်သူ ဦးဆွေဝယ်မှာ ဦးခေါင်းရှိဆံပင်များ မီးကျွမ်းသကဲ့သို့ ဖြစ်ကာ ဦးရေပြားဖူးရောင်ပြီး သေဆုံးလျက်ရှိသည်။ ဦးဆွေဝယ်သေဆုံးမှုနှင့်ပတ်သက်၍ ဓမ္မတာအတိုင်း သေဆုံးခြင်း ဟုတ်မဟုတ် စစ်ဆေးနိုင်ရန် ပုလောမြို့နယ် ပြည်သူ့ဆေးရုံးကြီးသို့ ပေးပို့ထားပြီး စိစစ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

အားကစား

ပန်းပဲရွာတွင် အပ်ရောင်းသည့်နယ် အစွယ်ချွန်၍ နယ်ကျွံရဲသော ရိုးရာလက်ငွေ

ဂျပန်နိုင်ငံ တိုကျိုမြို့ ကိုလကုအန်ခန်းမ၌ Myanmar Media Group နှင့် ILFJ (International Lethwei Federation Japan) တို့ပူးပေါင်းစီစဉ်သည့် Lethwei in Japan- 5 NEXURISE ကို စက်တင်ဘာ ၂၈ ရက် ဒေသစံတော်ချိန် ညနေ ၆ နာရီခွဲက စတင်ကျင်းပခဲ့ရာ အောင်မြင်စွာပြီးဆုံးသွားခဲ့သည်။ ယခုပွဲသည် ဂျပန်နိုင်ငံ တိုကျိုမြို့တွင် မြန်မာ့ရိုးရာလက်ငွေစိန်ခေါ်ပွဲ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများကို နတ်ပယ်ခြင်း၊ ပြင်ဆင်ခြင်းမပြုဘဲ စီစဉ်ကျင်းပခဲ့သည့် ပဉ္စမမြောက်ပွဲဖြစ်ပြီး ကိုလကုအန်ခန်းမတွင် စတုတ္ထမြောက်ကျင်းပသည့်ပွဲဖြစ်သည်။ စတုတ္ထမြောက်ပွဲကို ကိုလကုအန်ခန်းမ၌ အခြားတိုက်ခိုက်ရေးပြိုင်ပွဲတစ်ပွဲရှိနေသဖြင့် တိုကျိုခန်းမ၌ သွားရောက် ကျင်းပခဲ့သောကြောင့်ဖြစ်သည်။ ဂျပန်နိုင်ငံ တိုကျိုမြို့တွင် ရုပ်ပေါင်းများစွာရှိပြီး တိုက်ခိုက်ရေးပြိုင်ပွဲ အမျိုးအစားလည်း စုံလင်သည်။ မြန်မာ့ရိုးရာလက်ငွေမရောက်ရှိမီ နှစ်အတန်ကြာကပင် အခြေကျနေခဲ့သော ပြိုင်ပွဲအမျိုးအစား အတော်များများက ၎င်းတို့၏ အမာခံပရိသတ်ဖြင့် ရပ်တည်နေနှင့်ကြသည့်ကြားထဲသို့ မြန်မာ့ရိုးရာလက်ငွေ၏ စိန်ခေါ်ပွဲ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများကို နတ်ပယ်ခြင်း၊ ပြည့်စွက်ခြင်းမပြုဘဲ ရာနှုန်းပြည့် မိမိတို့ခေါင်းစဉ်ဖြင့်သာ သွားရောက်ကျင်းပခြင်းသည် ပန်းပဲရွာသို့ အပ်ရောင်းသွားသည့်နယ်ဖြစ်နေမည်ဟု ယူဆသူတို့လည်း ရှိပါလိမ့်မည်။

ထိုပွဲမှာပင်ပတ်သက်၍ ကြားနာမှတ်သားဖူးသော ပုံပြင်တစ်ပုဒ်ရှိသည်။ (ဆရာကြီးသခင်ကိုယ်တော်မှိုင်း ပြောကြားခဲ့သည်ဟုထင်ပါသည်) တစ်ရွာလုံး ပန်းပဲလုပ်ငန်း ဖြင့် အသက်မွေးကြပြီး ရွာနီးချုပ်စပ်တွင်သာမက နယ် တစ်ခွင်လုံးတွင် ထိုပန်းပဲရွာထွက်ပစ္စည်းများကိုသာ အားထားနေရသည်။ နာမည်ကျော်သည်နှင့်အမျှ လက်ရာ ကောင်း၍ ပစ္စည်းအရည်အသွေးကလည်း ကောင်းမွန် လှပရာ ထိုရွာ၏ ပန်းပဲပိုထွက်ပစ္စည်းများကို ယှဉ်၍ ဈေးကွက်ဝေစုယူရမည်သူ တစ်နည်းအားဖြင့် အစွယ်ချွန်၍ နယ်ကျွံရမည်သူမရှိတော့ပါ။ ထိုသို့ဖြင့် ကာလရှည်ကြာခဲ့ပြီး တစ်နေ့တွင် လူရွယ်တစ်ဦးက ပန်းပဲရွာကြီးထဲသို့ အစွန် အဆန်လျှောက်ကာ အပ်ရောင်းဖို့ပါကြောင်း ဟစ်ကြွေး ကြော်ငြာနေသည်။ ထိုအခါက ပန်းပဲရွာသူကြီးကြားသော အခါ ထိုလူရွယ်ကိုခေါ်စေပြီး မိမိတို့ ပန်းပဲရွာကြီးထဲသို့ အပ်လာရောင်းရဲလောက်အောင် အသင့်အပ်က မည်မျှ ကောင်းမွန်နေပါသနည်းဟု မေးမြန်း၏။ လူရွယ်လည်း အဆန်းတကြယ်ပြုလုပ်ထားသော အပ်ဘူးအထပ်ထပ်မှ အပ်တစ်ချောင်းကို ထုတ်ယူပြသည်။ ထိုသည်ကို မြင်ရသူ တိုင်းက ဘာမျှမထူးခြားသည့်အပ်အား မိမိတို့ရွာသို့ လာရောင်းချခြင်းသည် ရှက်ဖွယ်ကောင်းလေစွဟု ရယ်သွမ်းသွေးကြသည်။ ထိုအခါ လူရွယ်က ဤသည်မှာ အပ်မဟုတ်ပါ။ အပ်ထည့်သည့်အိမ်သာ ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားရင်း အပ်အိမ်ကို ဆွဲချက်ပြသည်။ ထို့နောက် ထိုမျှလည်း အပ်မဟုတ်သေး အပ်အိမ်သာရှိပါသေးသည်ဟု ပြောဆိုလျက် အပ်အိမ်ခန့်ဆင့်ကို ချွတ်ပြီးသည့်နောက် တွင်မှ ဤသည်မှာ အပ်ဖြစ်ပါသည်။ ကြည့်ကြပါဟုဆိုကာ ပေတုံးပေါ်တွင် အပ်ကိုစိုက်ထောင်၍ တူဖြင့် ချွတ်သွင်းပြ လေသည်။ ထိုတွင်မှ ပန်းပဲရွာသူကြီးလည်း သဘောကျကာ သမီးဖြစ်သူနှင့်လက်ဆက်စေ၍ သမက်အရာ ထားလေ၏။



ငင်လင်းထွန်း ရေးသားသည်

ကမ္ဘာပေါ်တွင် ကိုယ်ခံပညာနှင့်ပတ်သက်၍ နာမည်ကျော်ကာ ကမ္ဘာ့နိုင်ငံ အသီးသီးသို့ပင် ပျံ့နှံ့စေခဲ့ပြီး လက်ရှိလည်း ကိုယ်ခံပညာပြိုင်ပွဲအမျိုးအစား များစွာကျင်းပနေသည့် ဂျပန်နိုင်ငံသို့ နောက်ထပ်ကိုယ်ခံပညာရပ်ပြိုင်ပွဲ တစ်ခု၊ တစ်နည်းအားဖြင့် မာရှယ်အတ်ပြိုင်ပွဲအမျိုးအစားတစ်ခု တင်ပို့ရေး ဆိုသည်မှာ ပန်းပဲရွာသို့ အပ်သွားရောင်းရဲသကဲ့သို့ အစွယ်ချွန်မှ နယ်ကျွံ၍ ရမည်သာဖြစ်သည်။

ကျင်းပသည့်ပုံစံကိုပင် မြန်မာဘက်မှ တာဝန်ခံ ဦးဝဏ္ဏ(ခ) ဆရာမာဂျေ၏ တောင်းဆိုမှုအတိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ သည်။ ထို့ကြောင့် စက်တင်ဘာ ၂၈ ရက်က ကျင်းပခဲ့သော ရိုးရာလက်ငွေပွဲတွင် ရန်ကုန်မြို့ သိမ်ဖြူရုံ၌ ကျင်းပသည့် ပုံစံအတိုင်းပင် အနီးပွဲ ငှက်ပျော့ပွဲ စုံလင်စွာဖြင့် ဆရာမာဂျေ မောင်မောင်၊ ဆရာအောင်သန်းတို့နှင့်အတူ ဂျပန်နိုင်ငံမှ တာဝန်ခံ မစ္စတာ နာကာမူရာတို့က ရတနာသုံးပါးကန်တော့ ခြင်း၊ မြို့တော်ရှင်၊ နယ်တော်ရှင်တင်မြောက်ခြင်းတို့ကို တိုကျိုမင်္ဂလာဒိုးအဖွဲ့၏ တီးမှုတ်မှုဖြင့် ဆောင်ရွက်ကြ သည်။ ရိုးရာလက်ငွေပွဲကို လေးချိပွဲ နှစ်ပွဲ၊ ငါးချိပွဲ လေးပွဲ စုစုပေါင်း ပွဲစဉ် ခြောက်ပွဲဖြင့်ကျင်းပရာ ပွဲစဉ် ငါးပွဲတွင် မြန်မာနိုင်ငံက လိုက်ပါသွားသည့် ရိုးရာလက်ငွေသမား တစ်ခြမ်းပါဝင်သော်လည်း လေးချိ ဒုတိယမြောက်ပွဲတွင် ဟာလီဂျက်ဆင်(ဩစတြေးလျ)နှင့် ရာဘူ(ဂျပန်)တို့ ယှဉ်ပြိုင်ကြသည်။ ၎င်းတို့နှစ်ဦးစလုံး ၁၀၀ ကီလိုဂရမ်တန်း များဖြစ်ကြသည့်အတွက် မြန်မာ့ရိုးရာလက်ငွေသမားများ ဘက်တွင် ထိုမျှလှကောင်ထွားသော ကစားသမားမရှိပေ။ သူတို့နှစ်ယောက်ပွဲက ပထမဆုံးပွဲထက်ပင် ပို၍ ဆွဲဆောင် အားကောင်းသည်ဟု ဆိုရမည်ဖြစ်သည်။

အတော်လေးဝါရင့်ပြီး နာမည်ကြီးပုံပေါ်သည်။ ညာ လက်သီးလည်း ပြင်းသည်။ သို့ဖြစ်၍ သူ၏တိုက်စစ်ကြောင့် တတိယအချိ ၁ မိနစ် ၄၇ စက္ကန့်တွင် ဟံသာဝတီသား အမှတ်စဉ်အရေခံလိုက်ရပြီး အချိပြည့်ရန် ၁ မိနစ် ၁၁ စက္ကန့်အလို၌ အနားတောင်းလိုက်ရသည်။ အမှတ်စဉ် နှစ်ကြိမ်ဖြစ်သွားသည့် ဟံသာဝတီသားက စတုတ္ထအချိတွင် ထပ်မံအမှတ်စဉ်အရေခံရစေရန် ခံစစ်လုံအောင်ထိန်း၍ သရေပွဲရယူသွားသည်။

ဒုတိယပွဲတွင် ကီလို ၁၀၀ တန်း ပြိုင်ဘက်နှစ်ဦး ဖြစ်ကြသည့် ဟာလီဂျက်ဆင်နှင့် ရာဘူတို့ တိုက်ခိုက်ပုံက ကြောက်ခမန်းလိလိဟုဆိုရမည်။ နှစ်ဦးစလုံးက မြန်မာ့ ရိုးရာလက်ငွေဆိုသည်ကို ယခုပွဲမှ စတင်ထိတွေ့ကြသည့် ဆိုသော်လည်း ကြိုတင်လေ့လာထားမှုအရ ခေါင်းတိုက် သတ်ကွက်ကို အပြိုင်အဆိုင်အသုံးပြုကြသည်။ ဒုတိယ အချိပြည့်ရန် ၁ မိနစ် ၃၈ စက္ကန့်အလိုတွင် ရာဘူ (ဂျပန်) အနားတောင်းလိုက်ရသော်လည်း တတိယအချိ ပြည့်ရန် ၂ မိနစ် ၇ စက္ကန့်အလိုတွင် ရာဘူက ဟာလီဂျက်ဆင် (ဩစတြေးလျ)ကို အလဲထိုးအနိုင်ယူလိုက်သည်။ မြန်မာ နိုင်ငံမှ ပရိသတ်များပင် စိတ်ဝင်စားနေသည့် သားအသည်းတစ်ပွဲ(မထွေး/မြန်မာ)နှင့် ပါဝါ(ထိုင်း) တို့ပွဲတွင် ဝါရင့်ကြီးပါဝါက ပြိုင်ပွဲမတင်မီကပင် ပြိုင်ဘက် ကို အလဲထိုးအနိုင်ရရေးထက် သတ်လုံးသတ်ကွက်

အလှအပများဖြင့် ပေါ့ပေါ့ပါးပါးသရေပွဲယူမည့် ဗျူဟာ ဆင်ခဲ့ပုံရသည်။ သားအသည်းတစ်ပွဲက အလဲထိုးနိုင်ရေး ဗျူဟာကို အလေးထားပုံရသည်။ လက်သီးပြင်းများကို အပိုင်ထိုးဖို့ကြိုးစားသည်။ သို့ရာတွင် ပါဝါက ပါးပါးနပ်နပ် ရှောင်တိမ်းခြင်း၊ ပူးကပ်ဖက်ထားခြင်းများ လုပ်နိုင်သည့် အတွက် သားအသည်းတစ်ပွဲ ထင်တိုင်းမပေါက်ဘဲ သရေပွဲဖြင့်သာ ကျေနပ်လိုက်ရသည်။

ဂျပန်တွင် ကျင်းပသောပွဲတိုင်း မလွတ်တမ်းပါဝင်ကာ ဂျပန်ပရိသတ်များပင် မှတ်မိနေပြီဖြစ်သည့် ဖျံသွေး (ရွှေမိုးထိ/မြန်မာ)က ယခုပွဲတွင်လည်း မှတ်တမ်းတင်ရ မည့်အခြေအနေတစ်ရပ်ရရှိသွားပြန်သည်။ ပြိုင်ဘက် ဖြစ်သူ ဟာရေယူရာ(ဂျပန်)က ဖျံသွေး၏ တိုကျိုပါဝါရှိသော ညာလက်သီးအကြောင်း ကြိုတင်သတင်းရရှိထားလောက် သော်လည်း သူ၏ညာမြောင့်လမ်းကြောင်းကို ကပ်ရှောင် ကာ တစ်ပြိုင်နက်နီးပါးပြန်ထိုး၏။ ညာမြောင့်ကို မရှောင် နိုင်သည့်အတွက် နောက်သို့ပတ်လက်ပစ်ကျကာ အနား တောင်းလိုက်ရသည့်အနေအထားမှ ဆက်လက်ထိုးသတ် ခြင်းမပြုတော့ဘဲ အနားပေးလိုက်ခြင်းဖြစ်သည်။ ပထမအချိ ၃၄ စက္ကန့်မျှသာရှိသေးရာ ပွဲသိမ်း အမြန်ဆုံးစံချိန်တင် လိုက်နိုင်ခြင်းဖြစ်ပေသည်။ ယင်းပွဲအပြီးတွင် ကိုလကုအန်ခန်းမ၌ကျင်းပသော ပွဲထုံးစံအတိုင်း ပရိသတ်များအတွက် ခေတ္တအားလပ်ချိန် ၁၀ မိနစ်ပေး သည်။ ပြန်လည်စတင်ချိန်တွင် ယှဉ်ပြိုင်ရသည့်တွဲဆိုင်း ကလည်း ပထမအချိမှာပင် ပွဲသိမ်းသွားသည်။ ရန်နိုင် အောင် (တောင်ကလေး/မြန်မာ)က တိုခဲဒီ(ဂျပန်)ကို လက်သီးတွဲလုံးနောက်မှ ခေါင်းတိုက်ချက်ဖြင့် အလဲထိုး အနိုင်ယူသွားသောကြောင့်ဖြစ်သည်။ နောက်ဆုံးပွဲကြီး ကိုတော့ ပရိသတ် ငါးချိပြည့်အောင် ကြည့်လိုက်ရသည်။ အသက် ထောက်နေပြီဖြစ်သော လေးထပ်ကွမ်း ရွှေခေါပတ် ချန်ပီယံ ဝင်းထွန်း(တွဲတေး/မြန်မာ)နှင့် ဟာဆူမိ(ဂျပန်) တို့ ယှဉ်ပြိုင်မှုက နောက်ဆုံးပိုက် အိတ်နှင့်လွယ်ဆိုသည် မျိုးမဟုတ်သော်လည်း ပရိသတ်နှစ်သက်လက်ခံသည့် သရေပွဲတော့ဖြစ်ခဲ့သည်ဟု ဆိုရမည်။

ဒါရိုက်တာ ကြည်ဖြူချွန်၏ ဇာတိမြေဇာတိကားတွင် ပါဝင်ရိုက်ကူးရာမှ မြန်မာနိုင်ငံတွင် အဝင်းဟု ပရိသတ် သိလာကြသော မြန်ပြည့်ဖွား မိုရီဆာကဝင်းလည်း ရိုးရာ လက်ငွေပွဲကို လာရောက်ကြည့်ရှုအားပေးရင်း ဟံသာဝတီ သားနှင့် မာကိုတို့တွဲဆိုင်းကို တက်ရောက်ဆုချီးမြှင့် ပေးသည်။ မိုရီဆာကဝင်းကဲ့သို့ ဂျပန်အနုပညာနယ်ယယ် တွင် အတိုင်းအတာတစ်ခုအထိ အောင်မြင်မှုရှိထားသူ လူငယ်တစ်ဦးက မြန်မာ့ရိုးရာလက်ငွေကို တန်ဖိုးထား မြတ်နိုးပြီး ဂုဏ်ယူရမှုနိုးသိလာခြင်းက ဝမ်းမြောက် ဖွယ်ဖြစ်သည်။ ပန်းပဲရွာတွင် အပ်ရောင်းသည့်နယ် ဂျပန်မာရှယ်အတ်ပြိုင်ပွဲလောကသို့ အစွယ်ချွန်၍ နယ်ကျွံနိုင်ခဲ့သော မြန်မာ့ရိုးရာလက်ငွေကတော့ လာမည့် နိုဝင်ဘာ ၁၅ ရက်တွင် Lethwei Grand- Pri-X Japan ဆိုသောခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဆွဒ်မြောက်ပွဲအဖြစ် ဆက်လက် ချီတက်ဦးမည်ဟု သိရသည်။

စက်တင်ဘာ ၃၀ ရက်နေ့ အနိုင်/အရှုံးရလဒ်များ		
ပရိမိယာလိဂ် ပွဲစဉ် - ၇		
ဟက်ဒါဖီးလ်	၀ - ၄	စပါး
မန်ယူ	၄ - ၀	ပဲလေ့စ်
ဝက်စ်ဟမ်း	၁ - ၀	ဆွမ်ဆီး
ဝက်စ်ဘရူးန်း	၂ - ၂	ဝက်ဖို့ဒ်
ဘုန်းမောက်	၀ - ၀	လက်စတာ
စတုတ်	၂ - ၁	ဆောက်သမ်တန်
ဘွန်ဒက်စ်လီဂါ ပွဲစဉ် - ၇		
ရှော်ကေး	၁ - ၁	လေဟာကူဆင်
မိုချန်ဂလာဘတ်	၂ - ၁	ဟန်နိုဗာ
ဖရန်ဖတ်	၂ - ၁	စတုတ်
အော့စ်ဘတ်	၁ - ၂	ဒေါ့မွန်
ဝမ်ဘတ်	၁ - ၁	မိန့်ဇ်

(ခိုင်ဝင်း)

မိုးညှင်းတွင် ဆီဘောက်ဆာဖြင့် သယ်ဆောင်လာသော အမိနီယမ်နိုက်ထရိတ်များ သိမ်းဆည်းရမိ

မိုးညှင်း စက်တင်ဘာ ၃၀

မိုးညှင်းမြို့တွင် အမိနီယမ်နိုက်ထရိတ်များအား ဆီဘောက်ဆာယာဉ်နှစ်စီးဖြင့် သယ်ဆောင်လာသူအား မိုးညှင်းမြို့ မြို့ရှောင်ကားလမ်းမကြီး၌ တပ်မတော်က သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ဆီဘောက်ဆာယာဉ်များအား မိုးညှင်းမြို့ မြို့ရှောင်ကားလမ်းမကြီး တွင် မောင်းနှင်ခဲ့သူမှာ တိုပင်မြို့နယ်ခွဲ ရွာသစ်ကြီးကျေးရွာနေ ဦးညီလေး (၄၄)နှစ်နှင့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကောလင်းမြို့နေ မင်းသန့်စိုး(၂၄)နှစ်တို့ ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါယာဉ်နှစ်စီးသည် မိုးညှင်းအမြောက်စစ်ဆင်ရေး ကွပ်ကဲရေးမှူးရုံးချုပ်အမှတ် (၉၀၄)ဝိတ်ရှေ့မှ ဖြတ်သန်းသွားကြောင်း သိရှိရသဖြင့် စက်တင်ဘာ ၂၄ ရက် ညနေ ၃ နာရီက မြို့ရှောင်ကားလမ်းမတွင် တပ်မတော် တာဝန်ရှိသူများက ရှာဖွေသိမ်းဆည်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အမိနီယမ်နိုက်ထရိတ်အိတ်များအား စက်သုံးဆီနှင့် ရောနှောကာ သယ်ဆောင်လာကြောင်း တွေ့ရှိခဲ့သဖြင့် တာဝန်ရှိသူများက စစ်ဆေးခဲ့ပြီး စက်တင်ဘာ ၂၉ ရက်တွင် အမှုဖွင့်အရေးယူခဲ့ကြောင်း မိုးညှင်းမြို့မရဲစခန်း ဒု-စခန်းမှူးကပြောသည်။

“မှော်ထဲက ကျောက်တောင်တွေကို ဖောက်ခွဲတဲ့နေရာမှာ အမိနီယမ်နိုက်ထရိတ်တွေကို အသုံးပြုကြတယ်။ ယမ်းတွေနဲ့ တစ်ခါဖောက်ခွဲရင် ကျပ်သိန်း ၂၀ လောက်ကျပေမယ့် အမိနီယမ်နိုက်ထရိတ်တွေနဲ့ ရောစပ်ပြီးတော့ ဖောက်ခွဲရင် ကျပ် ၁၃ သိန်း ဝန်းကျင်လောက်ပဲ ကုန်ကျတယ်လို့ သိရတယ်။ ကုန်ကျစရိတ်သက်သာနေလို့ တရားမဝင်ခိုးသွင်းနေကြတာပါ။ နောက်ပြီး သောင်းကျန်းသူတွေပြုလုပ်တဲ့ ဖောက်ခွဲရေးပစ္စည်းတွေမှာလည်း ရောစပ်



အသုံးပြုလို့ရနေလို့ တပ်မတော်က ဖမ်းဆီးပြီး ရဲတပ်ဖွဲ့လက်ထဲအပ်ခဲ့တာပါ” ဟု ဒု-စခန်းမှူး ရဲအုပ်ညွန့်လှိုင်က ပြောသည်။

အဆိုပါ အမိနီယမ်နိုက်ထရိတ်အိတ်များကို မန္တလေးမှ ဖားကန့်သို့ 3C/--- UD-NISSAN ၁၂ ဘီးယာဉ်နှင့် 8I/--- NISSAN ၁၂ ဘီးယာဉ်ဖြင့် သယ်ယူလာခဲ့ပြီး အဆိုပါယာဉ်နှစ်စီးတွင် အမိနီယမ်နိုက်ထရိတ် အလေးချိန် ၃၅ ကီလိုမီ ၄၀ ကီလိုမီပေါ့ စုစုပေါင်း အိတ် ၅၉၀ အလေးချိန် ၂၂ တန်ခန့်ပါရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဖားကန့်ဘက်ရှိ ကျောက်မျက်တူးဖော်ရာတွင် အသုံးပြုနိုင်သော်လည်း အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများအနေဖြင့် ဖောက်ခွဲယမ်းအဖြစ် ပြုလုပ်နိုင်သည့် ပစ္စည်းများဖြစ်သောကြောင့် သယ်ဆောင်လာသူ ဦးညီလေးနှင့် မင်းသန့်စိုးတို့အား (ပ)၁၄၇ ပေါက်ကွဲ-၅ ဖြင့် ဖမ်းဆီးအရေးယူခဲ့ကြောင်း မိုးညှင်းမြို့မရဲစခန်းက သိရသည်။ (မင်းမင်းဦး)

မိုးညှင်းမြို့တွင် ကြက်သတ်ဆေးနှင့် အရက်ရောသောက်ခဲ့သူအား အရေးယူ

မိုးညှင်း စက်တင်ဘာ ၃၀

မိုးညှင်းမြို့တွင် ကြက်သတ်ဆေးနှင့် အရက်ရောသောက်ခဲ့သူ အမျိုးသား တစ်ဦးအား စက်တင်ဘာ ၂၈ ရက် ညနေ ၃ နာရီခန့်က ဖမ်းဆီးအရေးယူခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါအမျိုးသားမှာ နားခါအုပ်စု ရန်ကင်းရပ်ကွက်နေ အေးမင်းစိုး(ခ) စစ်ကိုင်း အသက်(၂၈)နှစ်ဖြစ်ပြီး အရက်အလွန်အကျွံသောက်သုံးရာမှ စိတ်ကြောင့်နေသူဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

“စစ်ကိုင်းက အရက်အလွန်အကျွံသောက်ပြီး ရူးကြောင်ကြောင်ဖြစ်နေတာ။ စိတ်ကြောင့်ပြီး အရက်နဲ့ကြက်သတ်ဆေးကို ရောသောက်ခဲ့လို့ အခုလိုဖြစ်သွားတာပါ”ဟု မိခင်ဖြစ်သူ ဒေါ်ကြည်မာက ပြောသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ မွန်းတည့် ၁၂ နာရီက ပျော်ဘွယ်ရပ်ကွက် ဘုန်းကြီးကျောင်း အနီးမှာ လူတစ်ဦးလဲကျနေကြောင်း သိရှိရသဖြင့် ဟဲလုံကျေးရွာအုပ်စု အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးကျော်သောင်းက ရာအိမ်မှူး ဦးမြို့မောင်နှင့် ဦးဇော်မြင့်တို့အား ခေါ်ယူကာ သွားရောက်စစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါစစ်ဆေးမှုအရ မိုးညှင်းဘူတာရုံအတွင်း သုံးဘီးမောင်းနေသော အေးမင်းစိုး(ခ)စစ်ကိုင်းဆိုသူက မိုးညှင်းဈေးမှ ကြက်သတ်ဆေးထုပ်အား ဝယ်ယူခဲ့ပြီး အရက်နှင့် ရောမွှောကာသောက်မိခဲ့သဖြင့် အဆိပ်သင့်ကာ မြေပေါ်တွင်လဲကျနေကြောင်း သိရသည်။

အဆိပ်သင့်နေသူ စစ်ကိုင်းအား မိုးညှင်းပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးသို့ အချိန်မီ ပို့ဆောင်နိုင်ခဲ့သဖြင့် အသက်အန္တရာယ် မရှိရဲတော့ကြောင်း၊ ဖြစ်စဉ်နှင့် ပတ်သက်၍ မိုးညှင်းမြို့မရဲစခန်းက စစ်ဆေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ (မင်းမင်းဦး)

ဖေဖော်ဝါရီလအတွင်း ကိစ္စနှင့်ပတ်သက်၍ ခင်ပွန်းအိပ်နေစဉ် တူပြင်ထုသတ်

ပဲခူး စက်တင်ဘာ ၃၀

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပဲခူးမြို့ ဥဿာမြို့သစ် ရပ်ကွက်ကြီး(၉) တွင် ဖေဖော်ဝါရီလအတွင်း ကိစ္စနှင့်ပတ်သက်၍ ခင်ပွန်းအိပ်နေစဉ် တူပြင်ထုသတ်မှု ဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်ဆည်မြို့နယ် ဖောင်ရွာနေ ကိုမျိုးသန့်ဦး(၃၅)နှစ်အား ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး အောက်ကမ္ဘာကျေးရွာနေ ဇနီးဖြစ်သူ မ---(၂၁)နှစ်က အခြားမိန်းကလေးများနှင့် အင်တာနက်လိုင်းသုံးစွဲသည့် ကိစ္စ မပြုလုပ်ရန်ပြောဆိုစဉ် ကိုမျိုးသန့်ဦးက မ---အား ရိုက်နှက်ခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့သဖြင့် မ---သည် ကိုမျိုးသန့်ဦး အိပ်ပျော်နေစဉ် တူပြင် ထုရိုက်သတ်ခဲ့ကြောင်း သိရပြီး အမှတ်(၃)နယ်မြေရဲစခန်းက အမှုဖွင့်အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။



ဦးကိုလင်း(ညောင်ဝိုင်း)

ခင်ဦး စက်တင်ဘာ ၃၀

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ရွှေဘိုခရိုင် ခင်ဦးမြို့နယ် ခင်ဦး-ရေဦးကားလမ်း မိုင်တိုင်အမှတ် (၆/၆)နှင့် (၆/၇) ကြား ငွေ့ကုန်းကျေးရွာအနီးတွင် စက်တင်ဘာ ၂၉ ရက် ည ၈ နာရီက (ISUZU) ဒိုင်နာကွန်တိုန်နာယာဉ် တစ်စီး မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားခဲ့သည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ ယာဉ်မောင်း ဇာနည်ထွန်းနှင့်အတူ တေဇာမောင်၊ ဝမ်ဆွေ၊ အောင်မိုးသူတို့ လိုက်ပါလာသည့် (ISUZU) ဒိုင်နာကွန်တိုန်နာ YGN/---သည် ရေဦးမှ ခင်ဦးသို့ မောင်းနှင်လာစဉ် ငွေ့ကုန်းကျေးရွာ သုသာန်ရပ်အနီးတွင် ဘက်ထရီ ရှေးဖြစ်၍ ယာဉ်ရှေ့ခန်း ထိုင်ခုံ ကျသွင်း၊ ဒက်ဘုတ်၊ ရွှေတာယာ နှစ်လုံး၊ ဘက်ထရီနှစ်လုံး မီးလောင်ကျွမ်းခဲ့ပြီး လူများထိခိုက်မှုမရှိကြောင်း သိရ သည်။ မီးလောင်ရာသို့ မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲမှု

ကွန်တိုန်နာယာဉ်တစ်စီး ဝါယာရှောင်ဖြစ်၍ မီးလောင်

ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးသိန်းဇော်၊ ရဲအုပ် ဝင်းနိုင်နှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ခင်ဦး မြို့နယ် မီးသတ်ဦးစီး ဦးကျော်စိုးပိုင် နှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များက မီးသတ် နှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များက မီးသတ် ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် မီးလောင်မှုကြောင့် ယာဉ်မောင်း ဇာနည်ထွန်းအား မြို့နယ်ရဲစခန်းက အရေးယူဆောင်ရွက်ထားကြောင်း သိရသည်။ (ခင်ဦးစိုးဝေ)



ပြန်လည်ပြင်ဆင်ခြင်း

၂၇-၉-၂၀၁၇ရက် ကြေးမုံသတင်းစာတွင် ဖော်ပြခဲ့သော လမ်းအထူးအဖွဲ့(၂၁)၊ ညောင်တုန်း(၂)၊ တင်ဒါအမှတ် (၂/၂၀၁၇-၂၀၁၈)ကို အောက်ဖော်ပြပါ အစီအစဉ်အတိုင်း ပြောင်းလဲကျင်းပ မည်ဖြစ်ပါသည်။

တင်ဒါလျှောက်လွှာနောက်ဆုံး - ၁၆-၁၀-၂၀၁၇ရက်(တနင်္လာနေ့)
 တင်သွင်းရမည့်ရက်/အချိန် - နံနက် ၁၀:၀၀နာရီ
 တင်ဒါဖွင့်မည့်ရက်/အချိန် - ၁၆-၁၀-၂၀၁၇ရက် (တနင်္လာနေ့)နံနက် ၁၀:၀၀နာရီ

တင်ဒါလက်ခံရေးနှင့်စိစစ်ရေးကော်မတီ
လမ်းအထူးအဖွဲ့(၂၁)၊ ညောင်တုန်းမြို့။
ဖုန်း-၀၄၆-၂၀၂၀၃၊ ၀၉-၃၁၇၈၅၂၉၁

မင်္ဂလာဒုံ Oct 4, 6, 13, 20, 27 ရက်နေ့များ

✦ ပုန်း၊ ညောင်ဦး၊ ပုပ္ဖိုး၊ ပခုက္ကူ Hotel Package- 75000
 ✦ ဘေးကြီး၊ ဘေးလေး၊ လှိုင်ကော် Guest Package- 100000
 ✦ ဩစတီး၊ ဘားခါ၊ ဝှားကားများ Hotel Package- 100000
 ✦ အားလုံးကိုလည်း ဖောင်းကား၊ ဝှားကား၊ ဝှားကား၊ ကိုကျွန်း၊ ဝှားကား 65000

တစ်ဦးတည်းဖြစ်ပါကြောင်း

သပိတ်ကျင်းမြို့နယ်၊ ဝါးဖြူတောင် အထက၊ ဒသမတန်း(ခ)မှ မောင်မိုး မင်းဆွေ၏ဖခင် ဦးအောင်ခင်နှင့် ဦးအောင်ဆွေ(၅/ခ)နှင့်(နိုင်)၀၉၄၇၇၅၅ မှာ တစ်ဦးတည်းဖြစ်ပါကြောင်း။

မြန်မာ ASIA KING

• ရောင်းသား 12000
 • ငွေဆောင် 15000
 • ကျွဲကုတ်ထီးရိုး 10000
 • ဝါးမိအရောက်ပေးကုတ်ပေးဆောင်မည်

09-77 85 85 912, 09-43 11 43 01

အမြန်ဆက်သွယ်ပါရန်

ကျေးဇူးပြုပါ။ ထမုန့်ကျေးရွာ အုပ်စုနေ ဦးကျော်ဆန်း [၁/၂/ကမန (နိုင်)၀၀၆၀၀၂] မိသားစုများ စိတ်ပူနေသည်။ ရောက်ရာအရပ်မှ အောက်ပါ ဖုန်းနံပါတ်သို့ အမြန်ဆက်သွယ် အကြောင်းကြားပေးပါ။ တွေ့ရှိ သိရှိသူများလည်း ဆက်သွယ်ပေးပါ။ ကျေးဇူးဆပ်ပါမည်။

ဒေါ်ဆန်းဆန်းဝင်း
ဖုန်း- ၀၉-၇၉၆၅၄၄၈၇၅၊ ၀၉-၂၇၁၀၉၁၂၁

ပိုင်ရှင်ကိုယ်တိုင်ငှားမည်

တောင်ဥက္ကလာ/ရတနာလမ်းမကြီးပေါ်ရှိ (လုပ်ငန်းလုပ်ရန် နေရာကောင်း)

20' x 60' RC (3)ထပ်ခွဲ တိုက်သစ်

Power + နိုးရိုးမိတာ

Ph : 09-31403340, 09-5015154

ကွန်ဒိုတိုက်ခန်းအမြန်ရောင်းမည်

ဗညားဒလလမ်းမကြီး၊ ယုဇနပလာဇာနှင့်မင်္ဂလာဈေးအနီး၊ ပေ(၂၅x၈၅)ပြင်ဆင်ပြီး။

ဖုန်း-၀၉-၅၁၈၀၆၁၆၊ ၀၉-၅၅၀၄၀၄၉

ကန်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း

ရန်ကန်မြို့၊ ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်၊ အမှတ်(၅)ရပ်ကွက်၊ ဗိုလ်တထောင် ဘုရားလမ်း၊ အိမ်အမှတ်(၁၄၉/၁၅၁)၊ အခန်းအမှတ်(C) (၆)လွှာရှိ မြေရင်း ဘက်အခြမ်း (၁၂' ၆" x ၆၀') အကျယ်အဝန်းရှိ တိုက်ခန်းမှာ ဒေါ်ခင်မာသိန်း [၁၂/ဒဂုံ(နိုင်)၀၆၁၄၄၄]က လက်ရှိနေထိုင်ဆိုင်ဆိုင်သော တိုက်ခန်းဖြစ်၍ ၂၅-၉-၂၀၁၇ရက်တွင် ဒေါ်ခင်မာသိန်းထံ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေက စရန်ငွေပေးချေ ထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါ အရောင်းအဝယ်ကိစ္စကို ကန်ကွက်လိုပါက ဤကြော်ငြာ ပါသည့်ရက်မှ (၇)ရက်အတွင်း ခိုင်လုံသော စာချုပ်စာတမ်း အပြည့်အစုံယူ ဆောင်လာ၍ ကျွန်ုပ်တို့ထံလာရောက် ကန်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက် အတွင်း ကန်ကွက်မည့်သူမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကိစ္စကို ပြီးဆုံးသည့်တိုင် အောင် ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း-

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ
ဒေါ်သန်းသန်းဌေး
LL.B,D.I.L(စဉ်-၁၁၅၅)
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ
အမှတ်(၈၃/၀၀) (ဒုတိယထပ်)၊ ဝန်းဆိုးတန်းလမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကန်မြို့။ ဖုန်း-၀၁-၂၅၀၇၉၉၊ ၀၉-၄၂၀၁၁၂၆၀၉

ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ ဒေါ်သန်းသန်းဌေး (LL.B, D.I.L) ကျွန်ုပ်တို့ထံလာရောက် ကန်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက် အတွင်း ကန်ကွက်မည့်သူမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကိစ္စကို ပြီးဆုံးသည့်တိုင် အောင် ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း-

အများပြည်သူသိရှိစေရန်ကြော်ငြာခြင်း

အမှတ်-(၂၃-၂၈) အောင်ဆန်းကွင်းအရှေ့ဘက်တန်း၊ အထက်ပန်းဆိုး တန်းလမ်း၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ ရန်ကန်မြို့တွင် နိုးရိုးမိတာမှ လုပ်ငန်း များလုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်နေသော ဒဂုံဝင်းဝင်းကုမ္ပဏီလီမိတက်၏ လွှဲအပ်ညွှန်ကြား ချက်အရ အများပြည်သူသိရှိစေရန် အောက်ပါအတိုင်း ကြော်ငြာအပ်သည်မှာ-

ထိုင်းနိုင်ငံ RECKITT BENCKISER (THAILAND) LTDမှ ထုတ်လုပ်သော Shieldtox မြင်ဆေးရည်ကို မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း တရားဝင် ဖြန့်ဖြူး ရောင်းချနိုင်ရန်အတွက် RECKITT BENCKISER (THAILAND)LTD၏ တရားဝင်ဖြန့်ဖြူးရောင်းချခွင့် ရှိသူ ဒဂုံဝင်းဝင်းကုမ္ပဏီလီမိတက်အနေဖြင့် Pesticide Registration Board, The Republic of Union of Myanmar၏ ခွင့်ပြုလိုင်စင်ကို လျှောက်ထားရယူပြီး ဖြန့်ဖြူးရောင်းချလျက်ရှိကြောင်း ညွှန်ကြား ချက်အရ သိရှိရပါသည်။

အဆိုပါ Shieldtox မြင်ဆေးရည်သည် သက်ဆိုင်ရာဌာန၏ ခွင့်ပြုချက် လိုင်စင်မရှိပါက တင်သွင်းဖြန့်ဖြူးရောင်းချခွင့်မရှိသော ဓာတ်ပစ္စည်းများနှင့် ပြုလုပ် ထားသော အရည်ပစ္စည်းဖြစ်ကြောင်း ညွှန်ကြားချက်အရ သိရှိရပါသည်။ ထို့ကြောင့် ဖော်ပြပါ Shieldtox မြင်ဆေးရည်ကို သက်ဆိုင်ရာ Pesticide Registration Boardအဖွဲ့၏ ခွင့်ပြုလိုင်စင်မရှိဘဲ မည်သူမျှ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းသို့ တင်သွင်း ခြင်းမပြုရန်နှင့် ပြုလုပ်သူမရှိဘဲ မည်သူ့ကိုမဆို တည်ဆဲဥပဒေများနှင့်အညီ အရေးယူ ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း ကြော်ငြာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ
ဦးမေအောင်
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၇၇၄၉)
အမှတ်(၂၃-၂၈)၊ အောင်ဆန်းကွင်းအရှေ့ဘက်တန်း၊
အထက်ပန်းဆိုးတန်းလမ်း၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ ရန်ကန်မြို့။

အများသိစေရန်ကြော်ငြာခြင်း

၁။ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ် (၅)ရပ်ကွက်၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ အမှတ်(၁၁)၊ (၁၂)၊ (၁၃)၊ (၁၄)၊ (၁၅)၊ (၁၆)၊ (၁၇)၊ (၁၈)၊ (၁၉)၊ (၂၀)၊ (၂၁)၊ (၂၂)၊ (၂၃)၊ (၂၄)၊ (၂၅)၊ (၂၆)၊ (၂၇)၊ (၂၈)၊ (၂၉)၊ (၃၀)၊ (၃၁)၊ (၃၂)၊ (၃၃)၊ (၃၄)၊ (၃၅)၊ (၃၆)၊ (၃၇)၊ (၃၈)၊ (၃၉)၊ (၄၀)၊ (၄၁)၊ (၄၂)၊ (၄၃)၊ (၄၄)၊ (၄၅)၊ (၄၆)၊ (၄၇)၊ (၄၈)၊ (၄၉)၊ (၅၀)၊ (၅၁)၊ (၅၂)၊ (၅၃)၊ (၅၄)၊ (၅၅)၊ (၅၆)၊ (၅၇)၊ (၅၈)၊ (၅၉)၊ (၆၀)၊ (၆၁)၊ (၆၂)၊ (၆၃)၊ (၆၄)၊ (၆၅)၊ (၆၆)၊ (၆၇)၊ (၆၈)၊ (၆၉)၊ (၇၀)၊ (၇၁)၊ (၇၂)၊ (၇၃)၊ (၇၄)၊ (၇၅)၊ (၇၆)၊ (၇၇)၊ (၇၈)၊ (၇၉)၊ (၈၀)၊ (၈၁)၊ (၈၂)၊ (၈၃)၊ (၈၄)၊ (၈၅)၊ (၈၆)၊ (၈၇)၊ (၈၈)၊ (၈၉)၊ (၉၀)၊ (၉၁)၊ (၉၂)၊ (၉၃)၊ (၉၄)၊ (၉၅)၊ (၉၆)၊ (၉၇)၊ (၉၈)၊ (၉၉)၊ (၁၀၀)၊ (၁၀၁)၊ (၁၀၂)၊ (၁၀၃)၊ (၁၀၄)၊ (၁၀၅)၊ (၁၀၆)၊ (၁၀၇)၊ (၁၀၈)၊ (၁၀၉)၊ (၁၁၀)၊ (၁၁၁)၊ (၁၁၂)၊ (၁၁၃)၊ (၁၁၄)၊ (၁၁၅)၊ (၁၁၆)၊ (၁၁၇)၊ (၁၁၈)၊ (၁၁၉)၊ (၁၂၀)၊ (၁၂၁)၊ (၁၂၂)၊ (၁၂၃)၊ (၁၂၄)၊ (၁၂၅)၊ (၁၂၆)၊ (၁၂၇)၊ (၁၂၈)၊ (၁၂၉)၊ (၁၃၀)၊ (၁၃၁)၊ (၁၃၂)၊ (၁၃၃)၊ (၁၃၄)၊ (၁၃၅)၊ (၁၃၆)၊ (၁၃၇)၊ (၁၃၈)၊ (၁၃၉)၊ (၁၄၀)၊ (၁၄၁)၊ (၁၄၂)၊ (၁၄၃)၊ (၁၄၄)၊ (၁၄၅)၊ (၁၄၆)၊ (၁၄၇)၊ (၁၄၈)၊ (၁၄၉)၊ (၁၅၀)၊ (၁၅၁)၊ (၁၅၂)၊ (၁၅၃)၊ (၁၅၄)၊ (၁၅၅)၊ (၁၅၆)၊ (၁၅၇)၊ (၁၅၈)၊ (၁၅၉)၊ (၁၆၀)၊ (၁၆၁)၊ (၁၆၂)၊ (၁၆၃)၊ (၁၆၄)၊ (၁၆၅)၊ (၁၆၆)၊ (၁၆၇)၊ (၁၆၈)၊ (၁၆၉)၊ (၁၇၀)၊ (၁၇၁)၊ (၁၇၂)၊ (၁၇၃)၊ (၁၇၄)၊ (၁၇၅)၊ (၁၇၆)၊ (၁၇၇)၊ (၁၇၈)၊ (၁၇၉)၊ (၁၈၀)၊ (၁၈၁)၊ (၁၈၂)၊ (၁၈၃)၊ (၁၈၄)၊ (၁၈၅)၊ (၁၈၆)၊ (၁၈၇)၊ (၁၈၈)၊ (၁၈၉)၊ (၁၉၀)၊ (၁၉၁)၊ (၁၉၂)၊ (၁၉၃)၊ (၁၉၄)၊ (၁၉၅)၊ (၁၉၆)၊ (၁၉၇)၊ (၁၉၈)၊ (၁၉၉)၊ (၂၀၀)၊ (၂၀၁)၊ (၂၀၂)၊ (၂၀၃)၊ (၂၀၄)၊ (၂၀၅)၊ (၂၀၆)၊ (၂၀၇)၊ (၂၀၈)၊ (၂၀၉)၊ (၂၁၀)၊ (၂၁၁)၊ (၂၁၂)၊ (၂၁၃)၊ (၂၁၄)၊ (၂၁၅)၊ (၂၁၆)၊ (၂၁၇)၊ (၂၁၈)၊ (၂၁၉)၊ (၂၂၀)၊ (၂၂၁)၊ (၂၂၂)၊ (၂၂၃)၊ (၂၂၄)၊ (၂၂၅)၊ (၂၂၆)၊ (၂၂၇)၊ (၂၂၈)၊ (၂၂၉)၊ (၂၃၀)၊ (၂၃၁)၊ (၂၃၂)၊ (၂၃၃)၊ (၂၃၄)၊ (၂၃၅)၊ (၂၃၆)၊ (၂၃၇)၊ (၂၃၈)၊ (၂၃၉)၊ (၂၄၀)၊ (၂၄၁)၊ (၂၄၂)၊ (၂၄၃)၊ (၂၄၄)၊ (၂၄၅)၊ (၂၄၆)၊ (၂၄၇)၊ (၂၄၈)၊ (၂၄၉)၊ (၂၅၀)၊ (၂၅၁)၊ (၂၅၂)၊ (၂၅၃)၊ (၂၅၄)၊ (၂၅၅)၊ (၂၅၆)၊ (၂၅၇)၊ (၂၅၈)၊ (၂၅၉)၊ (၂၆၀)၊ (၂၆၁)၊ (၂၆၂)၊ (၂၆၃)၊ (၂၆၄)၊ (၂၆၅)၊ (၂၆၆)၊ (၂၆၇)၊ (၂၆၈)၊ (၂၆၉)၊ (၂၇၀)၊ (၂၇၁)၊ (၂၇၂)၊ (၂၇၃)၊ (၂၇၄)၊ (၂၇၅)၊ (၂၇၆)၊ (၂၇၇)၊ (၂၇၈)၊ (၂၇၉)၊ (၂၈၀)၊ (၂၈၁)၊ (၂၈၂)၊ (၂၈၃)၊ (၂၈၄)၊ (၂၈၅)၊ (၂၈၆)၊ (၂၈၇)၊ (၂၈၈)၊ (၂၈၉)၊ (၂၉၀)၊ (၂၉၁)၊ (၂၉၂)၊ (၂၉၃)၊ (၂၉၄)၊ (၂၉၅)၊ (၂၉၆)၊ (၂၉၇)၊ (၂၉၈)၊ (၂၉၉)၊ (၃၀၀)၊ (၃၀၁)၊ (၃၀၂)၊ (၃၀၃)၊ (၃၀၄)၊ (၃၀၅)၊ (၃၀၆)၊ (၃၀၇)၊ (၃၀၈)၊ (၃၀၉)၊ (၃၁၀)၊ (၃၁၁)၊ (၃၁၂)၊ (၃၁၃)၊ (၃၁၄)၊ (၃၁၅)၊ (၃၁၆)၊ (၃၁၇)၊ (၃၁၈)၊ (၃၁၉)၊ (၃၂၀)၊ (၃၂၁)၊ (၃၂၂)၊ (၃၂၃)၊ (၃၂၄)၊ (၃၂၅)၊ (၃၂၆)၊ (၃၂၇)၊ (၃၂၈)၊ (၃၂၉)၊ (၃၃၀)၊ (၃၃၁)၊ (၃၃၂)၊ (၃၃၃)၊ (၃၃၄)၊ (၃၃၅)၊ (၃၃၆)၊ (၃၃၇)၊ (၃၃၈)၊ (၃၃၉)၊ (၃၄၀)၊ (၃၄၁)၊ (၃၄၂)၊ (၃၄၃)၊ (၃၄၄)၊ (၃၄၅)၊ (၃၄၆)၊ (၃၄၇)၊ (၃၄၈)၊ (၃၄၉)၊ (၃၅၀)၊ (၃၅၁)၊ (၃၅၂)၊ (၃၅၃)၊ (၃၅၄)၊ (၃၅၅)၊ (၃၅၆)၊ (၃၅၇)၊ (၃၅၈)၊ (၃၅၉)၊ (၃၆၀)၊ (၃၆၁)၊ (၃၆၂)၊ (၃၆၃)၊ (၃၆၄)၊ (၃၆၅)၊ (၃၆၆)၊ (၃၆၇)၊ (၃၆၈)၊ (၃၆၉)၊ (၃၇၀)၊ (၃၇၁)၊ (၃၇၂)၊ (၃၇၃)၊ (၃၇၄)၊ (၃၇၅)၊ (၃၇၆)၊ (၃၇၇)၊ (၃၇၈)၊ (၃၇၉)၊ (၃၈၀)၊ (၃၈၁)၊ (၃၈၂)၊ (၃၈၃)၊ (၃၈၄)၊ (၃၈၅)၊ (၃၈၆)၊ (၃၈၇)၊ (၃၈၈)၊ (၃၈၉)၊ (၃၉၀)၊ (၃၉၁)၊ (၃၉၂)၊ (၃၉၃)၊ (၃၉၄)၊ (၃၉၅)၊ (၃၉၆)၊ (၃၉၇)၊ (၃၉၈)၊ (၃၉၉)၊ (၄၀၀)၊ (၄၀၁)၊ (၄၀၂)၊ (၄၀၃)၊ (၄၀၄)၊ (၄၀၅)၊ (၄၀၆)၊ (၄၀၇)၊ (၄၀၈)၊ (၄၀၉)၊ (၄၁၀)၊ (၄၁၁)၊ (၄၁၂)၊ (၄၁၃)၊ (၄၁၄)၊ (၄၁၅)၊ (၄၁၆)၊ (၄၁၇)၊ (၄၁၈)၊ (၄၁၉)၊ (၄၂၀)၊ (၄၂၁)၊ (၄၂၂)၊ (၄၂၃)၊ (၄၂၄)၊ (၄၂၅)၊ (၄၂၆)၊ (၄၂၇)၊ (၄၂၈)၊ (၄၂၉)၊ (၄၃၀)၊ (၄၃၁)၊ (၄၃၂)၊ (၄၃၃)၊ (၄၃၄)၊ (၄၃၅)၊ (၄၃၆)၊ (၄၃၇)၊ (၄၃၈)၊ (၄၃၉)၊ (၄၄၀)၊ (၄၄၁)၊ (၄၄၂)၊ (၄၄၃)၊ (၄၄၄)၊ (၄၄၅)၊ (၄၄၆)၊ (၄၄၇)၊ (၄၄၈)၊ (၄၄၉)၊ (၄၅၀)၊ (၄၅၁)၊ (၄၅၂)၊ (၄၅၃)၊ (၄၅၄)၊ (၄၅၅)၊ (၄၅၆)၊ (၄၅၇)၊ (၄၅၈)၊ (၄၅၉)၊ (၄၆၀)၊ (၄၆၁)၊ (၄၆၂)၊ (၄၆၃)၊ (၄၆၄)၊ (၄၆၅)၊ (၄၆၆)၊ (၄၆၇)၊ (၄၆၈)၊ (၄၆၉)၊ (၄၇၀)၊ (၄၇၁)၊ (၄၇၂)၊ (၄၇၃)၊ (၄၇၄)၊ (၄၇၅)၊ (၄၇၆)၊ (၄၇၇)၊ (၄၇၈)၊ (၄၇၉)၊ (၄၈၀)၊ (၄၈၁)၊ (၄၈၂)၊ (၄၈၃)၊ (၄၈၄)၊ (၄၈၅)၊ (၄၈၆)၊ (၄၈၇)၊ (၄၈၈)၊ (၄၈၉)၊ (၄၉၀)၊ (၄၉၁)၊ (၄၉၂)၊ (၄၉၃)၊ (၄၉၄)၊ (၄၉၅)၊ (၄၉၆)၊ (၄၉၇)၊ (၄၉၈)၊ (၄၉၉)၊ (၅၀၀)၊ (၅၀၁)၊ (၅၀၂)၊ (၅၀၃)၊ (၅၀၄)၊ (၅၀၅)၊ (၅၀၆)၊ (၅၀၇)၊ (၅၀၈)၊ (၅၀၉)၊ (၅၁၀)၊ (၅၁၁)၊ (၅၁၂)၊ (၅၁၃)၊ (၅၁၄)၊ (၅၁၅)၊ (၅၁၆)၊ (၅၁၇)၊ (၅၁၈)၊ (၅၁၉)၊ (၅၂၀)၊ (၅၂၁)၊ (၅၂၂)၊ (၅၂၃)၊ (၅၂၄)၊ (၅၂၅)၊ (၅၂၆)၊ (၅၂၇)၊ (၅၂၈)၊ (၅၂၉)၊ (၅၃၀)၊ (၅၃၁)၊ (၅၃၂)၊ (၅၃၃)၊ (၅၃၄)၊ (၅၃၅)၊ (၅၃၆)၊ (၅၃၇)၊ (၅၃၈)၊ (၅၃၉)၊ (၅၄၀)၊ (၅၄၁)၊ (၅၄၂)၊ (၅၄၃)၊ (၅၄၄)၊ (၅၄၅)၊ (၅၄၆)၊ (၅၄၇)၊ (၅၄၈)၊ (၅၄၉)၊ (၅၅၀)၊ (၅၅၁)၊ (၅၅၂)၊ (၅၅၃)၊ (၅၅၄)၊ (၅၅၅)၊ (၅၅၆)၊ (၅၅၇)၊ (၅၅၈)၊ (၅၅၉)၊ (၅၆၀)၊ (၅၆၁)၊ (၅၆၂)၊ (၅၆၃)၊ (၅၆၄)၊ (၅၆၅)၊ (၅၆၆)၊ (၅၆၇)၊

ဂုဏ်ပြုဆောင်းပါး

တာဝန်ကိုကျေပွန်အောင် ကြိုးပမ်းထမ်းဆောင်နေသော မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့



ခံမောင်သောင်းဝင်း(တမန်ဟောင်း)

“ရဲသားကြီးကကိုလှရွှေ လူဆိုးဖမ်းဖို့တာဝန်ကျေ၊ ခွဲလုံမေမေရင်မြယာဦးထိန်းရာတွင်ကျွမ်းကျင်လှ” ဆိုသော စာစုလေးကို မူလတန်းကတည်းကရွတ်ဆိုခဲ့ရသည်။ ယနေ့အချိန်အထိသတိရနေဆဲပင်ဖြစ်သည်။ ငယ်စဉ်က ကျေးလက်ဒေသတွင် ကြီးပြင်းခဲ့ရသောကြောင့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များကိုတွေ့လျှင်ကြောက်ရွံ့စိတ်ဝင်ခဲ့သည်။ တစ်နည်းအားဖြင့်ဆိုရလျှင် ထိုစဉ်ကရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် ပြည်သူများနှင့်ရင်းနှီးကျွမ်းဝင်မှုမရှိကြသေးပါ။ မျက်မှောက်ကာလတွင်မူ ထိုသို့မဟုတ်တော့ပေ။

ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် ရပ်ရွာအေးချမ်းသာယာရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးအတွက် များစွာအရေးပါလာ လျက်ရှိသည်။ ပြည်သူများ အားကိုးအားထားပြုရသည့် အဖွဲ့အစည်းတစ်ရပ်လည်းဖြစ်လာသည်။ အောက်တိုဘာ ၁ ရက်တွင် ကျရောက်မည့် မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့နေ့အတွက် ဂုဏ်ပြုဆောင်းပါးတစ်ပုဒ်လောက် ရေးသားတင်ပြသွားလိုပါသည်။ ထိုသို့ရေးသားတင်ပြ ရာတွင် ပြည့်စုံမှုမရှိလျှင် စာရေးသူ၏လေ့လာအား ထုတ်မှုအားနည်းသောကြောင့်သာဖြစ်ပါသည်။

သမိုင်းကြောင်း

ရှေးခေတ်မြန်မာဘုရင်များလက်ထက်ကတည်းကပင် မြို့ဝန်နှင့်ရွာသူကြီးများလက်အောက်တွင် ဒေသရဲတပ်ဖွဲ့ ကိုဖွဲ့စည်းထားခဲ့သည်။ ထိုစဉ်ကရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များကို စစ်ဘက်အရန်တပ်ဖွဲ့ဝင်များဟုလည်း ခေါ်ဆိုခဲ့သည်။ မြန်မာနိုင်ငံသည် ဗြိတိသျှကိုလိုနီလက်အောက် ကျရောက်ခဲ့စဉ် ကိုလိုနီတို့က ၁၈၈၅ ခုနှစ်တွင် ၎င်းတို့၏ ရဲတပ်ဖွဲ့စနစ်ကိုစတင်ကျင့်သုံးခဲ့သည်။ ထိုစဉ်က မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ကို ဗမာ့ရဲတပ်ဖွဲ့ (Burma Police) ဟုခေါ်ဆိုခဲ့သည်။ ၁၉၆၄ ခုနှစ်တွင် ပြည်သူ့ရဲတပ်ဖွဲ့ (People's Police Force)အဖြစ် ပြင်ဆင်ဖွဲ့စည်းခဲ့သည်။ ထို့နောက် ၁၉၉၅ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၁ ရက်တွင် လက်ရှိမြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ (Myanmar Police Force) အဖြစ်သို့ ထပ်မံပြင်ဆင်ဖွဲ့စည်းခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် ၂၀၁၇ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၁ ရက်သည် (၅၃)နှစ် မြောက်မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့နေ့ပင်ဖြစ်သည်။

ဦးတည်ချက်နှင့်လုပ်ငန်းတာဝန်များ

မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့သည် ရပ်ရွာအေးချမ်းသာယာ

ရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး၊ မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ် တားဆီးကာကွယ်ရေးနှင့် ရပ်ရွာသာယာဝပြောရေး လုပ်ငန်းများအားထမ်းဆောင်သွားရန် ဦးတည်ချက်များ ချမှတ်ထားရှိသည်။ ထိုဦးတည်ချက်များနှင့်အညီ ရာဇဝတ်မှုများအား တားဆီးနှိမ်နင်းခြင်း၊ စုံစမ်းဖော်ထုတ်ခြင်းနှင့် တရားစွဲဆိုခြင်း၊ ငြိမ်ဝပ်ပိပြားမှုကိုထိန်းသိမ်းခြင်း၊ ပြည်သူ့လုံခြုံမှုနှင့် မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီး ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းတာဝန်များကို စဉ်ဆက်မပြတ် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ထို့အပြင် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် သစ္စာ၊ သမာဓိ၊ သတ္တိပြည့်ဝမှု၊ စိတ်ဓာတ်ကောင်းမွန်မှု၊ အမိန့်နာခံမှု၊ စည်းကမ်းကောင်းမွန်မှု၊ လေ့ကျင့်သားပြည့်ဝမှု၊ စွမ်းရည် (၄) ရပ်ပြည့်ဝမှု၊ ကျန်းမာကြံ့ခိုင်မှု၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးဆောင်ရွက်မှု၊ ဥပဒေနှင့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်း ကျွမ်းကျင်မှု၊ ပြည်သူကို ကူညီစောင့်ရှောက်နိုင်မှုနှင့် ရဲကျင့်ဝတ်များကို လိုက်နာကျင့်သုံးမှုတို့ကိုလည်း ကြိုးပမ်းဖြည့်ဆည်းလျက်ရှိကြသည်။

ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်

မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့သည် တစ်မျိုးသားလုံးကို ခြိမ်းခြောက်လျက်ရှိသည့် မူးယစ်ဆေးဝါး တရားမဝင်ထုတ်လုပ်မှု၊ ရောင်းချမှုတို့ကို ချေမှုန်းနိုင်ရေးအတွက် အပူတပြင်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ မူးယစ်ဆေးဝါး အန္တရာယ်ပျောက်ရေးအတွက် မဟာဗျူဟာ၊ နည်းဗျူဟာများ ချမှတ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် တာဝန်သိပြည်သူများ၏ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုသည် များစွာအထောက်အကူပြုလျက်ရှိသည်။ တာဝန်သိပြည်သူများ၏ သတင်းပေးမှုများကြောင့် လွန်ခဲ့သောနှစ်အတွင်း မူးယစ်ဆေးဝါးအမြောက်အမြားကို ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးနိုင်ခဲ့သည်။

ထို့အပြင် အသိပညာဗဟုသုတနည်းပါးသည့် အချို့သော အမျိုးသမီးငယ်များကိုခြိမ်းခြောက်နေကြသည့် လူကုန်ကူးသူများနှင့် လူမှောင်ခိုများကိုလည်း ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးလျက်ရှိသည်။ အထူးသဖြင့် လူကုန်ကူး ခံရတော့မည့် အမျိုးသမီးငယ်များအား အချိန်မီကယ်တင်ပြီး မိဘများလက်ဝယ်သို့ပြန်လည်အပ်နှံနိုင်ခဲ့ပါသည်။ လူကုန်ကူးမှုနှင့်ပတ်သက်၍လည်း ပညာပေးလုပ်ငန်းများကို ကျယ်ပြန့်စွာ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။

ကလေးသူငယ်များအား ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်ခံရမှုမှ ကူညီကာကွယ်စောင့်ရှောက်ပေးလျက်ရှိသည်။ အထူးသဖြင့် ကလေးသူငယ်များအား မတော်မတရားပြုကျင့်မှုများကို

တားဆီးကာကွယ် စောင့်ရှောက်ပေးလျက်ရှိပါသည်။ လက်ရှိအချိန်တွင် ခပ်စိပ်စိပ်တွေ့လာရသည့် သက်ငယ်မှိမ်းမှုများကိုလည်း ထိရောက်စွာ တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ မျက်မှောက်ကမ္ဘာကြီးသည် နိုင်ငံပြတ်ကျော်မှုခင်းများ၊ ရာဇဝတ်မှုများ ထူပြောလာလျက်ရှိသည်။ ထိုရာဇဝတ်မှုများကို နိုင်ငံတကာရဲတပ်ဖွဲ့နှင့် ချိတ်ဆက် ပူးပေါင်းဖော်ထုတ်လျက်ရှိသည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် ယာဉ်မတော်တဆမှုများကြောင့် တန်ဖိုးရှိသောလူ့အသက်များစွာ ဆုံးရှုံးရလျက်ရှိသည်။ တချို့သောသူများသည် အသက်မဆုံးရှုံးရသည့်တိုင် အောင် ကိုယ်လက်အင်္ကျီယွင်းသွားရသည်။ ယာဉ်ထိန်းတပ်ဖွဲ့များသည် ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်း ထိန်းသိမ်းရေး တာဝန်များကို နေ့မနား၊ ညမအားထမ်းဆောင်နေရသည်။ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ သက်ကြီးရွယ်အိုများ ဘေးကင်းလုံခြုံစွာ လမ်းဖြတ်ကူးနိုင်ရေးအတွက် ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့်ရဲမေများက နေပူမရွှေငှာ၊ မိုးရွာမရွှေငှာ ယာဉ်ကြော ရှင်းပေးနေရသည်။

စွန့်လွှတ်စွန့်စား

မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် ရပ်ရွာအေးချမ်းသာယာရေးနှင့်တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးတာဝန်သာ ထမ်းဆောင်ရသည်ဆိုသော်လည်း နယ်စပ်ခရီးများတွင် အသက်ပေးတာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သည့် သာဓကများစွာ ရှိနေသည်။ ပူပူနွေးနွေးဖြစ်စဉ်ကိုတင်ပြရလျှင် ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဩဂုတ် ၂၅ ရက်တွင် ARSA အစွန်းရောက်အကြမ်းဖက်သမားများက ဘူးသီးတောင်၊ မောင်တောဒေသရှိ ရဲစခန်း ၃၀ ကို တစ်ချိန်တည်း တစ်ပြိုင်တည်း တိုက်ခိုက်ခဲ့ကြသည်။ ထိုဖြစ်စဉ်တွင် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်အချို့သည် တိုင်းပြည်နှင့် လူမျိုးအတွက် အသက်ပေးဆပ်သွားခဲ့ရသည်။ လောက်ကိုင်မြို့၌ ဖော်ထုတ်ခဲ့သည့် မူးယစ်ဆေးဝါးဖမ်းဆီးသည့် ဖြစ်စဉ်တွင်လည်း မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်အချို့ အသက်ပေးဆပ်ခဲ့ကြရသည်။

အတိတ်ကာလနာမည်ဆိုးကိုချေဖျက်လျက်ရှိ

ယခင်ကရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များကို “ငိုစား၊ ရယ်စား” ဟုခေါ်ဆိုခဲ့ကြသည်။ ပျော်ရွှင်ပွင့်ပွင့်နှင့် ဘုရားပွဲတော်များတွင် လုံခြုံရေးအတွက် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များကို ပြုစုခဲ့ရသည်။ ထို့အပြင် ဘုန်းကြီးပျံနှင့် အသုဘအခမ်းအနားများတွင်လည်း ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များကိုပြုစုခဲ့ရသည်။ အမှုအခင်းဖြစ်မှသာ ရဲတပ်ဖွဲ့များ ရောက်လာတတ်ကြသည်။ တရားခံများ ထွက်ပြေးလွတ်မြောက်သွားမှသာလျှင် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များရောက်လာတတ်ကြသည်။ ရုပ်ရှင်နှင့် ဗီဒီယိုဇာတ်ကားများတွင်လည်း ရဲတပ်ဖွဲ့သည် တရားခံဖမ်းဆီးရာ၌ အမြဲတမ်းနောက်ကျနေတတ်ပါသည်။

သို့သော် ဒီမိုကရေစီအစိုးရလက်ထက်တွင် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် ပြည်သူနှင့် တစ်သားတည်းဖြစ်နေကြပြီဖြစ်သည်။ ကျေးရွာ၊ ရပ်ကွက်အတွင်း နေ၊ ညမပြတ်ကင်းလှည့်တာဝန်ထမ်းဆောင်နေကျပြီ ဖြစ်သည်။ “ကူညီပါရစေ” “May I Help You” ဆိုသည့်ဆောင်ပုဒ်အတိုင်း ပြည်သူများကိုကူညီရန် အသင့်ဖြစ်နေသည်။ အထူးသဖြင့်ရဲတပ်ဖွဲ့၏ တာဝန်ထမ်းဆောင်မှုသည်ပွင့်လင်းမြင်သာမှု၊ တာဝန်ယူမှု၊ တာဝန်ခံမှု အပြည့်အဝရှိလာခြင်းပင်ဖြစ်သည်။ အတိတ်ကာလက မည်သို့ပင်နာမည်ဆိုးဖြင့်ကျော်ကြားခဲ့စေကာမူ လက်ရှိ အချိန်တွင် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့သည် ပြည်သူကိုအလုပ်အကျွေးပြုနေပြီဖြစ်သည်။

ပကတိအရှိတရားကိုသာလက်ခံစေချင်

“သူခိုးတွင်ချိုမရှိ” ဆိုသည့်အတိုင်း ရာဇဝတ်ကျူးလွန်သူများတွင်လည်း ထူးခြားသောအမှတ်အသားများရှိမနေပါ။ ထို့ကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့သည် အုပ်စုဖွဲ့၍ ဒုစရိုက်ကျူးလွန်သူများ၊ မူးယစ်ရမ်းကားသူများ၊ လူသတ်သမားများနှင့် သူခိုး၊ ဓားပြအားလုံးကိုဖော်ထုတ်နိုင်မည်မဟုတ်ချေ။ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် Super Man များမဟုတ်ချေ။ သာမန်လူသားများသာဖြစ်ကြသည်။ လေ့ကျင့် သင်တန်းပေးထားသည့် အတိုင်းအတာအတွင်း သာစွမ်းဆောင်နိုင်ကြမည်ဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့်ပြည်သူများအနေဖြင့် မှုခင်းအားလုံးအတွက် ရဲတပ်ဖွဲ့တွင်သာ တာဝန်ရှိသည်ဆိုသော အမြင်မျိုးမရှိသင့်တော့ပေ။ ပကတိအရှိတရားကိုသာ လက်ခံစေချင်ပါသည်။

လေ့ကျင့်သင်တန်းပေးလျက်ရှိ

မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ကို နိုင်ငံတကာစံနှုန်းနှင့်ကိုက်ညီသည့်အဖွဲ့အစည်းအဖြစ်သို့ အဆင့်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ထိုသို့ အဆင့်မြှင့်တင်ရာတွင် လူ့ လက်နက်တို့အပြင် အထောက်အကူပြုပစ္စည်းများကိုလည်း မြှင့်တင်ပေးလျက်ရှိသည်။ ပုံမှန်နှင့် အဆင့်မြင့်လေ့ကျင့်သင်တန်းများအပြင် UNDP၊ UNICEF၊ UNODC၊ ICRC၊ OHCHER၊ UN တို့၏ကူညီမှုများဖြင့် လူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာများ၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး သင်တန်းများနှင့် အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲများကို ပူးပေါင်းလေ့ကျင့်သင်တန်းပေးလျက်ရှိသည်။

ဒီမိုကရေစီခေတ်တွင် မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးအတွက် မှုခင်းတိုက်ဖျက်သူ (Crime Fighter) များအနေဖြင့်သာမက လူ့အခွင့်အရေးများကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ပေးသူ (Human Rights Protector)များ၊ နိုင်ငံသားများအားလုံး ဘေးကင်းခြိမ်းခြမ်းစွာနေထိုင်နိုင်ရေးအတွက် စောင့်ရှောက်ပေးသူ (Peace Keeper) များလည်း ဖြစ်လာကြသည်။ ထို့ကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်အဆင့်ဆင့်ကို ဒီမိုကရေစီ ရဲလုပ်ငန်းစနစ်အပါအဝင် ကျင့်ဝတ်များနှင့် စွမ်းရည်များကို လေ့ကျင့်သင်တန်းပေးလျက်ရှိသည်။

ခြုံ၍တင်ပြရလျှင် နှစ်စဉ် အောက်တိုဘာ ၁ ရက်သည် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့နေ့ဖြစ်သည်။ ဒီမိုကရေစီခေတ်တွင် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့သည် အသွင်သဏ္ဍာန်ရောအနှစ်သာရပါပြောင်းလဲလာပြီဖြစ်သည်။ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် ပြည်သူများနှင့်တစ်သားတည်းဖြစ်လာကြပြီဖြစ်သည်။ တိုင်းပြည်နှင့် လူမျိုးအတွက်ဆိုလျှင် အသက်နှင့်ခန္ဓာကိုယ်ပင် ပေးဆပ်တာဝန်ထမ်းဆောင်လျက်ရှိကြသည်။ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် ရပ်ရွာအေးချမ်းသာယာရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ် တားဆီးကာကွယ်ရေးတို့ကို တစိုက်မတ်မတ်ထမ်းဆောင်လျက်ရှိကြသည်။

၂၀ ရာစုကာလတွင် ခြိမ်းခြောက်လာသည့် လူမှောင်ခိုများ၊ လူကုန်ကူးမှုများ၊ သက်ငယ်မှိမ်းမှုများကိုလည်း တားဆီးကာကွယ်ဖော်ထုတ်လျက်ရှိသည်။ အထူးသဖြင့် နိုင်ငံပြတ်ကျော်မှုခင်းများကို နိုင်ငံတကာနှင့် ချိတ်ဆက်ပူးပေါင်းဖော်ထုတ်လျက်ရှိသည်။ မည်သို့ပင်ဆိုစေကာမူ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့သည် ပွင့်လင်းမြင်သာမှု၊ တာဝန်ယူမှု၊ တာဝန်ခံမှုတို့ဖြင့် တိုင်းပြည်တာဝန်ကို ကျေပွန်အောင် ကြိုးပမ်းထမ်းဆောင်လျက်ရှိပါကြောင်း ဖြင့် (၅၃) နှစ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့နေ့ကို ဂုဏ်ပြုရေးသားတင်ပြအပ်ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးအတွက် မှုခင်းတိုက်ဖျက်သူ (Crime Fighter) များအနေဖြင့်သာမက လူ့အခွင့်အရေးများကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ပေးသူ (Human Rights Protector)များ၊ နိုင်ငံသားများအားလုံး ဘေးကင်းခြိမ်းခြမ်းစွာ နေထိုင်နိုင်ရေးအတွက် စောင့်ရှောက်ပေးရသူ (Peace Keeper) များလည်း ဖြစ်လာ . . .

စိန်ခေါ်သံပေး နိုင်ငံရေး မဝေးတော့ပြီ။

ukhith



ဓာတ်ပုံ- www.sbs.com.au



ယခုရက်သတ္တပတ်အတွင်း ဂျပန်နိုင်ငံရေး လောကအတွင်း သတင်းကြီးသွားရသည့် အကြောင်းခြင်းရာတစ်ခုမှာ တိုကျိုမြို့ တော် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ယူရိုကို ကိုအိကေး က ပါတီသစ်ထူထောင်လိုက်ခြင်းဖြစ်လေ သည်။

‘မျှော်လင့်ချက် ပါတီ’ ဟူ၍ အမည်ပေး ထားသော ပါတီသစ်က ဂျပန်နိုင်ငံရေး လောကအတွင်း အပြောင်းအလဲများ မည် သို့ ဖြစ်ပေါ်စေမည်ကို ပြည်သူအများက စိတ်ဝင်တစားလေ့လာစောင့်ကြည့်နေကြ ပေလိမ့်မည်။

ပါလီမန်ဖျက်သိမ်း

ဂျပန်နိုင်ငံ၌ ပါလီမန်ရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပရန် တစ်နှစ်လိုသေးသော်လည်း ရွေးကောက်ပွဲကို စော၍ကျင်းပမည်ဟု ဝန်ကြီးချုပ် ရှင်ဒိုအာဘေးက ထုတ်ပြန် ကြေညာခဲ့ပြီး လက်ရှိပါလီမန်ကို စက်တင် ဘာ ၂၈ ရက်တွင် ဖျက်သိမ်းလိုက်ရာ ရွေး ကောက်ပွဲသို့ ဦးတည်နေသောကာလသို့ ဝင်ရောက်လာချိန်ဖြစ်သည်။

ကျင်းပလတ္တံ့သော ရွေးကောက်ပွဲ၌ ဝန်ကြီးချုပ် အာဘေး၏ အာဏာရ ဝါရင့် သမ္မတရင် လစ်ဘရယ်ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ သည် ကိုအိကေး၏ ဝါတီသစ်ကို ပြိုင်ဘက် သစ်အဖြစ် ယှဉ်ပြိုင်ရပေလိမ့်မည်။

အားကောင်းမောင်းသန် အမျိုးသမီး နိုင်ငံရေးသမား ရှားပါးလှသည့် ဂျပန်နိုင်ငံ ရေးလောကအတွင်း ကိုအိကေး အနေဖြင့် မားမားမတ်မတ်၊ ခိုင်ခိုင်မာမာ ရပ်တည်နိုင် ပါမည်လောဟူ၍ အမျိုးသားထုက တွေးဆ ကောင်း တွေးဆကြဖွယ်ပင်။

မည်သို့ပင်ဆိုစေ အမျိုးသမီးတစ်ဦး ဦးဆောင်သည့် နိုင်ငံရေးပါတီတစ်ခု ပေါ် ထွန်းလာခြင်းက ဂျပန်နိုင်ငံ၏ နိုင်ငံရေး ဇာတ်ခုံကို ပြန်လည်ပုံဖော်ထုဆစ်ရန် တာဝန် ဘိသကဲ့သို့ ရှိနေလေ၏။

ဂျပန်နိုင်ငံရေးအတွင်း ပိုမိုနေမြဲ ကျားနေ မြဲ အခြေအနေကို ချေဖျက်ပစ်မည့် နိုင်ငံ ရေးပါတီသစ်၏ အသွင်ကို ‘မျှော်လင့်ချက် ပါတီ’ က လှစ်ဟနေချိန်လည်းဖြစ်၏။

ပါလီမန်ဖျက်သိမ်းကာ ရွေးကောက်ပွဲ ကို စော၍ ကျင်းပသွားရန် မိမိရည်မှန်း ထားသည့် ဝန်ကြီးချုပ်အာဘေးက စက်တင်ဘာ ၂၅ ရက်တွင် ထုတ်ပြန် ကြေညာခြင်း မရှိမီ နာရီပိုင်းအလိုမှာပင် တိုကျိုအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ကိုအိကေးက အများ

ပြည်သူ၏ စိတ်ဝင်စားမှုကို ဖမ်းစားနိုင်သော ဆောင်ရွက်ချက်တစ်ခုအဖြစ် တိုကျို တိရစ္ဆာန်ဥယျာဉ်တွင် သားပေါက်ခဲ့သည့် ပန်ဒါဝက်ဝံလေးကို အမည်ပေးသည့် အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ခဲ့သည်။

ဂျပန်နိုင်ငံ၌ ရွေးကောက်ပွဲကို တစ်နှစ် စော၍ ကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် ဝန်ကြီးချုပ် ရှင်ဒိုအာဘေးက အောက်လွှတ်တော်ကို စက်တင်ဘာ ၂၈ ရက်တွင် ဖျက်သိမ်းလိုက် ကြောင်း ကြေညာခဲ့သည်။

ဂျပန်နိုင်ငံ၌ ရေပန်းစားလာသော နိုင်ငံ ရေးပါတီသစ်၏ စိန်ခေါ်မှုအား ရင်ဆိုင်နိုင် ရေးအတွက် ဝန်ကြီးချုပ်အာဘေးက နိုင်ငံ ရေးအာဏာကို ဆက်လက်ထိန်းချုပ်နိုင်ရန် ကြိုးပမ်းသည့် လက္ခဏာများ တွေ့မြင်လာ ရချိန်ဖြစ်သည်။

ဂျပန်နိုင်ငံ၌ အောက်တိုဘာ ၂၂ ရက် တွင် ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး ရွေး ကောက်ပွဲကို တစ်နှစ်စော၍ ခေါ်ယူခြင်း ဖြစ်သည်။ ဂျပန်နိုင်ငံ၏ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေပါ လုပ်ပိုင်ခွင့်အရ ဝန်ကြီးချုပ်အနေ ဖြင့် အောက်လွှတ်တော်ကို ဖျက်သိမ်းကာ ရွေးကောက်ပွဲကို စော၍ခေါ်ယူခွင့် ရှိ သည်။

တိုကျိုအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ယူရိုကို ကိုအိ ကေးသည် ရွေးကောက်ပွဲခေါ်ယူရန်ရရှိနေ စဉ်မှာပင် မျှော်လင့်ချက်ပါတီအမည်ရှိ နိုင်ငံ ရေးပါတီသစ်ကို ထူထောင်ကြောင်း စက် တင်ဘာ ၂၇ ရက်တွင် ထုတ်ပြန်ကြေညာ လိုက်ပြီဖြစ်သည်။

ကြေးကြော်

အမျိုးသမီးတစ်ဦး ဦးဆောင်သည့် ယင်း ပါတီသစ်မှာ ရှေးရိုးစွဲ ကွန်ဆာဗေးတစ် ပါတီ ဖြစ်ပြီး ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးလုပ်ဆောင် သွားမည်ဟု ကြွေးကြော်ထားသည်။

ထိုစဉ်အတွင်း အကြီးဆုံးအတိုက်အခံ ပါတီဖြစ်သော ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီက ယင်း၏ ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများ အနေ ဖြင့် ကိုအိကေး၏ မျှော်လင့်ချက်ပါတီ အမည်ဖြင့် ရွေးကောက်ပွဲတွင် ပါဝင်ယှဉ် ပြိုင်နိုင်ရန် လမ်းဖွင့်ပေးမည်ဟု ထုတ်ဖော် ပြောကြားသည်။

ဝန်ကြီးချုပ်အာဘေးမှာ မြောက် ကိုရီးယားအရေးနှင့် ပတ်သက်၍ ၎င်း၏ ကိုင်တွယ်ဆောင်ရွက်ပုံကို ပြည်သူများ ထောက်ခံကြရာမှ မဲဆန္ဒရှင်ပြည်သူများ ၏ အားပေးမှု ပြန်လည်ရရှိလာချိန်ဖြစ်

ပြီး လာမည့်ရွေးကောက်ပွဲ၌ ၎င်း၏ လစ် ဘရယ်ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ (အယ်လ်ဒီပီ) ဦးဆောင်သော ညွန့်ပေါင်းအဖွဲ့က ပါလီမန် တွင် အမတ်အများစုအနေအထားရရှိထား မှုကို ဆက်လက်ထိန်းထားနိုင်မည်ဟု မျှော် လင့်ရသည်။

အရှေ့အာရှ တင်းမာမှု

မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံက တိုက်ချင်းပစ် ပုံထိန်းနားကျည်နှစ်စင်းကို စမ်းသပ်ပစ်ခတ် ခဲ့ပြီး ယင်းနိုင်ငံ၏ အဆိုအရ တိုက်ဒရိုဂျင် ဗုံးတစ်လုံးကို စမ်းသပ်ခဲ့ပြီးနောက် အရှေ့ အာရှတွင် တင်းမာမှုဖြစ်ပေါ်နေချိန်တွင် ရွေးကောက်ပွဲကို ကျင်းပရန် စီစဉ်ခြင်းဖြစ် သည်။

ဝန်ကြီးချုပ် အာဘေးသည် နိုင်ငံရေး အရှုပ်တော်ပုံများအရ ဧပြီလနှင့် ဇူလိုင်လ အကြား ကာလအတွင်း ပြည်သူတို့၏ ထောက်ခံမှု ကျဆင်းခဲ့ပြီး ယခုအခါ မြောက် ကိုရီးယားနိုင်ငံအပေါ် ပိုမိုဖိအားပေးရေး ဘက်မှ ရပ်တည်လာရာ ပြည်သူတို့၏ ထောက်ခံမှုပြန်လည်ရရှိလာချိန်တွင် ရွေး ကောက်ပွဲ ကျင်းပခြင်းဖြစ်ကြောင်း နိုင်ငံရေး အကဲခတ်များက ပြောကြားကြသည်။

ပြည်သူထောက်ခံမှု ပြန်လည်မြင့်တက် လာခြင်းသည် ရွေးကောက်ပွဲကို ခေါ်ယူ နိုင်ရေးအတွက် ဝန်ကြီးချုပ်အာဘေး ခြေ လှမ်းပြင်ရန် အကြောင်းဖြစ်သည်ဟု နိုင်ငံ ရေးဆန်းစစ်သူများက ရှုမြင်ကြသည်။

ပုံမှန်အားဖြင့် ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ လထက် နောက်မကျဘဲ အောက်လွှတ်တော် ရွေးကောက်ပွဲကို ကျင်းပရမည်ဖြစ်ပြီး လက် ရှိအစိုးရအဖွဲ့က မြောက်ကိုရီးယား အခြေ အနေအကြောင်းပြု၍ နိုင်ငံရေးအရ အားသာ ချက်ရယူရန် ကြိုးပမ်းနေသည်ဟု အမေရိကန် ပြည်ထောင်စု ကာလီဖိုးနီးယားပြည်နယ် ရှိ စတမ်းဖို့ဒ်တက္ကသိုလ်မှ လက်ထောက် ပါမောက္ခ ဖီးလစ်လစ်ပစ်က သုံးသပ်ပြော ကြားသည်။

အကယ်၍ လာမည့်ရွေးကောက်ပွဲ၌ ဝန်ကြီးချုပ်အာဘေး အနိုင်ရရှိမည်ဆိုပါက သူ့အနေဖြင့် ၂၀၂၁ ခုနှစ်အထိ ဆက်လက် တာဝန်ယူနိုင်မည်ဖြစ်သည်။

သို့ရာတွင် ဝန်ကြီးချုပ်အာဘေး၏ လစ်ဘရယ်ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီမှာ အသစ် ထူထောင်လိုက်သော မျှော်လင့်ချက်ပါတီ ၏ ကြီးမားသော စိန်ခေါ်မှုကို မမျှော်လင့် ဘဲ ရင်ဆိုင်လာရသည်။

ဝန်ကြီးချုပ်အာဘေးမှာ ဝါရင့်နိုင်ငံရေး သမားတစ်ဦးအသွင်ဖြင့် စိန်ခေါ်မှုမှန်သမျှ ကို ကျော်လွှားလွန်မြောက်နိုင်အောင် ကြိုးပမ်းပေမည်။

ခိုင်မာတဲ့ ဦးဆောင်မှု

“မြောက်ကိုရီးယားရဲ့ ခြိမ်းခြောက်မှု အကျပ်အတည်းနဲ့ တွေ့ကြုံနေရချိန်မှာ တိုင်းပြည်ရဲ့ လူဦးရေတိုးမှုကျဆင်းနေပြီး သက်ကြီးရွယ်အိုဦးရေ အလွန်များပြားနေ ပါတယ်။ ဒီအခြေအနေကို မိမိအနေနဲ့ ရင်ဆိုင်ဖြေရှင်းသွားလိုပြီး ခိုင်မာတဲ့ ဦး ဆောင်မှုမျိုးပေးလိုတယ်” ဟု ဝန်ကြီးချုပ် အာဘေးက ပြောကြားသည်။

တစ်ဖက်တွင် အတိုက်အခံ ဒီမိုကရက် တစ်ပါတီအတွင်း အုပ်စုများ တကွတပြား ဖြစ်နေချိန်တွင် နိုင်ငံရေး အသာစီးရရှိနိုင် မည်ဟု ဝန်ကြီးချုပ်အာဘေးက မျှော်လင့် ထားသည်။

စီးပွားရေးတွင် ဝန်ကြီးချုပ်အာဘေးနှင့် နီးစပ်သူများ အခွင့်အရေးရနေသည် ဆို သော စွပ်စွဲသံများမှာ မြောက်ကိုရီးယား အရေး လွှမ်းမိုးလာချိန်တွင် မှေးမှိန်သွားခဲ့ ပြီး ပညာရေးနှင့် လူမှုဖူလုံရေး မြှင့်တင် နိုင်ရန် ယန်းငွေ နှစ်ထရီလီယံ (ဒေါ်လာ ၁၈ ဘီလီယံ) သုံးစွဲမည့် အစီအစဉ်သစ်များ ရေးဆွဲထားပြီဟုဆိုသည်။

ကလေးငယ်များ ပြုစုစောင့်ရှောက်ရေး၊ ပညာရေးနှင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ မြှင့်တင်နိုင်ရေးအတွက် ယင်းအစီအစဉ်ကို ယခုနှစ်ကုန်ထက် နောက်မကျဘဲ စတင်အကောင်အထည် ဖော်နိုင်ရန် ဝန်ကြီးအဖွဲ့ကို အာဘေးက ညွှန်ကြားထားသည်။

စီးပွားရေးကို နှိုးဆွပေးမည့် ယင်းအစီ အစဉ်ကို ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဧပြီလတွင် စတင် မည် ဘာဏ္ဍာနှစ်မှအစပြု၍ သုံးနှစ်တိုင် တိုင် အကောင်အထည်ဖော်မည်ဟု ဝန်ကြီး ချုပ်အာဘေးက စက်တင်ဘာ ၂၅ ရက်တွင် ကျင်းပသော အစိုးရအဖွဲ့၏ ထိပ်တန်း စီးပွားရေးကောင်စီ အစည်းအဝေးတွင် ပြောကြားခဲ့သည်။

ပညာရေးဆိုင်ရာ အသုံးစရိတ်များ ပိုမို သုံးစွဲရေး အပါအဝင် စီးပွားရေးကို နှိုးဆွ ပေးမည့် စီမံချက်များစွာကို အကောင် အထည်ဖော်သွားမည်ဟု ဝန်ကြီးချုပ် အာဘေးက ပြောကြားသည်။

ကိုအိကေးမှာ မြို့တော်တိုကျို၏ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးအဖြစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်

လျက်ရှိသူဖြစ်သည်။ ကိုအိကေးသည် ၁၉၉၃ မှ ၂၀၁၆ ခုနှစ်အထိ ဂျပန်အောက် လွှတ်တော်တွင် အမတ်တစ်ဦးအဖြစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သည်။

ကိုအိကေးသည် ဝန်ကြီးချုပ် ရှင်ဒိုအာ ဘေး၏ ဝန်ကြီးအဖွဲ့တွင် ကာကွယ်ရေး ဝန်ကြီးအဖြစ်လည်း တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ သေးသည်။ သို့ရာတွင် ယင်းရာထူး၌ ၅၄ ရက်သာ တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ပြီးနောက် ၂၀၀၇ ခုနှစ် ဩဂုတ်လတွင် ရာထူးမှ နုတ် ထွက်ခဲ့သည်။ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇူလိုင်လကုန် တွင် မြို့တော် တိုကျိုအုပ်ချုပ်ရေးမှူးအဖြစ် ရွေးချယ်တင်မြှောက်ခံရသဖြင့် မြို့တော် ၏ ပထမဆုံးသော အမျိုးသမီး အုပ်ချုပ် ရေးမှူးဖြစ်လာသည်။

စက်တင်ဘာ ၂၈ ရက်တွင် ဝန်ကြီးချုပ် အာဘေးက ပါလီမန်ကို ဖျက်သိမ်းလိုက်ပြီ ဖြစ်ရာ အမျိုးသားရွေးကောက်ပွဲ မဲဆွယ် စည်းရုံးရေးရာသီ စတင်နိုင်တော့မည်။

လူထုအတွင်း ရေပန်းစားသော တိုကျို အုပ်ချုပ်ရေးမှူးဖြစ်သည့် အားလျော်စွာ ကိုအိကေး၏ ပါတီသစ်က ဝန်ကြီးချုပ် အာဘေး၏ ပါတီကို ပေါ်ပေါ်ထင်ထင် စိန်ခေါ်လာပေလိမ့်မည်။ အောက်လွှတ် တော်ကို တရားဝင် ဖျက်သိမ်းကြောင်း ဖော်ပြသည့် သဝဏ်လွှာကို လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌက ဖတ်ကြားလိုက်ပြီးနောက် အောက် လွှတ်တော်အမတ်များက လက်သီးလက် မောင်းများတန်း၍ ‘ဘန်ဇိုင်း’ ဟူ၍ သုံးကြိမ် သုံးခါ ဟစ်ကြွေးခဲ့ကြသည်။ ဘန်ဇိုင်းဟု သော ဝေါဟာရမှာ အောင်ပြီဟုသော အဓိပ္ပာယ်ကိုဆောင်သည်။

ပါတီသစ်၏ စိန်ခေါ်သံ

ကမ္ဘာပေါ်၌ တတိယ အင်အားအကြီး ဆုံး စီးပွားရေးတည်ရာ ဂျပန်နိုင်ငံတွင် အောက်တိုဘာ ၂၂ ရက်တွင် ပြည်သူများ မဲရုံများသို့ သွားကြပေလိမ့်မည်။ ကိုအိကေး ၏ ထွန်းသစ်စ ပါတီဘက်မှ ဝါဒသဘော တရားရေးရာအရ သမိုင်းကြောင်းရှိသူ အမျိုးမျိုးဖြစ်သော အမတ်ဟောင်းများက ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ကြခြင်းဖြင့် ဝန်ကြီးချုပ် အာဘေးကို ရင်ဆိုင်ကြမည့်အသွင် ပြသ လျက်ရှိရာ “စိန်ခေါ်သံပေး နိုင်ငံရေး မဝေးတော့ပြီ” ဟု ကျွန်ုပ်ကျွေးရင့်မိပါ သတည်း။ ။

Ref : Japan's Abe kicks off difficult election battle (AFP)



ဓာတ်ပုံ- အောက်ဖိပီ

ကြေးငွေ

သိရှိနိုင်ရန်၊ ဥက္ကဋ္ဌရုံးမှဆောင်ရွက်ပေးပါ။ ကောသလတိုင်း၊ သာဝတ္ထိပြည်၊ စေတဝန်ကျောင်းတော်ကြီးအနီး



အသွယ်ခွန်ပေးပို့ခြင်း



အသွယ်ခွန်ပေးပို့ရန်အတွက် ဝန်ဆောင်မှုပေးပါမည်။

နှစ်ဆယ်တိုက်တွန်းချက်

မြတ်ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်များအတွက်... ဤသဘာဝဥက္ကဋ္ဌအား... မြတ်ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်များအတွက်... ဤသဘာဝဥက္ကဋ္ဌအား...



လက်ထုတ်ခွန်ပေးပို့ရန် ဝန်ဆောင်မှုပေးပါမည်။

Table with columns for service types, fees, and contact information. Includes items like 'အသွယ်ခွန်ပေးပို့ရန်', 'အသွယ်ခွန်ပေးပို့ရန်', etc.

ကျိက္ခမိမြို့ ဆုတောင်းပြည့်ရေလယ်ခံတော်ရှင်မြတ်ဘုရားကြီး၏

ဗုဒ္ဓပူဇော်ပွဲတော်ကျင်းပမည်... ကျိက္ခမိမြို့ ဆုတောင်းပြည့်ရေလယ်ခံတော်ရှင် မြတ်ဘုရားကြီး၏ နှစ်စဉ်ကျင်းပမြဲဖြစ်သော ဗုဒ္ဓပူဇော်ပွဲတော်ကို (၁၃၇၉ခုနှစ်၊ သီတင်းကျွတ်လဆန်း၁၄ရက်မှ လပြည့်ကျော်၅ရက်) (၄-၁၀-၂၀၁၇) ရက်မှ (၁၀-၁၀-၂၀၁၇)ရက်အထိ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

Advertisement for 'အာရုံစူးစိုက်' (Focus) featuring a star logo and text about a 10-day course.

Special Home Teaching advertisement listing MBA & BBA, LCCI, and MYOB courses.

Advertisement for 'ပျောက်ဆုံး' (Missing) regarding a person named MA-487749.

Advertisement for 'ကားမီးဖို' (Car Stove) with contact information.

Advertisement for 'တူနီတစ်ဆူ' (Tuni) with phone numbers 09 4200 35882 and 09 4200 35884.

Advertisement for 'ပြင်ဆင်မတ်စွပါရန်' (Renovation) with contact details.

Large advertisement for GOSHU A1 ECO BUSINESS CO., LTD. featuring 'Water Analysis Service In Yangon Industrial Zone'. Includes images of laboratory equipment and lists of services like 'LABORATORY ANALYSIS WORKS', 'WATER AND WASTEWATER TREATMENT', and 'CHEMICAL SUPPLY'.

သစ်တောနဲ့ သစ်ပင် ချစ်ခင်တဲ့ လူမျိုး သစ်ပင်ကို နှစ်စဉ်စိုက် ရွှေတိုက်ကိုစိုး

UPG UNITED PAINTS GROUP CO., LTD.

ISO 9001:2008 ISO 14001:2004 OHSAS 18001:2007



သီတင်းကျွတ်အထူးအစီအစဉ်

PREMIER

ORIENT Professional

နိစာ
၂၀
ဝယ်ယူတိုင်း
MPT ဖုန်းငွေပြည့်ကတ်
၅၀၀၀ ကျပ်
ရယူပါ။



နိစာ
၅၀
ဝယ်ယူတိုင်း
MPT ဖုန်းငွေပြည့်ကတ်
၅၀၀၀ ကျပ်
ရယူပါ။

ORIENT
Interior and Exterior Emulsion Paint



ကရပိတ



၁
ဂါလံ
ဝယ်ယူတိုင်း
MPT ဖုန်းငွေပြည့်ကတ်
၂၀၀၀ ကျပ်
ရယူပါ။



Promotion ကာလ ▶ ၁-၁၀-၂၀၁၇ မှ ၃၁-၁၂-၂၀၁၇



Congratulations

Pun Hlaing Siloam Hospitals Group

for being the first healthcare organisation in Myanmar

to achieve

Joint Commission International Accreditation (JCIA)

on 1st July 2017

Roche Diagnostics Division

www.roche.com

ACE[®] PE WATER TANK
KOREA HI-TECH

သန့်ရှင်းစေတီ ACE ရေတိုင်ကီ

- * ရေညှိတက်ခြင်းနှင့် ဘက်တီးရီးယား ဝိုးမွှားအန္တရာယ် လျော့နည်းအောင် ဝီပံထားပါသည်။ **Silver Nano treated BACTECIDE[®]**
- * မသောက်သုံးရေနှင့် အစားအသောက်ပစ္စည်းများ သို့မဟုတ်ရန် ၁၀၀% အထူး သင့်လျော်ပါသည်။ (အမေရိကန် FDA လက်မှတ်ရရှိပြီးယား ကုန်ကြမ်း)
- * နှစ်(၃၀)အာမခံပါသည်။
- * **Chemical Tank** အခြေအသုံးပြုလိုပါက သီးခြားမှာယူနိုင်ပါသည်။

နည်းပညာအသစ်ကြောင့် ကျန်းမာရေးနှင့် ညီညွတ်သည် ခိုင်ခံ့သည်

anti-bacteria မပြုလုပ်မီ → anti-bacteria BACTECIDE[®] ပြုလုပ်ပြီးနောက်

HORIZONTAL TYPE (အလျားလိုက်)
70, 110, 170, 220, 250 GAL

VERTICAL TYPE (ခေါင်လိုက်)
70, 110, 170, 220, 250, 400, 500, 600, 800, 1000, 1500, 2000 GAL

Ph: 01-3684743, 09-450048469, 09-443094221
အမြို့မြို့အနယ်နယ်ရှိ ကိုယ်စားလှယ်ဆိုင်များတွင် ဝယ်ယူရရှိနိုင်ပါသည်။

ရန်ကုန်မြို့တွင် အထောက်အပံ့ပေးပါမည်။

BRAINWORKS - 21st Century Systems, Curriculum and Pedagogy that Empower 21st Century Students

Pre-School ✓
Primary ✓
WISE Classes ✓
(Sat-Sun)

"Fit Brains Gain More"
BRAINWORKS
K-12 INTEGRATED

TOTAL LEARNING ACADEMY

Tamwe	41st Street	Kyi Myin Daing	Bayint Naung	Aung Zeya	Thingangyun	Taunggyi	Kemayut	North Dagon
01 401592 - 4	107-115 41 st St.	17 U Lu Ni St.	47 Paduk Lane (2)	54 Aung Zeya St.	1 Thungmyathar St.	34/11 Kambonza St.	88/4 Chomaha St.	214 U Aun St. 40 St.
	01 376010, 376022	01 2300 715 - 6	09 731 43380	09 262934441-2	01 8591380 - 3	061 206841-4	09 31714586	09796206884

www.brainworks-total.com

ထက်ဆောင်မြင်သူတို့စုဝေးရာ...

မဟာ

အဝေးသင်တက္ကသိုလ်သင်တန်း

ဝတ်စုံနှင့် ဝတ်စုံဝတ်စုံဝတ်စုံဝတ်စုံ ဝတ်စုံဝတ်စုံဝတ်စုံဝတ်စုံ
အနီးကပ်ရက်ပြတ်သင်တန်း

(၃.၀၀. ၂၀၀၇ မှ ၃၃.၀၀. ၂၀၀၇ ဇန်နဝါရီ)

အမှတ် - ၀၁(A)၊ မြေညီထပ်၊ လှည်းတန်း (၀)လမ်း၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊
ဖုန်း ၀၁-၅၀၄၈၆၁၊ ၀၁-၅၀၄၃၆၀၊ ၀၁-၂၃၀၄၃၅၄၊ ၀၉-၄၃၁၆၀၁၃၅။

ri, pEjpfyejwEbpfwEbpfvbpfb0opt

ကြေးမုံ

“ဗွေးနေ့ဆုတောင်း”

ဒေါက်တာထွန်းဇော် (ညွှန်ကြားရေးမှူး FDA) နှင့် ဒေါ်တင်စပယ် တို့၏ သားများ ဖြစ်ကြသော မောင်လင်းထက်ဟိန်း နှင့် မောင်အောင်ကျော်ဟိန်း တို့၏ အောက်တိုဘာလအတွင်း ကျွေးမွေးရေးအဖွဲ့များတွင် စိတ်၏ချမ်းသာခြင်း၊ ကိုယ်၏ချမ်းသာခြင်းနှင့် ပြည့်ဝကြပါစေ။ သူငယ်ချင်းများ။

ရွှေလမ်းညွှန် Oct 4-27... 57000... 37000 (12 နဲ့ 1 နဲ့ Free) 09-420087371, 09-259302029... မြင့်မိုရ် CAR RENTAL... ALPHARD, HIACE (အိတ်တို) 09-5191361, 09-765191361

ဓမ္မာဓိဓာန် ဆုတောင်းလွှာ... (Wealth Gate Co.,Ltd Managing Director) ... Wealth Gate Co.,Ltd (ဝန်ထမ်းမိသားစု)

ဒါရိုက်တာ ညိုမင်းလွင်၏ ပထမဆုံးရုပ်သံဇာတ်လမ်းတွဲ... မိကျွန်သေတ္တာ... ONLY ON MWD DOCUMENTARY... MWD DOCUMENTARY မှ ၂-၁၀-၂၀၁၇ ကစပြီး အပတ်စဉ် တနင်္လာနေ့ ည ၈:၀၅ နာရီတွင် စတင်ပြသမည်... Smart Phone ဆက်သွယ်ရန်

မင်္ဂလာပါ... 09-450042704, 09-250095116, 09-420086296

ရောင်ခြည်ထစ်... 09-450454771, 09-450454772, 09-450454773

INTERIOR DESIGN & DECORATION... KEK... We Specialize in... Iron Window, Iron Door, Iron Gate Door, Iron Slide Door, Iron Verandah, Iron Handrail, Iron Sunshade, Iron Stair, Iron Accordion Door, Wrought Iron Fencing Railing and... 09-777 251 654, 09-777 251 655, 09-777 251 667, 01-860 30 89

M.E.E.G... Construction Design Training & Service Center... Design Engineer... Construction Design (HLC) Course... #104, Moe Sandar Condo, Moe Sandar Street, Kamayut Township, Yangon. PH: 01512476, 09965140118, 09765140118, 095140118

GDC Modern Co., Ltd. Aluminium window, Door product & Services... ၁။ ပစ္စည်းအရည်အသွေးအာမခံ။ ၂။ နောက်ဆုံးပေါ်စေတီမှီခေါ်ကြိုးများဖြင့် ထုတ်လုပ်မှု။ ၃။ နှစ် (၄၀) ကျော်အတွေ့အကြုံရှိ စင်ကာပူကျွန်းကျပ်ပညာရှင်များ၏ နည်းပညာပံ့ပိုးမှု။ ၄။ Singapore BCA လက်မှတ်ရကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များ၏ လက်ရာ။ ၅။ Design နှင့် Budge အပေါ်မူတည်ပြီး ရွေးချယ်နိုင်သော ဖြတ်တင်းတံစား Series (၅) မျိုးနှင့် Tempered Door, Partition များ။ ၆။ အမေ့ဝန်ဆောင်မှုဖြင့် အိမ်တိုင်ရာရောက်တိုင်တာခြင်း၊ ဇနီး၊ မှန်းကုန်ကျခွင့် တွက်ချက်ပေးခြင်း၊ Design ကူညီပံ့ပိုးခြင်း။ ဆက်သွယ်ရန် - အမှတ်(၂၁၂) ရွှေဂုံတိုင်တာဝါအရေ ရွှေဂုံတိုင်လမ်းမ (MPT ရုံးချုပ်ရှေ့)၊ ဝေဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။ Ph: 09-960188922, 09-964321988, 01-558228 Email: gdc.purchase@gmail.com

◆ လူကြီး၊ ခေါင်းတို၊ မိလိတ်အုပ်စုများ၏ အကောင်းဆုံး ဝန်ဆောင်မှုဖြင့် ဖြေရှင်းပေးမည့် GDC... - အကောင်းဆုံးအရည်အသွေး၊ လေလွင့်မှုအနည်းဆုံး System, - ဘီးချော်မထွက်နိုင်ခြင်း၊ ရေမယိုစိမ့်စေခြင်းနှင့် သက်တမ်းကြာရှည်စွာ အသုံးပြုနိုင်ရန် ထုတ်လုပ်ထားသော သံစက်၊ - ထုတ်လုပ်တပ်ဆင်သူများ လွယ်ကူ အဆင်ပြေစွာ တွက်ဖြေလိုက်စေမည့် Minimalist Design "E Series" Sliding Window Frame များကို အမြို့မြို့အနယ်နယ်သို့ ထုတ်လုပ်ပေးခြင်းဖြင့် ရောင်းချပေးကြောင်း သတင်းကောင်းပါးအပ်ပါသည်။

Pa^{am}myarfm Radio Station



ပတ္တမြား FM ကို (၈) နှစ်တိုင်တိုင်

**စဉ်ဆက်မပြတ် နှစ်ချိက်စွာအားပေးကြသော အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ ပရိသတ်များ
ကြော်ငြာထည့်သွင်းကြပါသော စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များ၊ အသိပညာရှင်၊ အတတ်ပညာရှင်များ
အနုပညာရှင်များအားလုံး ကိုယ်စိတ်နှစ်ဖြာကျန်းမာချမ်းသာ၍ အောင်မြင်တိုးတက်မှုများကို
နှောင်နှစ်ပေါင်းများစွာတိုင် အထူထူကွ လက်တွဲဆောင်ရွက်နိုင်ပါစေကြောင်း
ဆုမွန်ကောင်းတောင်းအပ်ပါသည်။**

ပတ္တမြား FM မိသားစု

ကြော်ငြာ

FORWARD Travel & Tour Co., Ltd

ချောင်းသာ/ငွေဆောင် Package စီစဉ်ပေးသည်။

- ကျိုက်ထီးပို့ဆောင်နိုင်ပြီးရေတံခွန် (နေ့ချင်းပြန်-ရက်ပြင်း)
- ပုဂံ၊ ညောင်ဦး၊ ပုဂံ၊ စွယ်စောက်လေးဆူ(၃)ရက်
- မန္တလေး၊ ပြင်ဦးလွင်၊ စစ်ကိုင်း (၄)ရက်
- တောင်ကြီး၊ အင်းလေး၊ ရွာငံ (၄)ရက်
- ပြင်ဦးလွင်၊ မိမိအောက်၊ အင်းဝ (၃)ရက်

Oct 3, 4 နေ့စဉ်

ဧည့်သည်များ စီစဉ်ပေးသည်။

ဧည့်သည်တော်များ အသင့်ပြင် ဟိုတယ်တည်း။ စားသောက်ဆိုင်ကျေး၊ အားလုံးစီစဉ်ပေးပေးပါမည်။ ယခုသည့်စီစဉ်မှုအောင်မြင်စေရန်အတွက်

09259259180, 09259259181, 09259259182

မီး ဘေး ရှောင် မ လောင် ခင် တား

Myanmar Culture Land Travels & Tours

အာရှတိုက် ဝေးခရီးစဉ် (၃ရက်)	Oct-3, Nov-2	၁၅၀,၀၀၀ကျပ်
အာရှတိုက် ဝေးခရီးစဉ် (၄ရက်)	Oct-14, 21, 28	၂၅၀,၀၀၀ကျပ်
အာရှတိုက် ဝေးခရီးစဉ် (၅ရက်)	Oct-14, 21, 28	၃၅၀,၀၀၀ကျပ်
အာရှတိုက် ဝေးခရီးစဉ် (၆ရက်)	Nov-2, 10	၄၅၀,၀၀၀ကျပ်
အာရှတိုက် ဝေးခရီးစဉ် (၇ရက်)	Nov-2, 10	၅၅၀,၀၀၀ကျပ်

Oct 25 မတိုင်မီ လက်မှတ်ထည့်သွင်းရန် 5% Discount

ဖုန်းနံပါတ်- 799601087, 09-44549946, 09-37560332, 09-251045076

မင်းဗိဿ၊ မင်းတင်၊ မင်းအေးလည်၊ ချစ်တင်

ဆရာဦးမင်းဇော် (သင်္ချာ) B.E.(Civil)

၁၀ တန်း အထက်ပိုင်း **၅ လပြတ်**

၈ တန်း သင်္ချာသီးသန့်

Oct(10) ရက်စပည်း၊ ကျောင်းအပ်လက်ခံပြီး အထူးအားပေး - (၅)လပြတ် ငွေခမ်းအထူး အထူး(၆၅) ရေတိုက်လမ်း၊ ယွန်တောင်ညီနွယ်၊ ဖုန်း 09-421066545

မွေးနေ့ဆုမွန်လွှာ (၁-၁၀-၂၀၁၇)

အောက်တိုဘာလ (၁)ရက်နေ့တွင် ကျွန်ုပ်တို့သည်

Star Space Media & Advertising Co., Ltd မှ

Chief Executive Officer တစ်ဦး ဝေဇူဝေဝေဝေ ၏

မွေးနေ့ပွဲသည် နောင်နှစ်ပေါင်းများစွာ စိတ်အေးချမ်းသာခြင်း၊ ကိုယ်အကျန်းမာခြင်းနှင့်အတူ နေ့ရက်တိုင်းကို စိတ်ကြည်လင်ပျော်ရွှင်စွာ ဖြတ်သန်းနိုင်ပါစေ

သဘောလိုအပ်ချက်များအားလုံး စတင်တစ်ကြိမ် ပြည့်စုံအောင်မြင်ပါစေလို

ထူးတောင်းပေးစွာ ပို့သပေးပါမည်။

ခွင်ဝင်လေးစားစွာဖြင့် ဝန်ထမ်းများ (Star Space family)

SAMSUNG DAY | October 2017

အောက်တိုဘာလအတွက် အထူးလက်ဆောင် **1.10.2017~5.10.2017**

Samsung Smartphones နှင့် Tablets တွေ ဝယ်ယူပြီး လက်ဆောင်များ ရယူလိုက်ပါ...

- ကျပ် ၅၀၀,၀၀၀ အထက် ဝယ်ယူသူတိုင်းအတွက်
 - Backpack
 - Phone Holder
- ကျပ် ၂၀၀,၀၀၀ မှ ၅၀၀,၀၀၀ အထိ ဝယ်ယူသူတိုင်းအတွက်
 - Backpack
- ကျပ် ၂၀၀,၀၀၀ အောက် ဝယ်ယူသူတိုင်းအတွက်
 - Drawstring Bag
 - Bluetooth Speaker

ခန္ဓာသန်စွမ်းစိတ်ရွှင်လန်းဖို့ 'အော်ဂျာမင် - ဂျီ' ကို သောက်ကြပါဖို့ ...

Oramin-G Soft Cap. (with Ginseng) 30 Soft Caps.

အပြင့်မားဆုံးစွမ်းအားကို အကောင်းဆုံးပြသနိုင်ဖို့ အလိုအပ်ဆုံးအားထေး

Oramin-G

Manufactured by Pacific Pharmaceuticals USA, Inc. 11380 7th Street, Rancho Cucamonga, CA 91767, USA For Pacific Pharmaceuticals Pte Ltd.

www.seingayhar.com | Visit  www.facebook.com/seingayhar for more updates.

Sein Gay Har THADINGYUT SPECIALS



ထိတမ်းထျတ်ချိန်မှာ ကြည်နူးချမ်းဝေ့ကြပါစေ...

Hot Line : 09-440-975-474



Food & Nutrition

RS Refined Sunflower Oil 5L

Sunday
Cereal Drink 25g x 30 Sachets



Buy 1 Get 1 Free

Julie's
Melodies Assorted Biscuits 600g



4,350 Ks
3,800 Ks

Jacob's
Original Cream Cracker 750g



8,600 Ks
7,900 Ks

Shoon Fatt
Popcorn Crackers 900g



6,100 Ks
5,600 Ks

RS
Refined Sunflower Oil 5L



13,000 Ks
9,800 Ks

Travel Accessories

Nanxing
Luggage 2173 24"



23,000 Ks
21,500 Ks

5,000 Ks



12,000 Ks
9,500 Ks



Children's Wear

Children Sweater



6,000 Ks
4,000 Ks

Children Girl Gown



4,500 Ks
3,300 Ks

Children Boy One Set



6,300 Ks
5,500 Ks

Men's Wear

Foot Wear



17,000 Ks
14,000 Ks

Men's Short Pants



9,500 Ks
7,500 Ks

Men's Jean Long Pants



10,800 Ks
8,200 Ks

Men's T-Shirt



9,000 Ks
8,000 Ks

Men's Aller Shirt



9,500 Ks
8,500 Ks

Smayang
Hot Chicken Flavor Ramen 140g



4,500 Ks
1,300 Ks

Khao Shong
Instant Coffee Mixture 200g



5,500 Ks
5,000 Ks

Hosin



11,000 Ks
8,000 Ks

Old Town
3 in 1 White Coffee 520g



7,000 Ks
6,500 Ks

Queen
Concentrated (Pine, Lime, Grape, Raspberry, Pineapple, Orange, Strawberry) 720ml



3,200 Ks
2,600 Ks

GP
Smart Watch



BUY 1 GET 10% OFF
BUY 2 GET 25% OFF

FUJI
Fuji Air Cooler AC-4



98,840 Ks
62,000 Ks

TOSHIBA
Toshiba Fully Auto Washing Machine AW-E30SL



160,000 Ks
138,000 Ks

SHARP
Sharp Refrigerator



316,700 Ks
296,000 Ks

8,000 Ks
8,500 Ks



Electronics & Digital

Nakita
Jar Pot Kk 839PT 1.5L 730W



27,800 Ks
24,750 Ks

Kangaroo
Induction Cooker 200W 88Q



Buy 1 Get 1 Fry Pan

63,000 Ks
54,000 Ks

Samsung
Refrigerator RR 194 1085SA



366,000 Ks
248,000 Ks

Korea Queen
Mineral Water Purifier 32L



40,000 Ks
37,000 Ks

10% off



10% off



မိတ်ကြေးပေးရန်အတွက်
BUY 50,000 Ks GET 3,500 Ks Coupon
BUY 100,000 Ks GET 10,000 Ks Coupon
ကျွန်ုပ်တို့၏ဝက်ဘ်ဆိုက်တွင် အသုံးပြုနိုင်ပါသည်။

Home Goods

Iron Double Bed
1250



131,000 Ks
105,000 Ks

Iron Cupboard
FYD W-011



145,000 Ks
124,000 Ks

Rocky Chair
801,802,803



28,500 Ks
24,500 Ks

Women's Wear

Hand Bag



9,000 Ks
7,000 Ks

8,500 Ks



23,000 Ks
17,000 Ks



Glasslock
Buy 2 Get 1



Women's Blouse



4,000 Ks
3,000 Ks



သီတင်းကျွတ်ပွဲတော် အခါသမယတွင် **MAZDA CX-5** ရဲ့ **SKYACTIV TECHNOLOGY** ကို လေ့လာခံစားရင်း သွားလိုရာခရီးသစ်တွေဆီ အရောက်သွားလိုက်ပါ။

US\$ 54,999 (YGN LICENSE)



✓ FREE SOLAR FILM INSTALLATION (JAPAN TECHNOLOGY)

TOP UP US\$ 999 FOR YGN LICENSE

(VALIDITY TILL - 08.10.2017)

Distributed by Automobile Alliance Co., Ltd. and Serviced by Cycle & Carriage Automobile Myanmar Co., Ltd.

Yangon - No. 96 Kabar Aye Pagoda Road, Sayar San Quarter, Bahan Township. Hotline : 01 554633, 09 260259991

Mandalay - No. 10(A), The Corner of 77th & 35th street, Maharaungmyay Township. Hotline: 09 456 1111 04, 09 456 1111 05



ဆရာအာသာ၏ သင်ကြားမှု(၂၆)နှစ်ပြည့် အထူးအစီအစဉ်
SUCCESS Language Academy လှည်းတန်းကျောင်းခွဲ

ကျောင်းသားသစ် (15% Discount) နှင့်
 ကျောင်းသားဟောင်း (ပုံမှန် Discount + 15%)
 (ယနေ့မှစ၍ အောက်တိုဘာလကုန်ထိ)

(ပြိုင်လယ်ကျောင်း) အမှတ်(၁၁၉) Y.W.C.A
သို့ကလေးစေ့လမ်း

392048, 202046, 256954

BASIC ENGLISH SPEAKING 10-11:30 (Mon-Thurs) 16 Oct 1-4:00 (Sat+Sun) 21 Oct 6-7:30 (Mon-Thurs) 23 Oct	BASIC FOUR SKILLS ENGLISH 7:30-9 (Mon-Thurs) 9 Oct 1-4:00 (Sat+Sun) 14, 29 Oct 1-2:30 (Mon-Thurs) 23 Oct	BASIC WRITING 3:30-5 (Mon-Thurs) 25 Sep 1-2:30 (Mon-Thurs) 9 Oct	PRE-INTERMEDIATE (4 SKILL ENGLISH) 1-2:30 (Mon-Thurs) 9 Oct 3:30-5 (Mon-Thurs) 16 Oct 1-4:00 (Sat+Sun) 21 Oct	INTERMEDIATE (ACADEMIC ENGLISH) 2-5:00 (Sat+Sun) 14 Oct 10-12:00 (Mon-Thurs) 23 Oct	VOCAB ENRICHMENT 3:30-5 (Mon-Thurs) 16 Oct	BASIC GRAMMAR 9-12:00 (Sat+Sun) 7 Oct 7:30-9 (Mon-Thurs) 23 Oct	BASIC ENGLISH SPEAKING 6-7:30 (Mon-Thurs) 16 Oct 3:30-5 (Mon-Thurs) 23 Oct 7:30-10:30 (Sat+Sun) 29 Oct	PRE-INTERMEDIATE (4 SKILL ENGLISH) 7:30-9 (Mon-Thurs) 23 Oct 3:30-5 (Mon-Thurs) 30 Oct	INTERMEDIATE (ACADEMIC ENGLISH) 9-12:00 (Sat+Sun) 7 Oct 3:30-5 (Mon-Thurs) 9 Oct	IELTS (Preparation) 1-3:30 (Mon-Thurs) 9 Oct IELTS (Reading + Vocab) 1-3:00 (Mon-Thurs) 30 Oct	IELTS (Preparation) 1-4:30 (Sat+Sun) 14 Oct
--	--	---	---	--	--	--	--	---	---	---	---

ဦးထွန်းလင်းမြို့လမ်း အမှတ် ၅ (B-1) ဒုတိယထပ် (လှဆန်းယုတ်တိုက်)
09 443001453, 01-503472, 09 30775232

MBA
 BBA, EMBA, PhD

- Master of Business Administration
- 18 Months (5 Semesters)
- 11 Subjects + 1 Project Paper
- Weekend Classes (Once in every 6 weeks Only)
- Awarded by Asia e University, Malaysia, recognized by 35 ACD Countries
- Education Loan from CIBBANK Available

START YOUR MBA JOURNEY TODAY FROM AS LOW AS MMK300,000!

ENROLL NOW TILL 23rd OCTOBER 2017

09254045682 / 09972656540 / 01667009

Official Overseas Campus of Asia e University, Malaysia. www.aou.edu.my

ကုသိုလ်လည်းရ... လက်ဆောင်လည်းရ...

မြန်မာပြည်တွင် "ဝတ်မုန့်ဆုံး" တစ်ဦးတည်း "Organic" လက်မှတ်ရ သဘာဝပေါ်ဆန်းပစ္စည်းစစ်စစ်

သီတင်းကျွတ်ရက်ပြတ် အခါသမယတွင် လူကြီးမိဘ သိုင်းဘွားများအား ကန်တော့၍ ကျန်းမာရေးနှင့် ညီညွတ်သော သဘာဝ Certified Organic ပေါ်ဆန်းပစ္စည်း စစ်စစ်နှင့် ကုသိုလ်ပြုကြပါစို့.....

"Certified Organic" ဆန်(၂၇)ပြည်(၁)တိတ်ဝယ်ပြီး Slimbag(၁)လုံးလက်ဆောင်ရယူပါ။

Promotion Period ၁-၁၀-၂၀၁၇ မှ ၃၁-၁၀-၂၀၁၇ အထိ
 Ph: 221834, 09-785150525, 09-5150525

ဟန်ဂျ (HANGUK) ကိုရီးယားဘာသာစကားသင်တန်း

အထူးသင်တန်းခရီး (၁) သိန်းကျပ် (အပြစ်) EPS

စနစ်ပြန် တိုရီးယားနိုင်ငံတွင် အလုပ်လုပ်ပြီးလစာ (၁၅) သိန်းခွင့်အထက် ရရှိနိုင်မည့် အခွင့်အလမ်း

www.facebook.com/HANGUK Korean Languages Center
 (09-784899914, 09-784899915)

IGCSE edexcel

အသက် 15 နှစ်အထက်ရှိသူတို့
 IGCSE မှတ်တမ်းရယူနိုင်
 နိုင်ငံတကာအသိအကျွမ်း UK သို့မ
 Master နှင့် PhD ဝါတ်တစ်ခု
 မှာမှ တစ်ခုအတွက် Text book,
 Revision Guide နှင့် Past Paper
 များကို နှစ်ပေါင်းကြိုဆောင် ကျင့်
 ဆောင်နိုင်

- Free study guide
- Free school fees for second year
- Guarantee to get A and A*
- Refund policy for not achieving good grades

အခြားအသေးစားကျောင်းများတွင်
 မရနိုင်သည့် အထူးအခွင့်အလမ်း

"Better English For a Smarter Life"

ဦးရဲဇော်လတ်
 M.A(UFL), MBA(UTCC)

APPLIED GRAMMAR & SPOKEN ENGLISH
SPECIAL ENGLISH COURSES

တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းအခြေခံအားဖြင့် အထူးအစီအစဉ်

Basic 4 Skills Intermediate 4 Skills
 Advanced 4 Skills

October (8) Open!

09-73175231, 09-5057138

ဂုဏ်ထူး A နှင့် A* များရရှိရန် အားပေးသည့်
 Exam Result အထောက်အကူ School fees ချွေချိတ်ပေးပါ

No. 704, Yachuan Housing, Yachuan Road, Sout Okkalapa Township
 Ph: 09 799 24 24 31, 09 448 331 664

ရုပ်ရှင်မြေပြား

ထွက်ပါပြီ

အသက် ၅ နှစ်အထက်ရှိသူများအတွက်
 "သားလိဟု" ရုပ်ရှင်မြေပြား

09 5263044, 09 5263059

စစ်ကိုင်းတောင်ရိုး(ဝါးချက်) ဇီဝိတဒါနသံယာဆေးရုံ
ခွဲစိတ်ကုသရေး အထူးအစီအစဉ် (၁၀/၂၀၁၇)

စစ်ကိုင်းမြို့၊ စစ်ကိုင်းတောင်ရိုး(ဝါးချက်) ဇီဝိတဒါနသံယာဆေးရုံကြီးတွင် အီတလီ နိုင်ငံမှ ခွဲစိတ်အထူးကုဆရာဝန်ကြီး၊ ဒေါက်တာတော်ဘင်ဆန်း၊ အစွဲနှင့် ဆေးရုံဝန်ထမ်းများ ပူးပေါင်း၍ ၂၀၁၇ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလ ၂၂ ရက်မှ ၂၇ ရက်အထိ အောက်ဖော်ပြပါ ရောဂါများကို စစ်သေး ခွဲစိတ်ကုသပေးပါမည်။

- ၁။ သည်းခြေအိတ်ကျောက်တည်ခြင်းရောဂါ (Gall Stone) (ဝမ်းဗိုက်တွင်ခွဲစိတ်မှန်ပြောင်းစက် Laparoscope ဖြင့် ကုသပေးပါမည်။)
- ၂။ အူကျရောဂါ (Hernia)
- ၃။ ခြေထောက်သွေးကြောထိုးရောဂါ (Varicose Vein)
- ၄။ လည်ပင်းကြီးရောဂါ (Goitre)
- ၅။ မုတ္တရောဂါ (Hydrocele)
- ၆။ ဝရင်ဂျီနာ (F.L.A)
- ၇။ လိပ်ခေါင်းရောဂါ (Pile)

ကုသမှုခံယူလိုသော လူနာများသည် ကြိုတင်စစ်သေး/စစ်ဆေးရန် လိုအပ်ပါသဖြင့် ဆေးရုံ ဝန်ထမ်းများမှ နေ့စဉ် နံနက် ၈ နာရီမှ ၁၂ နာရီ၊ မွန်းလွဲ ၂ နာရီမှ ညနေ ၄ နာရီထိ ကြိုတင် စစ်သေး/စစ်ဆေးပေးပြီး ခွဲစိတ်အထူး ကုဆရာဝန်ကြီးများနှင့် ဆက်လက်ကုသနိုင်ရန် ရက်ချိန်းပေးပါမည်။

(မိမိတို့၏ ဆေးမှတ်တမ်းများနှင့် ယခုသောက်နေသော ဆေးများရှိပါက ယူဆောင်လာခဲ့ပါ။)

ကုသမှုအစီအစဉ်ကို သိရှိလိုပါက ဆေးရုံခန်း ၀၉-၄၅၀၂၀၀၇၇၇၊ ၀၉-၄၅၀၂၀၀၇၇၇ သို့ နှစ်ချိန်းအတွင်း ဆက်သွယ်မေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

ဆေးရုံကြီးကြပ်ထောက်ပံ့ရေးအဖွဲ့

ဦးကြည်ဦးသောင်း M.A Teaching of English as a Foreign Language
 Dip. English Language Teaching Methodology
 (ဆေးတက္ကသိုလ်လက်ထောက်ကထိကဟောင်း)

Must ENGLISH LANGUAGE CENTRE

- M.Med Sc Entrance For Doctors and other Health Professionals
- INTENSIVE EXAM PREPARATION COURSE (OCTOBER)
 From 7.10.2017 (Sat) to 24.10.2017 (Tue) (4 weeks)
- M.Med Sc Exam Practice (ပုံမှန်သင်တန်းတက်ရောက်ပြီးသူများအတွက်သာ)
 Section (A) Thu/Fri 5:00 - 7:00 PM (Starts 6th Oct)
 Section (B) Sat/Sun 4:00 - 6:00 PM (Starts 7th Oct)

English is a *Must* for everyone. *Must* is a *Must* for the learners of English.

32 A (ဒုတိယထပ်) ရွှမ်းကုန်းလမ်း၊ မြေဦးကုန်း၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့
 Ph : 09 5043424, 09 73152995, 09 73099562

AA ယုတ်တင်သင်တန်း

အလုပ်တက္ကသိုလ်သင်တန်းတက်လိုသူ
 တစ်နေ့ (၁) နာရီသာ အချိန်ပေးပါ။
 ဘယ်အထက်တန်းသင်တန်း
 09-43158309, 09-254051328
 09-782793551

မိုင်ရှင်ကိုယ်တိုင်ခရောင်းမည့်
 ဗိုက်ခန်း/တေး(စမ်းစစ်/Taxi)ဖြင့်လဲမည်။
 (၁) ကော့ဖွန်မြို့နယ်(အဝင်)ဥယျာဉ်မြေ (၁.၅ဧက) မြို့လယ်နယ်နယ်စပ်အကျား
 (၂) မြေဦးသားမြို့နယ်(အဝင်)မြေ (၂၀)ဧက၊ သစ်တော(ခင်း)မြေ(၅၀၀၀၀)မေ့ မှမ်းမြေ
 တစ်ကွက်လျှင်ခရောင်းမရန်(သိန်း ၂၅၀) စုန်း-၀၉-၅၀၀၉၄၆၅၉

STUDY USA
HIGHER EDUCATION FAIRS, 2017

Organized by **Academics International** **Capstone**
 Reaching New Heights

Yangon, October 9th
 Novotel Yangon Max Hotel

Mandalay, October 11th
 Sedona Hotel Mandalay

Participating Universities:
 St. Thomas, Penn GSE, University of Central Missouri, University at Buffalo, CSP, TROY University, Valencia College

Organized by **Academics International** **Capstone**
 Reaching New Heights

- ★ Meet University Reps. for Advice
- ★ Learn Admission, Scholarship Opportunities
- ★ Internship and Jobs Opportunities
- ★ EB5 Program: Find out how the whole family can get US Green Card

Academics International, Diamond Condominium, Tower A, Hledan Pyay Road, Yangon
 09 450 634 4 02, 403, 404 fb.com/academics.intl/

ကြေးမုံ

လေဆိုးတွေကိုဖျက်၊လေကောင်းတွေကိုထက်၊ဘာစင်ကြယ်လေသက်
 သဟဇာတဆက် ဆေးခွဲယထက်ပြက် သုံးစွဲသူတိုင်းကျင့်သက်
မိန့်ဘယတ် လေကြွေဆေး နှင့် ဆေးဝတ်
 ဘာစင်ကြယ်၊ရင်ပြည့်ရင်ကပ်၊ငယ်ထိုငယ်ထိုးငေး၊ဘက်ဝမ်းစာဝမ်းစုတ် ငုတ်ဖျား ချုံးချိန်င်ပါသည်။

ပျားနာကိုက်ခဲ တုပ်ကွေးပျောက်လို့ နာမည်ကျော်
 ဆေးဝမ်းထက်လို့ နာမည်ကျော် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဆက်စွဲမို့
မိန့်ဘယတ် နေ့နီကျော်
 အမျိုးသမီးများသွေးသားနှင့်ပတ်သက်၍ ကိုက်ခဲခြင်းကင်းပြီး သွေးသားစိုပြည် လှပစေပါသည်။

WM Water Company Limited

"သင်နှင့် သင့်ပတ်ဝန်းကျင်အတွက် မရှိမဖြစ်လိုအပ်သည်"  WM Water Company Limited "Kubota Johkasou ရေဆိုးသန့်စင်စက်"

Kubota JOHKASOU
 Waste water Treatment System
 (Japanese Technology)

" မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဈေးကွက်ရှယ်ယာ အများဆုံးနေရာယူထားသော "
မိလ္လာကန်အစားထိုး Kubota Johkasou ရေဆိုးသန့်စင်စက်ကို သုံးကြပါစို့။

Ecologically Clean

 Water Treatment System

Bio Chemical Oxygen Demand (BOD) ကို ၉၀% အထိလျော့ချပေးနိုင်သည့် တစ်ခုတည်းသော ရေဆိုးသန့်စင်စက်အား
အစဉ်တစိုက် ဝယ်ယူအားပေးကြသော မိတ်ဖောင်းမိတ်သစ်များအားလုံးကို
ဝါကျွတ် အခါသမယတွင် စိတ်၏ဈမ်းသာခြင်း၊ ကိုယ်၏ကျန်းမာခြင်းနှင့် ပြည့်စုံကြပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်းတောင်းအပ်ပါသည်။



Hotline: 09-260044066, 09-252347774
Email-ayeam@waminn.com, wmwatersales@waminn.com
No.116, Thamine Station Road, Quarter 2, Mayangone Tsp, Yangon, Myanmar

KEMBANGAN UHC HOSPITAL
 ကံဘင်္ဂါန် ယူစီစီ ဟော့ပီတယ်

- သမားတော်ကြီးများနှင့် တိုင်ပင်ဆွေးနွေးနိုင်ခြင်း
- အထွေထွေရောဂါများ ကုသပေးခြင်း
- ပင်တိုင်သမားတော်နှင့်တိုင်ပင်ပြီး ကျန်းမာရေးအတွက် ပုံမှန်ဆေးစစ်ခြင်း
- ကင်ဆာဝန်ဆောင်မှုများ စိတ်ငြိမ်အေးချမ်းစွာ ဆေးကုသနိုင်ခြင်း
- ကူးစက်ရောဂါများ ကြိုတင်စစ်ဆေးခြင်းနှင့် ကာကွယ်ဆေးထိုးခြင်း
- ပြည်ပအလုပ်အကိုင် ဝန်ထမ်းများ လုပ်ငန်းခွင်အကြီးနှင့် နှစ်စဉ်ဆေးစစ်ခြင်း
- အရောင်ပိတ်မှု၊ ခြင်္သေ့ရောဂါ၊ အတွင်းလူနာ ကုသစောင့်ရှောက်မှုများ
- အိမ်တွင်ရောဂါ ကုသစောင့်ရှောက်မှုများ နှင့် ဓါတ်ခွဲခန်းဝန်ဆောင်မှုများ

20% off
 (1-10-2017) မှ (8-10-2017) သတိ

Kembangan Group Of Medical Centres facebook
 ကို Like လုပ်ခြင်းဖြင့် သတိပေးစာပေးနိုင်ပါသည်။

အမှတ်- ၄၃၉/၄၄၀ တက္ကသိုလ်ရိပ်သာလမ်းသစ်၊ လောက်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့ **Kembangan Group of Medical Centres** ☎ 09 772 458 811 , 09 448 026 187 (ကံဘင်္ဂါန်-ပုဂံတန်း)
 အမှတ်- ၃/၃၂၃ ရပ်ကွက်၊ သံသရာလမ်းမကြီး၊ သုတက္က သယ်နီကျွန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့ **Kembangan-Burwunna** ☎ 09 778 527 793 , 09 778 527 784 (ကံဘင်္ဂါန်-ဗဟု)
 အမှတ်- ၁၁/၂၆ တွဲဆည်ကန် (၉)လမ်း၊ ရွှေမြို့သာယာရပ်ကွက်၊ ပြည်ကြီးတန်းမြို့နယ်၊ မန္တလေး **Kembangan Mandalay** ☎ 09 962 565 562 , 09 962 565 561 (ကံဘင်္ဂါန်-မန္တလေး)

H & K MEDIA SOLUTIONS
 Construction Drawing များ ပြင်ပုံများ A0 ဆိုက်ထီ
 ပုံထုတ်၊ ပိတ္တူ၊ ကောင်စက် အရောက်ရှိ ဝန်ဆောင်မှု

H & K Media Solutions
 Digital Print Shop
 (၄) နှစ်ပြောက် အထူးအစီအစဉ်

Discount 20% Off
 (ဇန်နဝါရီလ ၁) လအတွက်)

အထူးအစီအစဉ်များကို မိတ်ဆက်ပေးရန် မိတ်ဆက်ပေးပါသည်။
 အမှတ် ၁၂၂၊ ပြည်ထောင်၊ ၃၃ လမ်း (အလယ်)
 ရန်ကင်း - ၀၁-၃၈၈၉၂၊ ၀၉-၃၁၂၀၂၀၆

PUNHLANG & SILOAM HOSPITALS

မြန်မာနိုင်ငံနှင့် စင်ကာပူနိုင်ငံမှ ဆရာဝန်ကြီးများ ပူးပေါင်းကုသမှု
" နိုင်ငံခြားသို့ သွားရောက်ကုသရန် မလိုတော့ပါ "

- အရိုးရောဂါဆိုင်ရာ စစ်ဆေးကုသမှု အမျိုးမျိုးတို့ကို
- မုန်ပြောင်းအသုံးပြု၍ ခူးဆစ်အတွင်းရောဂါရှာဖွေကုသခြင်း (Arthroscopy)
- အရိုးအကြော၊ တင်ပိတ်ဆစ်နှင့် ခူးဆစ်ပိုင်းဆိုင်ရာ အစားထိုးခွဲစိတ်ကုသခြင်း
- Ilizarov နည်းပညာသစ်ဖြင့် အရိုးရှည်အောင် ခွဲစိတ်ကုသခြင်း
- အခြားအရိုးရောဂါများကိုကုသခြင်း

အောက်တိုဘာလ | ၅ | ရက်နေ့မှ | ၉ | ရက်နေ့အထိ

ဆက်သွယ်ရန် - ရန်ကင်း (၀၁) ၃၆၈၄၃၂၊ ၃၆၈၄၃၂၅၊ ၃၆၈၄၃၃၆၊ (၀၉) ၄၂၀၄၂၆၇၉၊ (၀၉) ၂၅၄၉၅၀၈၀၇ / မန္တလေး (၀၉) ၄၃၂၀၇၇၈၀ www.punhlang-siloamhospitals.com



အာရှနိုင်ငံများသို့ သမ္မတ ထရန် အလည်အပတ်လာမည်

စာမျက်နှာ » ၄

အမျိုးသားလွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးအေးသာအောင် စစ်တွေမြို့ ယာယီကယ်ဆယ်ရေး စခန်းများသို့ ဆန်အိတ်များ ထောက်ပံ့

စာမျက်နှာ » ၉



မန္တလေး ကျောက်တော်ကြီးဘုရားစောင်းတန်းတော်ကြီးများ ဖွင့်လှစ်



မန္တလေး စက်တင်ဘာ ၃၀
မန္တလေး ရတနာပုံမြို့တည် နန်းတည် ပဉ္စမသင်္ဂါယနာတင် ဘဝရှင် မင်းတုန်းမင်းတရားကြီး တည်ထား ကိုးကွယ်တော်မူခဲ့သော မန္တလေး တောင်ခြေရှိ မဟာသကျမာရဇိန် ကျောက်တော်ကြီး မြတ်စွာဘုရား ပရိဝုဏ်အတွင်းရှိ စောင်းတန်း တော်ကြီး လေးသွယ်ကို ယနေ့နံနက် တွင် ဖွင့်လှစ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ဘုရား၏အရှေ့ဘက်မုခ်တွင် ပုရတ္တိ ရတနာစောင်းတန်း၊ တောင်ဘက်မုခ် တွင် ဒက္ခိဏရတနာစောင်းတန်း၊ အနောက်ဘက်မုခ်တွင် ပစ္ဆိမရတနာ စောင်းတန်း၊ မြောက်ဘက်မုခ်တွင် ဥတ္တရရတနာစောင်းတန်းတို့ဖြစ်ကြပြီး စာမျက်နှာ ၉ ကော်လံ ၅ သို့ ၀



Miss Universe Myanmar သရဖူကို ပဲခူးမှ အလှမယ် နှင်းသွေးယုအောင်၊ Miss Grand Myanmar သရဖူကို နေပြည်တော်မှ အလှမယ် ဆုမြတ်ပူတို့ ဆွတ်ခူး

ရန်ကုန် စက်တင်ဘာ ၃၀
မယ်စကြဝဠာ မြန်မာအဖွဲ့အစည်းမှ ဆန်ခါတင်ရွေးချယ်ထားသည့် ပြိုင်ပွဲဝင်အလှမယ် ၃၀ အနက်မှ နိုင်ငံကိုယ်စားပြုအလှမယ်များ ရွေးချယ် ပေးမည့် နောက်ဆုံးပြိုင်ပွဲအခမ်းအနားကို စက်တင်ဘာ ၃၀ ရက် ညပိုင်းက ဂန္ဓာမာတိုးစေ့၌ ကျင်းပခဲ့ရာ Miss Universe Myanmar 2018 သရဖူကို ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးမှ အလှမယ် နှင်းသွေးယုအောင်နှင့် Miss Grand Myanmar 2018 သရဖူကို 1st Runner Up သရဖူဆုရှင် နေပြည်တော်မှ အလှမယ် ဆုမြတ်ပူတို့က ရရှိခဲ့သည်။
“ဒီနေ့ညဟာ ကျွန်မအတွက်တော့ အမှတ်ရစရာအကောင်းဆုံးအတွေ့

အကြုံနဲ့ တစ်သက်လုံးတန်ဖိုးထားမှတ်မိနေမယ့်အချိန်လေး ဖြစ်သွားမှာပါ။ ကျွန်မ အလွန်ပျော်နေပါတယ်။ ဆက်လက်ပြီးလည်း အကောင်းဆုံး ကြိုးစား သွားမှာပါ”ဟု Miss Universe Myanmar 2018 သရဖူရရှိသည့် အလှမယ် နှင်းသွေးယုအောင်က ပြောသည်။
၎င်းတို့နှစ်ဦးနှင့်အတူ 2nd Runner Up သရဖူကို တာချီလိတ်မှ အလှမယ် နန်းမွေဖောင်းလုံက လည်းကောင်း၊ 3rd Runner Up သရဖူကို Miss Photogenic ဆုရ ဘားအံမှ အလှမယ် မြင့်မိုးမေက လည်းကောင်း၊ Miss Congeniality ဆုကို တောင်ကြီးမှ အလှမယ် ရွှန်းလဲ့ရည်က လည်းကောင်း အသီးသီးရရှိခဲ့သည်။ စာမျက်နှာ ၉ ကော်လံ ၁ သို့ *

ရတနာပုံကို ရန်ကုန်အသင်း အိမ်ကွင်း၌ အနိုင်ယူ

ရန်ကုန် စက်တင်ဘာ ၃၀
၂၀၁၇ ဝိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းဒိုင်း ရုံး၊ ထွက်ပြိုင်ပွဲ ဆီမီးဖိုင်နယ်ပထမ အကျော့(ဒုတိယနေ့)အဖြစ် ရန်ကုန်နှင့် ရတနာပုံအသင်းတို့ ယနေ့ ညနေပိုင်း တွင် သုဝဏ္ဏကွင်း၌ ကျင်းပရာ ရန်ကုန်အသင်းအိမ်ကွင်း၌ အနိုင်ရခဲ့သည်။
ရန်ကုန် - တစ်ရိုး
ရတနာပုံ - ဝိုးမရှိ
ရတနာပုံအသင်းသည် အဝေးကွင်း၌ ရန်ကုန်အသင်းကို အပြန်အလှန် ကစားနိုင်ခဲ့သော်လည်း ဒုတိယပိုင်းတွင် ပေးလိုက်ရသည့် ဝိုးဖြင့်ရုံးနိမ့်ခဲ့သည်။ ရန်ကုန်အသင်းသည် အိမ်ကွင်း၌ အနိုင်ရခဲ့သောကြောင့် ဝိုလ်လှပွဲသို့ နှစ်ကြိမ် ဆက်တက်ရောက်ခွင့်ရရန် အခြေအနေကောင်းသွားခဲ့သည်။
နှစ်သင်းစလုံးတွင် အမာခံကစားသမားတချို့ ဒဏ်ရာနှင့် ပွဲပယ်ဖြစ်ဒဏ် ကြောင့် ပါဝင်နိုင်ခြင်းမရှိသော်လည်း နိုင်ငံခြားသားကစားသမား သုံးဦးအပါ အဝင် လူစုံနီးပါး ပါဝင်ခဲ့သည်။ အသင်းကြီးနှစ်သင်း တွေ့ဆုံသောပွဲဖြစ်၍ ပွဲမှာအပြန်အလှန်ရှိခဲ့ပြီး ပထမပိုင်းတွင် ဝိုးရနိုင်သည့် အခွင့်အရေးများ ရရှိခဲ့ သည်။ ရန်ကုန်အသင်းမှ ဆီဇာ၊ ကျော်ကိုကို၊ ရတနာပုံအသင်းမှ ပက်ထရစ်၊ စည်သူအောင်နှင့် အောင်သူတို့ အခွင့်အရေးများ အသုံးမချနိုင်ခဲ့၍ ပထမပိုင်း တွင် ဝိုးမရှိသရေကျနေသည်။ ဒုတိယပိုင်းအစတွင် ရတနာပုံအသင်းက ခြေပိုသာခဲ့သော်လည်း မိနစ် ၆၀ နောက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်အသင်းက ပွဲကို ထိန်းချုပ်နိုင်ခဲ့သည်။ ဒုတိယပိုင်းအစတွင် ကြည်လင်းဝင်ရောက်လာသောကြောင့် ရန်ကုန်အသင်း တောင်ပံတိုက်စစ်ပိုကောင်းလာခဲ့ပြီး ရတနာပုံဝိုးပေါက်ကို ခြိမ်းခြောက်နိုင်ခဲ့သည်။ တိုက်စစ်မှူးအောင်သူ၏ အပိုင်ကန်သွင်းမှုကို ရန်ကုန် ဝိုးသမား ဆန်းဆက်နိုင် ကာကွယ်နိုင်ခဲ့သည်။ ၆၉ မိနစ်တွင် ရန်ကုန်အသင်း အနိုင်ရခဲ့ပြီး တိုက်စစ်မှူး ဆီဇာက သွင်းယူခဲ့သည်။ ဝိုးပေးလိုက်ရပြီး နောက်ပိုင်းတွင် ရတနာပုံတိုက်စစ်ပြန်မြှင့်လာသော်လည်း ရန်ကုန်ခံစစ်ပိုင်းက အနိုင်ရလဒ်ကို ထိန်းကစားသွားခဲ့သည်။
ဆီမီးဖိုင်နယ် ဒုတိယအကျော့ပွဲစဉ်များကို အောက်တိုဘာ တတိယပတ် တွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး အောက်တိုဘာ ၁၈ ရက်တွင် ပုသိမ်ကွင်း၌ ဧရာဝတီ နှင့် ရှမ်းယူနိုက်တက်၊ အောက်တိုဘာ ၁၉ ရက်တွင် မန္တလေးသီရိကွင်း၌ ရတနာပုံနှင့် ရန်ကုန်အသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားမည်ဖြစ်သည်။
(ရှင်းထက်ဇော်)

ဦးဘဂျမ်း ချည်ချောလုံချည် UBG
၁၀၀% ချည်သားစစ်စစ်ဖြင့်အထူးယက်လုပ်ထားပါသည်။
● ကျောင်း၊ ရုံး၊ ကုမ္ပဏီ၊ အသင်းအဖွဲ့များအတွက် တူညီပုဆိုးများအထူးအော်ငါလက်ခံပါသည်။
(ပင်ရင်း) မင်္ဂလာဒုံ၊ ရန်ကုန်မြို့ ၈၀၀ - ၂၀၅၀၃၀၊ ၀၁ - ၉၀၀၀၈၇၅၊ ၀၀ - ၆၆၀၉၄၇၅၊ ၀၉ - ၅၅၀၆၉၀၀၊ အမြို့မြို့ အနယ်နယ်ရှိ ဆိုင်များတွင် ဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။

ကျေးဇူးတင်အထူးပြု



အောက်တိုဘာ ၁၊ ၂၀၁၇ (တနင်္ဂနွေနေ့)

ဝတ္ထုတို

ပွင့်ပန်းဝေလှိုင်

(၁)

‘တီ တီ တီ’

အိမ်ရှေ့မှ ဟွန်းတီးသံကြားမိသောကြောင့် အပြင်သို့ထွက်ကြည့်မိသည်။ ဆိုင်ကယ်အနက် ရောင်နှင့် လူတစ်ဦး။ ဇေဝေဇဝါအတွေးများဖြင့် အနားသို့ရောက်အသွား...

‘တီလေး သားကိုမှတ်မိလား’

‘ဟယ် သားငယ် ထွားကျိုင်းလာလိုက်တာ မနည်းကြည့်ယူရတယ်။ လာအထဲကို သားငယ်သည် လက်ဆောင်ဖြစ်ဟန်တူသော မုန့်ခြင်းကြီးကိုဆွဲကိုင်လျက် အိမ်ထဲသို့ ပြေးဝင်သွားသည်။’

‘ဘာမှမပြောင်းလဲဘူး အရင်အတိုင်းပဲ နော်၊ ဒါနဲ့ အဘွားရော’
‘ဝေမေမေကို အဘွားဟုခေါ်ကာ ဝေကို တီလေးဟုခေါ်တတ်သောအကုန်က မပျောက်သေး။’

သားငယ်ပုံစံသည် ယခင်နှင့်မတူ။ သေးသေးညက်ညက် ကလေးလေးမဟုတ်တော့။

မတွေ့ဖြစ်သော ငါးနှစ်ကာလအတွင်း ထွားကျိုင်းသန်မာသော လူငယ်တစ်ဦးအဖြစ် ပြောင်းလဲ၍ နေချေသည်။

အမှန်ပြောရလျှင် ဝတ်စားဆင်ယင်ပုံကို ဝေစိတ်ထဲ၌ အချိုးမပြေ။ ဘောင်းဘီအိတ်ထဲ ထည့်ထားသော ဖုန်းကို စားပွဲပေါ်တင်၍ မှောက်ထားလိုက်သောအခါ ပန်းသီးခြမ်းလေးက ပြုံးပြ၏။

‘သားငယ်ကို ကြည့်ရတာ အဆင်ပြေနေတယ်ထင်တယ်’

‘ဟုတ်တယ်တီလေး။ သားအလုပ်လုပ်တာ သုံးနှစ်ကျော်ပြီ။ သူ့ဌေးကသားကို တအား ချစ်တယ်။ ကျောင်းလခကအစ သူပေးတာ။ လိုလေသေးမရှိဘူး။ ခုလည်း အလုပ်ဝင်စွန့်လာတာ ကြုံတုန်း တီလေးနဲ့အဘွားကို လာကန်တော့တာ’

‘ဆံပင်ကရော ဘယ်လိုပုံကြီးလဲ’

‘ဪ အဲဒါသင်္ကြန်တုန်းကဆိုးထားတာ ပြန်ညှပ်မှာပါ တီလေးရဲ့’
ထိုစဉ် ဝေမေမေရောက်လာပြီး စကားပြောသည်။

‘ဟယ် ဘယ်သူလဲလို့ သားငယ်ပါလား ဘယ်တွေ့ရောက်နေတာလဲ’

‘ရန်ကုန်မှာဆိုပေမယ့် နယ်ဘက် ခရီးသွားရတာများတယ်အဘွား။ ခုတောင် ဒီကပြန်ရင် နယ်စပ်ဘက်ကို သွားမှာ။ တော်တော်ကြာလိမ့်မယ်။ မြို့ရောက်တုန်း လာနုတ်ဆက်တာ သတိလဲရလို့ မေမေကသူ့ချက်ထားသော ဝက်သား တညင်းသီးချက်၊ ပင်ပေါက်နှင့်ပဲပြားကျော်၊ ဘူးသီးဟင်းခါး စသောဟင်းများနှင့် ဧည့်ခံကျွေးမွေး၏။ သားငယ်မှာလည်း မိသားစုဆီ ပြန်ရောက်သော ကလေးငယ်ပမာ အားရပါးရ စားသောက်သည်။

သားငယ်ကိုကြည့်ရင်း စိတ်အစဉ်သည် အတိတ်ဟောင်းဆီသို့ ကူးပြောင်းလူးလွန်၏။

(၂)

‘မိဝေရေ ခုလူကြုံနဲ့ထည့်လိုက်တာ ငါ့သားဥက္ကာလေ။ ငယ်ငယ်တုန်းက နှင်မွေးစားမယ်ဆိုတဲ့ကလေးပေါ့။ ကြီးလာတော့ ဆိုးတယ်။ ပြောဆိုလို့ မကောင်းဘူးလေ။ ကိုပြည့်ကလည်း သူ့သားတွေနည်းတူ ချစ်ရှာပါတယ်။ ဒါပေမယ့် သူကအဖေလိုကဲ့သို့သော အထူးသားသိလား။ ဂျစ်ကန်ကန်လုပ်တယ်။ အငယ်ကောင်နှစ်ယောက်ကိုလည်း တည့်အောင် မနေဘူး။ နိုင်ချင်တယ်ပေါ့ဟယ်။ ကြာတော့ သိတယ်မလား ကိုပြည့်ကလည်း သူ့သားတွေ ဘက်ကပေါ့။ ကြားထဲက ငါစိတ်ညစ်ရတယ်။ သူ့အဖေလို အကျင့်ဆိုးတဲ့ ဗီဇကပါလာတော့ စရိုက်လည်း ဆိုးတယ်။ ဒီမှာဆက်ထားလို့ အဆင်မပြေလို့ သူ့ကိုနှင်စာသင်နိုင်လည်း သင်ပေးပေါ့။ အဆင်မပြေရလည်း နှင်တို့ဆီက ဘော်ဒါ တစ်ခုခုမှာ ကျောင်းအိပ်ကျောင်းစား ထားပေးပါ။ လိုတဲ့ ပိုက်ဆံအကုန် ငါပို့ပေး



လောင်းရိပ်မိသောပန်း

ပါမယ်။ နှင်လုပ်ပေးမှ ဖြစ်မှာမို့လေ။ ငါ့မှာနှင်ပဲ အားကိုးစရာရှိတာမို့ ကူညီပါနော်’

ကျေးဇူးတင်ရှိစွာဖြင့် မိဂျူး

မိဂျူးဆိုသည်မှာ ငယ်စဉ်ကတည်းက ညီအစ်မရင်းတမျှ ချစ်ခင်လာသူ။ စားအတူသွားအတူအပြင် မိဘချင်းကလည်း သိကျွမ်းရင်းနှီးကြသည်။

တက္ကသိုလ်ရောက်ချိန်တွင် ကျောင်းပြီး အောင်မတက်ဘဲ ယောက်ျားနောက်လိုက်သွားသည်။ ခင်ပွန်းဖြစ်သူ မြင့်မောင်သည် လက်ကြောမတင်းသော ဆေးသမားဖြစ်ကာ မိဂျူးကို အမြဲနှိပ်စက်တတ်သည်။ ဆေးကြောင် သောအခါတွင်မူ ပိုဆိုးသည်။ ဓားကြိမ်းကြိမ်း ခံရ၍ သရုပ်ပျက်ပြေးရပြန်သည်။ အဆင်မပြေတိုင်း ရင်ဖွင့်ခံရသူမှာ ‘ဝေ’ပင်။ လင်ဆိုးမယား တဖားဖားဘဝဖြင့် နေထိုင်ရင်း ဥက္ကာကို မွေးသည်။ ကံကြမ္မာက မြင့်မောင်ကို ဆေးရွှေ ဖြစ်ကာ ဘဝပြောင်းစေသောအခါ မိဂျူး၏ ဝဋ်ကြွေးများ ကျေသွားလေတော့သည်။

ရန်ကုန်တွင် အလုပ်သွားလုပ်ရင်း တောင်ကြီးက လူနှင့်အိမ်ထောင်ကျကာ အဆင်ပြေနေမှန်းသိရပြီးနောက် ခုမှပြန်၍ အဆက်အသွယ်ရခြင်းဖြစ်သည်။

မိဘများ၏အိမ်ထောင်ရေး အကြောင်း ကြားမှာ မြေစာပင်ဖြစ်ရရာသော ဥက္ကာလေးကို သနားမိသည်။ ရှစ်တန်းကလေးဖြစ်၍ ဘော်ဒါ အပ်ရန် ငယ်လွန်းသည်ဟုယူဆကာ အိမ်က နေပြီး ကျောင်းတက်စေသည်။ သားငယ်မှာ လွန်စွာအလိုက်သိသူဖြစ်သည်။ ကျောင်းမှ ပြန်လာသည်နှင့် လွယ်အိတ်ချကာ အိမ်မှတ်စွဲများ ကူလုပ်သည်။ ရေဆွဲပေးသည်။ ခြံရံရင်းသည်။ ပန်းပင်ရေလောင်းသည်။

ကိုးတန်းရောက်သောအခါ အလယ် တန်းသင်သော ဝေလည်းတာဝန်မယူနိုင်သော ကြောင့် အသိမိတ်ဆွေတစ်ယောက် ဖွင့်ထားသော ဘော်ဒါသို့ပို့ရသည်။ သားငယ်မှာ အလွန်လိမ္မာပြီး စာကြိုးစားသူမို့ ကျေနပ်ရသည်။ ဘော်ဒါမိတ်ရက် တနင်္ဂနွေရောက်တိုင်း အိမ်ပြန်လာကာ ကူညီလုပ်ကိုင်တတ်သေးသည်။

(၃)

‘သားငယ်တို့အဖွဲ့ ကျောင်းက အိမ်သာမှာ ဆေးလိပ်သောက်နေကြတာမိလို့ ကျောင်းအုပ်ကြီးရုံးခန်းရောက်တယ်’
စာသင်ချိန်ပြီး၍ နားနေခန်းသို့ ရောက်

ရောက်ချင်း အသိဆရာမတစ်ဦးက ပြောသော အခါ ခေါင်းကိုမိုးကြိုးပစ်ခံရသကဲ့သို့ ခံစားရသည်။ စိတ်လည်း အလွန်ထိခိုက်မိ၏။

သားငယ် မှမမှန်ဖြစ်နေသည်ကိုမူ သတိထားမိသည်။ ပိတ်ရက်မှာ အိမ်ပြန်မလာဘဲ သူငယ်ချင်းအိမ်ဆိုပြီး သွားနေတတ်သည်။ ဘော်ဒါမှာဆိုပြီး စိတ်ချလက်ချနေမိခဲ့သည်။ မနေ့က ဘော်ဒါသို့ လခသွားပေးသော အခါ ဘော်ဒါအုပ်က တိုင်တော့သည်။

ယခုလည်း ရုံးခန်းရှေ့မှာ ဆရာကြီးကို စောင့်ရင်း ဘော်ဒါကဆရာမက ပြောပြန်သည်။

‘ကိုးတန်းစတင်တုန်းကတော့ လိမ္မာပြီး စာဆိုလည်း တက်တက်ကြွကြွလုပ်တယ်။ ကိုးတန်း နှစ်ကုန်ခါနီးတုန်းက ဘော်ဒါမှာ ဆေးလိပ်ခိုးသောက်ကြတာမိလို့ အပြစ်ပေးလိုက်တယ်။ အဲဒီတုန်းက တစ်ခါအမှားဆိုပြီး မမဝေတောင် မပြောခဲ့ဘူး။ ခုဆယ်တန်းရောက်တော့ ကျောင်းတက်ပြီး နောက်ပိုင်းမှာစာမလုပ်ချင်ဘူး။ စာသင်ချိန်ဆိုအမြဲ အိပ်ငိုက်နေတယ်။ နေမကောင်းဘူးဆိုပြီး ခွင့်တောင်းပြီး အိပ်ပဲနေတာ။ တစ်ခါတလေမြဲမိပြီးနေတတ်ပေမယ့် တစ်ခါတလေကျ သူငယ်ချင်းတွေကို ရန်လုပ်တယ်။ ဆူလည်းခေါင်းငုံ့ပြီး ဘာမှပြန်မပြောဘူး။ ပြန်မပြော နားမထောင်ဆိုတာ သူ့လို လူမျိုးပဲ။ ညီမလည်း သူ့တစ်ယောက်ပဲထိန်းရတာ မဟုတ်ဘူးလေ။ ကလေးတွေအားလုံးကို စောင့်ကြည့်နေရတာ။ ဒီအရွယ်တွေက အတုပြင် အတတ်သင်တဲ့အရွယ် စမ်းသပ်ကြည့်ချင်တဲ့ အရွယ်လေ။ ဆေးလိပ်ကနေ အကုန်ပါလာမှာ ကြောက်နေရတယ်။ မမဝေမျက်နှာကြောင့် သာထားနေရတာ။ ညီမကတော့ သူ့ကိုစိတ်ကုန်နေပြီ။ ဒါနဲ့မမဝေ သူ့အဖေက ဆေးစွဲပြီး သေတာဆို။ သူ့အမေဆီပြန်ပို့လိုက်တာ ပိုကောင်းမယ်ထင်တယ်။ မဟုတ်ရင် မမဝေအပေါ် ဝန်ပိမယ်နော်’

‘အေးပါညီမရယ် သူ့ဘဝကလည်း သနားစရာပါ။ ကလေးထဲက စိတ်ဒဏ်ရာနဲ့ကြီးပြီး ခွဲရတာဆိုတော့ ကိုင်တွယ်ရခက်တယ်။ သူ့ကို ချော့ချော့ပြီး နားချပေးပါမယ်။ ဘော်ဒါကတော့ မထုတ်ပါနဲ့နော်။ ဒီနှစ်ဆယ်တန်းအောင်ပြီး ဘွဲ့တစ်ခုရပြီး သူ့ဘဝသူ့ကျောင်းနိုင်အောင် လုပ်ပေးချင်လို့ပါ။ လမ်းဘေးမရောက်အောင် အတတ်နိုင်ဆုံး ကူညီပေးပါနော်။ တောင်းဆိုတာပါကွယ်’

ထိုစဉ်ဆရာကြီးရောက်လာ၍ စကားစ

ပြတ်သွားသည်။

‘ကဲဗျာ အချိန်မရှိတော့ လိုရင်းပဲပြောတာပေါ့။ အားလုံးသိပြီးတဲ့အတိုင်း ဒီကလေးတွေ အိမ်သာထဲမှာဆေးလိပ်ခိုးသောက်တဲ့အပြင် အချို့ရည်ဘူးထဲကို ဘီယာထည့်ယူလာပြီး သောက်ကြတယ်။ ပြီးတော့ ကျောင်းသားတွေကို မသွားဖို့တားမြစ်ထားတဲ့ ကျောင်းနောက်ဘက်က ကွင်းယာဆိုင်ကိုလည်း သွားတာတွေ တွေ့လေတော့တယ်။ အခြားကျောင်းသားတွေ ပြောကြတာတော့ သူတို့ကဆေးပြားတွေကို ကျောင်းထဲယူလာပြီး ဖြန့်နေတယ်လို့ ပြောကြတယ်။ ခုစစ်မေးတော့ ငြင်းကြတယ်။ သူတို့ကသာ ဆေးမသုံးဘူးပြောပေမယ့် သူတို့ရုပ်တွေကိုကြည့် မျက်တွင်းကျပြီး နားထင်ရိုးတွေပေါ် မျက်လုံးတွေကရိုဝေနေတာ။ ဒီအရွယ်ဆိုတာ လန်းဆန်းတက်ကြွနေရမှာလေ။ သက်သေခံမမိသေးတော့ ဘာမှလုပ်လို့မရဘူးပေါ့။ မိရင်တော့မထားဘူးဗျာ။ အားနာပေမယ့် ရဲလက်ပဲအပ်ရမှာပဲ’

‘ကျောင်းတော့မထုတ်ပါနဲ့ ဆရာကြီးရယ် ဒူးထောက်ပြီး တောင်းပန်ပါတယ်။ အပြင် ရောက်သွားရင် ဒီထက်ပိုဆိုးမှာဆိုလို့ပါ။ ဆေးသုံး မသုံးစစ်ကြည့်ပြီးမှပဲ အတည်ပြုပေးပါနော်။ မိဘတွေဘက်ကိုလည်း စဉ်းစားပေးပါဦးနော်’

ကျောင်းသားမိခင်တစ်ဦးက ငိုယိုကာ တောင်းပန်သောအခါ ဆရာကြီးမှာ စိတ်လျော့သွားပြီး ကျောင်းတွင်း၌ မူးယစ်သေစာ သောက်စားမှုကို အပြစ်ပေးသည့်အနေဖြင့် ကျောင်းတစ်ပတ်နားစေခဲ့သည်။

(၄)

‘သားမစစ်ချင်ဘူး ဆေးစစ်ရန် ရန်ကုန်အထိ ချော့မော့ခေါ်လာပြီး ဆေးခန်းရှေ့ရောက်မှ ငွေဖောက်လာသည်။’

‘ကြောက်နေတာလား သားငယ်’
‘သားမှမသုံးတာ ကြောက်စရာလား’
‘ဒါဆို ဘာလို့မစစ်ရတာလဲ’
‘မစစ်ချင်လို့’

သားငယ်ပုံစံက တစ်ခါမှမမြင်ဖူးသော လူတစ်ဦးကိုသို့ ခက်ထန်နေသည်။ သူ့ကို ကြည့်ရင်း စိတ်ရှည်သော ဝေပင်ဒေါသထွက်မိသည်။ ထိုအခါမှစ၍ ‘ဒါဆိုသက်သေပြလေ။ ယောက်ျားပဲ လုပ်ရဲရင် ခံရမှာပေါ့။ မစစ်လို့တော့မရဘူး ကျောင်းထုတ်ခံရမှာပေါ့’
‘ထုတ်လည်းကောင်းတာပဲ အဲဒီကျောင်း မတက်ချင်တော့ဘူး’

‘ကျောင်းမတက်လို့ဖြစ်မလား။ မိဂျူးက တီလေးဆီအပ်ထားတာ သားငယ်အတွက် တာဝန်အားလုံးကို တီလေးက ယူထားရတာလေ။ ခုစစ်ပြီးမဟုတ်ကြောင်း သက်သေပြနိုင်ရင် သားရော၊ တီလေးရော မျက်နှာမပျက်ရဘူးပေါ့။’

တီလေးမှာ အလုပ်တွေကိုဖျက်ပြီး လိုက်လာတာ သားအသိပဲမလား။ ဒီထိရောက်လာပြီးမှတော့ စစ်လိုက်ပါသားရယ်’
တင်းမာ၍ မရမှန်းသိသောအခါ လေပြည်သွေးရပြန်သည်။

သားငယ်မျက်နှာသည် ဝေကိုအားနာ ဟန်သို့ပြောင်းသွားရင်း

‘တီလေးကလည်း သားကိုမယ့်ဘူးလား’
‘ယုံတာပေါ့၊ ဒါကြောင့်အားလုံးယုံအောင် စစ်ခိုင်းတာပါ’

ဝေစကားကြောင့် သားငယ်ဆေးစစ်ခံရန် လက်ခံလိုက်သည်။

‘ဥက္ကာမင်းထက် ဆေးစစ်အဖြေရပါပြီ’
စိုးရိမ်ပူပန်မှုများစွာဖြင့် ဆရာမကို မော့အကြည့်တွင် ‘အားလုံးအဆင်ပြေပါတယ်’ ထိုစကားကြားမှပင် စိတ်သက်သာရာရကာ ပင့်သက်များ ချနိုင်တော့သည်။

မြို့သို့ပြန်ရန် ကားစောင့်နေချိန်တွင် သားငယ်က ‘တီလေးညည်း သားကိုအထင်သေးတာပဲနော်’

‘ဘယ်လို’

‘သားစိတ်ထဲမှာတီလေးက မေကြီးထက် သားအပေါ်ကောင်းတယ်။ ပိုနားလည်တယ်ပဲထင်ခဲ့တယ်။ မေကြီးပြောသလို ဘိန်းစား သားလို့ မပြောပေမယ့် မယုံကြည်ဘူးမလား။’

ဆရာကြီးကအစ ဆရာမအားလုံးကလည်း သားဖေဖေကို သိဖူးကြားဖူးနေကြတော့ အဲလို အမြင်တွေရှိနေတယ်။ တစ်ခုခုဆို ဆေးပြားသုံးတယ်ဆိုတာကြီးပဲ။ သားဆေး လိပ်သောက်တတ်တယ်။ ဘီယာသောက်တတ်တယ်။ မညာပါဘူးတီလေး။ လူငယ်တစ်ယောက် အနေနဲ့လုပ်ကြည့်ဖူးရုံပါ မစွဲပါဘူး။ ဒါပေမယ့် ဆေးတော့လုံးဝမသုံးဘူး။ ဘာလို့လဲဆိုတော့ မုန်းလို့။ အဲဒီမူးယစ်ဆေးကြောင့် ဖေဖေဘာဝပျက်ပြီး သေရတယ်။ မိသားစုတကွဲတပြား ဖြစ်ရတယ်။ အဲဒီကလေးက သားအထိ အရိပ်မည်းတစ်ခုလို လိုက်နေတယ်လေ။ အခြားကလေးတွေ အမှားလုပ်ကြရင် လူငယ်မို့ပါဆိုပြီး နားလည်ပေးကြပေမယ့် သားတစ်ခါမှားကြည့် ဆေးသမားသားပဲ လုပ်မှာပေါ့ဆိုပြီး ပြောကြတာကိုစိတ်နာလို့

‘သား အမှန်အတိုင်းပြောမယ်တီလေး။ ဘော်ဒါမှာ သားဆေးလိပ်လုံးဝမသောက်ဘူး။ သားနဲ့မတည့်တဲ့တစ်ယောက်က သားကျောပိုးအိတ်ထဲ ဆေးလိပ်တွေထည့်ပြီး ချောက်ချတာ။ ဆရာမက သားရင်းပြတာလက်မခံဘူး သက်သေပဲယုံတယ်။ မခံချင်လို့ အဲဒီကောင်ကို ဆွဲထိုးတော့ သားကလူဆိုးဖြစ်တယ်။ ဝီဇ ဆိုတာပေါ်လာတာပဲဆိုပြီး ဆရာမက အမြဲ ဆူတော့ စိတ်ညစ်ပြီး မုန်းကျတယ်။ ဘဲသယ မျက်လုံးတွေနဲ့ကြည့်ပြီး ခုလိုရှက်စရာ ကောင်းတဲ့ဆေးစစ်မှုကို လုပ်ရတယ်။ သားကြောင့် တီလေးပါအရှက်ရမှာစိုးလို့ မစစ်ချင်ဘူး ပြောခဲ့တာပါ။ တီလေးရဲ့ကျေးဇူးတွေမသိလို့ မဟုတ်ပါဘူး။ နောက်တစ်ခါ အဲလိုအဖြစ် မျိုးမဖြစ်စေရဘူး။ အဲဒါတွေဘယ်တော့မှမသုံးတော့ဘူးလို့ ကတိပေးပါတယ်။ သားကို ခွင့်လွှတ်ပါ’

မျက်ရည်များစီးကျကာ ငိုရွက်၍ နာနာ ကျင်ကျင်ပြောနေသော သားငယ်ကိုသာ ငေးကြည့်ရင်း ဝေမှာနှစ်သိမ့်စကားမရှိခဲ့ပါ။ ဝီဇမကောင်းသော်လည်း ပတ်ဝန်းကျင် ကောင်းလျှင် လူကောင်းဖြစ်နိုင်သည်။ အကျင့် စရိုက်ဆိုးသော မိတ်ဆွေအပေါင်းအသင်း များကို ပေါင်းမိပြီး ဝီဇဟောင်းများပေါ်မလာ ပါစေရန်ဟုသာ ဆုတောင်းနေမိပါသည်။

(၅)

‘တီလေး သားပြန်တော့မယ်’
သားငယ်သည် ဝေနှင့်မေမေကို ရှိသေ စွာကန်တော့ရင်း ပြောသည်။ ဆယ်တန်း အောင်ပြီးကတည်းက အဝေးသင်တက်ကာ ဘွဲ့ရသောသားငယ်သည် မိဂျူးတို့နှင့်လည်း မနေဘဲ အလုပ်ထဲမှာပဲ ကိုယ့်ထူးကိုယ်ချွန် ကြိုးစားနေသည်ဟု ပြောပြသည်။

ဝတ်စားပုံ သုံးစွဲပုံနေထိုင်ပုံအရ လစာ အတော်ကောင်းနေပုံပင်။ နယ်စပ်ဘက်ကို သွားမည်ဆို၍ ရိုးသားသောအလုပ်အကိုင်မှ ဟုတ်ပျံမလားဟု တွေးမိနေသည်။ ဥပဒေနဲ့ ငြိစွန်းသောအလုပ်မျိုးဖြစ်မှာကို စိုးရိမ်နေမိသေးသည်။

‘လိမ်လိမ်မာမာနေနော် အလုပ်လုပ်ရင် လည်း သူ့အကျိုးကိုယုံအကျိုးရှိပြီး သံသရာ ကောင်းတဲ့အလုပ်ပဲ လုပ်နော်’

‘ဟား ဟား တီလေးဘာပြောချင်တယ် ဆိုတာ သားသိပါတယ်နော်။ သားပုံစံကြည့်ပြီး တစ်မျိုးထင်နေပြန်ပြီမလား။ သားအခုလုပ်နေတာဆိုင်ကယ်ရောင်းတဲ့နေရာပါ။ သူ့ဌေးက သူ့သားဖို့ ဝယ်ပေးထားတဲ့ ဆိုင်ကယ်ပါ။ သားနဲ့ သူ့သားက သူငယ်ချင်းတွေမို့ ခဏယူစီးလာတာပါ။ သူကမြို့ထဲက ဆိုင်မှာနေခဲ့တယ်။ ဖုန်းကလည်း Second ပါဗျ။ အသစ်မကိုင်နိုင်သေးပါဘူး။ တီလေးထင်သလို မဟုတ်ရပါဘူးဗျာ။ စိတ်ချပါ။ သားကလောင်းရိပ်အောက်က ပန်းဖြစ်ခဲ့ပေမယ့် အဆိပ်ပန်းတော့ အဖြစ်မခံပါဘူး။ သားရဲ့မျိုးဆက်သစ်တွေအတွက် ဆိုင်ကယ်ကို မောင်းထွက်သွားသော ရင်ကျက်လာသည့် သားငယ်က ကြည့်ရင်းကျေနပ်ပီတီ ဖြစ်မိနေသည်။ မိမိမျိုးထောင်ပေးခဲ့သော ပန်းကလေးကို အဆိပ်သင့်ပန်း အဖြစ်မခံနိုင်သော ဝေစိတ်ထဲ၌ပင် သားငယ်နှင့် ပတ်သက်၍ လောင်းရိပ်မိ နေသော အမြင်စွဲများ ကပ်ငြိနေမှုအတွက်ကိုမူ လွန်စွာရှက်ရွံ့ မိနေပေတော့သည်။ ။

ဆောင်းပါး

ကျေးလက်စာကြည့်တိုက်များ ပြန်လည်ရှင်သန်ဖို့ဆိုလျှင်

သမိုင်း(တံတားဦး)

ပညာရှာသူ ဒီပိုင်းကူဆိုသည့် စာကြည့်တိုက်ဆောင်ပုဒ်နှင့်အညီ ကျေးလက်နေရာ အတော်များတွင် စာကြည့်တိုက်များတည်ရှိပါသည်။ ထိုစာကြည့်တိုက်များမှာ တချို့က ကိုယ်ထူကိုယ်ထစနစ်ဖြင့် တည်ဆောက်ခဲ့ကြပြီး တချို့က ပြန်/ဆက်အကူအညီဖြင့် ထူထောင်ခဲ့ကြခြင်းဖြစ်သည်။ စာရေးသူတို့ တံတားဦးနယ်ဘက်ရှိစာကြည့်တိုက်များမှာလည်း ထိုပုံစံနစ်မျိုးနှင့် တည်ထောင်ခဲ့ကြတာများရှိပါသည်။ သို့သော်လည်း အစပထမပိုင်း အချိန်မျှသာ ပုံမှန်လည်ပတ်ခဲ့ကြပြီး နောက်ပိုင်းရောက်သည့်အခါ သော့ခတ်ထားသော စာကြည့်တိုက်များအဖြစ် အလှည့်ရုံသက်သက်သာသာ ဖြစ်သွားခဲ့ပါသည်။ အင်မတန် ရင်နာစရာ ဆုံးရှုံးမှုကြီးဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် ပုံမှန်မလည်ပတ်နိုင်သော စာကြည့်တိုက်များကို သုတေသနပြုကြည့်သောအခါ အရည်အချင်းရှိ စာကြည့်တိုက်မျိုးမရှိခြင်း၊ ဘဏ္ဍာရေးအခြေအနေအခက်အခဲရှိခြင်း၊ စာအုပ်အခြေအနေနည်းပါးခြင်း၊ ကျေးလက်လူထုကိုယ်တိုင် စာပေပေါ်စိတ်ဝင်စားမှုမရှိခြင်းများကြောင့်ဆိုသည်ကို တွေ့ရှိရပါသည်။ ပထမဆုံးအရည်အချင်းရှိ စာကြည့်တိုက်မျိုးဆိုတာလည်း တကယ်တမ်း ဝါသနာအစစ်အမှန်နှင့် စာကြည့်တိုက် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်မှုများကို ကျွမ်းကျင်ပိုင်နိုင်သူကို ဆိုလိုပါသည်။

ထိုသူသည် ဘွဲ့ရပညာတတ် တစ်ယောက်ဖြစ်ခဲ့ပြီဆိုရင်ဖြင့် အတိုင်းထက်အလွန် အားကိုးဖွယ်ရှိပါသည်။ ဝါသနာရှင်စာကြည့်တိုက်မျိုးတစ်ဦးသာ ပိုင်ဆိုင်နိုင်ခဲ့ရင် ဘဏ္ဍာရေးအခြေအနေ၊ စာအုပ်အခက်ခဲအခြေအနေ၊ ကျေးလက်လူထု၏ စာပေါ်စိတ်ဝင်စားမှုမရှိခြင်း အခြေအနေများ၊ အဆင်ပြေချောမွေ့မှုများ ရရှိလာပါသည်။

စာကြည့်တိုက်မျိုးသည် ဝါသနာပါသူဖြစ်ပါက စေတနာပါလာပြီဖြစ်သည်။ ထို့အတူ စေတနာပါလာရင်လည်း အနစ်နာခံရန် အခက်အခဲမရှိတော့ပါ။

ထို့ကြောင့် စာကြည့်တိုက်မျိုးများသည် စာပေဝါသနာပါသည့် စာပေသမားများ ဖြစ်ရန်လိုအပ်ပါသည်။ စာရေးသူသိရှိသမျှ တကယ်နာမည်ကြီးစာကြည့်တိုက်များ ပုံမှန်လည်ပတ်နေခြင်းသည် စာပေသမားများ၏ အုပ်ချုပ်မှုကြောင့်သာဖြစ်သည်။ သို့သော် ဖွံ့ဖြိုးမှုနည်းပါးသော ကျေးလက်များအတွက် စာပေသမားစစ်စစ်တွေ့ရန် အခက်အခဲရှိပါသည်။

တကယ်စာပေသမားရှိတဲ့ ကျေးရွာအချို့မှာလည်း ထမင်းတစ်လက်ကို အရေးလုပ်ဖြေရှင်းနေရသောကြောင့် စာကြည့်တိုက်ကို ရင်နာစွာနဲ့ ခွဲခွာနေသူများလည်း ရှိပါသည်။ အချိန်မပေးနိုင်ခြင်း၊ စည်းရုံးမှုနည်းပါးခြင်း၊ ဝန်ဆောင်မှုမပြည့်ဝခြင်းတို့ကြောင့်လည်း ကျေးလက်စာကြည့်တိုက်များ တစ်ဝက်တစ်ပျက်နဲ့ အသက်ထွက်ခဲ့ရပါပြီ။ ယခုခေတ် တိုးတက်လာသည့်ပြောင်းလဲမှုများနှင့်အညီ စာကြည့်တိုက်ထောက်ပံ့မှုများ အစဉ်သဖြင့်တိုးပွားလာသည်ကိုတွေ့ရပါသည်။ သို့သော်လည်း ထိုထောက်ပံ့ရေးအစီစဉ်များသည် အလွန်ပေးနေသည့် တကယ်လိုအပ်နေသော စာကြည့်တိုက်များသို့ ရောက်ရှိမှုနည်းပါးသည်ကို တွေ့ရှိရသည်။ မေးစရာတစ်ခုတော့ ဖြစ်လိမ့်မည်။ ကျေးလက်စာကြည့်တိုက်များ ပြန်လည်ရှင်သန်ဖို့အတွက် ဝါသနာရှင်စာကြည့်တိုက်မျိုးတစ်ဦးတည်းနှင့် ဖြစ်နိုင်ပြီလော။ မဖြစ်နိုင်သေးပါ။ ကျေးလက်လူကြီးမိဘများ၏ ဖေးဖူကူညီ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆင်နွှဲဖို့လည်း အရေးတကြီး လိုအပ်ပါသည်။

တချို့ ရပ်ရွာလူကြီးများသည် စာကြည့်တိုက်ကို

စည်ပင်ရုံးလောက်မျှ အရေးမထားသည်ကိုတွေ့ရှိရပါသည်။ လေဝင်လေထွက်ကောင်းမွန်သော စာကြည့်တိုက်တည်တည်ရှေ့တွင် စည်ပင်ရုံးပိတ်ဆောက်သည်အထိ မြင်တွေ့ခဲ့ရပြီးပြီဖြစ်သည်။ သည်အဖြစ်များကိုလည်း မိမိတို့မြို့နယ် ပြန်/ဆက် လူကြီးမင်းများက တိကျပြတ်သားစွာ ရှုတ်ချသင့်ပါသည်။ သို့သော်လျှင် မဖွံ့ဖြိုးသေးသော ကျေးလက်ပြည်သူများ စာကြည့်တိုက်တန်ဖိုးကို သိရှိနားလည်ပါလိမ့်မည်။ စာကြည့်တိုက်သည် လူထုတက္ကသိုလ်မည်တဲ့အကြောင်း ကျေးလက်ပြည်သူများ မသိသေးပါ။ စာကြည့်တိုက်ကို လောကပြတင်းပေါက်လို့ ခေါ်ဆိုတဲ့အကြောင်း ကျေးလက်လူထု သဘောမပေါက်သေးပါ။ “စာဖတ်သောလူမျိုးသည် တိုးတက်၍ တိုးတက်သော လူမျိုးသည် စာဖတ်သည်”ဆိုတဲ့အကြောင်း သူတို့ကောင်းစွာ နားမလည်သေးပါ။ ထို့ကြောင့် စာကြည့်တိုက်များ ပြန်လည်ရှင်သန်ဖို့ ကျေးလက်ပြည်သူများထံသို့ စာကြည့်တိုက်၏အရသာကို အရင်ထိတွေ့ခံစားသင့်ပါသည်။ အရသာကိုသိမှ အရသာခံတတ်မှ ထိုအရာဝတ္ထုကို ခံမင်တက်မက်လာမှာ ဖြစ်သည်။ အရသာရှိတာ မသိဘဲ အရသာမခံတတ်သေးဘဲ ဖြစ်ပါက မည်သူမည်ဝါကမှ အာသာငမ်းငမ်းတက်နေမည် မဟုတ်ပါ။

ထို့ကြောင့် ထပ်၍တောင်းဆိုချင်ပါသည်။ ကျေးလက်စာကြည့်တိုက်များ ထာဝရရှင်သန်စေလိုက ကျေးလက်လူထုကို စာပေ၏ အရသာခံစားစေ၍လည်းကောင်း၊ ဝါသနာရှင် စာကြည့်တိုက်မျိုးခန့်အပ်၍လည်းကောင်း၊ ကျေးရွာ/ရပ်ရွာလူကြီးများ စိတ်ဝင်စားစား ဝင်ရောက်ကူညီရှင်း၍လည်းကောင်း၊ လူထုကို စည်းရုံးစေ၍လည်းကောင်း အခက်အခဲများကို ဖြေရှင်းသင့်ပါသည်။ ။

စိမ်းမြေရောင်ခြယ်

- သီးပင်စားပင် အစုံလင်ကွယ် အစဉ်စိုက်လို့ ပျိုးထောင်မယ်။
 - အိမ်ခြံကလေး အစဉ်အေးဖို့ အရိပ်ရပင် စိုက်ကြစို့။
 - အိမ်ပသာဒ လှဖို့ကွယ် ပန်းလှရောင်စုံ စိုက်ဦးမယ်။
 - မြို့ရွာအတွင်း အေးမြအောင် အရိပ်ရပင်တို့ စိုက်ရအောင်။
 - အနာဂတ်လမ်း စိုပြည်လန်းဖို့ စိန်းလန်းဝေဖြာ မြသယာကြောင်း သစ်ပင်အပေါင်းကို စုကာပေါင်းလို့ စိုက်ပါစို့ . . . စိုက်ပါစို့ . . . ။
- (အဂ္ဂမိုး)

ဝါကျွတ်ကန်တော့ပွဲ

- သီတင်းကွယ် ဝါကျွတ်မို့ မီးပုံးလွတ် ပျော်စရာ လမ်းထိန်သာ။
 - မြတ်ဗုဒ္ဓ ပူဇော်ပွဲ အတူနဲ့ တိုရိုးရာ ကောင်းခြင်းမင်္ဂလာ။
 - မြင်းမိုရ်ပွဲ ဝတီသာ မိမာတာ ကျေးဇူးဆပ် မြတ်သည်ကွဲ့ ဤချိန်ခါ ထူးလို့သာကဲ။
 - အိမ်တိုင်းမှာ ရည်စူးသော် မီးပူဇော် ထိန်ထိန်ညှိုး ရှုမငြီးတဲ့ ငါးနန္ဒကို ကန်တော့ကြမြဲ။ ။
- မေတ္တာမိုးနှင်း(ပဲခူး)

- ### မောင်မယ်အလိမ္မာ ကြိုးစားပါ
- ခက်ခဲကြုံလျှင် အားမလျော့နဲ့ ဇွဲလုံလနှင့် တိုက်ပွဲဝင်။
 - ကောင်းဆိုးနှစ်ထွေ ရှိစမြဲမို့ ဝီရိယတဲ့ ခရီးနှင့်။
 - ပညာထိပ်တိုင် အပြိုင်တက်ဖို့ ဇနကာထုံး နှလုံးဆင်။
 - မျိုးစေ့မှန်ကာ ပင်သန်စေဖို့ ဝလုံးကစ ပန္နက်တင် ကြိုးစားအစဉ် နိုးကြားယှဉ်။ ။
- (ငြိမ်းချမ်းလှိုင်)

ကြည်နူးသာယာ ည

- သီတင်းကျွတ်ပွဲ မီးထွန်းမယ် သွားစို့အတူတူကွယ် . . . မောင်ညီမငယ် ခေါ်လို့သွား ဆီမီးကပ်စို့လား ။
 - ထိန်ထိန်လင်းလင်း ဝင်းလို့ရယ် ဘုရားစေတီဝယ် . . . ကြည်ညိုစရာကွယ် အံ့မခန်း ပီတိဝှမ်းဆီလျှမ်း။
 - ကြယ်ရောင်တွေလည်း လက်လို့ကွယ် လှပသာယာတယ် . . . မီးပုံးလေးတွေ ချိတ်ကာဆွဲ ရောင်စုံသွေးလို့ဝဲ။
 - သီတင်းကျွတ်ပွဲ ပျော်ရွှင်ဖွယ် လျှပ်စစ်မီးရောင်စုံတတယ် . . . မိဘသရာရယ် ကန်တော့ကြ ကြည်နူးသာယာ ည ။
- အလင်းသစ်(ရွှေဆည်မြေ)

ဆောင်းပါး

စာကြည့်တိုက်နှင့် ဝိုင်ဖိုင်ဖရီး

ကြည်ဖုန်းဝင်း(ပျဉ်းမနား)

စနေနေ့မနက်တိုင်း စာကြည့်တိုက်သို့သွားဖြစ်သည်။ စနေ၊ တနင်္ဂနွေ နံနက်ခင်းပိုင်းများက ကျွန်မ၏ အားလပ်ချိန်များဖြစ်ပါသည်။ စာအုပ်ဝယ်ဖို့ အခက်အခဲရှိသည့်ကျွန်မအတွက် စာကြည့်တိုက်က အလွန်ကျေးဇူးတင်စရာကောင်းပါသည်။

စနေ၊ တနင်္ဂနွေက အများပြည်သူအလုပ်နားရက်များဖြစ်ကြသည် ထင်သည်။ ကျွန်မစာကြည့်တိုက်သွားတိုင်း စာကြည့်တိုက်အပြင်ဘက် ခုံတန်းလျားများတွင် လူငယ်များထိုင်နေကြသည်။ လူငယ်များ စာကြည့်တိုက်လာကြသားဟု စာကြည့်တိုက်အပေါ် လူငယ်များစိတ်ဝင်စားလာရောက်ကြမှုကို ဝမ်းသာမိသည်။

အနားသို့ရောက်ခါနီး သေချာကြည့်မိသည့်အခါ ဖုန်းကိုယ်စီဖြင့် အင်တာနက်သုံးနေကြခြင်းပင်။ စာကြည့်တိုက်အပေါ်ဘက်က ဝိုင်ဖိုင်ဖရီး(wifi free)ဟူသော စာတန်းလေးကို မော့ကြည့်လိုက်မိသည်။

စာကြည့်တိုက်အတွင်း ဝင်သွားသည့်အခါ စာအုပ်ငှားသူ၊ ဖတ်ရှုသူတစ်ဦးတစ်ယောက်မျှ ရှိမနေ။ စာကြည့်တိုက်နှင့် ကျွန်မအိမ်သည် အတော်လှမ်းသည်။ စက်ဘီးဖြင့် ၁၀ နာရီခွဲက ထွက်လာလျှင် ၁၁ နာရီ ထိုးခါနီးမှရောက်သည်။ စာအုပ်ရွေးရင်း နာရီဝက်ခန့်ကြာသွားသည်။ အလုပ်ချိန်နီးနေ၍ စာအုပ်များယူရင်း ကောင်တာသို့ သွားရတော့သည်။ ထူးခြားသည်က စာအုပ်ငှားလျှင် စာဖတ်သူစာရင်းတွင်ပါ လက်မှတ်ထိုးရသည်။ ကျွန်မလက်မှတ်ရှေ့တွင် ငါးယောက်ခန့်ရှိသည်။ စာလာဖတ်သူရှိတာလား၊ ကျွန်မလို ငှားသူပဲလားဟု ဇေဝဇဝါပင် ဖြစ်မိသည်။

ပြန်ထွက်လာတော့ စာကြည့်တိုက်အပြင်ဘက်က လူငယ်ကလေးများကတော့ အချိန်ပေါကြသည်ထင်သည်။ ကျွန်မဝင်လာစကအတိုင်းပင်။ ဖုန်းပေါ်တွင်အာရုံစိုက်နေကြသည်။ အချိန်ပေါများသည့်သူတို့ကို အားကျမိပါသည်။

တစ်နေ့ ဖေ့စ်ဘွတ်စာမျက်နှာဝင်ကြည့်တော့ အမျိုးသားစာကြည့်တိုက်တွင် စာအုပ်များပေါများကြောင်း မိန်းကလေးတစ်ယောက်က စာအုပ်ဖတ်နေသည့်ပုံလေးဖြင့် မိတ်ဆက်ထားသည်။ ကျွန်မအိမ်နှင့်အတော်ဝေး၍ မသွားနိုင်။ လိုက်ခံ(like)များ၊ မှတ်ချက်(comment) များစွာရှိနေခြင်းကြောင့် လူငယ်များစာပေချစ်သူပေါများလာကြပြီဟု မှတ်ချက်များကို ဝင်ဖတ်မိသည်။ “ဝိုင်ဖိုင်ဖရီး(wifi free)ရလား” “သွားကြမယ် ဓာတ်ပုံရိုက်ကြရအောင်” ဟူသည့် မှတ်ချက်များသာ အားကြီးမာန်တက်မန့်ထားကြသည်ကို မြင်ရပါတော့သည်။ စာအုပ်အကြောင်း မေးထားသည့်မှတ်ချက်များက မရှိသလောက်ပင်။

တချို့က စာကြည့်တိုက်သွားခြင်းသည် ဖေ့စ်ဘွတ်စာမျက်နှာလို လူမှုကွန်ရက်များမှာ အလှဓာတ်ပုံတင်ဖို့ သက်သက်ဟုသာ တွေးထားကြဟန်ရှိသည်။ စာကြည့်တိုက်မှ ဝိုင်ဖိုင်ဖရီးကို လူငယ်များ မည်သို့အသုံးချကြသည်ကိုလည်း ကျွန်မသိချင်မိပါသည်။ ဗဟုသုတရှာဖွေဖို့ပဲလား၊ ဝိမ်းဆော့ဖို့ပဲလား ဘာကြောင့်သုံးတယ်ဆိုတာကတော့။ ။

ဝတ္ထုတို

ချိုထွေး(ကုမဲ)

ရပ်ကွက် တိုက်ပွဲ

(၁)

တအုန်းအုန်းနဲ့ ရွာချလိုက်တဲ့မိုးကြောင့် ကိုဘခင်တို့ အိမ်ရှေ့ရပ်ကွက်လမ်းလေး ရေတွေနဲ့ ပြည့်သွားတယ်။ ကိုဘခင်ရဲ့အိမ်ပိုင်းထဲကိုလည်း ရေတွေ ဒလဟော စီးဝင်လာလေရဲ့။ မိုးရွာလို့ အပူဒဏ်သက်သာသွားပေမယ့် ဝင်လာတဲ့ရေတွေကြောင့် ကိုဘခင် စိတ်ပျက်မိတယ်။

“ဗုန်း”
“အား... အီး ဟီး ဟီး အမေရေ...”
အိမ်ရှေ့က လဲပြဲသံတစ်ခုနဲ့အတူ ကလေးတစ်ယောက်ရဲ့ ငိုသံက စီခနဲထွက်လာတယ်။ အိမ်တံခါးဝ ကြမ်းခင်းပေါ်ကနေ အသံလာရာလမ်းကြည့်မိတော့ ကျောင်းဝတ်စုံနဲ့ ကလေးတစ်ယောက် ရွံ့ဗွတ်ရေထဲ လဲကျနေတာ တွေ့ရတယ်။ အင်္ကျီအဖြူလေးက ရွံ့ဗွတ်ရေတွေနဲ့ မြင်မကောင်း။
“အမလေး ငါ့သားလေး လဲပြီတော်။ ဘယ်နားနာသွားသေးတုန်း။ အမေ့ကို ဘာလို့မစောင့်တာလဲ သားရယ်။ ကားလမ်းမအထိ ချီပြီးပို့မှာပေါ့။ အခုတော့ ပေပွကုန်ပြီ။”

ကလေးရဲ့အမေက ပါးစပ်ကလည်း တတွတ်တွတ်ပြောရင်း လက်ကလည်း သားဖြစ်သူကို အမြန်ဆွဲထုလိုက်တယ်။ သားရဲ့ မျက်နှာပေါ်က ရွံ့ဗွတ်ရေတွေကို လက်ဖဝါးနဲ့ အသာအသာသုတ်ပေးလိုက်ရင်း ဘေးအိမ်မှာနေတဲ့ ကိုမောင်စိုးအိမ်ရှေ့က လမ်းပေါ်ကို မီးဝင်းဝင်းတောက် မျက်လုံးတွေနဲ့ စိုက်ကြည့်နေတယ်။ ရင်အစုံကလည်း လှိုင်းထန်နေလေရဲ့။ အဲဒီနောက်တော့ သားကို ရေလွတ်ရာချလိုက်ပြီး လက်နှစ်ဖက်ကို ဆတ်ခနဲ ခါးပေါ်ထောက်ချလိုက်တယ်။ သူ့သားလဲတာက ရွံ့ဗွတ်ရေထဲ။ သူ့ကြည့်နေတာက ဘေးအိမ်ရှေ့က ကုန်းမြေပိုမို့။ သူ့ဘာကို စိတ်ဆိုးနေသလဲဆိုတာကို ကိုဘခင် စိတ်ဝင်စားသွားတာပေါ့။ ဒါနဲ့ ရေထဲဖြတ်လျှောက်ပြီး ဝင်းတံခါးနားထဲသွားပြီး ကြည့်လိုက်မိတယ်။

“အိုး... ဟိုဘက်အိမ်ကဟာတွေ။ တော်တို့အိမ်ရှေ့က မြေတွေဖို့ထားတော့ ရေစီးကြောင်းတွေပိတ်ကုန်ပြီ။ ကျုပ်တို့အိမ်ရှေ့ ရေတွေအိုင်ပြီး ဟော အခုကျပ်သားလေးလဲပြီ။ ရေစီးအောင် တော်တို့ဘာသာဖောက်မလား။ ကျုပ်ဖောက်ရမလားပြော။ ပြီးမှ မြေဖို့ထားတာ ပျက်သလေးဘာလေး လာမလုပ်နဲ့။”

သူကသာ ထာဘီခါးစောင်းတင်ပြီး ရန်တွေနေပေမယ့် တစ်ဖက်အိမ်ကတော့ တစ်ယောက်တလေမတောင် ထွက်မကြည့်။ လူထွက်မလာပေမယ့် မှန်လိုပိတ်ထားတဲ့ ကားတစ်စီးကတော့ အရှိန်ပြင်းပြင်းနဲ့ မောင်းထွက်လာပါတယ်။ အမှတ်တမဲ့မို့ ကိုဘခင်ကော သားအိမ်နှစ်ယောက်ပါ ရွံ့ရွံ့သွားပါတော့တယ်။

“အမလေးလေး မိုက်ရိုင်းလိုက်တာ။ ဘယ်လိုဟာတွေလည်း မသိဘူး။ တွေ့ကြသေးတာပေါ့ ဟင်း ဟင်း”

သူတစ်ယောက်တည်း ဒေါသတွေနဲ့ ဆွေ့ဆွေ့ခုန်ပြီး ကျန်ခဲ့လေရဲ့။

(၂)

ကိုဘခင် စပြောင်းလာကတည်းက ဒီလမ်းကို သတိထားကြည့်မိတယ်။ ရပ်ကွက်လမ်းသွယ်ဖြစ်လို့ မော်တော်ကားလမ်းမကြီးကနေ မြေနိမ့်ရာကို ခွဲဆင်းလာတယ်။ လမ်းထိပ်က အိမ်နှစ်အိမ်ကတော့ လမ်းမကြီးကို မျက်နှာမူထားပြီး လမ်းမကြီးနဲ့ မြေအညီဖို့ထားတယ်။ ဒါကြောင့်လည်း လမ်းသွယ်လေးက ရေမြောင်းလေးလို ဖြစ်နေတာပေါ့။

မြင့်ရာကနေ နိမ့်ရာကို စီးဆင်းတတ်တဲ့ ရေရဲ့ သဘာဝအရ မိုးရွာပြီဆိုတာနဲ့ လမ်းမကြီးပေါ်က ရေတွေဟာ လမ်းသွယ်ထဲကို ဒလဟော ထိုးဆင်းလာတတ်တယ်။ အဲဒီတော့ မိုးရွာပြီးတာနဲ့ မြေနိမ့်တဲ့ အိမ်ပိုင်းတွေမှာ ရေအပြည့်။ လမ်းကလည်း ရေတွေအပြည့်ဖုံးလွှမ်းသွားတယ်။ လမ်းအဆုံးမှာကလည်း ပန်းစိုက်တဲ့ခြံက ကန်လန်ပိတ်နေတော့ ရေထွက်ပေါက်က မရှိဖြစ်နေတယ်။

ကိုဘခင် ရောက်ခါစတုန်းကတော့ ဒီလမ်းထဲက လူတွေကို တအံ့တဩ ချီးကျူးမိသေးတယ်။ ကိုဘခင်က မျက်နှာသစ်ပြီး ဘုရားကန်တော့ခါစပဲရှိသေးတယ်။ လမ်းထဲကလူတွေက တံမြက်စည်းသံတည်ညံ့နဲ့ တက်ညီလက်ညီလှည်းနေကြတာတွေ့ရတာကိုး။ ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ်တောင် အိပ်ရာထနောက်ကျလေခြင်းဆိုပြီး ရှက်မိတယ်။

ကိုဘခင်က အမှိုက်လှည်းရင် မြေနိမ့်တဲ့နေရာ၊ ချိုင့်ခွက်ရှိနေရာတွေကို အမှိုက်စုတယ်။ ဒါမှလည်း တဖြည်းဖြည်း ညှိပြီးသားဖြစ်ပြီး မြေညီတယ်လေ။ နောက်မှ သတိထားမိတာက မိုးရွာရင် အိမ်ပိုင်းထဲ ရေမဝင်အောင် ကိုယ့်ခြံစည်းရိုးခြေရင်းကို အမှိုက်နဲ့ချောပြီး



သူတို့က မြေယူဖို့ကြတာကိုး။ စောစော လှည်းတဲ့သူက မြေများများယူဖို့ခိုင်းတယ်လေ။ ဒီတော့လည်း စောနိုင်သမျှ စောအောင်ထပြီး သူကယူသွားလိုက် ကိုယ်ကပြန်ယူလိုက်နဲ့ မပြီးနိုင်တဲ့ ဇာတ်ကွက်တစ်ခုတို့ နေ့တိုင်း ကနေကြတော့တယ်။ ဒီလိုနဲ့ ဦးရာလူစနစ်နဲ့ လှည်းယူလိုက်ကြတာ လမ်းသွယ်လေးကနေ မြောင်းဘဝ ရောက်ပါလေရောလား။
မိုးရွာလို့ အိမ်ပိုင်းထဲ ရေဝင်ရင် လမ်းထဲကို ခပ်ထုတ်လိုက်ကြတယ်။ မိုးတွင်းတစ်တွင်လုံးကတော့ လမ်းထဲမှာ ကုန်းမြေမြင့်ရဖို့ ခဲယဉ်းသား။ အိမ်ရှင်တွေကလည်း လမ်းထဲမှာ ဘာဖြစ်နေနေ အာရုံမထမထား ကိုယ့်အိမ်ပိုင်းထဲ ရေမရှိရေး တို့အရေးပဲ။

ဒီလိုနဲ့ တစ်လမ်းလုံး စိတ်တူကိုယ်တူ နေလာကြရာက ပိုက်ဆံတတ်နိုင်တဲ့သူတွေက တစ်စခန်းထလာပြန်တယ်။ ဂျင်းမြေလို့ခေါ်တဲ့ ကျောက်သားနဲ့ ရောတဲ့မြေတွေကို သူတို့အိမ်ပိုင်းရှေ့မှာ ကားကြီးကားငယ် အသွယ်သွယ်နဲ့ ဖို့ကြတယ်။ မြေဖို့တုန်းက မိုးရာသီမဟုတ်လို့ ပြဿနာမရှိ။ ဒါတောင် အစပိုင်းမှာ မြေအနိမ့်အမြင့် မညီတော့ စက်ဘီးတွေ ဆိုင်ကယ်တွေ လဲကြ ပြိုကြနဲ့။ မိုးလည်းရွာရော ကျောက်သားမြေဆိုတော့ ရေစီးနဲ့ပါမသွားဘဲ ရေကို ပင်းတားနဲ့ တားထားသလို ဖြစ်နေတယ်။ ဒါကြောင့်လည်း ရေတွေဝပ်ပြီး ပြဿနာတွေ တက်ကြတာပေါ့။

(၃)

“ဗျို ဒေါ်မြင့် အထုပ်အဖိုးတွေနဲ့ ဘယ်သွားမလို့လဲဗျ”
နှစ်အိမ်ကျော်မှာနေတဲ့ ဒေါ်မြင့်တစ်ယောက် ခေါင်းပေါ်မှာလည်း အဝတ်ထုပ်နဲ့၊ လက်ထဲမှာလည်း အိုးတွေခွက်တွေထည့်ထားတဲ့ တောင်းကြီးခါးစောင်းတင်ပြီး ရေထဲကနေ တစွတ်စွတ်နဲ့လျှောက်လာနေတယ်။

“ဟောတော် ကိုဘခင်က မသိသေးဘူး ထင်တယ်။ ကျုပ်တို့အိမ်က မြေနိမ့်တော့ မိုးတွင်းဆို ဝိုင်းထဲမှာ ရေက ဒူးဆစ်ပေါင်လယ်ထိ တက်တာလေ။ မြေမှမဖို့နိုင်တာ။ ချက်ပြုတ်စားဖို့နေရာလည်းမရှိနဲ့။ ဟိုဘက်ရပ်ကွက်က အိမ်အိမ်မှာ အဖိတ်လေးထဲ သွားကပ်နေရတာ။ မိုးကုန်မှ ပြန်လာရတာပဲတော်ရေ။ ကျုပ်တစ်အိမ်တည်း မဟုတ်ဘူးတော့။ အရှေ့ဘက်က ကိုထွန်းခင်အိမ်တို့ မြောက်ဘက်က မငြိမ်းမြအိမ်တို့လည်း မိုးတွင်းဆို တော်ရာသွားနေကြရတာ။”

ကိုဘခင် ဟူးခနဲ သက်ပြင်းချလိုက်မိတယ်။ ရာသီဥတုက အေးမြနေပေမယ့် ရင်ထဲမှာတော့ မအေးနိုင်ပါဘူး။ ကိုယ့်ထက်ဆိုးနေကြပါပဲကောလား။ ကိုဘခင်အိမ်ကမှ မီးသွေးဖို့နဲ့ ကြမ်းပြင်ပေါ် ချက်ပြုတ်စားလို့ဖြစ်သေး။ မြေပါးကင်းပါး ကြောက်ရတယ်ဆိုပေမယ့် အိပ်လို့တော့ဖြစ်သေး။ လမ်းတစ်လျှောက်မှာလည်း မြေဖို့ခိုင်းတဲ့ အိမ်ပိုင်းနိမ့်နိမ့်လေးတွေက အများသား။ ဒီလိုနေလာကြတာ

နှစ်တွေ ဘယ်လောက်ရှိနေပြီလဲမသိ။
နှိုက်နှိုက်ချွတ်ချွတ်စဉ်းစားမိရင် ရင်မောစရာပဲ။ နောက်ဆက်တွဲဖြစ်လာနိုင်တဲ့ ကျန်းမာရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေးတွေ အများကြီးပါပဲ။

အတွေးတွေကို ဖြတ်တောက်ပြီး အိမ်ပေါ်ပြန်အတက် အိမ်ထောင့်မှာ ထောင်ထားတဲ့ တူးရွင်းပြားကို မြင်ပြီး စိတ်ကူးတစ်ခုရလိုက်တယ်။

(၄)

ဒီနေ့တော့ ရာသီဥတုက ကြည်ကြည်လင်လင်နဲ့ မိုးခြောက်ရေခြောက် ဖြစ်ပြီဆိုတော့ တူးရွင်းပြားဆွဲယူပြီး ကိုဘခင် လုပ်ငန်းစလို့က်တယ်။ အိမ်ရှေ့ကစပြီး ရေနုတ်မြောင်း တူးလိုက်တယ်။ အိမ်ရှေ့ကတူးပြီးလို့ တစ်ဖက်အိမ်ရှေ့က ဖို့ထားတဲ့ ဂျင်းမြေကို စပြီး တူးလိုက်တယ် ဆိုရင်ပဲ...

“ဟေ့လူ ဒါ ဘာလုပ်တာလဲ” တစ်ဖက်အိမ်က ကိုမောင်စိုးက ခါးထောက်ရင်း ထွက်မေးတယ်။

“ရေနုတ်မြောင်း ဖောက်မလို့ဗျ”

“ဟ ကျုပ်မြေဖို့ထားတာ ပျက်ကုန်မှာပေါ့။ ရှုပ်ရှုပ်ယှက်ယှက်”

“မပျက်စေရပါဘူး။ ခင်ဗျား ရေပြန်တစ်လုံးဝယ်ပေး။ ပြန်ထည့်ပြီး ကျုပ်အရင်အတိုင်းဖြစ်အောင် မြေပြန်ညှိပေးမယ်။”

“ဒါဆိုလည်း ပြီးတာပဲ။ ဝယ်ပေးမယ်။ ဟုတ်ရင် ဟုတ်ပေါ့ကွာ။ ဖို့ထားတာ ပျက်လို့ကတော့ မင်းနဲ့ငါနဲ့ တွေ့မယ်။”

ဘယ်သူ့အကူအညီမှမပါဘဲ ကိုဘခင်တစ်ယောက်တည်း တစ်တီတီနဲ့ မြောင်းတူးလာလိုက်တာ လမ်းအဆုံးက ပန်းခြံကို ရောက်လာတယ်။ လမ်းတစ်လျှောက်လုံး ဝဲယာနှစ်ဖက်စလုံးတူးရတာဆိုတော့ အချိန်တော့ တော်တော်ပေးရတာပေါ့။ လက်ကတူးရလို့ မောတာထက် ပါးစပ်က ရှင်းပြရတာနဲ့ မြေရှင်းရတာက ပိုမောတယ်။ ပင်ပန်းလိုက်တာ မပြောပါနဲ့။ တကယ်လို့လမ်းထဲမှာရှိတဲ့ ယောက်ျားသား အင်အားတွေနဲ့သာ တူးရမယ်ဆို အစွမ်းကုန် နှစ်ရက်လောက်ပဲ ကြာလောက်မယ်။ ဒါပေမယ့် ကိုယ့်နဲ့မဆိုင်သလိုနေကြတယ်။ အခုတော့ နှစ်ရက်လောက်ကြာတဲ့အလုပ်ကို ရက် ၂၀ လောက်ကြာအောင် လုပ်နေရတယ်။

ပြီးတော့လည်း အကူအညီရဖို့ နေနေသာသာ အိမ်တစ်အိမ်ရှေ့ရောက်ရင် မလိုတဲ့မျက်လုံးတွေနဲ့ တစ်ချိန်လုံး ထိုင်ကြည့်နေကြတော့တယ်။ ကြည့်မှာပေါ့။ သူတို့ဖို့ထားတဲ့ ခြံစည်းရိုးရင်းက မြေတွေပါသွားမှာစိုးလို့လေ။ ကိုဘခင်ခမျာ ကိုယ့်ထဲမင်းကိုယ်စားပြီး မြောင်းဖောက်တာတောင် ကျေးဇူးတင်မယ့်သူမရှိ။ ရေဆာရင်လည်း အိမ်ပြန်ပြေးပြီး သောက်ရတဲ့အဖြစ်။ တစ်လမ်းလုံး မျက်စိဒေါက်ထောက်

ကြည့်နေကြတယ်။ လုပ်ပုံမဟုတ်ရင် ဝိုင်းသမကြမယ့် သဘော။

နောက်ဆုံး ပန်းစိုက်ခင်းနား ရောက်ပြန်တော့လည်း အခက်ကြုံရပြန်တယ်။ ခြံရဲ့ထောင့်လေးကို ဖြတ်တူးပြီး တစ်ဖက်က လယ်ရေပေးမြောင်းနဲ့ သွယ်ဖို့ရာ ခြံရှင်က ခွင့်မပြုချင်ဘူး။ စိုက်ခင်းမြေပြိုကျမှာ စိုးတယ်တဲ့။ ဒါနဲ့ပဲ ကိုဘခင် မရမက တောင်းတောင်းပန်ပန်နဲ့ မြောင်းတူး၊ မြေပြိုမကျအောင် ကိုယ့်အိမ်က သစ်သားအတိုအစတွေနဲ့ တုတ်စိုက်ပြီး ကျေနပ်အောင် လုပ်ပေးလိုက်ရတယ်။

ကိုဘခင်ကတော့ လုပ်ချင်တဲ့အလုပ်တစ်ခု ဖြစ်မြောက်သွားလို့ ရင်ထဲက အလုံးကြီးကျသွားသလိုပဲ။ လမ်းထဲက လူတွေကတော့ အပိုအလုပ်တွေလုပ်နေတာပါကွာဆိုတဲ့ မျက်လုံးမျိုးတွေနဲ့ ခပ်ချစ်ချစ်ကြည့်သွားကြတယ်။

(၅)

...ဝေါ ဝေါ ဝေါ...
မိုးဥတုတစ်ပတ်ပြန်လည်လို့ မိုးဦးအစမှာပဲ မိုးကောလေပါ ခပ်ကြမ်းကြမ်းရွာချလိုက်တယ်။ တစ်နှစ်ပတ်လုံး အောင်းထားတဲ့မိုးရေတွေ အရှိန်အဟုန်နဲ့ သွန်သိုလိုက်သလို သဲသဲမဲမဲပဲ။ အပြုံးနဲ့များ ရွာနေသလားထင်ရလောက်အောင် သုံးရက်ဆက်တိုက် မနားတမ်း ရွာနေတော့တယ်။

မိုးစတာနဲ့ ကိုဘခင် ခြံထဲဆင်းကြည့်လိုက်တယ်။ မြေနိမ့်ပိုင်းလေးတွေမှာ ရေနည်းနည်းပါးပါး တင်နေတာက လွဲလို့ ရေထူနဲ့ထည့်နဲ့ မတွေ့ရ။ ရေစိုအဝတ်လေးတွေ၊ ပစ္စည်းလေးတွေ ထုတ်လှန်းပြီး လမ်းထဲကို ထွက်ပြီး မိုးရေအခြေအနေ ကြည့်လိုက်တယ်။ ရေနုတ်မြောင်းလေးထဲမှာ ရေပြည့်နေပေမယ့် လမ်းပေါ်မှာ ရေမတွေ့ရ။ လမ်းအဆုံးထိ လှမ်းမျှော်ကြည့်လိုက်တော့လည်း ရေအိုင်၊ ရေဝပ်နေတာမမြင်ရ။ ကိုဘခင် ကျေနပ်သွားတယ်။

ဒီအချိန်မှာပဲ ရွှေ့အိမ်က ကလေးအမေလည်း ထွက်လာတာ တွေ့ရတယ်။

“အစ်မ ကလေးကော။ မိုးရွာလို့ ကျောင်းမပို့ဘူးလား။” မျက်လုံးချင်းဆုံတာမို့ နှုတ်ဆက်စကား ဆိုလိုက်တာပေါ့။

“သားသားလား ကျောင်းသွားတယ်။ ဟိုဘက်အိမ်က ကားနဲ့ တင်ခေါ်သွားတယ်။”

ကိုမောင်စိုးအိမ်ကို မေးငေါ့ပြရင်း ခပ်ပြုံးပြုံး ပြန်ဖြေတယ်။ အရင်က အိမ်ရှေ့ရေဗွတ်ထဲ သူ့သားလဲလို့ ထာဘီခါးစောင်းတင်ပြီး ကိုမောင်စိုးတို့အိမ်ကို ရန်တွေ့ခဲ့တာတွေ သွားသတိရမိတယ်။ ခုတော့လည်း အာယာတတွေမရှိကြတော့။

“ဟော ဒေါ်မြင့် ဘယ်သွားမလို့လဲဗျ”

တစ်ချိန်တည်းမှာပဲ ခြင်းတောင်းလေးနဲ့ ထွက်လာတဲ့ ဒေါ်မြင့်ကို ကိုဘခင် မေးဆတ်ပြီး မေးလိုက်တယ်။

“ဈေးဝယ်သွားမလို့ ကိုဘခင်”

“မိုးတွင်း ရောက်ပြီလေ။ ဟိုဘက်ရပ်ကွက်က အစ်မအိမ် သွားမနေဘူးလားဗျ။”

“သွားစရာ မလိုတော့ဘူးလေ။ ကိုဘခင်ကျေးဇူးကြောင့် ဒီနှစ် အိမ်ပိုင်းထဲ ရေမဝင်တော့ဘူး။ အိမ်နားက ကိုထွန်းမြင့်တို့ မငြိမ်းမြတို့လည်း ဘယ်မှပြောင်းစရာ မလိုတော့ဘူးတော်။ အခုဆို ရေနုတ်မြောင်းလေးကို အမှိုက်မပိတ်အောင် ကိုယ့်အိမ်ရှေ့ကိုယ် သန့်ရှင်းရေးတွေ လုပ်ကြတာများ ကိုဘခင် မြင်စေချင်တယ်။”

ဒေါ်မြင့်က အားပါးတရပြုံးရင်း ဝမ်းပန်းတသာပြောရတာပေါ့။

“ဟုတ်လားဗျ။ ဒါဆို ကျုပ်တို့ကပဲတွေ တိုက်စရာ မလိုတော့ဘူးပေါ့။ ကလေးအမေနဲ့ ဒေါ်မြင့်က ကိုဘခင်ကို ပဟေဠိကို အဖြေသိချင်သလို မျက်လုံးဝိုင်းတွေနဲ့ လှမ်းကြည့်နေကြ တယ်။

“ဘယ်ကတိုက်ပွဲလည်း ကိုဘခင်”

“ရပ်ကွက် တိုက်ပွဲလေဗျာ။ နိုင်ငံခြားနဲ့ ကျုပ်နေခဲ့တဲ့ နယ်စပ်တွေမှာပဲ တိုက်ပွဲတွေ ရှိတယ်ထင်နေတာ။ နယ်စပ်တုန်းက တိုက်ပွဲက အသံပဲကြားခဲ့ရတာ။ ဒီရောက်မှပဲ ရပ်ကွက်တိုက်ပွဲနဲ့တွေ့ပြီး ကိုယ်တိုင်ဝင်ခွဲရတော့တာပဲဗျ။”

ကိုဘခင်ရဲ့ ခပ်သောသောစကားကို သဘောပေါက်သွားတဲ့ ဒေါ်မြင့်တို့ နှစ်ယောက်သား သဘောကျပြီး ရယ်လိုက်ကြတာများ ဝါးလုံးကဲ့ပဲ။

“မတိုက်ရတော့ဘူး ကိုဘခင်ရေ။ တစ်ရပ်ကွက်ထဲနေပြီး ကျုပ်တို့တစ်တွေ အစေးမကပ်ကြတာ။ အခုမှပဲ အပေါင်းနဲ့ အသင်းနဲ့၊ လူမှုရေးဆိုတာလည်း နားလည်လာပြီ။ နေ့တတ်သွားပြီ။ အဲဒါကြောင့်လည်း ခင်ဗျားကို ရပ်ကွက်ရဲ့ နိဗ္ဗာန်ဆုပေးမလို့ လမ်းထဲ လူတွေတိုင်ပင်နေကြတယ်ဗျ”

တစ်ဖက်အိမ်က ကိုမောင်စိုး ရောက်လာပြီး ရေပြန်ပေါက်က အမှိုက်စုတွေ ဖယ်ထုတ်ရင်း ဝင်ပြီးအရွှန်းဖောက်လိုက်တာကြောင့် အရင်က ရေတွေအုန်းအုန်းထဲခွဲတဲ့ လမ်းတစ်လမ်းလုံး ရယ်သံတွေ အုန်းအုန်းကျွက်ကျွက်ညံ့သွားပါတော့တယ်။

ဝတ္ထုတို

အမေ့သား

ကျွန်တော်အဖေ

(၁)

အညာနေ၏အစွမ်းကြောင့် မောဟိုက်ကာ ချွေးဒီးဒီး ကျနေပြီ။ အာခေါင်က မြောက်ကပ်ကပ်ဖြစ်လာကာ ရေက ဆာလာပြန်သည်။ ဒီအနီးအနားမှာက ရေရနိုင်မည့်နေရာ မမြင်။ သိုးကျောင်းသား၊ နွားကျောင်းသားတွေများ ရှိလေမလားဟု ဝေပိုက်ကြည့်မိပေမယ့် မတွေ့။ ထယ်ရေ ပြင်တွေသာချည်း။ ခုချိန်က မိုးရာသီ၊ ကြည့်လှည့် အချိန်ဆိုတော့ သည်ထယ်ရေပြင်တွေမှာ ဘယ်သိုးကျောင်း သား၊ နွားကျောင်းသားက လာကျောင်းပါလိမ့်မလဲ။ ဖြည့်တွေးတွေးသည်။ ရွှေ့နားက သစ်ပင်ရိပ်ရောက်ရင် တော့ နားဦးမည်။ သည်သစ်ပင်ရိပ်သည် ယာကွက်ကို အဖေနှင့်လိုက်လာရတိုင်း ထိုင်ခဲ့ရသည့်နေရာ။ သည် ထယ်ရေပြင်သည် ကျွန်တော်နှင့် သက်ဆိုင်မှုမရှိသော တားမြစ်နယ်မြေ။ သည်အကြောင်းတွေကို ပြန်စဉ်းစားမိ ပြန်တော့ အဖေကို စိတ်နှာမိသည်။ နားမလည်ဖြစ်ခဲ့ရ သည်။ ခုချိန်ထိပင် အဖေကိုနားမလည်သေး။ ထိုအကြောင်း တွေကို ပြန်မတွေးချင်။ သစ်ပင်ရိပ်မှာ ကျောပိုးအိတ်ကို မှီကာ ခြေပစ်လက်ပစ်ထိုင်ချလိုက်စဉ် ကန်သင်းရိုးအစပ်မှာ ထယ်မထိုးရသေးသည့် ထယ်တစ်ကွင်းစာ မြေကွက်လပ် လေးကို အံ့အားသင့်ဖွယ် တွေ့လိုက်ရသည်။

(၂)

“အဖေ” ကျွန်တော် ထယ်တစ်ကွင်းလောက် မောင်းကြည့် မယ်။

“မလုပ်ပါနဲ့ကွာ နွားတွေက ပျော့ရတဲ့ကြားထဲ ခွာတွေထိုးမိကုန်မှ ဒုက္ခရောက်ကုန်မယ်”

ထိုစကားတစ်ခွန်းနှင့်ပင် ကျွန်တော် ထယ်ထိုးခွင့် မရခဲ့သည်မှာ အခု ကျွန်တော် (၈)တန်းရောက်သည်အထိ။ ကန်သင်းရိုးသားခြားသည့် တစ်ဖက်လယ်ကွင်းမှ သူငယ်ချင်း ထွန်းမင်း၏ ထယ်မောင်းနေသံက ဆူညံနေသည်။ ထွန်းမင်း ထယ်ထိုးသည်ကိုမြင်လျှင် ကျွန်တော်လည်း ထယ်ထိုးချင်သည်။ ကျွန်တော်လည်း ထွန်းမင်းလို မိဘ အားကိုးအားထားပြုရလောက်သည့် တောင်သူလယ်သမား ၏ သားစစ်စစ်ဖြစ်ချင်သည်။ အခုတော့ ကျွန်တော့်မှာ အဖေအလုပ်အကိုင် တောင်သူလုပ်ပင် မပြောဝံ့လောက် အောင် တောင်သူလုပ်ငန်းနှင့် ပတ်သက်၍ တစ်ခုတလေ မျှ ထဲထဲဝင်ဝင်မလုပ်ဖူးခဲ့။ မလုပ်တတ်ခဲ့။

တစ်ခါကလည်း မှတ်မိသေးသည်။ အဖေက နွားစာ နှစ်ထုံးစာရိတ်ရမည်ဖြစ်၍ နွားစာတစ်ထုံး ကူရွက်ဖို့ ကျွန်တော်ကို ခေါ်သည်။ နွားစာနှစ်ထုံး မြန်မြန်ရစေဖို့ ဟူသည့်စေတနာဖြင့် တံစဉ်နှစ်ချောင်းယူခဲ့မည်ဟု ပြောတော့ အဖေက တံစဉ်တွေက မကောင်းဘူး၊ တစ်ချောင်းပဲ ကောင်းတယ်၊ တစ်ချောင်းပဲယူခဲ့ဟု စိတ်မရည်ဟန် ပြန်ပြောသည်။ အဖေကို အာမခံဝံ့သည့် အတွက် တံစဉ်တစ်ချောင်းသာယူခဲ့ပြီး အဖေ့နောက်က အသံတိတ် လိုက်ပါလာရသည်။

အဖေ နွားစာရိတ်နေသည့်အချိန် ကျွန်တော် ဆီးပင် အရိပ်မှာ ထိုင်နေရသည်။ အများအပြားမှာတော့ အဖေ တစ်ယောက်လုံး အလုပ်လုပ်နေတာတောင် ကူလုပ်ပေးတဲ့ ငမိုက်သား၊ ငပျင်းကောင်ဟု ထင်ပေလိမ့်မည်။ ကျွန်တော် စိတ်ထဲမှာလည်း အဲသည်လိုခံစားရပြန်တော့ မနေနိုင် မထိုင်နိုင်။ အဖေ့နားမှာ ရစ်သီရစ်သီလုပ်နေမိသည်။ အဖေက “နေကပူရတဲ့အထဲ ဘာလာလုပ်နေတာလဲ။ အရိပ်ထဲမှာ သွားနေစမ်း”ဟု အော်လွှတ်ပြန်သည်။ ဆီးပင်ရိပ်ကလေးမှာ ထိုင်နေရပြန်သည်။ နွားစာတစ်ထုံး စာလောက်ရတော့ အဖေ ခါးညောင်းသွားဟန်တူပါ၏။ တံစဉ်ကိုထားခဲ့ကာ ယာခင်းထဲ လျှောက်ပတ်ကြည့်နေသည်။ ကျွန်တော် တံစဉ်ကိုမြင်တော့ နွားစာရိတ်ကြည့်ချင်မိသည်။ ဘုရားစူးရစေ့။ သည်အသက် သည်အရွယ်အထိ ကျွန်တော် နွားစာရိတ်ဖူးခဲ့။ မလုပ်ဖူးသည့်အလုပ်ကို စမ်းလုပ်ကြည့်ချင်သည်မှာ လူတို့၏ သဘာဝပင်။ ကျွန်တော် မြက်တွေကို ဘယ်လက်ဖြင့် ဆုပ်ကိုင်၊ တံစဉ်ကို ညှာလက်ဖြင့်ကိုင်လိုက်ပြီး အဖေရိတ်သလို ရိတ်ကြည့် သည်။ မခက်။

“ဟာ ဟေ့ကောင် မင်း အဖြစ်မရှိဘဲနဲ့၊ မခိုင်းတာဆို အလွန်လုပ်ချင်တဲ့ကောင်။ သွားသွား သစ်ပင်အရိပ်မှာ သွားနေစမ်း။ မြေပါး ကင်းပါးနဲ့ကွာ။ မကြောက်မလန့်” အဖေအသံက အထိတ်တလန့်။ ကလေးတစ်ယောက် ကို ဆူငေါက်နေသလိုမျိုး။ ကျွန်တော်ရင်ထဲ နာကျင်

သွားသည်။ ကျွန်တော်က အဖြစ်မရှိဘူးတဲ့လား။ အဖြစ် ရှိရအောင် အဖေကရော အခွင့်အရေးပေးခဲ့လို့လား။ ကျွန်တော် ဆီးပင်အရိပ်မှာထိုင်ပြီး အသံတိတ် ငိုနေမိ သည်။ အဲသည်နောက်ပိုင်း ကျွန်တော် နွားစာရိတ်ချင် ကြောင်း မပြောတော့။ ထယ်ထိုးချင်ကြောင်း ခွင့်မတောင်း တော့။

(၃)

“ဒီနေ့ ဘယ်ဘက်ကြလဲ လှဆောင်ကြီး”
“မြောက်ယာ နှမ်းကြတယ် ပြောတယ်။ ကျုပ် လိုက်မသွားဘူးလေ။ ကျုပ်သား အကြီးကောင်ပဲ သွားကြ တာ။”

“ခင်ဗျားကောင်က တော်တော်အားကိုးလို့ရနေပြီပဲဗျ နေ့”

“ဟုတ်တယ်ဗျို့ ကြတာ လှတာတော့ ပြန်ကြည့်စရာ မလိုတော့ဘူး။ ခင်ဗျားသားတွေလည်း ခိုင်းလို့ရနေပါပြီ။ ခိုင်းပေါ့ဗျာ”

“မခိုင်းပါဘူးဗျာ။ ဒီကောင်တွေကို ကျုပ် စိတ်မချ ဘူး”

အဖေနှင့် ဦးလှဆောင်တို့ စကားပြောနေသံကို အိမ်ပေါ်မှာ စာဖတ်နေသည့် ကျွန်တော် အတိုင်းသား ကြားနေရသည်။ အဖေက ကျွန်တော့်ကို စိတ်မချသေးဘူး တဲ့။ ဘယ်ချိန်ရောက်မှ စိတ်ချမှာတဲ့လဲ။ ကျွန်တော် (၁၀) တန်းဖြေပြီးသည်အထိ အဖေကစိတ်မချနိုင်သေးသည့်တိုင် ဦးလှဆောင် သားအကြီးကောင် ထွန်းမင်းက တောင်သူ လုပ်ငန်းတွေကို ဦးစီးလုပ်ကိုင်နိုင်သည်အထိ ကျွမ်းကျင် နေပြီ။ ကျွန်တော်ကိုယ်ကိုယ်ကလည်း ရှက်မိသည်။ အဖေကို လည်း ကျွန်တော့်အပေါ် ယုံကြည်မှုနည်းလေခြင်းဟု စိတ်နာမိသည်။

(၄)

ကျွန်တော် ဆယ်တန်းကို နှစ်ချင်းပေါက်အောင်တော့ အပျော်ရွှင်ဆုံးလူသားမှာ အဖေပင်ဖြစ်သည်။ အဖေ သည်လောက်ပျော်သည်ကို တစ်ခါမျှမမြင်ဖူးခဲ့။ ကျွန်တော့် အကြောင်းတွေကိုလည်း တွေ့တဲ့သူတိုင်းကို ကြွားသည်။ ကျွန်တော့်ကိုလည်း “လူလေး ဘာလို့ချင်လဲ”ဟု ထပ်ခါ တလဲလဲ မေးနေသည့်တိုင် ကျွန်တော်ကတော့ ဘာလို့ချင်တယ် ဟူသည့်အဖြေ ပြန်မပေးမိ။ ကျွန်တော့်ကို အဖြစ်မရှိဘူး ဟူသည့် အဖေစကားတွေက ခုချိန်ထိ လွှမ်းမိုးနေဆဲ။ တောင်သူလုပ်ငန်းတွေနှင့် ဝေးရာ၊ အဖေနှင့်ဝေးရာမှာ နေရရင်ပြီးရောဟု စိတ်ပိုင်းဖြတ်ပြီး စစ်တက္ကသိုလ် တက်ချင်ကြောင်း ခွင့်တောင်းတော့ အဖေမှာ ပျော်နေလိုက် သည့်ဖြစ်ခြင်း။ “ယောက်ျားဆိုတာ အဲသည်လို ခဲရဲတောက် ဖြစ်နေရမယ်ကွ”ဟုတောင် ပြောလိုက်သေး။ နောက်မှ အမေပြောပြချက်အရ အဖေငယ်ငယ်က စစ်ထဲကို နှစ်ခါ လိုက်သွားဖူးကြောင်း၊ သူ့အမေ(ကျွန်တော့်အဘွား)က လိုက်ခေါ်လို့သာ ပြန်လိုက်လာခဲ့ရကြောင်း သိရပြန်တော့ အဖေအကြိုက်ကိုမှ တစ်ဘဝစာအတွက် ရွေးချယ်မိလေခြင်း ဟု မကျေမနပ်ဖြစ်ရပြန်သည်။

“မပေါ်” မနက်ဖြန်မနက်ကျရင် တို့နှစ်ယောက် မြို့ပေါ်တက်ပြီး လူလေးဝုဏ်ပြုပွဲအတွက် လိုအပ်တာ တွေ သွားဝယ်ကြရအောင်။

“အင်း သွားဝယ်ကြတာပေါ့။ အပြန်ကျရင် မိုးချုပ် မယ်ထင်တယ်။ နွားစာအတွက် ဘယ်လိုလုပ်ကြမလဲ”

အဖေက ခေတ္တတွေဝေစွာ စဉ်းစားနေသည်။

“နွားစာအတွက် စိတ်မပူပါနဲ့ အမေရဲ့။ ကျွန်တော် စဉ်းပြီး ကျွေးထားလိုက်ပါ့မယ်”

အဖေက ကျွန်တော့်ဘက် လှည့်ပြီး-
“မင်းက မကြာခင်ပဲ စစ်ထဲရောက်တော့မယ်။ မတော်တဆ လက်ကလေးပြတ်သွားမဖြစ်ကွာ။ နေနေ မနက်ကျမှ အဖေစောစောထပြီး စဉ်းထားခဲ့မယ်။ မင်းကို စိတ်မချပါဘူးကွာ”

အဲသည်အချိန် ကျွန်တော့်အသက်(၁၆)နှစ်။

(၅)

ကျွန်တော်ဝင်ခွင့်ဖြေဖို့ မန္တလေးကိုသွားတော့ အဖေ ကျွန်တော့်ကိုလိုက်ပို့သည်။ သူငယ်ချင်းတွေ အများကြားမှာ အဖေက ကျွန်တော့်ကို အရိပ်တကြည့်ကြည့်။ ကျွန်တော့်ကို စိတ်မချနိုင်သေး။ ရန်ကုန်ကို လူတွေ့ဖြေဖို့ သွားပြန်တော့ လည်း အလုပ်ပျက်ခံပြီး အဖေလိုက်လာပြန်သည်။ မြို့ကြီး ပြကြီးမှာ မင်းတစ်ယောက်တည်း စိတ်မချပါဘူးကွာ”တဲ့။

ဘယ်လောက် စိတ်ပျက်စရာကောင်းလိုက်သလဲ။ ကျွန်တော် အဖေကို ဘာမှပြန်မပြောမိ။ ပြောချင်စိတ်လည်း မရှိ။

စစ်တက္ကသိုလ်ကျောင်းဆင်းပြီး တာဝန်ကျရာ မော်လမြိုင်ဒေသကို ခရီးအဆက်၊ အဖေ လိုက်ပို့သည့် အချိန်မှာတော့ ကျွန်တော်ရင်ထဲမှာ မအောင့်အည်းနိုင်စွာ ပြောချလိုက်သည်။

“အဖေ ကျွန်တော့်ကို သည်အချိန်ထိ စိတ်မချနိုင် သေးဘူးလားဗျာ”

အဖေက ကျွန်တော့်ကို ကြည်လင်ဝင်းလှနေသည့် မျက်ဝန်းအစုံဖြင့် ကြည့်လိုက်ပြီး-

“လူလေးကို စိတ်မချလို့ မဟုတ်ပါဘူး။ လူလေးကို ကြည့်ပြီး အဖေဝမ်းသာပီတိဖြစ်လွန်းလို့ လူလေးနောက်ကို တကောက်ကောက် လိုက်နေတာပါကွာ”

(၆)

“ဟာ လူလေး.. မင်းကွာ။ အကြောင်းမကြား ဘာမကြားနဲ့။ ဘယ်ကဘယ်လို ရောက်နေတာလဲ”

မြေကွက်လပ်ထယ်ရေပြင်ကို ငေးနေရာကနေ အသံ လာရာဆီကြည့်လိုက်တော့ နွားတစ်ရှင်းနှင့် အဖေ။ နေတောင်မြင့်နေပေ။ အဖေ ဘယ်က ဘယ်လိုရောက် လာတာပါလိမ့်။

“အကြောင်းကြားဖို့ကို အချိန်မရတာ အဖေရေ။ သင်တန်းပါတယ်ဆိုလို့ ရွှေ့တန်းကနေ အပြေးပြန်လာရ တာ။ သင်တန်းက သုံးရက်လောက်လို့သေးလို့ လမ်းလည်း သင့်တာနဲ့ အိမ်ကို ခဏဝင်လာလိုက်တာ။ ဒါနဲ့ အဖေက ဒီအချိန်ကြီးကျမှ ဘာလာလုပ်တာလဲ”

“မနေ့က ထယ်တစ်ကွင်းစာလေး ကျန်နေလို့ကွာ။ အဲတာလေး အပြီးသတ်ဖို့ လာလိုက်တာ”

အဖေလွယ်အိတ်ထဲမှ ရေဘူးကိုယူကာ ရေတစ်ငုံ မော့သောက်လိုက်သည်။

“လူလေး ဒီမှာ ခဏနားနေဦး။ အဖေ ထယ်ထိုး လိုက်ဦးမယ်။ ခဏပါပဲ။ ပြီးမှ အတူပြန်တာပေါ့”

အဖေက ပြောပြောဆိုဆို နွားရှင်းကို ထိုမြေကွက်လပ် လေးဆီ မောင်းသွားချေပြီ။ ကျွန်တော်ကတော့ ငယ်ငယ် ကအတိုင်း သည်သစ်ပင်အရိပ်ကလေးမှာ ထိုင်နေရစမြဲ။ အဖေက ထယ်တစ်ပတ်၊ နှစ်ပတ်လောက် မောင်းပြီးတော့”

“လူလေးရေ ထယ်တစ်ကွင်းလောက် မောင်းမကြည့် ချင်ဘူးလားကွ”

ထူးဆန်းပေစွ။ ကျွန်တော် ခွင့်မတောင်းမှ အဖေက အခွင့်အရေးပေးသည်။ ကျွန်တော့်ကို ယုံကြည်မှုရှိလာတာ လား။ ဒါမှမဟုတ် စမ်းသပ်တာလား။ ဘာပဲပြောပြော ထယ်ထိုးကြည့်ချင်တာတော့ အမှန်။ ကျွန်တော် ဂျင်းဘောင်းဘီကို ဒူးအထိခေါက်တင်လိုက်ပြီး အဖေထံမှ ထယ်လက်ကိုင်ကို လက်ပြောင်းယူလိုက်သည်။ နွား နှစ်ကောင်၏ ကြိုးနှင့် နှင်တံကို ညှာလက်ကိုင်၊ ထယ် လက်ကိုင်ကို ဘယ်လက်ကထိန်းပေးပြီး ထယ်ထိုးကြည့် သည်။ မခက်။ နွားတွေကလည်း သိပ်ထိန်းစရာမလို။ မြောင့်မြောင့်တန်းတန်းသွားရမည့်နေရာမှာ မြောင့်မြောင့် တန်းတန်းသွားသည်။ ကွေ့ရမည့်နေရာဆိုလျှင်လည်း အတိုင်(ဘယ်)ဘက်ကနွားကို ကြိုးတစ်ချက်ဆွဲပြီး အလှည့် (ညှာ)ဘက်ကနွားကို နှင်တံတစ်ချက်တို့လိုက်တာနှင့် အလိုလို ကွေ့ပြီးသား။

“အဖေကလည်းဗျာ။ ထယ်ထိုးတာ ခက်တာလည်း မဟုတ်ဘဲနဲ့ ကျွန်တော်ငယ်ငယ်က ဘာဖြစ်လို့ မခိုင်းခဲ့ တာလဲ”

အဖေက ပြုံးနေရုံမှတစ်ပါး ဘာမှပြန်မပြော။ ကျွန်တော့်လက်ထဲမှ ထယ်လက်ကိုင်ကို လက်ပြောင်း ယူလိုက်ပြီး ထယ်ဆက်ထိုးနေသည်။ ပြီးမှ-

“သည်ထယ်ရေပြင်မှာ ထယ်ထိုး၊ နှမ်းကြတဲ့ အလုပ်တွေမှာ လူလေးပျော်မွေ့သွားမှာစိုးလို့၊ သည်လို ပင်ပန်းဆင်းရဲလှတဲ့ တောင်သူလုပ်ငန်းခွင်မှာ လူလေး ပျော်မွေ့သွားမှာစိုးလို့ အဖေ မခိုင်းခဲ့တာပေါ့ကွာ”

ညင်သာစွာ ပြောလိုက်သော အဖေစကားအဆုံးမှာ တော့ ကျွန်တော်ဘာစကားမှပင် ပြောမထွက်နိုင်အောင် ဆွံ့အသွားရသည်။ ဆီးပင်ပေါ်နားနေကြသော ငှက် တစ်အုပ်က အဖေစကားကို ဩဘာပေးသယောင် မြည်တွန် အော်ဟစ်ကာ ပျံသန်းသွားကြသည်။ ကျွန်တော့်အပေါ် ယုံကြည်မှုနည်းလေခြင်းဟူသည့် အဖေအပေါ် အထင်လွှဲ ချက်ကလည်း ကြက်ပျောက်ငှက်ပျောက်။ ။

ဆီမီးထိန်ထိန် ဝါကျွတ်ချိန်

ဝါကျွတ်ကာ မြောက်လေဖြူး
ထူးလှတဲ့ ဒီချိန်ခါ။
ကြယ်ပေါင်းရုံ မြူတိမ်ကင်း
ဝင်းပစန္ဒာ။
ဝတီနန်းသို့ မြတ်ဘဂဝါ
ကြွလို့သာ နိဗ္ဗိဒ်ဆပ်။
ဖြူနီဝါ ဆီမီးလျှံကို
လူပြည်ပြန် မြတ်ဘုရားအား
ညွတ်တွားကာ ကုသိုလ်ထူးဖို့
ရည်စူးဆက်ကပ်။ ။
ခက်ဆစ်ချီ(ရန်ကုန်)

ဆောင်းရာသီအလှ

မြောက်ပြန်လော့ နင်းပွင့်ကျ
ငှက်သပိတ်လွယ် ဆောင်းတေးသွယ်
ကြွယ်တယ်လေ့ ကြွယ်တယ်လေး။
ပန်းမြတ်တော်ဝင် ငွေသဇင်
မြန်ခွင်အလှ ဆင်မြန်းသ
ပြတယ်လေ့ ပြတယ်လေး။
လယ်မြေသခင် ပြုံးပျော်ရွှင်
ကောက်ပင်ရိတ်သိမ်း ငွေလှူလိမ်း
ထိန်းတယ်လေ့ ထိန်းတယ်လေး။
ဆောင်းနင်းမှုန်ရီ ချမ်းတုန်ပြီ
ဝေသီ ယုက်ဆမ်း နင်းငွေတန်း
လွမ်းတယ်လေ့ လွမ်းတယ်လေး။
ဆောင်းရာသီမှာ ဒို့ပြည်ရွာ
သာယာလှပ ပန်သ
လှတယ်လေ့ လှတယ်လေး။ ။
အိဖြူစိုး

နေ့သစ်

ရောင်နီလွန်းခြုံ၊ နေ့သစ်ပုံ
အလှစုံသည်လေး။
သင်းကြူမွှေးထုံ၊ ပန်းရုပ်
ဖူးငုံတင့်သည်လေး။
နံနက်အရက်၊ မေတ္တာလှုံ
ပြည့်စုံလှသည်လေး။
ဆွမ်းချက်ကပ်လှူ၊ သံဃာဟူ
ကုသိုလ်ယူစို့လေး။
ပျိုးချရည်သန်၊ မျိုးစေ့မှန်
ကြာကန်ပွင့်ထုံမွှေး။
ငှက်ကျေးညံ့ညံ့၊ လင်းကြက်သံ
တွန်သံချိုလှသေး။
အတ္တပရ၊ ညီမျှမှု
သာစွာရိပ်မြဲတေး။ ။
ပိုင်(ဆေး-၁)

မြေရောင်းရန်
ပေ(၄၀x၆၀)၊ ၃၇သိန်း၊
တောင်ဒဂုံ၊ ပိုင်ဆိုင်မှုကောင်း၊
ပွဲစားမလိုပါ။
ဖုန်း-၀၉-၇၆၇၇၂၂၄၇၇

တိုက်ခန်းခရောင်းမည်။
(၁၅၀x၅၅၀) အပေါ်ဆုံးအထိ
ရုပ်ကွမ်းလမ်း၊ မြေကွမ်းလမ်း
စမ်းစောင့်ကြည့်ရန်အတွက်
ph : 09978822537

တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရေးရာဝန်ကြီးဌာန ရုံးသုံးစက်ကိရိယာနှင့် ရုံးသုံးပရိဘောဂပစ္စည်းများဝယ်ယူရန် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

၁။ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးရုံး၊ တိုင်းရင်းသားစာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဦးစီးဌာနနှင့် တိုင်းရင်းသားအခွင့်အရေးများ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးဦးစီးဌာနများအတွက် ရုံးသုံးစက်ကိရိယာနှင့် ပရိဘောဂပစ္စည်းများကို ပြည်တွင်းသုံး မြန်မာကျပ်ငွေဖြင့် အောက်ပါအတိုင်း ဝယ်ယူလိုပါသည်။

စဉ်	ပစ္စည်းအမျိုးအမည်	အရေအတွက်
(က)	စက်ကိရိယာနှင့် ပစ္စည်းများ	
(၁)	Air conditioner Split Type (1.5HP)	28Nos
(၂)	Air conditioner Split Type (1 HP)	28Nos
(၃)	LCD Projector	31Nos
(၄)	Server, Router & Networking အပါအဝင် IP VPN System	1Lot
(၅)	Purify water System (500 Litre)	3Nos
(၆)	Diesel Generator 200 KVA	1No
(ခ)	ရုံးသုံးစက်ပစ္စည်းများ	
(၁)	Computer (Desktop)	40Nos
(၂)	Computer (Laptop)	43Nos
(၃)	Digital Multifunctional Copier	4Nos
(၄)	Laser Jet Printer (LBP-2900B)	28Nos
(၅)	Fax	18Nos
(ဂ)	ရုံးသုံးပရိဘောဂ	
၁။	Table	56Nos
၂။	Armed Chair	440Nos
၃။	Armless Chair	1280Nos
၄။	သံမိုင်းတင်စင်	61Nos
၅။	Lecco သံမိုင်း	80Nos
၆။	Meeting Table	28Nos
၇။	Table With Partition	6Sets
၈။	Settee	14Sets

၂။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါပုံစံများကို ၂၉-၉-၂၀၁၇ရက်မှ ၂၃-၁၀-၂၀၁၇ရက်အထိ နေ့စဉ် နံနက် ၉း၃၀နာရီမှ ညနေ ၁၆း၀၀နာရီအထိ ရုံးဖွင့်ရက်အတွင်း အောက်ပါလိပ်စာတွင် တစ်စောင်လျှင် (၅၀၀၀)ကျပ်နှုန်းဖြင့် လာရောက်ဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။ တင်ဒါပုံစံများ လာရောက်ဝယ်ယူရာတွင် ကုမ္ပဏီ၏ မှတ်ပုံတင်ကတ်ပြား(သို့မဟုတ်) လုပ်ငန်းလိုင်စင်မိမ့်၊ တင်ပြရမည်။

၃။ ဖျော်နှုန်းမပါသော Specification & Catalogueများကို ၂-၁၀-၂၀၁၇ရက်မှ ၃၀-၁၀-၂၀၁၇ရက်အထိ နံနက် ၉း၃၀နာရီမှ ညနေ ၁၆း၀၀နာရီ အတွင်း တိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးရုံး၊ ဝန်ကြီးဌာနတွင်း စာရင်းစစ်နှင့် ဘဏ္ဍာရေးဌာနခွဲ ရုံးအမှတ်(၁၄) နေပြည်တော်သို့ လာရောက်ပေးသွင်းရန်ဖြစ်ပါသည်။ သတ်မှတ်ကာလထက် ကျော်လွန်သော တင်ဒါများကို ထည့်သွင်းစဉ်းစားမည်မဟုတ်ပါ။

၄။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါပုံစံနှင့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များ သိရှိလိုပါက ဖုန်း-၀၆၇-၃၄၇၉၅၅၀ သို့ ရုံးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ်စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန ရေအားလျှပ်စစ်အကောင်အထည်ဖော်ရေးဦးစီးဌာန (အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း)

၁။ လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန၊ ရေအားလျှပ်စစ်အကောင်အထည်ဖော်ရေးဦးစီးဌာန လက်အောက်ရှိ သူဌေးရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်းနှင့် အထက်ကျိုင်းတောင်းရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်းအတွက် နိုင်ငံခြားစက်ပစ္စည်းများ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးလုပ်ငန်းအား မြန်မာကျပ်ငွေဖြင့် လုပ်ငန်းအပ်နှံဆောင်ရွက်လိုပါသည်။

စဉ်	ပစ္စည်းအမျိုးအမည်	အရေအတွက်
(က)	တင်ဒါအမှတ်၊ ၀၉/ရအ(ပဖတ)/သယ်ပို့(တင်ဒါ)/၂၀၁၇-၂၀၁၈	
(၁)	သူဌေးစီမံကိန်း စက်ပစ္စည်း	1 Lot
(ခ)	တင်ဒါအမှတ်၊ ၁၀/ရအ(ပဖတ)/သယ်ပို့(တင်ဒါ)/၂၀၁၇-၂၀၁၈	
(၁)	အထက်ကျိုင်းတောင်းစီမံကိန်း စက်ပစ္စည်း	1 Lot

၂။ တင်ဒါပုံစံစတင်ရောင်းချမည့်ရက် - ၂-၁၀-၂၀၁၇ရက်၊ ၀၉း၀၀နာရီ
တင်ဒါနောက်ဆုံးတင်သွင်းရမည့် - ၁၀-၁၀-၂၀၁၇ရက်၊ ၁၂း၀၀နာရီ
ရက်/အချိန်

၃။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါပုံစံနှင့် တင်ဒါဆိုင်ရာ အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို သတင်းစာတွင် ကြော်ငြာပါသည်။ ရုံးချိန်အတွင်း အောက်ပါဌာနတွင် လာရောက်စုံစမ်းနိုင်ပါသည်။
တင်ဒါခေါ်ယူရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ
ရေအားလျှပ်စစ်အကောင်အထည်ဖော်ရေးဦးစီးဌာန၊ ရုံးအမှတ်(၂၇)
နေပြည်တော်၊ ဖုန်း-၀၆၇-၈၁၀၄၁၉၁၊ ၈၁၀၄၁၉၂၊ ၈၁၀၄၁၉၃

NATIONWIDE PROMOTION 2017



SWEETY HOME

စပရင်မွေ့ရာ၊ ပရိဘောဂနှင့် မင်္ဂလာခန်းဝင်ပစ္စည်းအမျိုးမျိုး

Date - 1st to 31st OCTOBER



SALE
7% to
20%
OFF

ပိုင်ရှင်ကိုယ်တိုင်ရောင်းမည်

တန်ဖိုးနည်းအိမ်ရာ တည်ဆောက်လိုသူများနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံလိုသူများ ထက်သွယ်နိုင်ပါသည်။ ဘုရင့်နောင်တံတားမှ (၁၀)မိုင်၊ လှိုင်သာယာတိုက်ကပ်မှ (၃)မိုင်၊ ဒဂုံ-အရာအဝေးမြေမှ (၅)မိုင် ရန်ကုန် - ပုသိမ်လမ်းမအနီး၊ အဝင်လမ်း (၃၀)ပေ လမ်းသာ၊ မြေပြင်ပြီး၊ လန(၃၉)ကျဉ်းမြေ(၉)ဧက ဥဒ္ဓိန္ဒြီးဈေး 1 Sqft = 3500 Ks
Ph: 09-797920009

ကန်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း

ရန်ကုန်မြို့၊ လှိုင်သာယာမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၃/၄)၊ လူနေရပ်ကွက်အမှတ်(နဝေးဥယျာဉ်အိမ်ရာ) မြေကွက်အမှတ်(၇၁၆)၊ အကျယ်အဝန်းပေ(၈၀x၈၀)၊ ဧရိယာ(၀.၁၄၇)ဧကရှိ နှစ်(၆၀)ကန်ကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ Block(16)အမှတ်(၂) နဝေးဥယျာဉ်အိမ်ရာ (၃/၄) ရပ်ကွက်၊ လှိုင်သာယာမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့ဟုခေါ်တွင်သော အဆောက်အအုံအပါအဝင် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်အား ဒေါ်ယုယု/ညလပ(နိုင်)၀၁၅၄၄၆၂ မိမိအမည်ပေါက်တည်ရှိပိုင်ဆိုင်ထားကြောင်း၊ ပိုင်ဆိုင်မှုအခွင့်အရေးကင်းရှင်းပြီး ပြန်လည်ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း ဝန်ခံကတိပြုကြောင်းလာသဖြင့် ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေမှ အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူရန်အတွက် စရန်ငွေအဖြစ်(ရောင်းဖိုးငွေ၏တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို) ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ ကန်ကွက်လိုသူများရှိပါက ခိုင်လုံသော စာချုပ်စာတမ်းမူရင်း အထောက်အထားများဖြင့် ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၁၄)ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်တို့လာရောက် ကန်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကန်ကွက်သူမရှိပါက ဤအရောင်းအဝယ်အား ဥပဒေနှင့်အညီဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။
လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ
ဒေါ်မွန်မွန်ချီ (LLB)
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၁၂၂၆၈)
ဖုန်း-၀၉-၂၅၀၆၈၅၇၇၇၊ ၀၉-၇၉၆၄၀၆၁၆
အမှတ်(၂၅၁)၊ ဓနသိန္ဒြိ(၂)လမ်း၊ (၅၄)ရပ်ကွက်၊
ဧရာပြင်(တောင်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။

ကျပ်တစ်သိန်းနှင့်အထက် ဝယ်ယူသူတိုင်း ပါဝင်ကမ်းနိုင်မည့် ပျော်ရွှင်ဖွယ်

"ခွဲခြစ်ခွဲပေါက် ခဲခြစ် ကံဝမ်းမဲ အစီအစဉ်"



LIVING MALL IN YANGON 01-547122,551591,521255,9669544,8550358,8550359,205224
09-977919111 | 222 | 333 | 444 | 555
LIVING MALL IN MANDALAY 02-60810, 02-2835938,09-91029989,09-977919888

မိတ္ထီလာမြို့ အထက(၁)ကျောင်းသား/သူဟောင်းများ၏ (၂၁)ကြိမ်မြောက်အာစရိယပူဇော်ပွဲ ဖိတ်ကြားလွှာ

မိတ္ထီလာမြို့ အထက(၁)ကျောင်းတွင် အမျိုးသားကျောင်းမှ ယနေ့အထိ အနည်းဆုံး(၁)နှစ်တာကာလ တာဝန်ထမ်းဆောင်ပြီး အငြိမ်းစားယူသွားကြသော

အနန္တဂိုဏ်းဝင် ကျေးဇူးရှင်အသက်(၆၀)ကျော် ဆရာကြီး/ဆရာမကြီး (၂၅၅)ဦးအား ကျောင်းသား/သူဟောင်း တပည့်အပေါင်းတို့မှ ထူးကဲလေးမြတ်စွာ ပူဇော်ကန်တော့ကြမည့်

(၂၁)ကြိမ်မြောက် အာစရိယပူဇော်ပွဲ ကို

၂၀၁၇ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ (၂၆)ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၉နာရီတွင် အထက(၁)ကျောင်း၌ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ကျောင်းသား/သူဟောင်း တပည့်အပေါင်းတို့က ၎င်းပူဇော်ကန်တော့ပွဲသို့ မပျက်မကွက် သိုက်သိုက်ဝန်းဝန်း ကိုယ်တိုင်ကြွရောက် ပူဇော်ကန်တော့ကြပါရန် လေးစားစွာ ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

အာစရိယပူဇော်ပွဲ ဖြစ်မြောက်ရေးကော်မတီ(ပင်မ)

“ဆက်သွယ်လှူဒါန်းရန်”

၁။ ဒေါ်မာလာ	ကျောင်းအုပ်ကြီး(ငြိမ်း)၊ မိတ္ထီလာ[၉/မထလ(နိုင်)၀၂၀၅၁၁]	ဖုန်း-၀၉-၂၂၀၁၀၉၈
၂။ ဒေါ်စုစုလွင်	အထပြု(ငြိမ်း) [၉/မထလ(နိုင်)၀၂၀၆၁၁]	ဖုန်း-၀၆၄-၂၇၇၇၂
၃။ ဦးသော်မျိုးထက်	အမှတ်(၁၁၉၅/B) ကုန်းဘောင်လမ်း၊ (၆)ရပ်ကွက်၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။	ဖုန်း-၀၉-၇၈၈၈၆၆၂၆
၄။ ဒေါ်အေးအေးမော်	E/8 အေးရိပ်မွန်(၁)လမ်း၊ (၄၇)ရပ်ကွက်၊ လှိုင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။	ဖုန်း-၀၉-၅၀၀၂၂၇၇
၅။ ကိုသက်နိုင်ဦး-ဒေါက်တာဆွေဇင်ဝင်း	မန္တလေးမြို့။	ဖုန်း-၀၉-၂၀၂၀၃၃၃
၆။ ဦးမြိုးဇင်မွန်နိုင်	လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ရုံးအမှတ်(၃၉) သစ်တောဦးစီးချုပ်ရုံး၊ နေပြည်တော်။	ဖုန်း-၀၉-၄၄၈၀၁၆၄၉၀
၇။ ဒေါ်မြင့်မြင့်နိုင်	ဝင်းနားဘော်ဒါ MTA-၁၇၀၇၄၅	ဖုန်း-၀၆၄-၂၄၄၇၇
၈။ ဦးခင်မောင်ဝင်း		ဖုန်း-၀၉-၄၄၈၀၁၆၄၉၀
၉။ ဒေါ်မေရီလွင်	အထပြု အထက(၁)	ဖုန်း-၀၆၄-၂၀၁၀၉
		၀၉-၂၀၁၄၉၆၄

ရန်ကုန်တောင်ပိုင်းခရိုင်၊ သန်လျင်မြို့နယ်၊ ရွှေကျင်နိကာယဂိုဏ်းလုံးဆိုင်ရာ သံဃမဟာပဝါရကသီရိဆင်းလောင်းလှူပွဲ ဖိတ်ကြားလွှာ

သန်လျင်မြို့နယ်၊ ရွှေကျင်နိကာယဂိုဏ်းဝင် ပုရိမဝါမှ ထုတ်ဖော်ပြုသော သံဃမဟာပဝါရကသီရိဆင်းလောင်းလှူပွဲအား အားပေးကူညီပေးရန်အတွက် မဟာ ခေမိကာရာမရွှေကျင်စာသင်တိုက်၊ ခေမသံဃာ့ဥပသုတေသီရိဆင်းလောင်းလှူပွဲ စည်းဝေး ညီညာ ကြွရောက်လျက် သီတင်းကျွတ်လပြည့် (အဘိဓမ္မာအခါတော်နေ့)ဝယ် သံဃ မဟာပဝါရကသီရိဆင်းလောင်းလှူပွဲ (၃)ပါးတို့အား ပူဇော်ကန်တော့ခြင်း ပိနည်းမွေကံစွာ ဆောင်ရွက်ကြမည်ဖြစ်ရာ ကံဆောင်အပြီး သိမ်ဆင်းလောင်းလှူပွဲကို စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ လောင်းလှူပူဇော်ကြမည်ဖြစ်၍ ကြွရောက်ကြည့်ညိသိမ်းဆင်းလောင်းလှူပွဲပါကြောင်း လေးစားစွာဖြင့် ဖိတ်ကြားနှိုးဆော် အပ်ပါသည်။

အစီအစဉ်

နေ့ရက်-----	၁၇၇၉ခုနှစ်၊ သီတင်းကျွတ်လပြည့်နေ့ (အဘိဓမ္မာအခါတော်နေ့)
သိမ်ဆင်းမည့်အချိန်-နေ့ရာ-----	၅-၁၀-၂၀၁၇ရက်(ကြာသပတေးနေ့) မွန်းလွဲ ၂-၀၀နာရီ သန်လျင်မြို့၊ အောင်မင်္ဂလာရပ်ကွက်၊ မဟာခေမိကာရာမရွှေကျင်စာသင်တိုက်

ဆက်သွယ်ရန်ဖုန်းနံပါတ်များ - ၀၉-၇၃၂၀၀၈၇၊ ၀၉-၇၉၉၈၇၂၊ ၀၉-၄၃၀၉၀၇၁ သန်လျင်မြို့နယ်၊ ရွှေကျင်နိကာယ ဥပက္ကမက ပဝါရကသီရိဆင်းလောင်းလှူပွဲအဖွဲ့

ဦးပွားရေလုပ်ရန်အလွန်ကောင်း(ငါး/ရောင်း) ကြည်မြင့် တိုင်းကမ်းနားလမ်းမပေါ်၊ ဆင်မလိုက်ဈေးအနီး၊ ၁၅' x ၆၀' မြေညီ၊ ပထမထပ် နှင့် (၃၀' x ၅၀') အကျယ်ရှိ ဂိုဒေါင်တစ်လုံး ငါးရန်ရှိပါသည်။ လတ်ရှိအိမ်ဆောက်ပစ္စည်း(ဆိုင်)ဖွင့်လှစ် ထားပါသည်။ 09-785156793

ပို့ဆောင်ရေးနှင့်ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန မြန်မာ့စီးရီးအား

အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း
၁။ မိုးကောင်းမြို့၊ မြန်မာ့စီးရီးအားပိုင် မိုးကောင်းအုတ်ကွက်(အလျား ၄၅-၇၆တာ x ၂၂-၉၆တာ-၁၀၄၆.၅ တွေ့ရန်မီတာ)အကျယ်အဝန်းပေါ်တွင် ယာဉ်ဝင်ကိတ်လုပ်ငန်းအား ပြည်တွင်းနိုင်ငံသား လုပ်ငန်းရှင်များသို့ ၁-၁၀-၂၀၁၇မှ ၃-၁၀-၂၀၁၇ အထိ အိတ်ဖွင့် တင်ဒါခေါ်ယူ၍ လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ခွင့်ပြုမည်ဖြစ်ပါသည်။
၂။ တင်ဒါစည်းကမ်းချက်များနှင့် အဆိုပြုလွှာတွင် ပါဝင်ရမည့် အချက်အလက်များကို မန်နေဂျာ(သွားလာရေး/တိုင်း) အမှတ်(၁)တိုင်း၊ မြစ်ကြီးနားမှည့် တစ်စောင်လျှင် (၅၀၀၀/-)ကျပ်နှုန်းဖြင့် ၁-၁၀-၂၀၁၇ရက်မှစ၍ ၁၈-၁၀-၂၀၁၇ရက်အထိ ရုံးချိန် အတွင်း ရောင်းချသွားမည်ဖြစ်ပြီး အိတ်ဖွင့်တင်ဒါဖွင့်လှစ်ခြင်းကို ၁၉-၁၀-၂၀၁၇ရက်၊ နံနက် ၁၀:၀၀နာရီတွင် မန်နေဂျာ(သွားလာရေး/တိုင်း)အမှတ်(၁)တိုင်း၊ မြစ်ကြီးနား ရုံးခန်း၌ ကျင်းပပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပါသည်။
၃။ အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို သိရှိလိုပါက ဖုန်း-၀၇၄-၂၂၂၄၄၉၃ သို့ ရုံးချိန် အတွင်း ဆက်သွယ်မေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပို့လွှတ်ရေးနှင့်ကွပ်ကဲရေးဦးစီးဌာန (အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း)

လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပို့လွှတ်ရေးနှင့် ကွပ်ကဲရေး ဦးစီးဌာနတွင် အသုံးပြုရန် လျှပ်စစ်အန္တရာယ်နှင့် လုပ်ငန်းခွင်အန္တရာယ် ကင်းရှင်းရေး အတွက် လိုအပ်သော Safety Equipmentsများကို မြန်မာ့ကွပ်ကဲရေးဖြင့် ဝယ်ယူ လိုပါသည်။
တင်ဒါပုံစံရောင်းချမည့်ရက် - ၂၉-၉-၂၀၁၇
တင်ဒါပုံစံမည့်ရက် - ၁၇-၁၀-၂၀၁၇
တင်ဒါပုံစံမည့်အချိန် - ၁၄:၀၀နာရီ
တင်ဒါပုံစံနှင့်အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို အောက်ပါလိပ်စာတွင် လာရောက်စုံစမ်းဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။
တင်ဒါခေါ်ယူရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ
လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပို့လွှတ်ရေးနှင့်ကွပ်ကဲရေးဦးစီးဌာန
ပစ္စည်းစီမံရေးဌာန
ရုံးအမှတ်(၂၇) နေပြည်တော်၊
ဖုန်း-၀၆၇-၃၄၁၀၂၉၊ ၀၆၇-၃၄၁၀၂၅

အကြောင်းခွင့် 18.9.2017 To 19.10.2017

- ထွက်ခွန်၊ ဝေလီ၊ ဝန်/ပိုင် ဝိုင်၊ ဝိုင်၊ ဝိုင် - 50% Discount
- ဝိုင်၊ ဝိုင်၊ ဝိုင် - 50 % Discount
- ဝိုင်၊ ဝိုင်၊ ဝိုင် - 30% To 40% Discount
- ဝိုင်၊ ဝိုင်၊ ဝိုင် - 30% Discount

၀၉-၂၅၉၀၁၉၈၆၊ ၀၉-၄၀၂၆၉၂၃၂၃
၀၉-၂၃၀၄၅၄၆၊ ၀၉-၄၂၁၃၅၄၆

GW 0973226006, 0973133528, 0973077569

အိမ်ပြောင်းအိမ်လှူ
ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း
ကားများနှင့် လုပ်သားအပေါ်
ဝန်ဆောင်မှုပေးသည့် နယ်
အိမ်ပြောင်း ကားများနှင့်လုပ်
၀၉-၄၃၀၉၀၇၁

သိဟလင်း
အိမ်ပြောင်း/အိမ်လှူလုပ်ငန်း
(10', 14', 16', 18', 22') တာ
ပျားဖြင့်လုပ်သားအပေါ်အား
မြို့တွင်း/နယ်လေး
ဝန်ဆောင်ပေးသည့်။
01-570307
09-5112729
09-5126394

ခရုံမြို့နယ်
အထူး
အိမ်ထောင်ရေး
အဖွဲ့
၀၉-၆၈၀၉၈၉၃
၀၉-၅၂၂၀၆၂၀

ကန်ကွက်နိုင်ပါသည်
ရန်ကုန်မြို့၊ သယ်နန်းကျွန်းမြို့နယ်၊ ဘဝမြင့်ရပ်ကွက်၊ မလိခအိမ်ရာ၊ တိုက်အမှတ်(၂)၊ အခန်း အမှတ်(၄၁)၏ တိုက်ခန်းအမည်ပေါက် ဒေါ်မြင့်မြင့်နန်း/မအေ(နိုင်)ဝင်း၀၇၈၆၂မှ စုပေါင်းပိုင် အဆောက်အအုံအိုင်အိုင်နှင့် မှတ်ပုံတင်စာအုပ်(မူရင်း)ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် အခန်းပိုင်ဆိုင်မှုအတွက် (Owner Book) မြို့နယ်မှန်ပြန်လည်ထုတ်ပေးနိုင်ရေး လျှောက်ထားလာခြင်းအပေါ် ကန်ကွက်လိုပါက မြို့ပြနှင့်အိမ်ရာဦးစီးဌာန၊ မြေနှင့်အိမ်ရာဌာနခွဲ၊ အိမ်ရာ(၂) နေပြည်တော်သို့ကြော်ငြာ ပါသည့်နေ့မှစ၍ (၁၅)ရက်အတွင်း အထောက်အထားပြည့်စုံစွာဖြင့် တင်ပြကန်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်ထက် ကော်လွန်သည်အထိ ကန်ကွက်ခြင်းမရှိပါက တိုက်ခန်းပိုင်ဆိုင်မှု မိတ္တူမှန် (Owner Book) ထုတ်ပေးရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။
အိမ်ရာ(၂) မြေနှင့်အိမ်ရာဌာနခွဲ၊ မြို့ပြနှင့်အိမ်ရာဦးစီးဌာန

ပျောက်ဆုံးကြောင်း
ဦးသီဟထွန်း[၉/မလိခ(နိုင်) ၂၀၅ ၀၁၁]၏ Myanmar Thilawa SEZ Holding Public Co., Ltd မှ အစုရှယ်ယာ ထည့်ဝင်ထားသော ကျွန်တော်၏ အစု ရှယ်ယာသက်သေခံလက်မှတ် ID No 5997 ၂၈-၉-၂၀၁၇ရက်တွင် ပျောက်ဆုံး သွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိက အကြောင်းကြား ပေးပါရန်။
ဖုန်း-၀၉ ၅၇၇၀၈၆၅

အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

- ၁။ Max Highway Co.,Ltd.မှ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် B.O.T စနစ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်နေသော ရန်ကုန်-ပြည်လမ်း တိုးချဲ့ခြင်းစီမံကိန်းများအတွက် လိုအပ်သော အောက်ပါပစ္စည်းများအား မြန်မာ့ကွပ်ကဲရေးဖြင့် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါ တင်သွင်းနိုင်ရန် ဖိတ်ခေါ် အပ်ပါသည်-
- (က) ခွဲကျောက်ရွယ်စုံ
 - (ခ) ကျောက်စရစ် (မြစ်ကျောက်)
 - (ဂ) သဲ
 - (ဃ) တောင်မြေ
- ၂။ တင်ဒါတင်သွင်းရာ၌ ခွဲကျောက်ရွယ်စုံ၊ ကျောက်စရစ်၊ မြစ်ကျောက်၊ သဲတို့အား တင်ဒါ (၁)စောင် တောင်မြေအတွက် တင်ဒါ(၁)စောင်စီ သီးခြားခွဲတင်ရမည်။
- ၃။ တင်ဒါနှင့်ပတ်သက်၍ အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက ဖုန်း-၀၁-၉၆၇၀၈၉၁၊ ၀၁-၉၆၇၀၈၉၂၊ ၀၁-၉၆၇၀၈၉၃ တို့တွင် ဆက်သွယ်စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ပါသည်။
- ၄။ တင်ဒါတင်သွင်းရမည့်နောက်ဆုံးနေ့ရက်/အချိန် - ၂-၁၀-၂၀၁၇ရက် (တနင်္လာနေ့) ညနေ ၄:၀၀နာရီ
- ၅။ တင်ဒါစိစစ်ရွေးချယ်မည့် ရက်/အချိန် - ၁၀-၁၀-၂၀၁၇ရက် (အင်္ဂါနေ့) မွန်းလွဲ ၂:၀၀နာရီ
- ၆။ တင်ဒါစိစစ်ရွေးချယ်မည့်နေရာ - A-2-No (6,7,8,9,10)၊ သီရိရာဇာ လက်လီ/လက်ကားဈေးဝင်း၊ မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။
- အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူရေးအဖွဲ့**

မန္တလေးမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ စက်ရုံနှင့်မော်တော်ယာဉ်ဌာန၊ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

- ၁။ မန္တလေးမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီတွင် အသုံးပြုရန်အတွက် အောက်ပါယာဉ်၊ စက်၊ ယန္တရားများအား အိတ်ဖွင့်တင်ဒါစနစ်ဖြင့် ဝယ်ယူမည်ဖြစ်ပါသည်-
- | | | | |
|-----|-------------------------------------|--------|----------------------|
| စဉ် | အမျိုးအစား | စီးရေ | လျှောက်လွှာဈေးနှုန်း |
| (က) | Land Fill Compactor | (၁)စီး | ၁၀၀၀၀/- |
| (ခ) | 10Tons Bridge Crane | (၁)စုံ | ၂၀၀၀/- |
| (ဂ) | Concrete Cutter | (၁)စုံ | ၅၀၀၀/- |
| (ဃ) | Vibrator Soil Compactor (10)Tons | (၂)စီး | ၁၀၀၀၀/- |
| (င) | Fork Lift (3 Tons) | (၁)စီး | ၂၀၀၀/- |
| (စ) | Double Drum Roller Compactor (Mini) | (၁)စီး | ၂၀၀၀/- |
| (ဆ) | Aerial Boom Lift | (၂)စီး | ၅၀၀၀/- |
- ၂။ ဝယ်ယူမည့် ယာဉ်၊ စက်၊ ယန္တရားဆိုင်ရာ အချက်အလက်များနှင့် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါတင်သွင်းလွှာများကို ၉-၁၀-၂၀၁၇ ရက်မှ ၃-၁၀-၂၀၁၇ရက်ထိ စက်ရုံနှင့် မော်တော်ယာဉ်ဌာန၌ ရောင်းချမည်ဖြစ်ပြီး ၈-၁၀-၂၀၁၇ရက်၊ နံနက် ၉:၀၀နာရီတွင် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါများအား ၆လမ်း၊ ၇၀လမ်း*၇၂လမ်းကြား၊ မန္တလေးမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၌ ဖွင့်ဖောက်ရေးချယ်သူအမည်ဖြစ်ပါသည်။ အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက ဌာနမှူး၊စက်ရုံနှင့် မော်တော်ယာဉ်ဌာန (၀၂-၈၀၁၅၇၊ ၀၂-၈၀၁၅၆)သို့ ဆက်သွယ်စုံစမ်းနိုင်ပါသည်။
- ဌာနမှူး**
စက်ရုံနှင့်မော်တော်ယာဉ်ဌာန

HS ချိတ် ခမ့် သံသံ

Razor-Blade Barbed Wire Distribution Group
အဆင့်မြင့် ဘလီတီတားဆွဲကြိုး ထုတ်လုပ်ဖြန့်ချိရေး
PH: - 09 5500 285, 09 78 5500 285

လူကြီးမင်းတို့၏ နေ့အိမ်၊ မြောင်း၊ စက်ရုံ၊ ဂိုဒေါင်များ အထူးလုံခြုံမှုပေးရန် **HS** အမှတ်တံဆိပ် အရည်အသွေးမြင့် ဘလီတီတားဆွဲကြိုးများကို ဖျိုသာသောဈေးနှုန်းများဖြင့် လိုက်လံတပ်ဆင် ဝန်ဆောင်မှုပေးဆောင်ပါသည်။
၁၀ % ရလျှော့ဈေးဖြင့် ၁.၁၀.၂၀၁၇ မှ ၃.၁၀.၂၀၁၇ အထိ

ရွှေမြန်မာ အမှတ်တံဆိပ်

ချွေးထုတ်ငန်းဆေးကိုသုံးဆောင်ပါ

အအေး၊ ကိုယ်လက်ကိုက်ခြင်းနှင့် တုတ်ကွေးရောဂါများကိုပျောက်ကင်းစေပါသည်။
ဖြန့်ချိရေး - အမှတ် (၁၀၂) (၃၈)လမ်း၊ အောက်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း - ၀၁၃၇၆၀၀၈၊ ၅၄၉၀၄၂၊ ၅၄၉၀၃၄

ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ

မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၄)၊ မြေကွက်အမှတ်(၃၂၅/ခ)၊ မြေကွက်တည်နေရာအမှတ်(၃၂၅/ခ)၊ မေတ္တာ(၃)လမ်း၊ (၄)ရပ်ကွက်၊ (ဦးသန်းတင်)၁၂/ဥကမ(နိုင်)ဝင်း၀၆၇၁၀အမည်ပေါက် နှစ်(၆၀)ဂရန်မြေအား အစိုးဦးသန်းတင်သည် ၄-၇-၂၀၀၇ရက်တွင်လည်းကောင်း၊ အသွားခေါ်ခံညီညီသည် ၂-၂-၂၀၀၇ရက်တွင်လည်းကောင်း၊ ၎င်းတို့၏တစ်ဦးတည်းသောဖြစ်သူ ဦးကျော်ဝင်းသည် ၂၂-၄-၂၀၀၉ရက်တွင်လည်းကောင်း ၎င်း၏ဇနီးခေါ်လှသည် ၈-၆-၂၀၀၆ရက်တွင်လည်းကောင်း ၎င်းတို့မှမွေးဖွားသော သမီး(၂)ဦးအနက်ခေါ်ဝင်းလှ(အမျိုးကြီး)သည် ၁၂-၁-၂၀၀၇ရက်တွင်လည်းကောင်း အသီးသီးကွယ်လွန်သဖြင့် ဒေါ်သန်းလှ[၁၂/ဥကမ (နိုင်)၁၁၀၈၀၆]မှ တစ်ဦးတည်းသောအမွေဆက်ခံခွင့်ရှိသူ မြေ/သမီးတော်စပ်ကြောင်း၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်တရားရုံး၊ ကျမ်းသစ္စာ သေးသွေးအရာရှိခေါ် နှင်းဝင်းဝင်းမြို့မှ လက်မှတ်ရေးထိုးသော ကျမ်းကိုးလွှာအမှတ်စဉ် ၃၄၇(၁-၃-၂၀၁၇) သစ္စာရင်းများနှင့် ဦးသန်းတင် အမည်ပေါက်ဂရန်ရင်းတိုင်ပင်၍ ၎င်းထံမှအမွေထွက်ပိုင်ခွင့်လွှာအမှတ်စဉ်(၁၆၀၆/၂၀၁၇) (၁၄-၂-၂၀၁၇)ဖြင့်ရရှိသူ ဒေါ်သန်းလှ [၁၂/ဥကမ(နိုင်)၀၂၂၈၈၅]မှ ပါဝင်ပေးသွားသောရင်းနှီးမြှုပ်နှံကြေးနှင့် ပါဝင်ပေးသိမ်းကြေး၊ ကျမ်းကိုးလွှာတို့ဖြင့် ပိုင်ဆိုင် မြေပုံကူးလျှောက်ထားလာမှုအပေါ် မြေပြင်ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးရာ မြေပြင်တွင် နှစ်ထပ်ခံယှဉ်တစ်လုံးရှိပြီး ကုန်မြေကွက်(၃၂၅/က) နှင့်တွဲ၍ အသုံးပြုထားပြီးလျှောက်ထားသူကိုယ်တိုင်နေထိုင်ကြောင်း တွေ့ရှိရသဖြင့် ၎င်း၏ပိုင်ဆိုင်မြေပုံကူးလျှောက်ထားလာမှုအပေါ် တရားဝင်နိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ကန်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန်ကွက်မှု မရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။
ဌာနမှူး၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၄)၊ ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

